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Ptuj � Primorje slavilo na Mestnem stadionu

Prva priložnost izgubljena
Poraz ptujske Drave v 20. krogu je sicer prva zamujena priložnost za uvrstitev v Ligo za prvaka, v kateri bo šest najboljših 
slovenskih nogometnih ekip – ni pa še vse izgubljeno; Ptujčani imajo še tri priložnosti za “popravni izpit” – prvo že v so-
boto v Novi Gorici, še pomembnejšo pa v torek doma, z Domžalami.
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Kot je znano ter zapisano v 
nacionalnem planu izgradnje 
avtocest v Sloveniji, razvidno 
pa tudi iz letošnjega operativ-
nega in finančnega načrta, naj 
bi se približno 31 kilometrov 
dolg odsek avtoceste od Slivni-
ce do Gruškovja gradil v dveh 
časovnih fazah. V prvi fazi, ta 
naj bi se začela v letu 2007, naj 
bi se zgradil odsek od Slivnice 
do Dražencev, druga faza iz-
gradnje od Dražencev do Gru-
škovja pa naj bi se začela okoli 
leta 2009 ali kasneje.

V Civilno iniciativo so poleg 
predstavnikov najbolj prizade-
tih spodnjepodravskih občin 
(Videm in Podlehnik) vključe-
ni tudi člani iz občin Miklavž in 
Skorba, ki se očitno tudi zave-
dajo nesmiselnosti časovnega 
razmika med obema fazama 
izgradnje prepotrebne avto-
ceste, čeprav je njihov interes 
usmerjen tudi v čimprejšnji 
začetek del na prvem odseku 
do Dražencev, za katerega je 
bila javna razgrnitev opravlje-
na lani decembra, odgovori 
na podane pripombe pa se 
pričakujejo do konca marca 
letos. Maksimiljan Brkič iz Mi-
klavža tako pravi: »Zahtevamo 
in zato smo januarja že bili tudi 
pri pristojnem ministru, da se 
prvi del načrtovane AC konča 
najkasneje leta 2008, do takrat 
pa mora bi pripravljena že vsa 
dokumentacija za drugi del 
avtocestne povezave do Gru-
škovja ter izpeljani vsi postop-
ki umestitve trase z javnimi raz-
grnitvami vred za ta del AC, saj 
se bo le tako lahko gradnja iz-
vajala neprekinjeno. To pa po-
meni, da je vso dokumentacijo 
za odsek Draženci–Gruškovje 
treba začeti pripravljati takoj, 
vsekakor pa veliko prej, kot je 
zaenkrat predvideno!«

Če ne bo kontinuira-
ne izgradnje, bodo 
zastoji še hujši

Kot je razbrati iz razmišljanja 
članov iniciative, se pod dvo-
faznostjo izgradnje avtocestne 
povezave od Slivnice do Gru-
škovja skriva velika možnost 
ogromnega časovnega razmika 
med obema fazama izgradnje, 
saj ni nobene prave garanci-
je (še zlasti ne ob morebitnih 
bodočih spremembah vodilne 
politične strukture), da se za-
četek izgradnje drugega dela 
AC zamakne za lepo število let 
naprej, krepko po letu 2010. 
Dokončanje avtoceste zgolj do 
Dražencev pa bi znala prinesti 
več težav kot koristi vsem pre-
bivalcem občin od Miklavža 
proti hrvaški meji, še zlasti pa 
Videmčanom in Podlehniča-

nom, ki se zadnja leta že tako 
dušijo v kilometrskih kolonah. 
S takšno polovično izgradnjo 
pa se bodo popolni cestni in-
farkti dogajali še pogosteje, s 
koncentracijo prav na izteku 
štiripasovnice v sedanjo dvo-
pasovnico okoli Dražencev.

Rešitev v koncesiji?
Možnost, da bi realizirali 

čimprejšnjo in hkratno izpelja-
vo celotnega avtocestnega od-
seka do Gruškovja, vidi civilna 
iniciativa predvsem v varianti 
koncesijskega načina izvedbe, 
ki ga Hrvati že zelo uspešno 
koristijo, saj bodo svoj del avto-
ceste do Gruškovja dokončali 
najkasneje do pomladi 2007. 
To bo seveda še dodatna moti-
vacija in razlog, da se bodo tuji 
(in domači) vozniki, predvsem 
pa turisti, usmerjali na t. i. Phy-
irinsko »avtocesto« skozi mejni 
prehod Gruškovje, zato nihče 
več ne dvomi, da se bo kapaci-
teta prometa v naslednjih ne-
kaj letih še krepko povečevala. 
Pri tem ni zanemarljiv poda-
tek, da so zgolj v lanskem letu 
na MMP Gruškovje evidentirali 
kar 10 milijonov potnikov, v 
nekaj stotisoč avtomobilih in 
tovornjakih!

Zanimivo je tudi to, da bo 
naša država najprej financira-
la in zgradila avtocestni pas 
od novega MMP Gruškovje do 
dejanske hrvaške meje, v notra-
njost države (proti Podlehni-
ku) pa naj bi se gradil pozneje.

Če je torej bistvena težava, 

zaradi česar naj bi se dobrih 30 
kilometrov AC od Slivnice do 
Gruškovja gradila v dveh fazah, 
v manjkajočem denarju, potem 
bi to bilo najlažje, pa tudi naje-
nostavnejše in najhitreje rešiti 
s koncesijo. In čeprav vlada to 
varianto sicer omenja kot mož-
no, je težko verjeti, da bi se za 
koncesijo odločila zgolj v drugi 
fazi izgradnje 12 kilometrov od 
Dražencev do Gruškovja. Prva 
faza do Dražencev, gre za 19 
kilometrov, naj bi namreč že 
bila ocenjena na 34 milijard 
tolarjev. Poleg tega bi bilo za 
koncesionarsko pogodbo na 
področju izgradnje avtocest 
nujno spremeniti tudi našo za-
konodajo, za kar pa je najprej 
potrebna prava politična volja, 
ki pa bi jo lahko, vsaj kar se tiče 
povedanega, iskali kot iglo v 
senu.

S tem se strinja tudi poslanec 
Branko Marinič, ki so ga štirje 
predstavniki civilne iniciative 
obiskali v ponedeljek: »Realno 
gledano zna biti uresničitev 
zahtev CI težavna. Popolnoma 
se strinjam z njimi v točki, da 
so sedanje razmere nevzdržne. 
Vendar pa je nacionalni in let-
ni plan izgradnje AC sprejet in 
kot tukajšnji poslanec ter član 
odbora za promet sem uspel v 
ta načrt vriniti za letos ureditev 
študije za vključitev možnosti 
dodatnih virov financiranja. S 
tem je mišljena prav koncesij-
ska izgradnja, s katero bi lahko 
skrajšali rok do začetka izgrad-
nje. Drugačne variante za čim-
prejšnjo izgradnjo spremembe 

plana ne vidim.«
Za besedami Mariniča je raz-

brati, da torej (časovne) spre-
membe plana ni pričakovati, 
da bi se koncesija zgodila kar 
tako, zaradi želje po čimprejš-
nji realizaciji pa tudi ne.

Prekmurci znajo
Sicer pa obešati tako zahtev-

no zadevo, kot je več deset-
milijardni projekt AC odseka 
izključno na ramena le enega 
novopečenega poslanca ter 
čakati ugodno rešitev, ni po-
sebno pametno in obetajoče. 
Člani CI pravijo, da od svojih 
zahtev po čimprejšnji in ne-
prekinjeni izgradnji celotnega 
odseka AC ne bodo odstopili 
in v ta namen nameravajo skli-
cati tudi okroglo mizo z ude-
ležbo pristojnega ministra ter 
še koga, kar je že korak dalje. In 
čeprav je njihova zahteva zelo 
pametna in vredna vse podpo-
re, pa le od argumentiranja in 
razprav ter okroglih miz, vsaj 
po izkušnjah sodeč, ni pričako-
vati, da se bo zgodilo kaj kon-
kretnega.

Najboljši dokaz za to, kaj je 
treba storiti, da se zadeve res 
premaknejo v pravo smer in 
da se zamisli prometno minis-
trstvo ter razmigajo vladajoči 
v Ljubljani, so Prekmurci, ki 
bodo zaradi dolgotrajnih glas-
nih in fizičnih protestov letos 
dobili lepo število avtocestnih 
kilometrov. Morda bi se splača-
lo zgledovati po njih …

SM
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Štiričlanska delegacija CI za izgradnjo avtoceste (iz leve: Ivan Vogrinec, Maksimiljan Brkič, Ludvik 
Maučič in Jože Bračič) se je o možnostih čimprejšnje in časovno neprekinjene izgradnje AC od Sliv-
nice do Gruškovja pogovarjala tudi z domačim poslancem Brankom Mariničem.
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Podravje � Civilna iniciativa za avtocesto pri poslancu

Avtocesta (zgolj) do
Dražencev ne bo rešila nič!
»Težavo te izjemno obremenjene ceste je možno rešiti le s celovito izgradnjo avtoceste od Slivnice 
do Gruškovja. Delitev izgradnje na dve časovno razmaknjeni fazi ne rešuje ničesar, saj se bo vsa 
ogromna kapaciteta vozil le ustavljala nekoliko niže, pač na odseku od Dražencev do Gruškovja in 
problemi na tem delu bodo še hujši kot doslej,« je cilj in namen nastanka civilne iniciative za izgrad-
njo avtoceste (AC) jedrnato pojasnil eden njenih predstavnikov, Jože Bračič iz Vidma.

O (ne)roževinastih moških kljukcih
So mi rekli, da naj napišem nekaj o 

jutrišnjem prazniku, jožefovem. Saj 
ni noben problem, ampak da bi žen-
ska pisala o jožefovem?! Težka bo.

Tako načelno so mi Jožefi čisto 
všeč, če imajo tisti f na koncu imena 

ali pa ne. Pa saj so luštni tudi vsi ostali pripadniki 
moške vrste, ne glede na ime. Poglavitna stvar pri 
vsem skupaj je načelo oz. bistvo Jožefovega patro-
nata, ki bi sicer v prvi vrsti naj zadeval Jožefove so-
imenjake, velja pa za vse. Saj menda veste, kje se ta 
patronat skriva, ne? In to dobesedno skriva, saj je 
odkrito mahanje z njim v ponos le rogatim živalim, 
ki so še posebej cenjene trofeje, če je njihov naglavni 
okras čimbolj razvejan in bogat. Naši moški pa se z 
rogovi nikakor ne znajo nositi; ne samo da so jim 
v strašansko napoto, ampak jih znajo spravljati v 
strahoten bes ali totalni obup.

A mi res ni jasno zakaj, razen če mogoče rast rože-
vinastih kljukcev na glavi vpliva na zmanjševanje 
rasti drugega neroževinastega kljukca dober meter 
nižje ali pa celo dokazuje, da je tisti rog na glavi na-
stal zgolj zato, ker je nekje drugje usahnil. V tem po-
gledu imamo ženske res neverjetno prednost (tudi z 
rogovi na glavi).

Čisto možno je tudi, da moški ne marajo rogov na 
lastni glavi, ker potem slednja res nima več druge 
vloge, kot da služi kot podstavek za ženske trofeje. 
To pa zna biti res boleče, še zlasti pri tistih, ki imajo 
že bolj kot ne gole »podstavke« in se kaj hitro vidijo 
že najmanjši nastavki rožičkov.

Dragi moški, ki boste praznovali jožefovo, svetu-
jem vam, da se nikar ne obremenjujete z vpraša-
njem, ali imate kaj na glavi ali ne (to vam zna še 
prehitro pobrati lase), in tudi če boste kaj našli, to ne 
bo svetniška avra, ki je lastna le Sv. Jožefu. Tudi na-
tikanje rogov boljšim polovicam vaših lastnih ne bo 
zmanjšalo. Raje se usmerite v izvor – ta pa nikakor 
ni na glavi …

SM

Uvodnik

Sv. Ana � Seja občinskega sveta

Bodo neplačnikom
odklopili vodo?
Svetniki občine Sv. Ana so se v petek, 11. marca, se-
stali na 15. redni seji.

Najprej so sprejeli odlok o 
ureditvenem načrtu za del Sv. 
Ane, ki ureja dva dela naselja. 
Prvo območje je osrednji del 
naselja in se nahaja znotraj 
ureditvenega območja naselja, 
drugi del leži vzhodno od nase-
lja in južno od lokalne ceste.

V nadaljevanju seje sta ko-
mandir PP Lenart Janez Lovrec 
in vodja policijskega okoliša 
Zoran Ahmetovič podala var-
nostno situacijo v občini Sv. 
Ana v preteklem letu.

Sledilo je sprejetje sklepa o 
potrditvi dokumenta identifi-
kacije investicijskega projekta 
za vodovod Sv. Ana–Lokavec, 
katerega namen je izbrati opti-
malno varianto in predvideti 
finančno konstrukcijo investi-
cije. Glede na že zgrajeno prvo 
fazo razširitve tega vodovod-
nega sistema je edina smiselna 
varianta nadaljevati razširitev 
sistema. Ohranjanje sedanjega 
stanja je predvsem iz ekonom-
skega vidika dražja varianta. 
Prav tako pa bi se še najprej sre-
čevali s pomanjkanjem pitne 
vode in zdravstveno oporečno 
vodo, so ugotavljali svetniki in 
dokument potrdili.

Svetniki so sprejeli tudi 
sklep o sofinanciranju moder-
nizacije občinskih cest s strani 
občanov. Za tiste občane, ki se 
na občinsko cesto vključujejo 
neposredno in so od nje odda-
ljeni manj kot sto metrov, zna-
ša prispevek 150.000 tolarjev. 
V občini Sv. Ana nameravajo 
letos modernizirati 1,8 kilome-
tra občinskih cest.

Na seji je bil sprejet še odlok 
o predkupni pravici nepre-
mičnin in pravilnik za urejanje 
programov športa v občini.

Svetniki so ob koncu seje 
sprejeli še sklep o možnosti od-
klopa dobave vode. V občinski 
upravi namreč ugotavljajo, da 
se povečuje število tistih upo-
rabnikov vode iz javnega lokal-
nega vodovodnega sistema, ki 
ne poravnavajo svojih obvez-
nosti. Velikokrat so tudi izvrš-
be neuspešne, zato so svetniki 
sklenili, da se uporabnikom 
vode iz javnega lokalnega vo-
dovodnega omrežja pri Sv. Ani 
in na Lokavcu voda lahko od-
klopi v osmih dneh po neuspe-
li izvršbi pristojnega sodišča.

Zmago Šalamun



dobivajo upravičeni roditelji 
za mladostnike od 15. do 18. 
leta starosti, 439 preživnin 
pa pripada študentom oz. 
šolajočim se otrokom, ki so 
stari 18 ali več let.

In če se, za zanimivost, 
sprehodimo še malo po spod-
njepodravskih občinah: da-
leč največ upravičencev do 
preživnine je seveda, povsem 
jasno, v Mestni občini Ptuj 
(1029), tej sledi Kidričevo 
z 250 upravičenci, Videm z 
206 upravičenci, Gorišnica s 
171, Markovci s 115, Hajdina s 
107, Majšperk s 100, Dornava 
s 77, Destrnik s 73, Podleh-
nik s 64, Zavrč z 48 in Žetale 
ter Sv. Andraž s po 32 upravi-
čenci. V vseh ostalih občinah 
Spodnjega Podravja je število 
upravičencev zanemarljivo, 
saj gre za največ enega ali naj-
več dva upravičenca.

SM

Od maja lani dogovor o 
višini mesečne preživnine 
med staršema ni več mogoč, 
pač pa se slednja določa zgolj 
in izključno na sodišču. Poleg 
tega je nova zakonodaja ne-
plačevanje preživnin označi-
la kot kaznivo dejanje, zaradi 
katerega je treba, če ni druge 
rešitve, tudi v zapor. Ta skraj-
nost sicer ne rešuje ničesar, 
še zlasti ne v primerih, ko se 
preživnine ne da izterjati niti 
z rubežem. Roditelj, ki nika-
kor ne more ali pa tudi noče 
plačevati preživnine za svoje 
otroke, ima namreč veliko 
možnosti, da se temu izogne, 
navsezadnje pa je dovolj že, 
če uradno ni lastnik ničesar.

Država je tako leta 1999 
ustanovila posebni jamstveni 
in preživninski sklad, od ka-
terega lahko roditelj, ki so mu 
bili dodeljeni otroci, zahteva 
izplačilo preživnine, ampak 
le, če je predhodno poskrbel 
za vse možne načine izterjave 
plačila preživnine od zave-

zanca za plačilo ter neuspeš-
nost sodne izterjave z rube-
žem dokaže tudi z dokumen-
tacijo. Vedeti je tudi treba, da 
sklad ne plačuje preživnine 
za nazaj, ampak le od dneva 
izdaje odločbe naprej.

Na Ptujskem dobiva 
preživnino preko
2000 otrok

Na področju ptujske upra-
vne enote je otrok, ki dobi-
vajo preživnino iz državnega 
preživninskega sklada, 115. 
To ne pomeni, da upravičen-
cev do državne preživnine, 
ta sega od dobrih 14 do 18,5 
tisočakov mesečno, ni še 
več. Verjetno jih je, vendar 
kot pojasnjujejo na CSD, se 
vsi starši pač ne odločajo za 
tožbo, sodne postopke, (ne-
uspešne) izvršbe in zbiranja 
ostalih potrebnih dokazil za 
pridobivanje (nizke) državne 
preživnine, saj je to povezano 
z določenimi stroški.

Sociala � Kakšne so preživnine

Preživnina je lahko
simbolična ali astronomska
Po statističnih podatkih se število ločitev v Sloveniji vsako leto povečuje, lani je celo doseglo rekord. Za večino razpadlih zakonov stojijo 
otroci, dodeljeni enemu izmed staršev (največkrat materi), drugi izmed bivših partnerjev pa se obveže plačevati preživnino za svoje otroke.
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Lani izplačano za 558 milijonov
državnih preživnin

V letu 2004 je Sklad izplačal nadomestila preživni-
ne v skupni vrednosti 558.374.760 tolarjev za skupno 
3576 otrok. Povprečna mesečna višina nadomestila 
preživnine v decembru 2004 je znašala 16.332 tolar-
jev.

Število otrok in znesek izplačil iz meseca v mesec 
naraščata. Tako je sklad samo lani prejel 599 zahtev 
za 766 otrok, največ iz območja Ljubljane in Maribo-
ra, najmanj pa iz Nove Gorice 

Tako kot v preteklih letih je tudi v letu 2004 največ, 
oziroma 74 % zakonitih zastopnikov vložilo zahtevo 
za enega otroka, 22 % zakonitih zastopnikov za dva 
otroka, 2 % je vložilo zahtevo za tri otroke ter dva za-
konita zastopnika za 4 otroke. Med upravičenci do 
nadomestila preživnine pa so tudi zastopniki s pet-
imi in v enem primeru s šestimi in s sedmimi otroki.

Starostna struktura otrok, ki je v letu 2004 pre-
jemala nadomestilo preživnine, kaže, da je največ 
upravičencev starih od 6 do 14 let, najmanjše število 
otrok pa je mlajših od 6 let.

Sicer pa je do preživnine 
na širšem ptujskem območju 
petnajstih občin upravičeno 
nekaj čez 1900 otrok do 18. 
leta starosti ter preko 450 
starejših. Otrok je do preživ-
nine upravičen, vse dokler 
se izobražuje (ne glede na 
to, ali ima status rednega ali 
izrednega študenta – v tem 
primeru s potrdilom, da je 
prijavljen na Zavodu za zapo-
slovanje), toda največ do 26. 
leta starosti. Potem te pravice 
nima več.

Višino preživnine je sicer 
možno v času trajanja spre-
minjati, če se bistveno spre-
menijo prejemki enega ali 
obeh roditeljev, vendar pa 
mora biti po novem zakonu 
za takšno spremembo po-
trebna tožba. Seveda pa lahko 
vsak obvezanec neodvisno od 
dogovora oz. sodnega sklepa 
plačuje višjo od določene mu 
preživnine.

Od dobrih 20 do 
108.000 tolarjev

Tako spodnje kot zgornje 
meje preživnine ne določa no-
ben zakon, zato so vsote zelo 
različne, od smešno nizkih 
do, za nekatere, astronomsko 
visokih. Povprečje preživnin, 
ki so bile določene še z do-
govorom na CSD, na ptujskem 
znaša slabih 19 tisočakov, pov-
prečna preživnina, določena 
na sodišču, pa skoraj dosega 
22 tisočakov mesečno.

Najvišja na ptujskem CSD 
dogovorjena preživnina za 
enega otroka za nekaj sto to-
larjev presega 96 tisočakov 
mesečno, najvišja sodno do-
ločena preživnina je skoraj 
108 tisoč tolarjev. S sodno 
poravnavo in sklepom, na ka-
terega pritožba ni več možna 
(torej spremembe preživnine 
ni mogoče več zahtevati), pa 
se je najvišji znesek preživni-

ne ustavil pri dobrih 44 tisoč 
tolarjih.

Tako kot se marsikomu 
zdijo navedene številke zelo 
visoke, so po drugi strani 
smešno nizke najnižje do-
ločene mesečne preživnine. 
Po dogovoru med partnerje-
ma znaša najnižja preživnina 
komaj nekaj nad 20 tolarjev 
mesečno(!), sodno določena 
najnižja preživnina je 390 
tolarjev, s sklepom sodne po-
ravnave pa 5000 tolarjev.

Povprečno nekaj nad 
20 tisočakov

Sicer pa se daleč največ 
preživnin giblje v višini od 
20 do 30 tisočakov mesečno 
(teh je 898), veliko jih je tudi 
v razredu od 15 do 20 tisoč 
tolarjev (691) in od 10 do 15 
tisoč tolarjev (519). Izjemno 
nizkih preživnin do 5000 to-
larjev je na ptujskem 26, 163 

pa jih je v razredu od 5 do 
10 tisočakov. Nad povprečje 
spada 260 preživnin v veli-
kosti od 30 do 50 tisočakov, 
18 preživnin v razredu od 50 
do 100 tisočakov in ena sama 
nad 100 tisoč tolarjev meseč-
no za otroka.

Največ preživnin, kar 872, 
se plačuje za otroke v starosti 
od 6 do 14 let, nekoliko manj, 
in sicer 568, za otroke do še-
stega starosti, 503 preživnine 

Foto: SM

Preživnine za otroke, ki ostanejo ob enem izmed roditeljev, so lahko zelo različne.

Izterjave preživninskega sklada
Od 1. 1. do 31. 12. 2004 je Sklad prejel vračilo v viši-

ni 80.083.443 tolarjev, kar je 15 % vseh izplačil otro-
kom preživninskega sklada v istem obdobju.

Sklad je začel s postopki izterjave maja 2000, ob 
koncu 2004 pa je imel na sodiščih vloženih prek 
2.100 izvršilnih predlogov. Po predvidevanjih naj bi 
se ta številka v prihodnjih letih povečevala še hitreje 
kot število otrok, sicer pa so v skladu prepričani, da 
bodo uspeli izterjati večino neplačanih preživnin.

Večina samohranilk je žensk
Ob popisu 2002 je bila dobra polovica žensk, starih 

15 let ali več, poročenih, ena tretjina je bilo samskih, 
vsaka 8. je bila vdova in vsaka 20. je bila razveza-
na. 42.092 žensk je živelo v zunajzakonskih zvezah 
– med njimi 73,4 % samskih, 14,8 % razvezanih, 7,1 
% ovdovelih in 4,7 % sicer še uradno poročenih. Med 
ženskami v tej starostni skupini je bilo 89.683 samo-
hranilk.



Ob ugotavljanju, ali je 17 
milijonov SIT sredstev, ki jih 
občina namenja za pospeše-
vanje razvoja kmetijstva, ob-
upno dosti ali nesramno malo 
denarja, so sprejeli pravilnik za 
dodeljevanje omenjenih sred-
stev. Sprejeli so še pravilnike o 
sofinanciranju humanitarnih 
organizacij, programov na po-
dročju ljubiteljske kulture ter o 
pogojih in merilih za sofinanci-
ranje športnih programov. Po-
leg tega so spremenili še odlok 
o predkupni pravici na neka-

tera zemljišča – ob zdravstve-
nem domu, Mestni grabi, proti 
hardeški šoli in ob pokopališču 
– pri čemer je svetnik Miroslav 
Hanželič predlagal, da se za-
deva poenostavi in se uzakoni 
predkupna pravica kar za celo 
občino. Na očitni sarkazem je 
župan Vili Trofenik reagiral s 
podatkom, da je menda prav 
ta odlok pripomogel k temu, 
da se zemljišča prodajajo zelo 
uspešno. Baje je bil nedavno 
v obrtni coni prodan hektar 
njiv za 55 milijonov SIT brez 

davka.
Svetniki so dali soglasje k 

pravilom mladinskega centra 
in k odpiralnemu času knjižni-
ce F. K. Meška, ki je poslej od-
prta v ponedeljek in sredo med 
9. in 17. uro, v torek, četrtek in 
petek med 7. in 15. uro ter v so-
boto med 9. in 12. uro. Sklepali 
so tudi o višini najemnine za 
klopi (100 SIT/teden) in mize 
(350 SIT/teden) ter najemni-
nah za grobove v KS Kog, ki po 
novem znaša 1900 SIT/m2. Let-
na naročnina za Poročevalec 

Občine Ormož, ki ima 100 na-
ročnikov, znaša letno 5150 SIT, 
medtem ko stane Uradni vest-
nik Občine Ormož, ki ima na-
klado 340 izvodov, po novem 
3500 SIT. Odbor za volitve in 
imenovanja pri občinskem sve-
tu ni podal pozitivnega mnenja 
k imenovanju Marjete Štampar 
za direktorico Centra za so-
cialno delo, svet pa je negativ-
no mnenje potrdil. Svetniki so 
sklepali še o več premoženjsko 
pravnih zadevah.

vki
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Župan Franc Kekec je uvo-
doma predstavil dosedanji 
potek pridobivanja dokumen-
tacije za izgradnjo kanalizacije 
v markovski občini. Kot je po-
jasnil, bodo z izgradnjo kana-
lizacijskega omrežja pričeli v 
Markovcih. To pa predvsem 
zaradi gradnje nove večna-
menske dvorane pri tamkajšnji 
osnovni šoli, ki bo stala na me-
stu sedanjih osnovnošolskih 
greznic. Gradnjo kanalizacije 
bodo tako po besedah župana 
začeli pri Špic marketu in jo 
nadaljevali mimo župnišča do 
šole, kjer naj bi zgradili tudi 
začasno čistilno napravo. V pr-
vem letu gradnje naj bi naredili 
1,5 kilometra kanalizacijskega 
omrežja, vrednega 50 milijo-
nov tolarjev (kilometer izgrad-
nje kanalizacije stane od 30 do 
35 milijonov tolarjev).

Krajane Nove vasi pa je zani-
malo, kako bo z gradnjo kana-
lizacijskega omrežja, predvsem 

čistilne naprave, v Novi vasi. 
“Načrtovana lokacija čistilne 
naprave je preblizu naselja, 
obenem pa je na tem mestu 
tudi visok vodostaj. Čistilna 
naprava je načrtovana na po-
plavnem območju,” je opozoril 
domačin Konrad Vidovič.

Bojan Rizman pa je povedal, 
da naj bi stroka predlagala vsaj 
dve ali tri primerne lokacije, 
med katerimi bi se izbrala 
najprimernejša, ki ne bi vpli-
vala na bivanje ljudi v okolici. 
Župan Kekec je odgovoril, da 
se bo kanalizacija v Novi vasi 
pričela graditi leta 2007. Istega 
leta se bo spreminjal tudi pros-
torski plan, tako da je v tem 
času predloge za spremembo 
lokacije čistilne naprave tudi 
moč upoštevati.

V nadaljevanju zbora je 
župan krajane seznanil, da v 
zvezi z umeščanjem Ekolesa v 
obrtno cono Novi Jork razmiš-
lja o referendumu, a so zbrani 

soglasno zatrdili, da je njihova 
odločitev jasna in da bi bil refe-
rendum nepotrebno trošenje 
proračunskega denarja. Mar-
tina Rizman je dejala, da ima 
občutek, da župan razpolaga 
z občino (predvsem z obrtno 
cono) kot s svojo privatno last-
nino. “Zakaj dovolite, da se v 
obrtni coni razvija in širi kemij-
ska industrija? Občina smo ob-
čani in menim, da imamo vsaj 
malo pravice, da soodločamo o 
tem, kakšen razvoj občine želi-
mo in kakšno naj bo okolje, v 
katerem živimo,” je opozorila 
Rizmanova.

Krajani so župana spraševali, 
zakaj jih občina o načrtovanih 
projektih, predvsem prodaji 
parcel v obrtni coni, ni sezna-
njala sproti. Sicer pa Novovaš-
čani glede dejavnosti, ki naj bi 
se razvijale v obrtni coni Novi 
Jork, upravičeno dvomijo, saj je 
v njihovo bivanjsko okolje pred 
dobrimi 20 leti krepko posegla 

gradnja akumulacijskega jeze-
ra, ki je bistveno spremenila 
življenjsko okolje. “Posledice 
so že vidne. Vedno več je me-
gle, vlage, zelenjava uspeva vse 
slabše, več je bolezni in mrče-
sa,” je prepričan občinski svet-
nik Konrad Janžekovič, sicer 
tudi krajan Nove vasi.

Ob izteku zbora so krajani 
Nove vasi izrekli tudi razočara-
nje nad postavljanjem občinske 
table, ki je bila občni Markovci 
s strani videmskih občanov 
večkrat odtujena. Čeprav se za-
vedajo, da meje katastrskih ob-
čin ne sovpadajo z občinskimi, 
se ne morejo sprijazniti z misli-
jo, da so si Videmčani začeli la-
stiti Šturmovce. Kot so pouda-
rili, so bile nekoč v Šturmovcih 
celo hišne številke Markovcev. 
“V cerkveni kroniki je jasno za-
pisano, kje so meje naše obči-
ne,” so poudarili domačni.

Mojca Zemljarič

Nova vas � Sestali so se z županom

Čistilna naprava preblizu naselja
Na pobudo vaščanov Nove vasi pri Markovcih je v petek zvečer v prostorih tamkajšnjega gasilskega 
doma potekal zbor krajanov. Sklical ga je vaški odbor, beseda pa je tekla o problematiki obrtne 
cone Novi Jork ter gradnji kanalizacije in čistilne naprave v Novi vasi.

Od tod in tam

Foto: Črtomir Goznik

Foto: Črtomir Goznik

Ptuj � Trgovina Amadeus za mlade

V Ulici 25. maja 12 na Ptuju je 5. marca letos samo-
stojna podjetnica Irena Tement odprla trgovino za 
mlade Amadeus, ki je druga trgovina Centra mode za 
vso družino Lina.

Prva ima sedež na Zagrebški cesti 70 na Ptuju, kjer je 
gostom na voljo tudi bar z mini igralnico. Center Lina na 
enem mestu ponuja otroško, žensko in moško konfekcijo. V 
novi trgovini Amadeus, ki jo kupci najdejo v novem rdečem 
stanovanjsko-poslovnem objektu v Ulici 25. maja, ponuja-
jo izbrana modna oblačila otroškega programa od dveh do 
dvanajstih let, poudarek pa je na modi za mladostnike pri-
znane blagovne znamke jeansa Amadeus. Kot je povedala 
Irena Tement, so zadovoljni, da so uspeli na Ptuj pripeljali 
blagovno znamko Amadeus, ki se uspešno postavlja ob bok 
drugim tovrstnim blagovnim znamkam, ki jih Ptujčani že 
poznajo. Cene so ugodne, prav tako plačilni pogoji. Boga-
ta izbira oblačil je najboljši porok, da jim mladih kupcev 
in tistih, ki prisegajo na kvalitetna jeans oblačila, ne bo 
zmanjkalo. V novi trgovini Amadeus bodo poleg tega lahko 
izbrali tudi druga oblačila z mladostnim pridihom.

MG

Ptuj � Prenova trgovine Zvezda

Trgovina Zvezda ena od treh bivših prodajaln Emone – 
Merkurja v stečaju, ki se ji je uspelo obdržati pod drugimi 
lastniki, že nekaj let uspešno posluje v okviru ljubljanske-
ga Tekstila, ima od 8. marca novo podobo. V svetli in bolj 
pregledni ter prijazni podobi, nazadnje je bila obnovljena 
pred 25 leti, se kupcem predstavlja tudi z nekoliko spre-
menjeno ponudbo. Metražo je zamenjala večja ponudba 
izdelkov za dom. Nekaj sprememb je doživel tudi ostali 
program. Kupci so novo podobo in ponudbo trgovine v Le-
nartovi zgradbi dobro sprejeli. Potem ko so jo za nekaj dni 
zaradi obnove zaprli, so se najbolj bali, da je ne bodo več 
odprli, je povedala njena poslovodkinja Milena Prapotnik, 
ki dela v trgovini že 32 let. Skupaj s prodajalkama Kati-
co Belca in Olgo Kolednik pričakuje, da bodo kupci tudi v 
novi Zvezdi našli tisto, kar potrebujejo zase in za dom.

MG

Dornava � Ekološko kmetovanje
ima prihodnost

V Dornavi se je ta teden zaključil ciklus treh seminarjev 
pod naslovom Kako se lahko razvijajo kmetije s pomočjo 
denarja iz skladov EU, ki sta ga pripravili Društvo kmeč-
kih žena in društvo Echo. Predavanja strokovnjakov, ki so 
se dotikala različnih tem, od vrtnarstva preko možnosti in 
značilnosti ekološkega kmetovanja do problematike trže-
nja izdelkov, so bila dobro obiskana. Veliko zanimanja so 
pokazali tudi udeleženci seminarja na temo ekološkega 
kmetovanja, ki se je v Sloveniji šele začelo dobro razvijati. 
Lani se je tako z ekološko pridelavo ukvarjalo okrog 1500 
kmetij v državi, letos pa je vanj vključenih že okrog 1800 
kmetij. Kot je bilo slišati na predavanju, so značilnosti in 
prednosti ekološkega kmetovanja večini še precej nezna-
ne, zato je tudi zanimanje zanj manjše, kot bi lahko bilo. 
Dobra mera nezaupanja v uspešnost in možnost preživet-
ja kmetije na osnovi sonaravnega kmetovanja pa je prav 
posledica nepoznavanja pravil in tehnologije. Zato so bila 
tovrstna predavanja dobrodošla za vse tiste, ki jih takšno 
kmetovanje zanima. Kot je znano, so subvencije za ekolo-
ške kmetije višje od ostalih, kar je gotovo dobra spodbuda 
in motivacija za interesente. Nekoliko manj spodbudno 
pa je dejstvo, da je Evropska unija že začela odpirati vrata 
pridelavi žitaric (koruze) na osnovi GSO, kar je seveda 
velika konkurenca ekološkemu kmetovanju. Slednje naj 
bi se v Sloveniji vseeno razvijalo še naprej, saj povpraše-
vanje po naravno pridelani hrani narašča.

SM

Ormož � 23. seja občinskega sveta

Kopica pravilnikov in odlokov
Svetniki ormoškega občinskega sveta na dnevnem redu 23. seje niso imeli pred sabo kakšnih preveč vročih 
in težkih tem, kljub temu pa so uspeli 23 točk raztegniti na skoraj pet ur.

K članku: “Za šolo in vrtec 
pričakujejo več!”

Kot ravnateljica javnega zavoda Vrt-
ca Kidričevo sem odgovorna za organi-
zacijo, delovanje ter program razvoja 
vrtca in za uresničevanje pravic otrok 
(boljše bivalne prostore, enake mož-
nosti za razvoj, svobodo, varnost ...), 
zato dajem k članku, ki je bil objavljen 
v Tedniku 11. 03. 2005, pod naslovom 
“Za šolo in vrtec pričakujejo več” do-
ločena pojasnila, da se ne zavaja širše 
javnosti.

Zelo sem bila presenečena, ko sem 
v časopisu prebrala, da je bil 7. marca 
2005 v Kidričevem na obisku minister 
za šolstvo in šport dr. Milan Zver. Govo-
rili so o planiranih investicijah šole in 
vrtca, mene kot ravnateljice vrtca pa 
ni nihče niti obvestil, kaj šele povabil. 
Najbrž zato, ker se ne strinjam z novo 
lokacijo pri osnovni šoli kot prizidek in 
z umestitvijo otrok od enajstih mesecev 
pa do štirinajstih let na isti šolski pros-
tor, in to samo zaradi racionalizacije 
občinskih sredstev. Potrebno se je zave-
dati, da je to dolgoročna investicija (50 
do 100 let) in zelo kruto je, da bomo 
varčevali pri najmlajših, ki v bistvu ne 
morejo ničesar pripomniti in se zavzeti 
zase, zato pa smo odgovorni mi: starši, 
vzgojitelji in družba. Spremembe loka-
cije novega vrtca in umestitve otrok na 

skupni šolski prostor, ki bo ločen samo 
z ograjo, ne podpirajo niti strokovne 
službe, in to so: Zavod za šolstvo Repu-
blike Slovenije, Skupnost vrtcev Slove-
nije, pedagoški delavci ter Svetovalni 
center za otroke, mladostnike in starše 
iz Maribora.

Vrtec Kidričevo je star 40 let in ne 30 
let, kot je napisano, in da je montažen. 
Že od leta 2002 imamo načrte za nov 
vrtec z 12 oddelki (ne 8, kot je navede-
no v časopisu), s samostojno kuhinjo, 
večnamenskim prostorom, katerega 
kvadratura je 1934 m2, na samostojni 
lokaciji zraven našega zdajšnjega vrt-
ca. Tu je idealna lokacija za predšolske 
otroke, ki potrebujejo svoj mirni pros-
tor in mnogo zelenih površin za igro, 
ki pa jih na tem mestu, ki je tako rekoč 
park, tudi imajo. Ta investicija z dva-
najstimi oddelki bi stala 601 milijon, 
za katero pa imamo že od lanskega leta 
tudi gradbeno dovoljenje in samo še ča-
kamo na začetek del. Zakaj 12 oddel-
kov? Zato, ker pokrivamo velik okoliš, 
imamo maksimalno zaseden vrtec, pa 
še otroci ostajajo zunaj in potreba je po 
izmenskem vrtcu, ki ga pa žal ne mo-
remo ponuditi, ker nimamo prostora. V 
tem trenutku imamo osem oddelkov, v 
katere je zajetih 145 otrok, želimo pa si, 
da bi imeli z zakonom predpisane nižje 
normative v oddelkih, kar bi pripomo-
glo h kvalitetnejši vzgoji in varstvu.

Lani v jeseni smo se dogovorili z Ob-
čino Kidričevo, da bi novi vrtec gradili 

v fazah, in to najprej 10 oddelkov in 
kasneje še 2 oddelka, (ko bi bil denar), 
s cenejšo fasado in bi se investicija 
zmanjšala za približno 100 milijonov, 
tako da smo o racionalizaciji občinskih 
sredstev že razmišljali.

Zavajajoč je tudi podatek, da se bo 
prihranilo s tem, če bomo imeli skupno 
kuhinjo in bi vrtec zgradili kot prizidek 
k šoli, celo 438 milijonov. Kako in s 
čim? (To je nemogoče).

Vrtec že ima daljinsko ogrevanje in 
se toplotna podpostaja samo prestavi, v 
časopisu pa je navedeno, kot da še ni-
mamo daljinskega ogrevanja.

S spremembo lokacije še vedno osta-
jamo na istem številu oddelkov, kot jih 
imamo sedaj, potrebujemo pa jih več. 
Imeli bomo skupno (šolsko?) kuhinjo, 
čeravno imamo v vrtcu bolnišnični na-
čin kuhanja, obratujemo 12 mesecev 
na leto, tudi med šolskimi počitnicami.

Če bo prišlo do tega, bodo naši otroci 
prikrajšani, ker jim bo kratena osnov-
na pravica do avtonomnosti, dru-
gačnosti, varnosti, svobode izbire in 
enakih možnosti za razvoj. Problem je 
nastal samo zaradi šolske kuhinje, ki ni 
bila več ustrezna, in to ravno sedaj, ko 
je že vrtec tako rekoč blizu svojega cilja 
– novega vrtca. Kaj pa če bi se kuhinja 
v vrtcu nekoliko povečala in bi se pri 
nas kuhalo tudi za šolo? Ali je res po-
trebno zaradi šolske kuhinje premešča-
ti cel vrtec?

Ravnateljica: Neža Šešo

Prejeli smo
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Ptuj � Skupna občinska uprava v letu 2004

Vse več jih nepravilno parkira
Na razpravo na kolegiju županov Spodnjega Podravja čaka tudi poročilo o delu skupne občinske 
uprave občin v letu 2004 .V njej je za potrebe občin na Ptujskem lani delalo 13 delavcev, kolikor jih 
je tudi zaposlenih v skupni občinski upravi občin.

Gruškovje � Zakaj ne bo Pharovega sofinanciranja

Do dokončanja s slovenskim denarjem
Prejšnji teden je v slovenski javnosti veliko zanimanja zbudila novica, da naj bi se naša vlada odpo-
vedala dobrim 900 milijonom tolarjev iz programa predpristopne pomoči Phare za izgradnjo med-
narodnega mejnega prehoda Gruškovje.

Da tega denarja res ne bo, je 
potrdilo tudi slovensko pred-
stavništvo Evropske komisije, 
kot vzrok pa navedlo, da se 
je denarju odpovedal (odgo-
vorni) servis skupnih služb 
vlade (SSSV), ker ni pristal na 
pripravo novega javnega raz-
pisa za izbiro izvajalca del. Po-
novitev razpisa naj bi bila po 
mnenju predstavništva nujna 
zaradi dveh razlogov; prvič 
zaradi suma o nepravilnostih 
pri razpisni dokumentaciji, 
drugič pa zato, ker na raz-
pisu ni bil izbran najcenejši 
ponudnik – ta naj bi bil po 
navedbah predstavništva EK 
Gradbeno podjetje Grosuplje 
in ne izbrano podjetje Pri-
morje iz Ajdovščine. Zaradi 
tega so po besedah direktorja 
SSSV Mitje Valiča zamenjali 
razpisno komisijo, ki pa je po-

novno izbrala istega izvajalca. 
Kljub poskusom naše vlade, 
da bi razpis obveljal, EK na to 
ni pristala, zato naj bi Sloveni-
ja predvidenih 900 milijonov 
(3,5 mio evrov) zdaj financi-
rala iz svojega proračuna.

Pharov denar 
izgubljen v vsakem 
primeru

Kaj se je pravzaprav doga-
jalo v zakulisju potrjevanja 
dokumentacije o sofinanci-
ranju in izgradnji MMP Gru-
škovje in zakaj naša vlada ni 
pristala na ponoven razpis, 
smo povprašali direktorja 
Valiča ter dobili naslednji od-
govor: »Servis skupnih služb 
Vlade RS je v skladu z načrti 
izvedel javni razpis za izbiro 

izvajalca ter nato izbral naj-
ugodnejšega. Ker je bilo v 
skladu z veljavnimi predpisi 
določenih več meril in ne 
zgolj cena, seveda razpisna 
komisija ni izbirala samo na 
podlagi cene, temveč je upoš-
tevala vsa v razpisu določena 
merila (usposobljenost, refe-
rence, cena in drugo). Izbira 
najcenejšega ponudnika bi 
bila zato nezakonita, saj je na 
podlagi veljavnih predpisov 
potrebno izbrati najugodnej-
šega ponudnika, ki ni vedno 
nujno tudi najcenejši. Javni 
razpis je bil zato izveden 
povsem pravilno, s čimer se 
je strinjalo tudi Ministrstvo 
za finance. Evropska stran 
ni nikoli oporekala pravilno-
sti izbire. Evropska komisija 
je preko svoje Delegacije v 
Ljubljani zgolj zaznala sum 
nepravilnosti v postopku 
zaradi razkritja informacije 
o izbranem ponudniku, pre-
den je bil postopek zaklju-
čen. Čeprav glede tega suma 
slovenski strani ni nikoli po-
sredovala dokazov, je vseeno 
predlagala ponovitev javnega 
razpisa. Ker pa so se postop-
ki potrjevanja projektne do-
kumentacije s strani izbranih 
evropskih ekspertov in druge 
aktivnosti že za prvi razpis iz-
kazale za zelo dolgotrajen po-
stopek, bi ponovitev javnega 
razpisa onemogočila podpis 
pogodbe z izbranim izvajal-
cem v roku, ki je bil določen s 
finančnim memorandumom 
02 za sredstva Phare. To bi v 
vsakem primeru onemogoči-
lo črpanje sredstev Phare.«

Zamude ne bo!
Hkrati pa bi ponovitev raz-

pisa po besedah odgovornih 
pomenila dodatno zamudo 
pri dokončanju del na MMP 
Gruškovje ter s tem povezano 
neposredno škodo na že od-
prtem gradbišču in posredno 
škodo slovenskemu gospodar-
stvu: »Zato se slovenska stran 
ni mogla strinjati s predlogom 
Evropske komisije, da se zgolj 
zaradi suma nepravilnosti po-
novi celoten javni razpis in 
zato je bila sprejeta odločitev, 
da se s projektom nadaljuje s 
slovenskimi sredstvi iz držav-
nega proračuna.«

Ta naj bi bila, kot je razu-
meti, kasneje nadomeščena 
ali vrnjena iz drugega evrop-
skega vira: »Obenem je bilo 
doseženo soglasje z Evrop-
sko komisijo, da se spreme-
ni finančni memorandum. 
Dokončanje del je tako pred-
videno za konec meseca mar-
ca oziroma začetek meseca 
aprila 2005. Poudariti želimo 
tudi, da je bilo sodelovanje z 
Evropsko komisijo ves čas iz-
redno dobro ter sta evropska 
in slovenska stran skupaj so-
delovali pri čimprejšnjem do-
končanju projekta in odpravi 
problemov. Vlada RS pa bo 
storila vse, da bodo sredstva 
za MMP Gruškovje, ki so izpa-
dla iz programa Phare, zago-
tovljena iz t. i. Schengenskega 
vira,« še pravijo na direkto-
ratu SSSV. Upajmo, da bo res 
tako in da ne bo še kakšnega 
novega zapleta.

SM
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Dela na MMP Gruškovje naj bi (s slovenskim denarjem) tekla ne-
moteno, datum odprtja pa odgovorni napovedujejo konca marca 
ali v začetku aprila.

Za delovanje Uprave so ob-
čine v tem letu zagotovile ne-
kaj več kot 81 milijonov 605 
tisoč tolarjev, financiranje je 
urejeno s sporazumom med 
občinami. Večino sredstev 
ali skoraj 49 milijonov tolar-
jev je prispevala Mestna ob-
čina Ptuj, ostale občine, ki so 
vključene v skupno občinsko 
upravo, pa nekaj manj kot 34 
milijonov tolarjev.

Največ dogajanja je bilo v 
občinah vezanih na urejanje 
prostora. Tako so bile v letu 
2004 sprejete na vladi Re-
publike Slovenije potrjene 
spremembe in dopolnitve 
prostorskih planskih aktov za 
šest občin: Dornavo, Hajdino, 
Juršince, Markovce, Žetale in 
mestno občino Ptuj. Za obči-
no Kidričevo jih je pripravil 
Umarh.

Služba mestnega arhitekta 
je lani sprejela v obravnavo 
skupaj 96 vlog, od tega kar 
78 iz Mestne občine Ptuj. S 
sprejemom odloka o lokacij-

skem načrtu za poselitveno 
cono “Breg” so bile vzpo-
stavljene pravne možnosti za 
izdajo gradbenih dovoljenj 
za gradnjo individualnih sta-
novanjskih hiša na parcelah v 
Rabelčji vasi, ki se nahajajo na 
vrhu hriba, na zahodni strani 
Peršonove ulice. Pričeli so se 
tudi postopki priprave posa-
meznih lokacijskih načrtov za 
različna poselitvena območja, 
kot je na primer za območje 
gradnje hotela in lokalne ob-
vozne ceste v Termah Ptuj. 
Izveden je bil tudi anonimni, 
enostopenjski javni natečaj za 
idejno zasnovo konstrukcij-
skih rešitev, arhitektonskega 
in krajinskega oblikovanja za 
most čez Dravo na priključ-
ni cesti hitre ceste Hajdina–
Ormož. V letu 2004 so v skup-
ni občinski upravi pričeli tudi 
s postopki za spremembe in 
dopolnitve prostorsko ure-
ditvenih pogojev za območje 
enajstih občin. Lani je skupna 
občinska uprava sprejela kar 

4358 zahtev za izdajo loka-
cijskih informacij. Do konca 
decembra so jih rešili 4172, v 
primerjavi z letom 2003 so jih 
rešili za 32 odstotkov več. Šte-
vilo lokacijskih informacij se 
je v letu 2004 povečalo v vseh 
občinah. Gre pa tako za loka-
cijske informacije za potrebe 
prometa kot tudi za informa-
cije za potrebe gradnje objek-
tov oziroma za druga dela na 
zemljiščih oziroma objektih.

Na področju varstva okolja 
se je večina aktivnosti nanaša-
la na investicijo v Gajke, kjer 
so se v lanskem letu pričela 
dela na izgradnji 1/B faze. 
Gradnja kompostarne se je 
pričela oktobra, končana bo 
predvidoma konec aprila le-
tos. Gre za popolnoma zaprt 
sistem kompostiranja, ki bo 
potekalo v halah in kontejner-
jih, s čimer se bodo omejili ne-
gativni vplivi na okolje zgolj 
na območje znotraj centra. 
Onesnažen zrak se bo prečiš-
čeval na biofiltrih. Decembra 

je bil izveden tudi javni razpis 
za gradnjo sortirnice in dveh 
sektorjev odlagalnih polj, 
katerih gradnja bo potekala 
letos in prihodnje leto. Lani 
je bilo dokončno zaprto tudi 
odlagališče v Brstju, potem ko 
je obratovalo deset let. Moni-
toring se bo na podlagi zako-
nodaje izvajal še polnih deset 
let. Dela na zaprtju deponije 
so stala 79 milijonov tolarjev.

Zaradi nepravilnega parki-
ranja je redarska služba lani 
skupaj izdala 6150 mandat-
nih kazni, plačanih je bilo le 
3690. Z denarnimi kaznimi je 
bilo zbranih nekaj več kot 9,6 
milijona tolarjev.

Inšpekcijski nadzor je 
komunalna inšpekcija lani 
izvajala v vseh petnajstih ob-
činah na Ptujskem. Pretežni 
del inšpektorskega ukrepanja 
je zajemal izdajanje odločb o 
vključevanju gospodinjstev v 
redni odvoz komunalnih od-
padkov.
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Od tod in tam
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Ptuj � Zakonca Dimovski v Miheličevi galeriji

V četrtek, 3. marca, je bilo v Miheličevi galeriji na Ptuju 
odprtje slikarske razstave zakoncev Irene Jeras Dimovski 
in Boga Dimovskega (na fotografiji) iz Kranja. Slikar-
stvo obeh slikarjev je predstavila galeristka Stanka Gač-
nik. Irena Jeras Dimovska je diplomantka ljubljanske 
Akademije za likovno umetnost, že od začetkov njenega 
ukvarjanja s slikarstvom jo zanima ženska figura, ki jo 
raziskuje in odkriva v najrazličnejših pozah ter odnosih 
s samo seboj. Velike slike Boga Dimovskega, ki je prav 
tako diplomiral v Ljubljani, opravil pa tudi podiplomski 
študij, so brez okvirjev in podokvirjev, prosto padajoče, 
nemo lebdijo v prostoru in nas hkrati močno nagovar-
jajo. Kot je sam dejal, dela, nastala v akrilni tehniki, pri-
padajo nepredmetni lirični abstrakciji, s pretežno rume-
nimi monokromnimi odtenki. Umetnika je ob odprtju 
razstave pozdravil direktor Pokrajinskega muzeja Ptuj 
Aleš Arih, za popestritev odprtja pa je poskrbel kitarist 
Boštjan Soklič.
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Stojnci � Kviz mladi in kmetijstvo

Društvo mladih občine Markovci je minuli konec tedna 
v Stojncih v sodelovanju s Kmetijsko-gozdarskim zavo-
dom Ptuj organiziralo regijski kviz Mladi in kmetijstvo, ki 
se ga je udeležilo sedem ekip. Poleg organizatorjev so na 
njem sodelovale po dve ekipi iz Kmetijske šole Ptuj, dru-
štva podeželske mladine iz Slovenskih goric in Ormoža. 
Teme so bile živimo zdravo, požarna varnost na kmetiji 
in reja kokoši. Najbolje se je odrezala prva ekipa Društva 
podeželske mladine Slovenske gorice (na fotografiji), se-
stavljajo jo Boštjan Lavrenčič, Martina Robič in Jernej 
Kraner, ki se bodo udeležili državnega kviza Mladi in 
kmetijstvo. Za kulturni utrip na petkovi prireditvi so po-
skrbeli mladi glasbeniki: Niko Kekec, Katja Poljanec, Anja 
Hameršak, Marko Mlinarič in Valentin Zupanič. Kviz je 
povezovala Monika Majar, za pravilno izvedbo kviza pa 
je poskrbela tričlanska komisija.

Mojca Zemljarič

Ivanjkovci � Gardaland, prihajamo!
Tako so si najbrž mislili veseli osmošolci OŠ Ivanjkov-

ci, ki so minuli petek pripravili dobrodelni koncert. Na 
njem se je zbralo okrog 500.000 SIT, ki jih bodo prire-
ditelji namenili kritju stroškov valete in zaključne eks-
kurzije. Denar so zbrali s prodajo vstopnic, ki so bile po 
1000 SIT in prispevki radodarnih sponzorjev. Dobrodelni 
koncert je napolnil telovadnico OŠ Ivanjkovci, saj je bil 
spisek nastopajočih, ki jih je povezoval Peter Kirič, dolg 
in zanimiv. Za dober namen so nastopili Ansambel Pr-
lekija, Ansambel Toga nega, Katja Vunderl, ansambel 
Kompromis, kvintet Dori, ansambel Zadnji trenutek ter 
šolski zvezdniki – mali in veliki pevski zbor ter folklorna 
skupina. Kot najslajše presenečenje večera pa je nastopila 
skupina Be pop.

vki

Sv. Ana � Plesne meglice
V četrtek, 10. marca, sta JSKD, Območna izpostava Le-

nart, in OŠ Sv. Ana skupaj z občino Sv. Ana, Benedikt in 
Cerkvenjak organizirala območno revijo plesnih skupin 
iz občin Benedikt, Cerkvenjak, Lenart in Sv. Ana z na-
slovom Plesne meglice 2005. Nastopilo je devet plesnih 
skupin: Plesna pripravnice iz Glasbene šole Lenart, Plesni 
vrtiljak iz OŠ Cerkvenjak–Sv. Andraž, tri skupine iz Twir-
ling, plesnega in mažoretnega kluba Lenart, dve skupini 
Twirling kluba Aninih mažoretk, skupina Izvir iz OŠ Be-
nedikt in plesna skupina Mavrica iz OŠ Sv. Ana. Revijo 
je strokovno spremljala Mojca Kasjak, finančno pa so jo 
omogočile občine Benedikt, Cerkvenjak in Sv. Ana.

Zmago Šalamun
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Dvajset let stanovalcem 
Peršonove, ki so kanalizacijo 
zgradili s svojim denarjem 
(stala je več kot parcele), kle-
ti in spodnje prostore stano-
vanjskih hiš zaliva vsakič ob 
obilnejšem deževju; najbolj 
je na udaru spodnji del uli-
ce z okrog desetimi hišami. 
Nazadnje jim je kleti zalilo 
avgusta lani. Najhuje doslej 
pa je bilo maja leta 1999, ko 
se je višina vode v nekaterih 
kleteh ustavila celo pri me-
tru in pol in ko so se mete-
ornim vodam pridružile še 
fekalije.

Kljub temu da ob vsakem 
nalivu kličejo odgovorne, da 
si zadevo pogledajo na tere-
nu, so njihovi klici bolj ali 
manj brez odziva. Škoda, ki 
so jo v teh letih utrpeli, ni za-
nemarljiva. V letu 1999 so jim 
v Mestni hiši na Ptuju celo 
obljubili, da si bodo zadevo 
od hiše do hiše pogledali 
predstavniki Komunalnega 
podjetja Ptuj in lastnikom 
poskušali pomagati s stro-
kovnimi nasveti, da bi jim do 
končne rešitve pomagali iz 
najhujših težav. V vseh letih 
se za njihov problem niso 
brigali niti občinski svetniki, 
s tega območja jih je v mest-
nem svetu osem, morda tudi 
zato, ker stanujejo v blokih, 
kjer pa jih ne zaliva. V tem 

mandatu pa se je zanje zav-
zel svetnik Miran Senčar, 
ki je tudi dosegel, da je Ko-
munalno podjetje Ptuj konč-
no dokaj izčrpno odgovorilo 
na postavljeno vprašanje o 
rekonstrukciji Peršonove in 
tudi nakazalo možno rešitev.

“Problem je zapleten in 
zahteva temeljit premislek 
pred izbiro najprimernejše 
rešitve, ki pa v nobenem pri-
meru ne more biti poceni. 
Gre za sistem, ki je v več-
jem delu mešanega tipa, to 
pomeni, da služi za sočasno 
odvodnjo padavinskih in 
komunalnih odpadnih voda. 
Le manjši krak kanalizacije 
v ulici Na jasi je izveden kot 
ločen sistem. Ob intenziv-
nih padavinah v kanalizaciji 
zbrane meteorne vode za-
radi velikih naklonov zelo 
hitro pritečejo na spodnji 
del Peršonove ulice in po-
časi odtekajo po kanalizaciji 
Volkmerjeve ulice do Potr-
čeve ceste. Kanalizacija se 
dokaj hitro napolni, gladina 
v kanaliazciji se začne dvi-
govati do te meje, da zalije 
kletne prostore objektov, ki 
so gravitacijsko priključeni 
na javno kanalizacijo. Glede 
na razpoložljiva sredstva, ki 
jih je možno zagotoviti za 
rekonstrukcijo obstoječih 
kanalizacijskih vodov iz pro-
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V Peršonovi ulici na Ptuju že dvajset let zaman pričakujejo, da 
bodo odgovorni pričeli rekonstrukcijo kanalizacije. V Komunal-
nem podjetju Ptuj, kjer problem dobro poznajo, so izračunali, da 
bi 890 metrov rekonstrukcije stalo 55 milijonov tolarjev.

Dejavno je tudi na kultur-
nem in družabnem področju. 
Eden od ciljev delovanja je za-
gotoviti gospodinji ustrezno 
mesto v družbi.

Izobraževanje članic, teh 
je po zadnjih podatkih okrog 
40, organizirajo v sodelova-
nju s Kmetijsko svetovalno 
službo pri Kmetijsko-gozdar-
ski zbornici Slovenije – zavo-
du Ptuj. Od lani se ukvarjajo 
tudi s pridobitno dejavnost-
jo, v upravljanje so prejele 
Dom krajanov Budina–Brst-
je, za kar plačujejo mesečno 
25 tisoč tolarjev.

Od lani v društvu deluje 
sekcija Ljudske pevke Dru-
štva gospodinj Jezero, usta-
novile pa so tudi kolesarsko 
sekcijo. S prireditvijo Koline 
so pričele obujati nekatere 
danes že pozabljene običaje 
in navade na podeželju, v letu 
2004 so prvič izvedle pustno 
prireditev. Ob devetem paz-
niku mestne občine Ptuj so 
na Ranci pripravile razstavo 
izdelkov iz kvašenega testa, 
domačega kruha in drugih 
dobrot, s katero so navdušile 
– obiskovalci so jo v kratkem 
času pojedli.

Sredstva za delovanje si za-
gotavljajo iz več virov: članari-
ne, preko razpisov in donacij. 
Pester program aktivnosti so 
pripravile tudi za letos, potr-
dile so ga na tretjem občnem 
zboru, ki je bil 27. februarja. 
Strnile so ga v 28 točk, po 
potrebi ga bodo tudi dopol-
njevale.

Prvo marčevsko predava-
nje je bilo posvečeno vrtu in 
negi rož, enolončnice so pri-
pravljale pod vodstvom Vlada 
Pignarja, v teh dneh pa se po-
svečajo izdelavi pirhov. Apri-
la bodo spoznale pripravo 
ajdove in ocvirkovke pogače, 
maja bodo uredile cvetlično 
gredo in nabrežino pred Do-
mom krajanov Budina–Brst-
je, okolico doma bodo ureja-
le tudi junija. Veliko društve-
no razstavo napovedujejo 
za 10. september, ko bodo 
v Domu krajanov razstavile 
drobno pecivo in ročna dela. 
V začetku decembra pa bodo 
ponovno predstavile doma-
či praznik Koline za krajane 
mestne četrti Jezero. Za iz-
vedbo programa v letu 2005 
bodo potrebovale okrog 840 
tisoč tolarjev.

MG

Ptuj � Gospodinje Jezera pregledale delo

Skrbijo za ohranjanje tradicij
Društvo gospodinj Jezero v mestni četrti Jezero na Ptuju je bilo ustanovljeno 24. 
januarja 2002. Povezuje gospodinje na območju četrti, skrbi za njihovo izobraže-
vanje, prenos koristnih informacij in izkušenj.
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Marija Cvetko, predsednica Društva gospodinj Jezero

Ptuj � Rekonstrukcija kanalizacije

Koliko let bo še zalivalo kleti?
Problem kanalizacije v Peršonovi ulici na Ptuju ni od včeraj – prebivalci tega območja mestne četrti 
Ljudski vrt se z njim srečujejo že dvajset let. Odkar obstaja četrt, rekonstrukcijo redno vpisujejo 
v letni program dela, a se ta izgubi ob pripravi vsakoletnega proračuna mestne občine Ptuj, kljub 
temu da je v programu četrti vpisan kot prednostna postavka.

Kot drugi se je ta ponede-
ljek, 14. marca, ko je imel v 
Mestni hiši na Ptuju uradne 
ure med 8. in 10. uro, oglasil 
Vlado Ferčeč, predsednik 
novoustanovljenega sloven-
skega društva oškodovanih 
zdomcev SIB banke. Povedal 
je, da je skupaj vseh oškodo-
vancev, ki niso uspeli vrniti 
posojil v višini, kot so si jo 
predstavljali v SIB banki, 179, 
od tega se jih je ustanovnega 
zbora udeležilo 12. V okvi-
ru pooblastil in pristojnosti 
se bo v razreševanje te pro-
blematike poskušal vključiti 
tudi Marinič, ki se v poslan-
ski pisarni srečuje z najrazlič-
nejšimi problemi ljudi, tudi 
zelo osebnimi, pri katerih 
včasih pomaga že lepa bese-
da. Najpogosteje se oglašajo 
Ptujčani, zanimivo je, da pa 
prihajajo tudi Mariborčani. 
Ravnatelji višjih šol iz Mari-
bora so se ob svojem obisku 
predvsem želeli pogovoriti o 
spremembah zakonodaje na 
področju srednjih, višjih in 
tudi osnovnih šol.

V večini imajo ljudje pri-
pombe na rešitve posamez-
nih vprašanj, ki jih po njiho-
vem zakoni rešujejo nereal-
no, neživljenjsko. Prisluhniti 

je potrebno vsakomur. Dve 
uri mu v poslanski pisarni 
hitro mineta. Presenečen je, 
da so ga v Mestni hiši na Ptu-
ju tako lepo sprejeli. Pisarna 
je dobro opremljena, pre-
den začne pogovore, mu po-
strežejo tudi s kapučinom, 
ker vedo, da ga ima rad. V 

mestni občini imajo tudi 
kontaktno osebo (Branka 
Novaka), ki skrbi, da vsi, ki 
se zunaj uradnih ur oglašajo 
z vprašanji za poslanca, le-ta 
preusmeri nanj, prevzema 
klice in tudi usklajuje termi-
ne za obisk.
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Ptuj � Branku Mariniču v poslanski pisarni ni dolgčas

Vprašanja so zelo konkretna
V ptujski poslanski pisarni smo mesec dni po odprtju le-te obiskali poslanca dr-
žavnega zbora Branka Mariniča.

Foto: Črtomir Goznik

V poslanski pisarni na Ptuju je Branka Mariniča v ponedeljek ob-
iskal tudi Vlado Ferčec, predsednik novoustanovljenega društva 
oškodovanih zdomcev SIB banke, ki so ga v prejšnjem tednu usta-
novili za celo Slovenijo.

računa in glede na ocenjeno 
višino investicije rekonstruk-
cije Peršonove ulice, ta je 55 
milijonov tolarjev, brez DDV, 
smo se odločili, da jo vklju-
čimo v projekt zaščite kako-
vosti podtalnice Dravskega 
in Ptujskega polja, ki se bo 
delno sofinanciral z nepov-
ratnimi sredstvi države in 
kohezijskega sklada,” med 
drugim predlagajo v Komu-
nalnem podjetju Ptuj.

V mestni občini so v prejš-
njih letih prejeli več predlo-
gov prizadetih občanov, da 
se v spodnjem delu Peršo-
nove ulice obstoječe kana-
lizacijske cevi zamenjajo za 
debelejše. V idejni zasnovi, 
v izdelavi so idejni projekti, 
pa je Komunalno podjetje 
predvidelo tudi preusmeri-
tev kanala Peršonove ulice iz 
kanala v Volkmerjevi v kanal, 
ki poteka med Šolskim cen-
trom in telovadnico Šolskega 
centra. Pri tem pa še poudar-
jajo, da tudi vsi načrtovani 
ukrepi, ki bodo izvedeni na 
javni kanalizaciji, ne bodo 
zagotovili popolne varnosti 
pred zalitjem iz kanalizaci-
je, četudi lastniki objektov 
ne bodo na kanalizacijskih 
priključkih izvedli ustreznih 
varovalk oziroma izvedli del-
no prevezavo interne kana-
lizacijske mreže. Vprašanje 
ob tem pa je, kako to, da se 
je zalivanje objektov pričelo 
šele dvajset let po tem, ko je 
bila ulica poseljena in ko se 
je tudi bližnje območje in-
tenzivno poselilo. Deževalo 
je namreč tudi v preteklosti, 
večkrat tudi zelo intenzivno. 
Verjetno prebivalci Peršono-
ve “plačujejo” tudi za posle-
dice intenzivne blokovske 
gradnje, ki ni bila podprta 
z ustrezno širitvijo kanaliza-
cijskega omrežja. Glede na 

to, da kleti v Peršonovi zali-
vajo tudi padavinske vode, ki 
pritečejo po hribu, bi pred-
nostno morali rešiti odvod-
njavanje cestišča oziroma 
dovozov na cesto. Skrajni 
čas bi bil, da se prednostno 
uredi vsaj ta problem, če je 
že kanalizacija zapletena in 
zahteva temeljit premislek 
po navedbi Komunalnega 
podjetja. O celovitosti reše-
vanja problematike v tej za-
devi, kot v mnogih drugih, 
ne kaže izgubljati besed. 
Glede na to, da so kanaliza-
cijo v Peršonovi gradili po-
samezniki, ki so se odločili, 
da si bodo v tej ulici zgradili 
svoj dom, graditi so pričeli 
leta 1965, bi bil že čas, da se 
jim prisluhne. Parcele so jih 
takrat stale okrog 250 tisoč 
tolarjev, kanalizacija pa bli-
zu 300 tisoč. V celoti pa so 
financirali tudi modernizaci-
jo ceste, ki je v teh letih tudi 
zaradi intenzivne gradnje 
bližnjih območjih tako po-
škodovana, da na nekaterih 
mestih že ogroža varnost. 
Za pločnik, imajo samo eno-
stranskega, pa že dolgo več 
ne moledujejo, zvečer pa jim 
svetijo še navadne luči na le-
senih drogovih. Teh v zuna-
njih naseljih že dolgo več ne 
poznajo, Peršonova ulica pa 
je mimogrede že dolgo mest-
na ulica.

Za Peršonovo so najbolj 
nevarni meseci: marec, maj, 
julij in avgust. Toliko v ved-
nost poklicanim, morda jim 
bo zdajšnja odjuga le potrka-
la na vest, da bodo končno 
pričeli vsaj z deli pri urejanju 
odvodnjavanja, ker jim bo, 
kot kaže, do rekonstrukcije 
890 metrov kanalizacije še 
nekajkrat zalilo kleti.

MG



Dnevni red je bil zanimivejši 
zlasti proti koncu seje, v točkah 
18. in 19, v katerih so razprav-
ljali o informacijiah o poteku 
postopkov za izgradnjo avto-
ceste Slivnica – Dražence in o 
možnostih gradnje skladišča 
nizko in srednje radioaktivnih 
odpadkov v občini Hajdina.

Trasa avtoceste je umešče-
na v prostor že od decembra 
2002, sredstva zanjo pa zago-
tovljena v nacionalnem pro-
gramu izgradnje avtocest. Žu-
pan Radoslav Simonič je po-
skušal svetnikom dopovedati, 
ki jih poskušata vse bolj deliti 
dve iniciativi: Civilna iz Skor-
be in Ljudska iz naselja preko 
proge, za katero je podpise 
zbral Viktor Markovič, ker je 
pričakoval, da bo v zvezi z za-
htevami občanov Hajdine pri 

gradnji ceste župan sklical »še 
eno resno sejo sveta, na kateri 
bi se o tem resno pogovorili.«, 
da bodo na pripombe, ki so jih 
zbrali v občini, odgovorili v dr-
žavi.  Ponovno je pojasnil, da so 
vse pripombe poslali na minis-
trstvo za okolje in prostor ozi-
roma Urad za prostor, od kate-
rega naj bi že sredi januarja do-
bili odgovore. Zaradi velikega 
števila pripomb na lokacijski 
načrt iz občine Hajdina (Mar-
kovič sicer pravi, da število 18 
ni veliko) bo potrebno izdelati 
nekatere dodatne študije. Zato 
bodo stališča Urada prejeli z 
zamudo, sredi aprila oziroma 
po najnovejših podatkih celo 
po prvem maju, ker v Uradu 
pripravljajo stališča za vse ob-
čine ob trasi ceste, ne samo za 
hajdinsko.

Zgodi se lahko tudi 
referendum

Občini je Viktor Markovič 
očital, da je zahteve v zvezi z 
gradnjo zastavila mlačno, da ni 
dovolj odločno oziroma sploh 
ni zastavila zahteve glede pod-
voza v Kidričevem, ki naj bi ga 
poglobili za meter in končno 
asfaltirali, ker jim je skozi Haj-
dino zadosti tranzita, prav tako 
naj bi se  med pripombe od 
nikoder vzela cesta ob železni-
ci, o kateri doslej nikjer ni bilo 
govora. Šlo naj bi za novo cesto 
R 2 Hajdina – Majšperk, ki naj 
bi se na južni strani železnice 
priključila na glavno cesto 
Maribor – Zagreb. Ljudska ini-
ciativa podpira vse, kar je bilo 
v zvezi z gradnjo sprejeto na 
občinskem svetu Hajdina, pri 

čemer poudarjajo, da pa mora-
jo v državi vedeti, da ta asfaltna 
kača ne bo šla vsepovprek po 
občini. Kakršnikoli odmiki od 
zahtev krajanov lahko pome-
nijo tudi razpis referenduma 
v Hajdini, je še dodal Viktor 
Markovič.

Svetnika Alojza Šijanca je 
zanimalo, kako to, da ima Civil-
na iniciativa iz Skorbe nekatere 
natančnejše podatke v zvezi z 
gradnjo avtoceste, med dru-
gim naj bi se v kratkem sestali 
s predstavniki ministrstva za 
promet. Nekaj svetnikov je na 
seji v sredo predlagalo, da bi 
sedli skupaj z obema iniciativa-
ma, ker je to v korist vseh. Kot 
je dejal Dragi Stojadinovič, 
je potrebno odločno povedati, 
da se zadeve glede avtoceste 
urejajo na občinskem svetu. 

Samo poenoteni lahko pospe-
šijo njeno gradnjo, vsako raz-
hajanje pa cesto oddaljuje od 
realizacije. Kot je še poudaril 
župan Radoslav Simonič, jih 
v občini ne zanima, s katerim 
denarjem se bo cesta gradila, 
zanimata jih samo začetek in 
konec gradnje; gradnjo je po-
trebno pričeti v letu 2007, ker 
so razmere nevzdržne, iz leta 
v leto se poslabšujejo. Zdaj že 
s strahom pričakujejo bližnje 
velikonočne praznike, na turi-
stično sezono pa si že skoraj ne 
upajo misliti.

Jedrski odpadki - ne
Informacija o možnostih 

gradnje skladišča nizko in sred-
nje radioatkivnih odpadkov v 
občini Hajdina je bila v resnici 
kratka, ostala je v fazi informa-
cije. V občini Hajdina ne spre-
jemajo skladišča nizko in sred-
nje radioaktivnih odpadkov. 
O tem, da nimajo primerne 
lokacije za tovrstno skladišče, 
so sklepali  že na decembrski 
seji sveta občine. Glede na gra-
divo, ki so ga sprejeli v zvezi s 
tem od Agencije za radioak-
tivne odpadke, in ponujeno 
konkretno lokacijo na Marofu, 
ki jo je agencija pripravljena 

kupiti, če se bo občinski svet 
pozitivno odločil, pa so o tem 
ponovno razpravljali v sredo. 
Svetniki občine Hajdina so 
imeli več kot dva meseca čas, 
da so gradivo temeljito pre-
gledali. V tem času niso dali 
nobene konkretne pobude, 
razen Viktorja Markoviča, ki je 
imel pripombo glede na sam 
postopek, da bi o zadevi naj-
prej bilo potrebno razpravljati 
na vaškem odboru, šele potem 
na občinskem svetu. Dvanajst 
od trinajstih na seji navzočih 
svetnikov je glasovalo proti iz-
gradnji odlagališča jedrskih od-
padkov v občini Hajdina.

Letošnje prioritete v občini 
Hajdina so vezane na nadalje-
vanje gradnje poslovno-stano-
vanjskega centra, za katerega 
so v letošnjem proračunu za-
gotovili 100 milijonov tolarjev, 
kanalizacije v Dražencih, ki bo 
stala 38 milijonov tolarjev, in 
na Zgornji Hajdini, za katero bo 
potrebno plačati 16 milijonov 
tolarjev, za obkanalsko cesto 
Skorba-Hajdina-Slovenja vas, ki 
jo bodo zgradili v dolžini 3970 
metrov, pa je zagotovljenih 40 
milijonov tolarjev.
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Hajdina � S 16. seje občinskega sveta

Nimajo primerne lokacije
Hajdinski svetniki so na 16. seji sveta, ki je bila 16. marca, razpravljali o 24 točkah dnevnega reda. 
Na seji je bilo navzočih 13 od 14 svetnikov.
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Minuli petek je v viteški dvo-
rani gradu v Slovenski Bistrici 
potekala slavnostna akademija 
ob 8. občinskem prazniku s 
podelitvijo občinskih priznanj. 
Kljub dvema predlogoma na-
ziva častnega občana letos niso 
podelili. Slavnostni govornik 
je bil podžupan Alojz Vezjak. 
Komisija je tokrat izbirala med 
18 predlaganimi posamezniki 
in društvi. Tako je letošnje naj-
višje občinsko priznanje Listino 
občine Bistrica in denarno na-
grado v vrednosti 841.000 tolar-
jev prejel Mešani pevski zbor 
KUD Štefana Romiha Čreš-
njevec za dolgoletno aktivno 
delovanje ter za izjemne uspehe 
in dosežke na nastopih v tujini. 
Dobitniki občinskih priznanj 
in denarnih nagrad v vredno-
sti 500.000 tolarjev pa so letos: 
Čebelarsko društvo Sloven-
ska Bistrica, Frajhajmska 
godba, KUD Šmartno na Po-
horju za ohranjanje izvirnega 
glasbenega izročila in turistič-
no društvo Samostan Stude-
nice za uspehe in dosežke pri 
ohranjanju kulturne dediščine 
in ljudskih običajev.
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Slov. Bistrica � 8. občinski praznik

Letos brez častnega občana

Foto: Samo Brbre

Letošnji dobitniki občinskih priznanj

Foto: Majda Fridl

Člani Turističnega društva Samostan Studenice so v soboto po-
poldan pripravili že sedmo leto Gregorjevanje – pozdrav pomladi. 
Na gladino potoka so po stari navadi položili makete. Na ta dan 
so nekoč vajenci v potok zmetali luči, ob katerih so morali delati 
v dolgih in mračnih zimskih dneh.

Ljutomer � Investicije v letu 2005

Polovica za investicije
Župan občine Ljutomer Jožef Špindler, podžupanja Darja Odar, direktorica 
občinske uprave Olga Karba ter višja svetovalka za proračunsko načrto-
vanje Angela Lukman so predstavili letošnji proračun ter investicije, ki se 
bodo odvijale v letu 2005.

Foto: Miha Šoštarič

Podžupanja Darja Odar, župan Jožef Špindler, direktorica občinske uprave Olga Karba in višja sveto-
valka za proračunsko načrtovanje Angela Lukman (od leve) so spregovorili o investicijah občine 
Ljutomer v letošnjem letu.

Odhodki proračuna občine 
Ljutomer v letu 2005 znašajo 
2,1 milijarde tolarjev, od tega 
bo za investicije namenjenih 
939 milijonov tolarjev, kar zna-
ša 43,76 odstotka odhodkov-
nega dela proračuna..

Občina Ljutomer bo v letoš-
njem letu največ denarja – bli-
zu 250 milijonov tolarjev, po-
rabila za novogradnjo čistilne 
naprave v Ljutomeru, ki jo gra-
dijo skupaj z občino Križevci 
pri Ljutomeru ter tremi gospo-
darskimi družbami. Čistilna 
naprava naj bi predvidoma 
pričela poizkusno obratovati 
maja letos, v sklopu čistilne na-
prave pa bodo uredili še zbir-
no-sortirni center v vrednosti 
60 milijonov ter zbirni kolek-
tor v vrednosti 140 milijonov 
tolarjev. Za rekonstrukcijo 
vodovodnega omrežja Ljuto-
mer–Noršinci bodo porabili 
119 milijonov tolarjev, za kar 
so pridobili 59 milijonov iz 
Agencije za regionalni razvoj 

republike Slovenije ter še do-
datnih 15,7 milijonov tolarjev 
sredstev iz programa PHARE. 
Letos bo ljutomerska občina 
plačala še zadnji obrok v višini 
83 milijonov tolarjev že pred 
leti dokončane adaptacije 
osnovne šole Ivana Cankarja 
Ljutomer, po navedbah vod-
stva občine Ljutomer pa je 
omenjena adaptacija skupno 
stala nekaj več kot 700 milijo-
nov tolarjev. Župan Špindler 
je še enkrat več obljubil, da se 
bo letos ob pomoči ministr-
stva za šolstvo in šport pričela 
gradnja osnovne šole v Stročji 
vasi, v prihodnjem letu pa še 
osnovne šole v Cezanjevcih. 
Obe šolski zgradbi sta zares v 
slabem stanju, vendar v sred-
njeročnem programu ministr-
stva omenjeni investiciji nista 
zabeleženi, zato je malo verjet-
no, da bo ljutomerskemu župa-
nu, ki je pristaš trenutno opo-
zicijske LDS, uspelo prepričati 
sedanjo vladno garnituro, da 

mu zagotovi sofinancerski de-
lež pri teh dveh projektih.

Letos bodo veliko sredstev 
namenili tudi urejanju t. i. Pu-
hove industrijske cone, ki se 
nahaja v neposredni bližini 
obrata novomeške Krke v Lju-
tomeru, ter za poslovno cono 
Prlekija, ki jo financirajo sku-
paj s sosednjimi občinami. Za 
ureditev komunalne opreme v 
conah naj bi porabili 20 mili-
jonov tolarjev, za načrte in pro-
jektno dokumentacijo za po-
slovno cono Prlekija pa imajo 
zagotovljenih dobrih 97 mili-
jonov tolarjev. Od tega bodo iz 
republiškega proračuna dobili 
nekaj manj kot 61 milijonov to-
larjev. Za investicije na podro-
čju stanovanjske gradnje bodo 
v letošnjem letu v Ljutomeru 
porabili 60 milijonov tolarjev, 
saj bodo gradili stanovanjski 
objekt, v katerem bodo manjša 
socialna stanovanja.

Miha Šoštarič



Sicer je res, da se vodilnim v 
Podlehniku, kot kaže dosedanja 
praksa, potencialni milijonski 
prilivi iz tega naslova ne zdijo 
kaj posebno pomembni, saj niti 
ne opravljajo rednega nadzora 
nad pobiranjem te dajatve, kar je 
ugotovilo tudi računsko sodišče, 
ampak kakršenkoli komentar na 
to temo je možno strniti v zelo 
kratek rek, ki pove zelo veliko: 
ne meči svinjam biserov ...

Izpustiti tako lepo priložnost 
dodatne obogatitve sicer zelo 
revnega žetalskega proračuna, 
ki ga do kosti obira izgradnja 
vodovoda, pa se Žetalčanom zdi 
seveda neumno in glede tega 
imajo popolnoma prav. Zato je 
razumljiva tudi nova postavka v 
njihovem proračunu, namenjena 
prav tovrstnim prihodkom, če jih 
bodo uspeli uresničiti. “Kolikšen 
del ozemlja novega mejnega pre-
hoda bo spadal v našo občino, za-
enkrat ni točno znano, bo pa to 
nekaj manj kot polovica. Točna 

razmejitev bo stvar investitorja, 
se pravi Servisa skupnih služb 
vlade. Res je, da smo v proraču-
nu že predvideli postavko za to 
takso, in sicer za primer, če bi jo 
lahko začeli pobirati že letos. Če 
te postavke ne bi bilo, ne bi imeli 
pravne osnove, da bi z morebit-
nim pobiranjem sploh lahko za-
čeli. Če pa to ne bo možno, bomo 
z rebalansom predviden priliv na 
tej postavki pač izbrisali. Trenut-
no je pač tako, da vse občine ob 
meji pobirajo to takso, čeprav o 
tem tečejo debate in je precej di-
lem. Kako se bodo zadeve razvi-
jale, ne vem, bomo videli. Kakor-
koli bomo zadevo že urejali, pa 
je jasno, da bodo vsi postopki in 
dogovori potekali v sodelovanju 
z občino Podlehnik. Trenutno 
pa o tem ne morem reči ničesar 
konkretnega ali uradnega. Prav 
tako je zdaj preuranjeno govoriti 
o tem, ali bomo za namen pobira-
nja mejne takse ustanovili javno 
podjetje ali se bo taksa pobirala 
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Uvajanje mejnih taks (zaenkrat) nezakonito!
Ministrstvo za okolje in prostor je pred kratkim po-

zvalo obmejne občine, naj jim posredujejo odloke, s 
katerimi so uvedle pobiranje ekološke takse na mejnih 
prehodih. Kot so sporočili iz službe za stike z javnostjo, 
bo zdaj ministrstvo prejete odloke preučilo in glede na 
ugotovitve ukrepalo v skladu s pooblastili, ki mu jih 
daje zakon o državni upravi glede nadzora nad zako-
nitostjo splošnih pravnih aktov, ki jih iz svoje pristojno-
sti izdajajo občine.

Po zakonu o varstvu okolja iz leta 1993, ki je prene-
hal veljati maja 2004, so občine sicer imele pristojnost, 
da same določajo takse za onesnaževanje okolja, kadar 
to zadeva onesnaževanje okolja lokalnega pomena. Na 
podlagi novega zakona o varstvu okolja in podzakon-
skega predpisa, ki je že v programu dela vlade za letoš-
nje leto, bodo občine smele predpisovati okoljske dajat-
ve za onesnaževanje okolja, ki spodbujajo doseganje 
ciljev varstva okolja, vendar pod določenimi pogoji.

Ministrstvo pa pri tem poudarja, da ne po prejšnjem, 
niti po sedanjem zakonu o varstvu okolja uvajanje 
taks za onesnaževanje okolja na območju mejnih pre-
hodov ne more biti dopustno.

Na srečo se takšen scenarij 
ne bo zgodil. Prav vprašanje 
(ne)pretočnosti Drave je bil 
namreč eden osrednjih argu-
mentov, da je koncesionarsko 
podjetje za gospodarjenje z 
vodami VGP Ptuj po dolgem 
času dobilo soglasje okolj-
skega ministrstva za čiščenje 
zarasle struge.

Odstranili bodo 
17.000 kubikov

»Največja težava je bila pri-
dobitev naravovarstvenega 
soglasja, ki je bilo izdano 
šele 23. februarja letos. Na tej 
osnovi je bilo izdano soglas-
je ministrstva, vendar z zelo 
omejenim rokom trajanja del, 
saj bi morala biti končana do 
15. marca. To pa je že teore-
tično nemogoče, zato bomo 
zaprosili za dvotedensko po-
daljšanje roka,« pojasnjuje di-
rektor VGP Drago Klobučar, 

ki ne more mimo dejstva, da 
se je bilo potrebno za soglas-
je boriti več mesecev, izdano 
pa je bilo šele ob koncu opti-
malnega obdobja za tovrstna 
dela oziroma tik pred začet-
kom vegetativnih procesov 
ter drstenja rib, ko posegi 
niso več dovoljeni.

V omenjenem času bodo 
delavci VGP na odseku stru-
ge, dolgem približno 300 
metrov, odstranili sipine v 
strugi ter uredili nabrežine 
reke: »V sami strugi gre za 
premestitev in odstranitev 
okoli 17.000 kubičnih metrov 
materiala, zato da se bo spet 
vzpostavila normalna pre-
točnost reke. Na tem mestu 
je namreč zadnja vodomerna 
postaja v Dravi na slovenski 
strani in ena najbolj ključnih 
zaradi izliva skupne količine 
vod Drave in Dravinje. Velika 
sipina pa se je formirala rav-
no v profilu vodomerne po-

staje, kar pomeni, da je ostala 
brez funkcije, saj je tam, kjer 
bi morala teči voda, bil prod. 
Tako so bili vsi podatki o pre-
točnosti nepravilni.

Strugo bodo na mestih za-
raslih sipin poglobili do tiste 
globine, kot je bila pred na-
stankom, pri čemer bodo del 
materiala odrinili v rečne tol-
mune, drugi del pa odložili 
na deponijo pri Muretincih, 
odkoder ga bo lahko za gra-
moziranje cest uporabljala 
občina Gorišnica. Del ene od 
sipin pa bo v skladu s soglas-
jem naravovarstvene organi-
zacije moral ostati.

O pametnih
Slovencih

Še bolj kritična zaraslost 
struge Drave kot pod Borlom 
se nadaljuje nižje proti hrva-
ški meji, kjer so nagomilane 
velikanske sipine, zlasti še v 
predelu ob Mali vasi. Toda 
za ureditev tega dela okolj-
sko ministrstvo še ni izdalo 
soglasja – čeprav projekti že 
obstajajo – in veliko vpraša-
nje je, če ga sploh kdaj bo. 
»Prizadevamo si, predvsem v 
delu, preden Drava preide v 
Hrvaško, da bi nekatere sipi-
ne znižali ali odstranili, tako 
zaradi pretočnosti kot zaradi 
tega, ker to povzroča dodat-
no obrežno erozijo. Vendar 
so vsi ti projekti ureditve že 
mesece, celo dve ali tri leta, 
v predalih miz. Svojo obvezo 
ohranjanja in vzdrževanja 
pretočnosti voda zelo težko 
uresničujemo zaradi cele 
kopice ovir, od finančnih do 
prostorskih in okoljskih in ne 

najdemo vedno ustrezne re-
šitve in kompromisa. Tako so 
na enem bregu interesi nara-
vovarstvenih organizacij, da 
je treba poplavljena območja 
pustiti in jih zavarovati (med 
temi naj bi bilo tudi celotno 
obdravsko območje, op. a.), 
na drugem bregu pa zahteva 
po varstvu pred poplavami. 
Jasno je, da imamo potem 
zvezane roke.«

Medtem ko se pri nas da-
jemo s predpisi in soglasji in 
vmesnim bolj ali manj argu-
mentiranim dokazovanjem, 
kdo ima bolj prav; ali tisti, ki 
zahtevajo (popolno) prilaga-

janje človeka naravi ali drugi, 
ki se zavzemajo za vsaj občas-
ne posege vanjo, čas teče, na-
rava dela po svoje, Hrvati pa 
tudi. Slednji namreč takoj za 
mejo pridno črpajo gramoz 
iz struge, s čimer povzročajo 
velike višinske razlike, kar se-
veda rezultira v pospešenem 
čiščenju in odnosu gramoza 
na (lepo) njihovo stran. Gra-
moznate sipine, ki so se na-
kopičile v Dravi ob Mali vasi 
in so za nas (po prepričanju 
naravovarstvenikov) nedo-
takljive, bodo tako po oceni 
strokovnjakov v najkasneje 
dveh do treh letih »spolzele« 

na hrvaško stran Drave, kar je 
menda povsem »naravni pro-
ces«. Prav tako »naravna« pa 
je tudi meddržavna trgovina 
z gramozom med Hrvaško 
in Slovenijo. Hrvati namreč 
taisti gramoz s slovenskih 
sipin v Dravi, seveda ko pri-
plava do njih, malo porabijo 
za gradnjo svojih avtocest, 
veliko pa ga, po menda zelo 
ugodni ceni, prodajo pamet-
nim Slovencem, ki radi kupu-
jejo poceni, pa četudi svojo 
robo …

Kako že pravijo tiste zgod-
be o Butalcih?

SM

Gorišnica � VGP čisti delček struge Drave

Kako nam Hrvati prodajajo naš gramoz
Pred časom smo v našem časopisu zapisali, da bo most čez Dravo pod Borlom začel »rasti« na nakopičenih drevesnih deblih, ki so se zagozdila ob 
stebrih. Sploh pa bi pojem mostu v kratkem času lahko zamenjali z viaduktom, saj je od Drave v tem delu struge ostalo bore malo, nekaj večjih luž.

Gruškovje � O ekološki mejni taksi

Bosta takso pobirali dve občini?
Z odprtjem novega mednarodnega mejnega prehoda Gruškovje le-ta ne bo več zgolj na ozemlju občine Pod-
lehnik, ampak bo lep kos zemljišča pripadel tudi sosednji občini Žetale. To pa pomeni, da bo tudi ta občina 
lahko dobila pravico do nadvse bogatega kosa pogače, ki se imenuje mejna ekološka taksa.

Foto: SM

Direktor VGP Drago Klobučar: »Težko je najti kompromis med za-
htevami naravovarstvenikov in potrebami pretočnosti Drave.«

Foto: SM

S podaljšanjem soglasja, ki so ga na VGP dobili po večmesečnem čakanju, bodo do konca marca 
uspeli počistiti približno 300-metrski odsek struge Drave pod borlskim mostom.

preko že znanega koncesionarja, 
ki to dejavnost opravlja za obči-
no Podlehnik,” je v zvezi z mo-
rebitno delitvijo ekološke mejne 
takse povedal žetalski župan An-
ton Butolen.

Čaka se vladni predpis
Da na mednarodnih mejnih 

prehodih Gruškovje, Dolga vas, 
Obrežje in Šentilj tamkajšnje 
občine že pobirajo mejne takse 
v višini 5 evrov, res ni nobena 
novost. Tovrstno takso so si 
menda nedolgo nazaj omislili 
tudi na italijansko-slovenski meji 
(MMP Vrtojba Štandrež), kjer naj 
bi si jo delili slovenska in itali-
janska občina Šempeter Vrtojba 
in Gorica. Prav tako je res, da je 
ustavno sodišče oktobra 2003 v 
primeru mejnega prehoda v ob-
čini Lendava odločilo, da “je ob-
činski odlok o določitvi statusa 
ogroženega dela okolja, ki ni do-
ločil niti enega od meril, ki jih za 
izdajo takšnega predpisa določa 
Zakon o varstvu okolja (ZVO), v 
neskladju z zakonom. Ureditev v 
občinskem odloku, ki s takso za 
obremenjevanje okolja ne ustvar-
ja mehanizmov, ki bi zavezovali 
onesnaževalca sorazmerno s 
količino njihovega onesnaženja, 
zaradi svoje pavšalne določitve 
takse ne vzpodbuja k dejanske-
mu zmanjševanju onesnaževanja 
in je zato v nasprotju z name-
nom navedene takse.” (Ur. list RS 
103/03). Zanimivo je, da odlok 

o ekološki pristojbini v občini 
Podlehnik temelji na istem (28. 
členu ZVO) kot lendavski odlok, 
ki ga je sodišče razveljavilo.

Kljub temu, da tovrstni ob-
činski odloki o pobiranju takse 
nimajo pravne podlage, se iz-
vajajo, zato tudi na pristojnem 
okoljskem ministrstvu resno 
razmišljajo – ne o tem, kako jih 
ukiniti, ampak kako in pod kakš-
nimi pogoji jih uzakoniti. Kot so 
nam pojasnili, postopki v zvezi 
z zakonsko ureditvijo pobiranja 
ekoloških taks potekajo, zaen-
krat pa velja, po besedah Mateje 
Simčič s službe za stike z jav-
nostjo na okoljskem ministrstvu 
naslednje: “V skladu z veljavnim 
zakonom o varstvu okolja občina 
lahko predpiše okoljsko dajatev, 
kadar gre za onesnaževanje oko-
lja lokalnega pomena, vendar 
mora vlada pred tem določiti, kaj 
se šteje za onesnaževanje okolja 
lokalnega pomena in osnovo za 
obračun dajatve. Občine torej 
trenutno ne morejo sprejemati 
občinskih aktov, ki bi bili pod-
laga za uvedbo občinske okolj-
ske dajatve, dokler ni sprejetega 
omenjenega vladnega predpisa. 
Občine, ki so sprejele predpise o 
okoljskih taksah za obremenjeva-
nje okolja lokalnega pomena na 
podlagi prejšnjega zakona o var-
stvu okolja, pa bi morale tovrst-
ne predpise uskladiti z novim 
zakonom do 31. 12. 2004.”

SM



Poračun po (sprejetem) pred-
logu seže dobra dva milijona 
čez polmilijardno vsoto, večina 
naložbenih sredstev pa naj bi 
bila namenjena v kratkem začeti 
izgradnji večnamenske športne 
dvorane. Po večurnih debatah 
in predhodnih usklajevanjih naj 
bi se nekaj dodatnega denarja 
iz ostalih, t. i »potrošniških« po-
stavk, prelilo še na postavko ure-
jevanja cest, kjer naj bi se tako 
zbralo nekje med 30 in 40 mili-
joni tolarjev.

Očitno pa se je zadnja izmed 
več inačic letošnjega proračuna 
sestavljala še tik pred začetkom 
četrtkove seje in ko so svetniki 
dobili na mizo zapisan predlog, 
je bilo ugotovljeno, da dogovor-
jeni popravki, tako na prejšnjih 
sejah komisij kot zadnji dan pred 
sejo, niso bili v celoti upošteva-
ni. Ali je šlo za namerne ali nena-
merne napake, je težko oceniti, 
vseeno pa je, milo rečeno, malo 
čudno, če se pooblaščena oseba 
pri investicijskih postavkah ob 
polmilijardni velikosti prora-
čuna useka za kakšnih 200 do 
300 milijonov. Sicer je po drugi 
strani res, da se v Podlehniku ne 
kaže več čuditi nobeni zadevi.

Glede na dolgotrajna usklaje-
vanja postavk proračuna pa so 
takšne namerne ali nenamerne 
številčne »napake«, ki so bile 
odkrite v zadnjem dejanju pred 
sprejetjem proračuna, dvignile 
pritisk sicer relativno umirjene-
mu in kompromisno nastrojene-
mu podžupanu Žeraku: »Mislim, 
da je bilo v usklajevanje prora-
čuna letos vloženo ogromno 
napora in takšne napake niso do-
pustne. Namesto da bi se zmanj-
ševale, se povečujejo. Prosim, 
gospod župan, za bolj dosledno 
in korektno delo vaših uslužben-
cev, da bodo zadeve pripravili, 
kot je treba, da se ne bomo mi, 
svetniki, kar naprej ukvarjali s 
tem in opozarjali na napake, ki 
so narejene iz malomarnosti! Če 
pa govorim z vidika nezaupanja, 
za kar je veliko razlogov, pa so 
lahko tudi namerno narejene. 
Pri tem sedanjem predlogu, ki 
naj bi bil popravljen v skladu 
s sprejetimi predlogi, so spet 
velika odstopanja! Če je zadeva 
zdaj spet drugačna, kot smo se 
še malo prej dogovorili, bom 
sam sklical izredno sejo. Zdaj 
je pa meni tega dovolj! Nimam 
več ne energije ne živcev za take 
igre. Nenazadnje imamo zaposle-
ne ljudi, da te zadeve pripravijo 
korektno! In ne mislim se iti več 

Podlehnik � Enodejanka s podlehniške seje

Kako so sprejemali proračun
Po uvodu v minulo enajsto podlehniško sejo občinskega sveta, ki jo je svetnik Peter Feguš želel 
dopolniti še z dodatno točko obravnave poročila računskega sodišča, a županu nikakor ni bilo do 
tega, zato naj bi o tem govorili nekoč kasneje, se je začelo tisto, zaradi česar je bila seja v prvi vrsti 
tudi sklicana: razprava in sprejem proračuna za leto 2005.
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Ptuj � Zlata poroka Tementovih

Natanko po petdesetih letih skupnega življenja sta si 5. 
februarja v poročni dvorani na Ptuju ponovno prstane iz-
menjala Marija in Simon Tement iz Spuhlje 91. Prvič sta se 
poročila 5. februarja leta 1955 v Rogoznici. Zlati ženin je bil 
gradbeni delavec, nevesta je gospodinja. V zakonu so se jima 
rodili trije otroci, ki so ju razveselili že s petimi vnuki. Zlato-
poročenca sta še čila in zdrava, veselita se slehernih skupnih 
trenutkov in trenutkov, ki jih preživita v krogu družine in 
prijateljev. Pravita, da je radost življenja v drobnih pozorno-
stih, ki jih posvečamo drug drugemu.

Zlatoporočencema tudi naše iskrene čestitke.
MG

Lovrenc na D. p. � Zlatoporočenca Medved

Po 50 letih zakonskega življenja sta 5. marca svojo poro-
ko ponovno obnovila Ana in Martin Medved iz Lovrenca na 
Dravskem polju. Zlata nevesta Ana, rojena Žunkovič, je bila 
rojena 26. maja 1931 v Župečji vasi kot tretji otrok v družini, 
družbo pa sta ji delali dve sestri in brat. Osnovno šolo je obis-
kovala v Lovrencu, nato pa je delala na domači kmetiji. Zlati 
ženin Martin pa je bil rojen 29. novembra 1930 v Pleterjah 
kot tretji otrok, družbo pa so mu delali še trije bratje. Osnov-
no šolo je obiskoval v Lovrencu, pozneje pa prav tako delal 
na domači kmetiji. Po poroki z Ano sta prevzela kmetijo Ani-
ne tete v Lovrencu. Na tej kmetiji sta oba vse življenje trdo de-
lala, vse dokler nista kmetije prepustila mlajšemu sinu, tako 
da sedaj prejemata kmečko pokojnino. Kljub letom in manj-
šim zdravstvenim težavam pa sta še vedno aktivna pri vseh 
delih na kmetiji. V zakonu so se jima rodili štirje otroci, dva 
sinova in dve hčeri, danes pa jima zraven otrok dela druž-
bo še pet vnukinj in dva vnuka. Poročila sta se 12. februarja 
1955 v Lovrencu. Slovesen obred zlate poroke pa so opravili 
5. marca v farni cerkvi v Lovrencu, najprej pred županom 
občine Kidričevo Zvonimirjem Holcem, nato pa pred farnim 
župnikom Karlom Pavličem.

-OM

Ptuj � Literarni večer v Kolnkišti

V petek, 25. marca, ob 20. uri se bo na literarnem večeru 
v Kolnkišti v organizaciji Kluba ptujskih študentov predsta-
vil mlad nadarjen novelist Nejc Gazvoda, rojen leta 1985 v 
Novem mestu. Skupaj z moderatorjem večera Urošom Ka-
urinom, ki študira režijo na AGRFT v Ljubljani, nam bosta 
predstavila Nejčev knjižni prvenec, zbirko kratkih zgodb 
Vevericam nič ne uide. Zgodbe pripovedujejo o iščoči se, 
osamljeni generaciji osemnajstletnikov, ki nam skozi lokal-
no atmosfero slehernega slovenskega mesta nudi vpogled v 
načine razmišljanja, v strahove in želje, fobije in fantazme 
naše najmlajše pišoče generacije.

Gazvodov prvenec kljub mladosti avtorja tenkočutno pri-
sluškuje življenju, avtentično reflektira posebno atmosfero 
ter iskanja generacije osemdesetih let, njene dileme in trav-
me, pa tudi brezbrižnost sveta.

Jelka Ciglenečki

Od tod in tam
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Občinski računovodja Rajko Prelog: »Jaz moram delati, kot mi na-
roči delodajalec!«

Foto: Langerholc
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Svetnik in podžupan Anton Žerak: »Proračun ne more imeti črnih 
ali svetlih variant!«

nobenega policaja in ugotavljati 
napak v dokumentaciji!«

Po Žerakovem glasnem na-
števanju ponavljajočih se »šlam-
parij«, ki v svoji navidezni ne-
dolžnosti »nehotenih napak« v 
sebi skrivajo čudovit manevrirni 
prostor za samovoljno trošenje 
občinskega denarja, je župan 
Vekoslav Fric deloval precej (na-
ivno ali namerno?) zmedeno, po-
tem pa občinskega računovodjo 
Rajka Preloga poslal iz sobe, naj 
popravi dogovorjene spremem-
be postavk in prinese svetnikom 
na mizo popravljen predlog pro-
računa.

300-milijonska 
»napaka« in črna 
varianta proračuna

Računovodji Prelogu pa je 
zavrelo v času popravljanja do-
kumenta, saj se je v sejno sobo 
vrnil z besedami: » Vidite doku-
ment proračuna? Na njem imate 
poseben stolpec za vpis more-
bitnih sprememb pri postavkah. 
Osebno sem prej vnesel vse tiste 
spremembe, ki mi jih je naročil 
župan! Ne vem, od kod vam ide-
ja, da hočemo nekaj skriti ali vas 
prelisičiti! Dokler je zadeva v fazi 
usklajevanja, se lahko še marsikaj 
popravi!«

In dvoboj med 
Žerakom ter Prelogom 
se je začel

Žerak: »Rajko, hvala za ob-
razložitev! Če bi bil na tvojem 
mestu, bi bil bolj spoštljiv do 
svetnikov. Glede na to, koliko na-
pak je bilo narejenih, bi morali 
mi govoriti tako kot ti. Imam pa 

eno samo vprašanje; pri finanč-
nem načrtu izgradnje šolskega 
prostora, konkretno dvorane, 
si naračunal 720 milijonov, ta 
investicija pa je vredna 390 mi-
lijonov. Glede tega ste se danes 
opravičili, da je pač pomota, 
vendar pa je iz finančnega na-
črta možno ugotoviti, da potre-
bujemo letos ob planirani dina-
miki izgradnje dvorane okoli 110 
milijonov, od tega 36 milijonov 
pokriva občina. V proračunu 
pa je rezerviranih 211 milijonov 
lastnega denarja. Kje je več kot 
stomilijonska razlika?!«

Prelog: » Ta razvojni program 
s finančnim načrtom je t. i. črna 
varianta, če iz naslova mejne tak-
se ne bo več prihodkov. Zato pri-
haja do razlike!« (?!)

Žerak: »Gospod računovodja, 
niti slučajno se s teboj ne morem 
strinjati, ker to ni odgovor. Pro-
račun ne more imeti črnih ali 
svetlih variant.«

Prelog: »Ta varianta je bila 
narejena na predlog župana in 
prosim, da se ne krivite mene, 
če je to predlagal župan. Kakšne 
zvezo pa ima tu strokovnost?!«

Žerak: »Ti si stroka in moraš 
proračun pripraviti strokovno!«

Tu se je v pogovor vmešal 
župan Fric in dejal, da razvojni 
program s finančnim načrtom 
nima nobene zveze s proraču-
nom, kar je sicer lahko čisto res, 
vprašanje okoli 211 planiranih 
milijonov za letošnjo porabo pri 
izgradnji šole, čeprav naj bi se 
porabilo le pol toliko, pa zato ni 
bilo rešeno. To je v odgovoru dal 
vedeti tudi Žerak, ki je še enkrat 
poudaril, da razne črne variante 
ne morejo biti razlaga strokov-
nega kadra ter ponovil zahtevo 
po strokovno bolje in razumlji-
veje pripravljenih materialih za 
svetnike: »To pričakujemo! Pri 
številkah ne more biti takih na-
pak, to je tudi vzrok našega neza-
upanja. Takih in podobnih zadev 
je bilo preveč! Nisem zadovoljen 
s pripravljenim materialom, tudi 
kolegi svetniki ne! Nimamo bi-
lance uspeha, nismo dobili vseh 
podatkov in govoriti, da smo jih, 
je laž. Ne vemo, kakšno je bilo 
poslovanje občine v letu 2004. 
In prosim, da nas nehate imeti za 
bedake!«

Računovodja: »Delati 
moram, kot mi naroči 
delodajalec!«

Besedna vojna pa se na tej 
točki še ni nehala, in ker računo-

vodja ni pripravil (sicer že zahte-
vane) bilance uspeha, prav tako 
pa svetniki niso dobili v roke 
zaključnega računa, je Žerak 
ponovno izzval Preloga: »Rajko, 
glede na proračun leta 2004 in 
rebalans, upoštevajoč naložbene 
postavke, ki niso bile izkorišče-
ne, ker se niso izpeljale določene 
investicije, bi morali imeti 31. 
12. 2004 takšen presežek, da se 
za dve leti naprej ne bi rabili več 
pogovarjati o posojilih, ali ne?! 
Če ni tako, kje je potem ta denar? 
Niste povedali, kje ste ga potroši-
li! Niste naredili ne šole, ne nič 
drugega!«

Prelog: »So se pač naredile 
druge stvari, proračun je pač 
integralen. Pa zakaj se pogovar-
jamo o tem, če še ni zaključnega 
računa na mizi?«

Žerak: »Potem pa danes ne 
bomo sprejeli proračuna! Ve se, 
kako se lahko prerazporeja de-
nar znotraj postavk; brez soglas-
ja oz. sklepa svetnikov ne. Kje 
pa so sklepi o prerazporejenem 
denarju za lani?! Teh ni, denar pa 
tudi ni bil porabljen v skladu s 
proračunskimi postavkami!«

Prelog: »Ker ga tudi nisem 
dobil od države. Vi veste pove-
dati, da ga nisem porabil po po-
stavkah, ne veste pa, da ga nisem 
dobil!«

Žerak: »Saj denar ne prihaja 
zgolj od države! So tudi drugi 
viri!«

Prelog: »Nehajte govoriti, 
kot da je občina moja. Tu ni nič 
mojega, razen tega, kar imam na 
sebi. Občina ni moj s. p.!«

Žerak: »Tvoja naloga je, da de-
laš strokovno!«

Prelog: »Jaz moram delati, kot 
mi določi delodajalec!«

Žerak: »Tako kot se denar tu 
troši brez sklepov, se v gospodar-
stvu ne more brez dokumentaci-
je! Rajko, ti si tukaj stroka in od 
tebe pričakujemo, da boš delal 
v skladu s standardi in stroko! 
Ne samo, da to pričakujemo, to 
bomo zahtevali!«

Prelog: »To tako zahteva drža-
va, davčna uprava in Ajpes!

Žerak: »A mi pa nič ne rabi-
mo? Ne mene ‘futrat’ z državo, 
nisem od včeraj, pa da smo vse 
izkaze poslali, pa da je vse OK. 
Pojdi potem k Ajpesu, mi bomo 
šli pa domov! In če smo že pri Aj-
pesu, potem te vprašam, zakaj si 
odobril razliko med plačami za-
poslenih v občinski upravi?«

Prelog: »Jaz da sem to odo-
bril? Jaz sem izplačeval tisto, kar 
so mi dali na mizo!«

Žerak: » Jaz ne vem! Ti si stro-
ka!«

Prelog: »Ja, v redu; čemu pa 
so potem še vsi ostali tu na ob-
čini? OK, jaz sem stroka, sicer pa 
imate tam poročilo računskega 
sodišča, kdo je kaj!«

In tako naprej.
Župan Fric je bil ves čas po-

govora tiho in se skrival za, kot 
se reče, »kiklo« računovodje, ki 
je sicer dovolj jasno povedal, da 
je delal zgolj po njegovih navo-
dilih. No, nekoliko majav prora-
čun so svetniki nato le sprejeli, s 
pogojem, da se jim pred objavo 
dostavi čistopis. Kako ga bodo 
izvajali in kakšen oz. koliko reba-
lansov bo potrebnih, pa bo treba 
počakati.

SM



Ideja o namakanju izhaja iz 
začetka devetdesetih let, ko 
so se pojavile večje suše in je 
bila realizirana tudi prva po-
moč oškodovancem po suši, 
je povedal Miran Klinc, ki je 
pri Občini Ormož zadolžen za 
kmetijstvo. Že v letu 1993 so 
bili opravljeni prvi razgovori 
s predstavniki Svetovne banke 
za razvoj, katere delegacija je 
obiskala Ormož. Doslej je bila 
izvedena izgradnja skupnega 
črpališča in izgradnja I. faze 
namakalnega sistema Ormož–
Osluševci, ki obsega skupno 
239 hektarjev površin. Investi-
cijska vrednost opravljenih del 
znaša 320 milijonov SIT. Grad-

nja namakalnega sistema pa je 
potekala v dveh fazah. I. fazo 
je 2002 opravilo Komunalno 
podjetje Ormož, II. fazo izgrad-
nje, ki je obsegala gradbena 
dela cevnega razvodnega si-
stema pa je 2004 opravilo pod-
jetje Plima iz Žalca. Namakalni 
sistem je last Republike Slo-
venije, status Občine Ormož, 
kot pooblaščenega investitor-
ja in sofinancerja, pa je v tem 
trenutku odprt, čeprav je bil 
z Odredbo ministra za kmetij-
stvo, gozdarstvo in prehrano iz 
leta 1999 občini Ormož spre-
menjen status iz soinvestitorja 
v investitorja. Za nadaljevanje 
gradnje namakalnega sistema 
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Čisto tuja mu misel le ni bila, 
saj se žena Anica ukvarja s cve-
tličarstvom in je navajen rastli-
njakov in sadik, vendar zeliščar-
stvo zahteva več. Poleg pridnih 
rok je treba imeti tudi voljo za 
iskanje zanimivih čajnih meša-

nic in harmoničnih okusov. Za 
to pa je treba prelistati marsika-
tero knjigo.

Tečaj je bil šele začetek 
ukvarjanja z zelišči. Pri tem Pra-
potnik pove, da ima omejeno 
izbiro zelišč, saj se je lani šele 

prvič odločil za setev in tako 
razpolaga le z 12 vrstami zelišč, 
ki jih je vzgojil iz semen. Posa-
dil je okrog 500 sadik vsakega 
zelišča, tako da je preizkusil v 
praksi, kako se tej reči streže. 
Pri tem mu je prišel zelo prav 

rastlinjak, ki mu ga je za njego-
vo dejavnost “posodila” žena, 
ker je lahko sam vzgojil sadike. 
Zelišča je nato prepikiral in ob 
pravem času rastlinice posadil 
na njivo. Lani je za zelišča na-
menil okrog 20 arov površin, 
letos jih namerava okrog 70. 
Zelišča je mogoče pridelovati 
le v primernem okolju, ki ni 
obremenjeno s škropivi. Ze-
lišča zahtevajo veliko ročnega 
dela in okopavanja, saj uporaba 
herbicidov ni dovoljena. Treba 
jih je ob pravem času porezati, 

najbolje dopoldne, v suhem 
vremenu, ko je v njih največ 
učinkovin. Paziti je treba tudi 
na prah in zemljo, ki se oprime 
zlasti zelišč, ki se plazijo bolj pri 
tleh.

Tudi sušenje zelišč je zgodba 
zase. Tista, ki so bila primerna, 
je Prapotnik sušil zunaj v senci, 
za druga pa si je izmislil prav 
zanimivo rešitev. Star rastlinjak, 
ki ga takrat niso potrebovali za 
nič drugega, je zasenčil in vanj 
montiral klimo. Zelišča so se 
krasno posušila.

Dušan Prapotnik se je av-
gusta lani samozaposlil in v ta 
namen prejel tudi 470.000 SIT 
sredstev, ki jih je namenil za 
prve investicije in plačilo svo-
jih socialnih dajatev. Pravi, da 
od zeliščarstva doslej še ni bilo 
omembe vrednega dohodka. 
Nekaj pridelka, predvsem me-
liso, je prodal, za ostalo pa ni 
našel pravih odjemalcev. Kljub 
temu se trudi najti odjemalce, ki 
bi odkupili večji del zelenih ali 
sušenih zelišč in je prepričan, 
da mu bo tudi uspelo. Medtem 
pa je iz pridelka bazilike, meli-
se, mete, žajblja, timijana, maja-
rona, sivke, koriandra in drugih 
zeli sestavil zanimive čajne me-
šanice, ki jih je zapakiral v lično 
naravno embalažo. Pravi, da se 
na to temo nenehno izobražu-
je, zato pa so na njegovih poli-
cah že čajne mešanice proti 
migreni, zvišanemu krvnemu 
tlaku, bronhitisu, vročini, kaš-
lju, holesterolu, gripi, pa tudi 
čaj za srečo. Kupiti je mogoče 
tudi zavitke posamičnih zelišč 
in določene vrste začimb.

Za letošnje leto načrtuje, da 
bi razširil svoj izbor zelišč tudi 
na tista, ki rastejo prosto v nara-
vi. Zato se bo med letom posve-
til nabiranju zelišč, z dodatkom 
katerih bo lahko pripravil tudi 
bolj zahtevne mešanice. Ker za-
enkrat od zeliščarske dejavnosti 
ne more živeti, se ukvarja tudi z 
vzdrževanjem zelenih površin 
v krajevni skupnosti Kog.

Prapotnikova svojo zeliščar-
sko dejavnost rada predstavita. 
Ob priložnostih, ki jih je na 
Kogu kar nekaj, skuhata čaj, 
ki žanje pohvale. Ker pa je na 
Kogu in v okolici dokaj razveja-
na ponudba na domu, pa upata, 
da bodo kmalu tudi na njuna 
vrata potrkali prvi kupci.

viki klemenčič ivanuša

Foto: zasebni arhiv

Na levi strani se lepo vidi usahla solata, ki brez vode ni preživela.

Podgorci, Velika Nedelja � Namakalna zadruga brez dela

Kdo bo upravljal s sistemom?
Med Gorišnico in Ormožem leži obdelovalna zemlja, ki naj bi postala prava zakladnica vrtnin. V času, ko se temperature v našem okolju 
dvigajo nad običajno raven in deževje postaja vse bolj nepredvidljivo po času in količini, je edini pravi odgovor za uresničitev zelenih 
sanj namakalni sistem.

Foto: vki

Dušan Prapotnik se od minulega leta ukvarja z vzgojo zelišč. Zadeve se je lotil resno in ima že tudi 
kaj pokazati.

Jastrebci � Zeliščarstvo kot poklicna možnost

Čajčki za srečo in dobro počutje
Dušan Prapotnik iz Jastrebcev pri Kogu se za ukvarjanje z zeliščarstvom ni odločil po lastni izbiri. Bila je pač ena od možnosti, ki so mu 
jo ponudili na zavodu za zaposlovanje, kjer je kot aktiven iskalec zaposlitve opravil tudi šestmesečni teoretični in praktični tečaj.

Foto: vki

Anica Prapotnik že več kot deset let zalaga svoje stranke z bal-
konskim cvetjem, mačehami in krizantemami.

na območju katastrskih občin 
Cvetkovci, Trgovišče in Velika 
Nedelja, v skupnem obsegu 
360 hektarjev, so v teku po-
stopki pridobitve ustreznih 
soglasij, enotnega gradbenega 
dovoljenja ter zagotavljanje fi-
nančnih sredstev.

Izkušnje so različne
V lanskem juliju in avgustu 

so obstoječi namakalni sistem 
tudi poskusno zagnali in po 
mnenju Klinca “… se je pokaza-
lo, da je z vidika porabe ener-
gije objekt racionalno projekti-
ran. Delovni tlak 6 barov na hi-
drantnem priključku omogoča 
uporabo kvalitetne namakalne 
opreme bobenskih namakal-
nikov, cevnih sistemov in kap-
ljične namakalne opreme. Iz 
stroškov porabe energije po 
kubiku vode za namakanje 
je bil evidentiran strošek 20 
SIT/m3. V primerjavi s sosed-
njimi namakalnimi sistemi so 
le-ti obratovali s stroškom 50 
SIT/m3.”

Večina kmetov, ki so svoje 
interese združili v Namakal-
ni zadrugi Podgorci–Velika 
Nedelja, je bila s poskusnim 
namakanjem, ki je bremenilo 
občinski proračun, zadovoljna. 
Kljub temu pa je prišlo v avgu-
stu tudi do krepkih spodrslja-
jev. Kar nekaj je bilo pripomb 
na preslab pritisk vode, največ-

ji spodrsljaj pa se je zgodil pri 
Janku Gašpariču iz Podgorcev, 
ki je po zagotovilu z občine, 
da je voda zagotovljena, posa-
dil 30.000 sadik solate. Z ženo 
sta čakala, da bo voda pričela 
pritekati, vendar zaman, vode 
ni bilo od nikoder. Tudi pri-
hodnji dan ni bilo nič boljše. 
Dlje pa solatne sadike v avgu-
stovski vročini niso vzdržale. 
Tako je šlo v nič ničkoliko dela 
in denarja, posledično je šlo v 
nič tudi 60.000 sadik solate in 
20.000 sadik zelja. Janko Ga-
šparič, se je velikokrat osebno 
zavzemal za izgradnjo sistema, 
pogosto je šel od vrat do vrat 
in poskušal pridobiti kmete za 
namakalni sitem. V poskusnem 
obratovanju pa je bil osebno in 
finančno prizadet zaradi ne-
delovanja le-tega. To je jasno 
in glasno povedal tudi na ob-
čnem zboru zadruge. Miran 
Klinc pa mu je menda izrazil 
obžalovanje, da se je to zgodilo 
prav pri njem. Sicer pa Klinc 
pravi, da bo namakanje mož-
no šele takrat, ko bo s strani 
ministrstva izbran upravljavec, 
izdelan program namakanja, 
sklenjene pogodbe o dobavi 
vode, sklenjene pogodbe o do-
bavi električne energije, ure-
jeni pogodbeni odnosi med 
upravljavcem in uporabniki 
ter določena cena. “Ker vse 
to do sedaj ni bilo opravljeno, 
delno tudi na račun samovolje 

nekaterih članov namakalne 
zadruge, seveda ni možno go-
voriti o nikakršni škodi zaradi 
namakanja. Kljub temu je bila 
občina pripravljena prevzeti 
odgovornost, koncem poletja 
lanskega leta in je pozvala za-
interesirane člane namakalne 
zadruge k organizirani začas-
ni rabi namakalnega sistema, 
vendar z njihove strani ni bilo 
ustrezne zainteresiranosti.” 
Prav na ta poziv, ki je po trdit-
vah več kmetov prišel šele v 
septembru, ko ni bilo več česa 
namakati, je pa bil čas zrel za 
volitve, je povzročil precej vro-
če krvi, saj so ga kmetje sprejeli 
kot norčevanje oziroma pred-
volilno politično potezo.

Kdo bo upravljal?
V zadrugi, ki je bila ustanov-

ljena za to, da bi upravljala s 
sistemom, sedaj čakajo na raz-
pis ministrstva za kmetijstvo in 
njegove pogoje, da bodo videli, 
ali ustrezajo kot upravljavec. 
Predsednik upravnega odbora 
Milan Cvetko ni hotel odgovo-
riti na nobeno vprašanje, kljub 
temu pa so člani povedali, da 
se zavedajo, da bi lahko bili 
šibki pri kadrovski zasedbi, 
nedavno pa so dodatno regi-
strirali še nekatere dejavnosti, 
kot so trženje in vzdrževanje 
melioracijskih sistemov. Za-
druga ima 49 članov in njeno 

delovanje tudi finančno podpi-
ra občina. Kmetje se ne navdu-
šujejo nad možnostjo, o kateri 
se v teh krogih govori, namreč 
da bi z namakalnim sistemom 
upravljalo Komunalno podjet-
je Ormož.

Moje vprašanje o vlogi Ko-
munalnega podjetja Ormož je 
Miran Klinc označil za tendi-
ciozno, da izhaja verjetno iz 
podtikanj nekaterih političnih 
subjektov v občini, ki z nama-
kalnim sistemom in njegovo iz-
gradnjo nimajo nobene zveze 
ali pa je niso hoteli imeti vsaj 
do njegove izgradnje. “Komu-
nalno podjetje si je na razpisu 
ministrstva za kmetijstvo, goz-
darstvo in prehrano uspelo 
pridobiti upravljanje nama-
kalnega sistema Trgovišče, ki 
ga je zgradil bivši kmetijski 
kombinat Jeruzalem Ormož 
in je v skladu z zakonom last R 
Slovenije. Komunalno podjetje 
Ormož se je prijavilo na razpis 
ministrstva za kmetijstvo za 
upravljavca namakalnega siste-
ma Osluševci, za katerega pa še 
nimajo podpisane pogodbe. 
Trditve nekaterih akterjev, da 
je občina izbrala Komunalno 
podjetje za upravljavca, so ne-
resnične in neresne. Res pa 
je, da je nujno, da upravlja s 
sistemom odgovoren in uspo-
sobljen izvajalec in da je izbira 
Komunalnega podjetja Ormož 
s strani ministrstva dobra reši-
tev zlasti z vidika usklajenega 
delovanja na eni strani na-
makalnega sistema, na drugi 
strani pa sistema za bogatenje 
podtalnice, od katerega je ob-
čina Ormož življenjsko odvis-
na zaradi oskrbe s kvalitetno 
pitno vodo. Obstaja namreč 
nevarnost konflikta med obe-
ma sistemoma, zlasti v primeru 
neodgovorne rabe namakalne-
ga sistema.”

viki klemenečič ivanuša



Po besedah vodilnih ljudi v 
KGZS je bilo že prvotno bese-
dilo Zakona o dohodnini, pred-
stavljeno leta 2003, za sloven-
sko kmetijstvo zelo neugodno: 
»V Kmetijsko-gozdarski zborni-
ci Slovenije smo zato pripravili 
več amandmajev na področjih, 
ki obravnavajo kmetijstvo in 
med drugim dosegli, da se iz 
osnove za obdavčitev izključi 
medsosedska pomoč, iz osno-
ve za dohodnino pa okoljska 

plačila. Prav tako smo dosegli 
zmanjšanje davčne obremenit-
ve za investicijske podpore, po-
daljšanje obdobja za postopno 
vključitev neposrednih plačil 
v davčno osnovo in možnost 
uvedbe knjigovodstva ter na 
podlagi tega ugotavljanja davč-
ne osnove na podlagi dejan-
skih prihodkov in odhodkov 
na kmetijah, brez potrebne 
registracije dejavnosti. Zavzeli 
pa smo se tudi za spremembo 

načina obdavčitve vinarstva, 
vrtnarstva in pridelave oljčne-
ga olja. Naš predlog je, da se te 
dejavnosti vključijo v obdavči-
tev po katastrskem dohodku.«

Kljub vsemu navedenemu pa 
v Zbornici ugotavljajo, da je Za-
kon o dohodnini za kmetovalce 
še vedno preveč obremenilen. 
V njem namreč nista izpolnje-
ni temeljni zahtevi Kmetijsko-
gozdarske zbornice Slovenije, 
in sicer, da sistem obdavčitve 
ne sme poslabšati dohodkov-
nega položaja kmetij, davčna 
osnova pa v nobenem primeru 
ne sme biti višja od dejanskega 
dohodka na kmetiji. »V Kmetij-
sko-gozdarski zbornici Sloveni-
je se zato zavzemamo za spre-
membo Zakona o ugotavljanju 
katastrskega dohodka, ki v tre-
nutni obliki ne omogoča real-
ne ocene dohodka na kmetiji. 
V zbornici menimo, da bi bilo 
iz davčne osnove nujno izklju-
čiti ukrepe kmetijske politike 
ter uvesti davčne olajšave za 
majhne kmetije, kar bi pome-
nilo malo za državo in veliko 
za ohranitev slovenskega po-
deželja.«

Davki bodo večji
od prihodkov!

Po prepričanju zbornice bi 
bilo tako pri obdavčitvi nepre-

mičnin potrebno v celoti izvze-
ti kmetijska zemljišča, funkci-
onalna in gradbena zemljišča 
ter objekte, ki so v funkciji 
kmetijstva. Obenem se v zbor-
nici zavzemajo, da se za oprav-
ljanje dopolnilne dejavnosti na 
kmetijah ter ostalih kmetijskih 
in gozdarskih dejavnosti na 
kmetiji upošteva normirane 
dohodke v višini 60 % ustvarje-
nih prihodkov.

Kot poudarja predsednik 
Peter Vrisk, se bo Kmetijsko-
gozdarska zbornica Slovenije 
še naprej aktivno zavzemala, 
da ne bi prišlo do sprejema-
nja rešitev, ki pomenijo višjo 
davčno obremenitev kot znaša 
dohodek na kmetijah. Le-ta je 
v zadnjih desetih letih izjem-
no padel zaradi znižanja cen 
kmetijskih pridelkov in rasti 
stroškov pridelave, ki jim ukre-
pi kmetijske politike, katerih 
glavni namen je nadomeščanje 
izpada dohodka zaradi zniže-
vanja cen kmetijskih pridelkov 
in posledično ohranjanja po-
deželja, niso sledili. V primeru, 
da ostane Zakon o dohodnini 
v sedanji obliki, bo po mnenju 
Vriska nastopilo stanje , kjer 
bo davčna obremenitev kmetij 
večja od dohodka na kmetijah.

SM
(vir: Zbornične novice)

ima na ptujskem vlogo zbiral-
ca kmetijska zadruga, vlogo 
prvega predelovalca pa naj bi 
tudi letos odigrala Zadružna 
kmečka družba. Ta je torej 
tudi dolžna plačati varščino 
po hektarju za v pogodbi 
sklenjene površine oljne ogr-
ščice. Varščino pa lahko vpla-
ča le, če ima točno velikost 
oz. število hektarjev od vseh 
pogodbenikov.

Kako kaže letos s pogodba-
mi in odkupom oljne ogršči-
ce, smo povprašali na ptujski 
KZ, kjer pa si s to specifično 
problematiko dodatnih sub-
vencij za oljno ogrščico še 
ene belijo glave. »Z našimi 
člani smo že sklenili splošne 
pogodbe za odkup poljščin. 
Specifične pogodbe, ki jih 
bodo rabili pridelovalci za 
uveljavljanje dodatnih sub-
vencij za oljno ogrščico, pa 
so še v pripravi. Po dogovoru 
bo te pogodbe pripravil prvi 
predelovalec, ki bo najverjet-
neje spet Zadružna kmetijska 
družba, mi pa jih bomo po-
sredovali kmetom oziroma 
pridelovalcem hkrati s po-
godbami o prevzemu, ki jih 
bodo sklenili z našo zadru-
go. To pomeni, da bomo tem 

pridelovalcem izročili dve 
pogodb; ena bo sklenjena z 
našo KZ, druga pa ZKD. In to 
drugo bo treba priložiti k vlo-
gam za subvencije,« je pojas-
nil Marjan Janžekovič s KZ.

15. maja
bo prepozno

Rok za začetek pošiljanja 
vlog se začenja prvega aprila, 
izteče pa 15. maja. V tem času 
bodo za vse interesente, ki 
so zasejali oljno ogrščico za 
energetsko uporabo, v KZ 
vendarle morali priskrbeti 
ustrezne pogodbe, da se ne 
bo spet zapletlo kot lani. Vse-
kakor bi bilo dobro to storiti 
pred zadnjim dnem, saj mora 
ZKD do takrat imeti že točne 
podatke o hektarskih površi-
nah, sicer ne bo mogla vpla-
čati obvezne varščine. In če 
se to ne bo zgodilo, spet ne 
bo izpolnjen pogoj za izplači-
lo dodatnih subvencij, četudi 
bodo pogodbe prave.

Pridelovalci, člani KZ, ima-
jo letos po podatkih z oljno 
ogrščico zasejanih od 70 do 
80 hektarjev površin.
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Letos bo torej treba biti 
pri izpolnjevanju vlog za ne-
posredna plačila zelo pre-
viden. To velja predvsem za 
tiste kmete, ki nameravajo za 
oljno ogrščico zaprositi še za 
dodatno plačilo, ki znaša ne-
kaj čez 6400 tolarjev po hek-
tarju (ob osnovni subvenciji 
dobrih 71.500 tolarjev/ha).

Oljna ogrščica se 
lahko seje tudi na 
prostovoljni prahi

Kot je znano, morajo imeti 
praho pridelovalci, ki vložijo 
zahtevek za neposredna pla-
čila za poljščine (brez oljnih 
buč) na površini, ki je enaka 
ali večja od 17,45 ha. Stopnja 
obvezne prahe sicer znaša 10 
odstotkov vseh zasejanih po-
vršin, za prostovoljno praho 
pa se lahko nameni še dodat-
ne površine.

Zemljišče za prostovoljno 
praho pa lahko kmet izkoristi 
tudi za setev oljne ogrščice, 
vendar pa se površine v prahi 
lahko uporabijo le za pridela-
vo oljne ogrščice, ki je name-
njena za proizvodnjo bio go-
riva. Oljna ogrščica se sicer 
lahko seje tudi na obvezni 
prahi, a kmet v tem primeru 
ni upravičen do dodatne sub-
vencije

Ne glede na to pa bodo 

kmetje za pridobitev dodat-
ne subvencije za oljno ogršči-
co morali k vlogi priložiti še 
ustrezno pogodbo, sklenjeno 
z zbiralcem ali prvim pridelo-
valcem. Prav ta je lani manj-
kala, zato je Agencija zavrnila 
vse vloge z zahtevki po nepo-
srednih plačilih.

Kmetje morajo 
poskrbeti za 
pravilne pogodbe?!

Kot pravi uredba, mora 
vlagatelj (kmet!) poskrbeti, 
da bo pogodba vsebovala vsa 
potrebna določila, in sicer: 
imena in naslove pogodbe-
nih strank, trajanje pogodbe; 
vrste oljne ogrščice in po-
vršine, ki so posejane z njo; 
vse pogoje za dostavo in tudi 
predvideno količino oljne 
ogrščice; zagotovilo, da bodo 
dostavili vso oljno ogrščico; 
napoved o predvidenih pri-
delkih oljne ogrščice in do-
stavi ter končni namen upo-
rabe oljne ogrščice.

Prav tako je naloga vlaga-
teljev poskrbeti, da bodo po-

godbe sklenjene pravočasno, 
tako da lahko prvi predeloval-
ci predložijo kopijo pogodbe 
agenciji v roku, ki je določen 
za vlaganje zahtevkov za ne-
posredna plačila na površino 
ter v svojih zahtevkih za ne-
posredno plačilo opredeliti 
parcelo v prahi, na kateri 
pridelujejo oljno ogrščico za 
proizvodnjo bio goriva.

Neposredna plačila se 
bodo po črki zakona izpla-
čala le, če bodo izpolnjeni 
vsi pogoji, kar pomeni, da 
bo prvemu predelovalcu iz-
dobavljena količina oljne 
ogrščice, vlogi za subvencije 
dodana pogodba z vsemi za-
htevanimi podatki ter da bo 
agencija imela v rokah doka-
zilo o plačilu varščine, ki pa 
jo mora zagotoviti in plačati 
v višini 250 evrov na hektar 
prvi predelovalec.

Prav tako kot kmet z vlogo 
za neposredna plačila mora 
tudi zbiralec ali prvi pridelo-
valec poslati agenciji kopijo 
sklenjene pogodbe, in to naj-
kasneje do izteka roka za vlo-
ge, se pravi do 15. maja letos. 
Do tega datuma pa mora prvi 

predelovalec položiti tudi za-
htevano varščino.

Pogodbe še niso 
pripravljene

Da bodo zadeve nekoliko 
bolj jasne, naj povemo, da 
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Maksimalna zajamčena površina za energetske ras-
tline v okviru EU znaša 1,5 milijona hektarjev. Da bi 
se presegla ta kvota, kar bi posledično pomenilo niža-
nje subvencij, se ni bati, saj je bilo lani z energetskimi 
rastlinami zasejanih le nekaj čez 300.000 hektarjev.

Kmetijstvo � O subvencijah za oljno ogrščico

Da ne bo spet nepotrebnih zapletov!
Lani se je pri izplačilu dodatnih subvencij za oljno ogrščico, namenjeno energetski izrabi (biodizlu), grdo zapletlo, krivde noče prevzeti nihče, prizadeti 
kmetje pa so še vedno brez subvencij, celo tistih osnovnih, ki niso tako majhne. Kdaj bodo pritožbe oškodovancev rešene, ne ve nihče.

Foto: OM

Kmetijstvo � Zbornica kritična do novega dohodninskega zakona

Zakon kmete preveč obremenjuje
Novi zakon o dohodnini je kritično ocenila tudi Kmetijska zbornica Slovenije. Njen predsednik Peter Vrisk je 
opozoril predvsem na veliko davčno obremenitev kmetij, ki ga prinaša.

Foto: SM

Za oljno ogrščico, namenjeno predelavi v biodizel, je možno pridobiti tudi dodatno subvencijo, ven-
dar le pod strogimi pogoji.

Za čimvečjo donosnost oljne ogrščice
Poleg tega, da se morajo rastline pred zimo dovolj 

razviti (optimalno je 10–12 razvitih listov in debeli-
na glavne korenine 10–15 mm), je spomladi potreb-
no poskrbeti za hitro regeneracijo, da so poganjki 
usposobljeni za hitro rast. V času hitre rasti posevek 
porabi od 120 do 140 kg N/ha. Pri dobro razvitih po-
sevkih tako zadostuje 40 kg N/ha, pri manj bujnih pa 
70 kg N/ha. Za prvo spomladansko gnojenje se lahko 
uporabi tudi gnojevka. Poleg dušika mora imeti po-
sevek na razpolago tudi vsa druga potrebna hrani-
la. Potrebno je tudi zavreti rast glavnega poganjka 
in vzpodbuditi rast stranskih ter zagotoviti dovolj 
vlage (od 250 do 270 mm padavin ali 50 mm/m2 na 
tono pridelka). Prav tako je treba posevek zavaro-
vati pred boleznimi in škodljivci, zlasti pred bolhači, 
repno grizlico, polži in repičnim sijajnikom ter pred 
belo in sivo gnilobo in pred črno listno pegavostjo.



Da bo cene potrebno ko-
rigirati, so ugotovili v upravi 
vrtca in so svojemu ustano-
vitelju, Občini Ormož, pred-
lagali povprečni dvig cene za 
13 %. Po temeljiti analizi so se 
na občini odločili za izračun 
po dejanski porabi. Tako je 
cena odvisna od dejanskega 
števila otrok v določenem 
oddelku, kar je tudi eden od 
normativov, ki jih predpisu-
je odredba. Število otrok v 
določeni skupini po drugi 
strani omejuje tudi določilo, 
ki predpisuje, kako prosto-
rno igralnico potrebuje do-
ločeno število otrok. Cena je 
torej odvisna od števila otrok 
in velikosti igralnice, kar je v 
skladu z metodologijo za izra-
čun cen, ki veljajo v Sloveniji, 
je povedala direktorica vrtca 
Marjeta Meško. V vrtec je na 
Ormoškem vključenih okrog 
430 otrok, kar pomeni 57-od-
stotno vključenost predšol-
skih otrok v vrtec.

Zanimiv je tudi dejanski 
razrez stroškov v stroških 
predšolske vzgoje in otroške-
ga varstva. V oddelkih od 1. 
do 3. leta starosti, kjer zna-
ša prispevek staršev 84.189 
SIT, znašajo daleč največ, kar 
73.045 SIT bruto plače zapo-
slenih, drugi osebni prejem-
ki ter prispevki in davki. Naj-
manj dejansko potroši otrok 
sam. Živila za malčke stanejo 
5.127 SIT, 830 SIT vzgojna 
sredstva in 5.185 SIT materi-
alni stroški. Večino, kar čez 
80 % celotnega denarja za 
oskrbo otrok v vrtcih, plača 
občina, ki na podlagi vsako-
letnih vlog s podatki o pre-
jemkih staršev izračuna od-
stotek, ki so ga dolžni plačati. 

Občina letno za to dejavnost 
nameni čez 400 milijonov 
SIT. Velika večina staršev je 
po uradnih podatkih v spod-
njem rangu plačilne tabele. 
Kar 46 staršev ne plača za 
oskrbo otroka v vrtcu nič. 
125 staršev, kar je približno 
četrtina vseh staršev, plača 
10 % polne cene oskrbnine 
v vrtcu, 20 % oskrbnine pla-
ča 96 staršev, 30 % cene pla-
ča 63 staršev, 40 % plača 45 
staršev, 50 % plača 20 staršev, 
60 % plača 13 staršev, 70 % 
plačajo 3 starši in 10 staršev 
plača polno ceno. Pri tem 
pa direktorica vrtca Marjeta 

 Govoril bo na temo Zgo-
dovina socialne in politič-
ne misli na Slovenskem. 
Za glasbeni utrinek bosta po-
skrbeli na klavirju Hana Ju-
rič in Tina Krajnc iz razreda 
prof. Mladena Delina.

V resnici dr. Zver ni nezna-
nec v Ptuju, saj je tu obisko-
val gimnazijo in je doma od 
Sv. Urbana – Destrnika, kjer 
so imeli pri zadnjih državnih 
volitvah istočasno dva držav-

20. marec
Mednarodni dan pripovedovanja

Pripovedovanje je redkost in dragocenost, ki ubira 
vse bolj skrivne poti. Nekoč temeljna človeška vrlina, po-
sredovanje modrosti, izkušenj, doživetij skozi usta pri-
povedovalca, tudi pravljičarja, krni zaradi sodobnega 
vrveža in komunikacijskih tehnologij.

Mnogi so pripovedova-
nje omejili na kratko, ko-
maj še osebno sporočanje, 
ki se odvija v naglici med 
eno in drugo obveznostjo. 
Še takrat na primer, ko si 
ljudje privoščijo druženje 
s prijatelji, so prostori pre-
polni neprimerne muzike 
in pogosto kričavih radij-
skih postaj. Pripovedova-
lec pa potrebuje poslušal-
ca, kakor knjiga bralca, 
gledališče gledalca … Bese-
da je bila prva, pravijo, a 
človek je z besedami mače-
hovski in nemarno gospo-
dari s tem, kar nas loči od živali. Kako pomembno in 
temeljno je pripovedovanje in branje pravljic, je največ-
krat citirana misel matematičnega genija Alberta Ein-
steina. Ta je pospremil nadebudno mater z naslednjimi 
besedami:

» Če želite, da bo vaš otrok inteligenten, mu berite 
pravljice. Če želite, da bo še bolj inteligenten, mu 
berite še več pravljic.«

Beri mi in se pogovarjaj z mano! je naslovljen pri-
ročnik Marjete Dolinšek-Bubnič z nasveti za kreativno 
uporabo otroških slikanic, ki si ga lahko izposodite v 
mladinskem oddelku ptujske knjižnice (vsak dan od 
osmih do devetnajstih, ob sobotah do dvanajstih) ter je 
postavljen na posebni POLICI ZA STARŠE (Zbirka po-
učnih knjig in priročnikov, ki so staršem v pomoč.). Ka-
kor pravi dr. Ljubica Marjanovič-Umek, razvojna psiho-
loginja, omenjena knjiga na razumljiv in subtilen način 
vabi starše, vzgojitelje in vzgojiteljice v otrokov svet, ki 
je poln domišljije, močnih čustev (pozitivnih in negativ-
nih), številnih vprašanj, dvomov, trditev - to je svet, ki ga 
otrok preslikava v pogovor, pripoved, igro, likovni izraz, 
gib, in to z namenom, da bi razumeli in verjeli, da je po-
govarjanje z dojenčkom, pogovarjanje nasploh, pripove-
dovanje, branje ena najzanesljivejših naložb v otrokov 
razvoj in učenje.

Marjeta Dolinšek–Bubnič, strokovna svetovalka zalo-
žništva EPTA, vodi tudi projekt za bralno pospeševanje 
med najmlajšimi – Knjigobube. Slikanice, ki so vklju-
čene v Knjigobube, so označene s pomembnim sporoči-
lom: Beri mi in se pogovarjaj z mano, to je najlepših 
dvajset minut v mojem dnevu.

Preteklo leto je v »zbirki Knjigobube« izšla slikanica s 
štirimi pravljicami, ki so kot nalašč za pomladno branje 
najmlajšim. Slikanica O MEDVEDU, KI JE VALIL GOSJA 
JAJCA (Ljubljana: EPTA, 2004) je avtorsko delo Ingrid in 
Dietra Schuberta, ki ju slovenski bralci poznajo tudi po 
slikanicah Gusar Berto, Živalski ringaraja, Abrakada-
bra. Prinaša štiri kratke, prijetno ilustrirana pravljice 
po znanih ljudskih motivih: V mojem vedru je luknja; O 
medvedu, ki je valil gosja jajca, Bobrova hišica in Vedno 
je prostor še za enega (prevedel Janko Dolinšek). Slikani-
co priporočam predšolskim otrokom in učencem prvega 
triletja devetletke. Slikanica ima uvodoma nagovor star-
šem in vzgojiteljem ter jim ponuja zamisli za ustvarjal-
no igro ob slikanici.

V mladinski oddelek, ki letos praznuje petdesetletnico, 
pa posebej vabimo vsak prvi in tretji četrtek v mesecu 
ob 17. uri na pravljične urice. Vstopnine ni, otroci naj 
imajo copatke in lahna športna oblačila.

Liljana Klemenčič
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Ormož � Nov način obračunavanja vrtca

Cene višje v 20 oddelkih
Od 1. marca se cene v ormoških vrtcih oblikujejo drugače, kot smo bili navajeni. Za 14 oddelkov pomeni 
nova cena povišanje za približno 15 %, za 6 oddelkov povišanje za 5,8 %, za 9 oddelkov znižanje za 4,4 % in 
za 1 oddelek znižanje za 0,4 %. Izračune so na občini sicer dodobra zapletli, ampak poslej naj bi bilo plačilo 
pravičnejše, saj bodo starši plačevali dejanski standard, ki ga njihov otrok v vrtcu uživa.

Kultura, izobraževanje

Foto: vki

V vrtec je vključenih čez 57 odstotkov vseh otrok.

Tednikova knjigarnica

Ptuj � Viktorinov večer

Gost – minister dr. Milan Zver
Jutri, v soboto, 19. marca, bo ob 19. uri v refektoriju Minoritskega samostana na Ptuju gost Viktorinovih ve-
čerov dr. Milan Zver, minister za šolstvo.

Meško opozarja, da gre pri 
zadnji deseterici tudi za tiste, 
ki niso pravočasno oddali 
vloge za regresiranje oskrbe, 
zato so dolžni plačati najviš-
jo vsoto, čeprav jim po do-
hodkih le-ta ne bi pripadla. 
Nekatere starše so kar po tri-
krat obveščali, da naj vendar 
oddajo vloge.

Če upoštevamo podatek, 
da polovica staršev ne plača 
nič ali pa le do 20 % oskrb-
nine, bi lahko sklepali o alar-
mantni socialni stiski v ob-
čini Ormož. Po drugi strani, 
pa verjetno marsikdo lepo 
prikrmari mimo davkarije in 
si pusti plačati vrtec s strani 
občine, čeprav glede na de-
jansko stanje do tega ni upra-
vičen. Tudi Meškova pravi, da 
je slika pač takšna, kot kažejo 
podatki, dejansko življenje 
pa je verjetno malce drugač-
no. Tudi ona je mnenja, da 
določilo o prijavi imovine, ki 
naj bi korigiralo tovrstne ne-
pravilnosti, v praksi ne funk-
cionira. Neplačnikov imajo 

v primerjavi z minulimi leti 
precej manj, saj si pomagajo 
z odvetnikom in starše spro-
tno obveščajo o posledicah 
neplačevanja.

Vrtec ima po veljavnih 
normativih zaposlenih 84 
strokovnih in tehničnih de-
lavcev. Največja težava so 
slabi pogoji za delo, pred-
vsem v ormoškem vrtcu, 
ki je star 33 let. Montažna 
gradnja prihodnje leto ne bo 
več izpolnjevala predpisanih 
minimumov. Otroci nimajo 
kje telovaditi, se gibati, vse 
je premajhno. Osebje nima 
prostora za svoje sestanke, 
konference, tudi skupnih 
roditeljskih sestankov in za-
bav zaradi prostorske stiske 
v Ormožu ne morejo orga-
nizirati. Poleg tega je tudi 
sicer lokacija vrtca zelo ne-
primerna. Igrišče se namreč 
konča na škarpi nad Dravo 
in železniško progo. Vrtec je 
tudi brez pravega dostopa za 
starše in dostavo.

viki klemenčič ivanuša

Za večino nove cene višje
V oddelkih otrok od 1. do 3. leta starosti je cena od 1. 

marca 84.189 SIT, v oddelkih od 3. do 6. leta, pri mak-
simalnem normativu 22 otrok v oddelku, 59.263 SIT, 
pri maksimalnem normativu 16 otrok v oddelku pa 
72.149 SIT. V kombiniranih oddelkih je cena 71.536 in 
v razvojnem oddelku 152.723 SIT. Po mnenju župana 
Vilija Trofenika naj bi omenjena diferenciacija imela 
za posledico tudi razbremenitev ormoškega vrtca.

na poslanca (čeprav je bil g. 
Zver izvoljen drugje), dokler 
ni bil naš gost potrjen za mi-
nistra za šolstvo. Že v času 
njegove predstavitve so si lah-
ko bralci časopisov, poslušal-
ci radijskih postaj in gledalci 
televizije ustvarili o njem svo-
je mnenje. Njegovi nastopi 
so po prekmursko umirjeni, 
po slovenskogoriško živahni 
in haloško lokavi, saj se kri 
prednikov s teh področij, pa 

tudi morda še katerih drugih, 
pretaka po njegovih žilah. Na 
kratko bi ga lahko orisali kot 
raziskovalca socialne in poli-
tične misli na Slovenskem, 
področja, ki ga obvlada ter z 
argumenti in zgodovinskimi 
dejstvi tudi zna predstaviti 
današnjemu vprašujočemu 
Slovencu. Zato ni čudno, da 
velja po mnenju novinarjev 
za ideologa Slovenskih social-
demokratov, danes Slovenske 

demokratske stranke.
Ko sem pobrskal po nje-

govi bibliografiji v Cobissu, 
ki šteje preko sto zadetkov, 
v resnici pa marsikaj še ni 
računalniško obdelano, sem 
našel članke o politični misli 
še v stari partijski Teoriji in 
praksi. Pisal je o Gosarjevem 
korporativizmu, sodeloval z 
Jožetom Pučnikom, ki mu je 
ostal zvest do smrti ter nosil 
zaradi tega tudi politične 

posledice pri stari oblasti, 
razpravljal o avtonomiji pri 
Slovencih in samostojnosti 
Slovenije, se večkrat v pogle-
dih približeval Prepeluhu, 
se seznanjal z Ivanom Can-
karjem, zlasti ob poglobitvi 
v zgodovino in problematiko 
slovenske socialdemokraci-
je, bil vedno bolj kritičen do 
liberalizma in komunizma 
itd. Pisal pa je še v Časopis 
za kritiko znanosti, Slovenca, 
Delo, Demokracijo, Časopis 
za zgodovino in narodopisje, 
v razne zbornike, sodeloval 
na številnih simpozijih, ob-
širno pa je njegovo delo Sto 
let socialdemokracije (1996) 
in istega leta je izdal politič-
ne razprave pod naslovom In 
dan bo sijal.

Tako bodo lahko Ptujčani 
in okoličani, ki se bodo več-
era lahko neposredno ude-

ležili, tudi marsikaj zvedeli 
tako iz zgodovine slovenske 
politične, kulturne in ver-
ske misli prejšnjega stoletja 
kot tudi kaj o njegovi novi 
službi prvega človeka v šol-
stvu, ki je v povezavi z vsemi 
drugimi problemi še kako 
pomembno. Tudi tukaj se 
bo odločalo, ali bomo Slo-
venci, ki smo sedaj tu, živeli 
v bodočnosti na teh tleh, ali 
bomo znali vzgojiti zanamce 
ali pa bodo to samo uvoženi 
tujci, ki bodo počasi izbrisa-
li slovensko ime. Kajti če bi 
imel naš varuh človekovih 
pravic Hanžek kaj posluha 
za drugačnost, bi se namesto 
lezbijk in homoseksualcev lo-
til problematike Slovencev, ki 
drastično izumirajo in to tudi 
zaradi trebušne politike seda-
nje opozicije.

E. J.



Nadaljevanje iz prejšnje 
številke

Skušajmo najprej odgovo-
riti, s kakšnimi dejanji se je 
ptujsko nemštvo pred sedmimi 
desetletji začenjalo pripravlja-
ti na priključitev tukajšnjega 
območja k nemškemu rajhu. 
Odgovor na njihova dejanja se 
bo izkazoval v širini protifaši-
stičnega, narodnoobrambnega 
gibanja na Ptujskem.

Politična dejavnost nemške 
manjšine (skrita pod plaščem 
kulturnega udejstvovanja) se 
je opirala na moč kapitala, ki 
se je oplajal z delom cenene 
slovenske delovne sile. Nem-
ško posojilno društvo na Ptuju 
(Vorschuss Verein Pettau) je 
npr. ponujalo ljudem večja po-
sojila, katerih potem niso mo-
gli vrniti. Posesti so zato pre-
hajale v nemške upniške roke 

(leta 1938 je bilo nad polovica 
posesti v haloških vinorodnih 
okoliših in na Ptuju skoraj 60 
% stanovanjskih hiš in drugih 
poslopij v rokah nemških last-
nikov). Gospodarska odvisnost 
od nemških delodajalcev, brez-
poselnost in pomanjkanje po 
svetovni gospodarski krizi so 
ljudi prisilili v podrejen eko-
nomski položaj. Leta 1937 je 
s ptujskega območja odšlo na 
delo v Nemčijo 200 poljedelj-
skih delavcev. Na socialno sti-
sko opozarjajo tudi naslednji 
podatki: v novembru in de-
cembru 1935 so nemške žene 
na Ptuju nabrale živež za 1.027 
din in 2.804 din za obleko in 
obutev, 35 otrok na Ptuju je 
dobilo pomoč v obleki, perilu, 
knjigah in pecivu, 25 družinam 
so v novembru in ob božiču 
omenjenega leta, ko mezdni 

prejemki niso dohajali rasti 
cen, pomagale z živili, obleko, 
perilom, čevlji (cena usnja je 
npr. poskočila za 10 %, pod-
platov za 20 %). Pri zbiranju 
prispevkov je bila zelo dejavna 
tudi Evangeličanska cerkvena 
občina na Ptuju (Evangelische 
Kirchengemeinde Pettau).

Ob podpori rojakov iz zamej-
stva je nemška manjšina gradi-
la svojo moč na družbeno-go-
spodarsko zaostalem ptujskem 
območju. Zanimiv je podatek, 
da so se finančna sredstva kot 
podpora za delo nemške manj-
šine preko ptujskega Vorschuss 
Vereina iz Nemčije kanalizirala 
tudi za širše jugoslovansko ob-
močje (preko kliringa na sedež 
Kulturbunda v Novem Sadu, 
na Združenje nemških visoko-
šolcev v Zagrebu, posameznim 
Kočevarjem). Slednje potrjuje, 

Vsako leto je vsaj en ljuto-
merski gimnazijec v sloven-
ski ekipi debaterjev, ki se 
udeležuje svetovnih prven-
stev. Zaradi priprav na matu-
ro ter maturantskega plesa se 
letos svetovnega prvenstva 
debaterjev ni udeležil noben 
dijak iz ljutomerske gimna-
zije, šolo pa je na prvenstvu 
zastopala profesorica angle-
škega jezika Liana Miholič iz 
Ljutomera.

Miholičeva, ki je skupaj 
s profesorico Martino Do-
majnko leta 1996 pričela z 
debatiranjem v angleškem 
jeziku v Ljutomeru, je na to-
kratnem svetovnem prven-
stvu v olimpijskem Calgaryju 
v Kanadi opravljala vlogo 
sodnice. Slovenska ekipa, ki 
so jo pod vodstvom mento-
rice Bojane Skrt iz Ljubljane 
sestavljali Edita Gabrič (Tr-
bovlje), Luka Vlačvič (Celje), 
Ina Živanovič (Celje), Anej 
Ivanuša (Ormož) in Špela 
Kunej (Ljubljana), je v kon-

kurenci 31 ekip iz prav toli-
ko svetovnih držav osvojila 
16. mesto, v osmini finala pa 
je morala premoč priznati 
avstralskim debaterjem, ki so 
se na koncu veselili svetovne-
ga naslova.

Liana Miholič je vlogo 
sodnice na svetovnem debat-
nem prvenstvu prvič oprav-
ljala leta 1999 v Londonu, od 
takrat naprej pa je vsako leto 
zastopala Slovenijo kot delil-
ka pravice.

“Teme na letošnjem prven-
stvu so bile kar težke in dija-
ki so se izkazali, da se bolj ne 
bi mogli. Moram priznati, da 
sem se poleg njihovih debat 
veliko naučila tudi sama,” je 
po prihodu s Kanade, kjer je 
slovenska ekipa preživela 14 
dni, povedala Miholičeva.

Kakšni so bili naslovi 
tem?

“Teme so bile naslednje: 
stroški raziskovanja vesolja so 
večji kot koristi, ki jih imamo 
od tega; uporaba človeških 
embrijev v znanstvene na-
mene bi morala biti prepove-
dana; vse politične stranke bi 
morale dobiti državno pod-
poro; cenzura naredi več ško-
de kot koristi; izobraževalna 
politika bi morala biti stvar 
lokalnih oblasti; regionalni 
trgovski bloki so boljši kot 
prosta svetovna trgovina ter 
namen sodišča za kriminalce 
bi morala biti rehabilitacija 
in ne samo kaznovanje.”

Slovenska ekipa je v Ka-
nadi preživela kar 14 dni. 
Kaj vse ste počeli poleg 
tega, da ste sodelovali v 
debatah?

“Samo tekmovanje je traja-
lo deset dni, po dogovoru z 
organizatorji pa smo v Cal-
gary prišli tri dni prej, sta-
novali pa smo pri kanadskih 
družinah. To je bila izredna 
priložnost. Med drugim smo 
bili gostje privatne srednje 
šole, kjer smo prisostvovali 
pouku. Tam smo tudi deba-
tirali in spoznavali življenje 
v Kanadi. Srečali so nas tudi 
kanadski Slovenci, ki so nas 
odlično sprejeli. Omeniti mo-
ram Ano in Ivana Terento, ki 
sta bila organizatorja našega 
srečanja. Gospa Ana je pred-
sednica slovenskega društva, 
naši rojaki v Kanadi pa so nas 
med drugim spremljali tudi 
na debati ter navijali za nas. 
Naši rojaki so nam pripravili 
tudi družabni večer, kjer so 
nam med drugim postregli z 
govejo juho, ki je drugače v 
Kanadi niti slučajno nismo 
jedli.”

Slovenska ekipa je en dan 
preživela tudi v indijanskem 
rezervatu pri plemenu Siksi-
ka, kjer je obiskala tamkajšnjo 
srednjo šolo, na prizorišču 
zimskih olimpijskih iger leta 
1988 pa se je lahko predala 
tudi smučarskim radostim, 
in to na Elanovih smučeh.

Miha Šoštarič
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Trnovska vas � Premiera komedije Tolmun in kamen

Navdušili domače občinstvo
Kulturno društvo Muršec-Živkov v Trnovski vasi deluje od leta 2001. V njem ob 
odrasli gledališki skupini deluje tudi otroška.

Ljutomer � Pogovor s prof. Liano Miholič

Rojaki so jih odlično sprejeli
Dijaki ljutomerske Gimnazije Franca Miklošiča iz leta v leto dosegajo boljše rezultate na raznih preverjanjih 
znanja doma in v tujini, v zadnjem času pa so predvsem aktivni dijaki – člani debatnega kluba. Udeležujejo 
se raznih svetovnih debatnih srečanj, kjer z vrstniki iz drugih držav razpravljajo o problemih sedanjosti.

Piše: dr. Ljubica Šuligoj

Obujanje spomina v jubilejnem letu 2005

Foto: Miha Šoštarič

Liana Miholič (stoji prva z leve) s slovensko ekipo v Kanadi

Zgodovinski arhiv Ptuj, MOP, 1941–1945, šk. 1, ovoj 1

Pred okupacijo so ptujski Nemci pripravili devet »naglih ukrepov« 
za prevzemanje oblasti. Med njimi je bil za izselitev pripravljen 
seznam oseb (Čičev), ki so se po letu 1914 naselili na slovenskem 
Štajerskem, in ukrep o aretaciji odbornikov 60 slovenskih društev 
in združenj.

Minulo soboto so se člani 
odrasle gledališke skupine 
premierno pred domačim 
občinstvom predstavili s Par-
tljičevo komedijo Tolmun in 
kamen. Komedija govori o 
majhnem kraju – Tolmunu, 
kjer se med sabo vsi dobro 
poznajo. Vsi se vneto pri-
pravljajo na velik dogodek, 
v Tolmun namreč prihaja 
umetnik Emil, ki ga je odlično 
upodobil Matjaž Kramberger. 
Gostitelja Marija (Suzana Suš-
nik) in Pavle (Tomi Šalamun) 
nista ravno premožna in pri-
čakujeta že tretjega otroka. 

Soseda Mira (Katja Slaček) 
in Ivan (Mitja Sušnik) sta ne-
voščljiva, ker slikar ne pride k 
njima, ki sta premožnejša in 
bi umetniku lahko nudila več. 
Tu je še dijakinja Vladimira 
(Barbara Drumlič), predstav-
nica kulturnega-umetniškega 
društva v Tolmunu, ki se zav-
zeto bori za svoja stališča. Ko 
pride umetnik, se vsi zatečejo 
k njemu s svojimi težavami in 
pri njem iščejo takšne in dru-
gačne rešitve.

Režija je delo domačina Raj-
ka Vrečarja. Za luči je poskrbel 
Marko Požegar, za glasbo Vili 

Lovrenčič in vlogo šepetalke 
je prevzela Nena Pukšič.

Po premieri je režiser Raj-
ko Vrečar povedal: »Ponovno 
smo se odločili za komedijo, 
saj je to najlažje za amaterske 
dramske skupine in ker z dru-
gimi zvrstmi nimamo izku-
šenj. Najtežje je izbrati tekst. 
To nam je pomagala Branka 
Bezeljak in na njeno priporo-
čilo smo se odločili za ta tekst. 
S komedijo se predstavljamo 
bolj pozno, saj imamo mlajše 
igralce in večina jih obiskuje 
fakulteto in imajo malo časa.«

Zmago Šalamun

Foto: ZŠ

Sodelujoči pri komediji Tolmun in kamen skupaj z režiserjem Rajkom Vrečarjem

da je ptujsko nemštvo uživalo 
zaupanje v nemškem rajhu.

V rajhu so se prav dobro za-
vedali, da je za uresničitev na-
cističnih ciljev potrebno doseči 
trdne stike z nemškimi folks-
dojčerji tudi na Spodnjem Šta-
jerskem. Najmočnejšo oporo so 
našli v Kulturbundu, ki je svojo 
mladino pošiljal na šolanje v 
Wirtschaftsschule v Nemčijo, 
od koder so se »prevzgojeni« 
vračali domov. Neposredne zve-
ze ptujskih Nemcev z rajhom so 
znane: nemška propagandna 
literatura je k nam prihajala 
mesečno, referent Zveze nem-
štva v zamejstvu (Verein für das 
Deutschum im Auslande) za 
slovensko Štajersko dr. Helmut 
Carstanjem je celo 25. oktobra 
1937 zastopniku Kulturbunda 
na Ptuju poslal pakete nacistič-
ne literature. Konec tridesetih 
let preteklega stoletja je bilo na 
Ptuju moč videti veliko nem-
ških »turistov« (1935. so našteli 
456 Avstrijcev in 54 Nemcev).

Nadaljevanje
v prihodnji številki



Vsekakor v zaobjemu kul-
turniških gibanj pri Benediktu 
ne smemo prezreti naprednih 
kulturnih ljudi iz preteklih 
stoletij, ki so se ovekovečili v 
benediškem javnem delovanju 
za celovito osebno izkaznico 
Benedikta v Slovenskih gori-
cah (Dominik Čolnik …). Po 
drugi svetovni vojni se kultur-
no življenje tudi pri Benediktu 
prilagodi novim družbenim 
razmeram. Gonilna sila posta-
ne predvsem učiteljski kader 
(Leopold Zlatič, Josip Merdaus 
…), ki uspe združiti predvsem 
mladi rod, poln novega ustvar-
jalnega zanosa, ozaljšanega z 
navdihom kulturne rasti, v srč-
ni želji po prihajajoči lepši pri-
hodnosti,« je v zborniku Obči-
ne Benedikt Stopinje življenja 
o zgodovini kulturnega delova-
nja v kraju zapisal predsednik 
KD Benedikt Janez Šijanec.

Po drugi svetovni vojni je 
kulturna dejavnost v Benedik-
tu ponovno zaživela, tedaj pod 
vodstvom učiteljskega kadra. 
Nadeli so si naziv kulturno 
umetniško društvo »Zora Rupe-
na Katja Benedikt«. Takoj so se 
pričeli domačinom predstavlja-
ti z dramskimi deli, vendar se 
niso registrirali. Na pravne te-
melje je kulturno druženje po-
stavil tedaj k Benediktu prispeli 
mladi učitelj Josip Merdaus, ki 
je zaslovel kot odlična gonilna 
sila v društvenem in nasploh 
družbenem življenju pri Be-
nediktu. Na občnem zboru 18. 

februarja 1955 so izvolili deset 
članov v odbor za ustanovitev 
kulturno-umetniškega društva, 
ki so ga sestavljali učitelji in 
učiteljice: Franjo Stergar, Alojz 
Širaj, Josip Merdaus, Kristina 
Kosi ter domačini: Jože Holc, 
Jakob Keuc, Božo Šlehta, Milan 
Zemljič, Anica Najvirt in Franc 

Žajdela. Okrajni ljudski odbor 
Maribor je z dopisom 30. mar-
ca 1955 dovolil ustanovitev in 
delovanje KUD Zora Rupena-
Katja Benedikt. V društvu so 
delovale naslednje sekcije: pev-
ski zbor, tamburaši, folklora 
in dramska skupina. Dramska 
skupina, v režiji Josipa Merdau-
sa, je uspela vsako leto na oder 
postaviti vsaj eno dramsko 
delo. Sredi sedemdesetih let je 
mladina množično odhajala na 
šolanje in na delo v Maribor, od 
koder se jih precej ni vračalo. 
Tako se je kulturno življenje 
v kraju tudi temu prilagodilo. 
Jedro kulturno ozaveščenih 
domačinov je skupaj z učite-
lji vendarle ohranjalo sloves 
ljubiteljske kulturne dejavno-
sti. Leta 1974 je bil nov zagon 
v društvu, saj je v Benediktu 
službujoči učitelj Lojze Peserl 
skupaj z društvom ustanovil 
mešani pevski zbor. Leta 1993 
je bil v sklopu projekta Celo-
stni razvoj podeželja in obnova 
vasi vključen projekt »Kulturni 
prostor«, opredeljena pa tudi 

naloga okrepitve-oživitve de-
javnosti kulturnega društva. 
V tem projektu je bila tudi na-
tisnjena knjižica o izvornih ko-
reninah Benedikta z naslovom 
»Benedikt skozi čas«, ki jo je na-
pisal Janez Šijanec.

Dobro leto po projektu so 
se sprejete naloge pričele ures-
ničevati. Peščica kulturnega 
udejstvovanja voljnih krajanov 
se je zbrala 7. aprila 1995 na 
občnem zboru in vodenje dru-
štva je prevzel sedanji pred-
sednik Janez Šijanec. V nekaj 
letih se je članstvo z oživitvijo 
kulturnih dejavnosti v društvu 
povečalo na kar 60 članov. Leta 
1997 se je društvo preimenova-
lo v kulturno društvo Benedikt. 
V društvu sta zaživeli dve stalni 
sekciji. Od leta 1997 uspešno 
deluje ljubiteljska gledališka 
skupina pod režiserskim vod-
stvom Božene Volf. Do sedaj so 
pripravili štiri veseloigre Raz-
krinkana morala, Ad akta, Jara 
meščanka in Gugalnik. Pred-
stavili so se tudi z ljudsko igro 
– dramo Razvalina življenja.

Jeseni leta 1998 je pričel 
delovati mešani pevski zbor 
pod vodstvom Marine Juran-
čič. Pod okriljem OŠ Benedikt 
in KD Benedikt se vsako jesen 
že osem let odvija odmevna 
pevsko-kulturna prireditev z 
naslovom Naši otroci pojejo, 
pod vodstvom Danice Časar. 
V društvu deluje tudi recita-
torska skupina pod vodstvom 
Božene Volf.

Člani in članice kulturnega 
društva Benedikt so v nedeljo, 
13. marca, svečano proslavili 
50-letni jubilej delovanja nji-
hovega društva. Obiskovalci so 
kulturno dvorano v Benediktu 
napolnili do zadnjega kotička 
in v dveh urah prijetnega pro-
grama se je zvrstilo v dvanajstih 
točkah preko 60 nastopajočih. 
V programu so nastopili člani 
in članice mešanega pevskega 
zbora, ki ga vodi Vlado Magu-
ša, učenci OŠ Benedikt so se 
predstavili z recitacijami, Duo 
Šenveter, pesnica Danica Elbl, 
moški komorni zbor pod vod-
stvom Alojza Bernjaka, Sami 
Harl s harmoniko, otroška fol-
klorna skupina KD Benedikt, 
ljudski godec Karl Leopold, 
otroška skupina Klapovühi, 
mladinski mešani pevski zbor 
Sv. Benedikt pod vodstvom 
Majde Fras in Slovenskogoriški 
kvintet. Zbrane je pozdravil 
predsednik KD Benedikt Ja-
nez Šijanec, ki se je s posebno 
zahvalo zahvalil tudi še edini 
živeči ustanovni članici dru-
štva Anki Vahl. Praznovanje 
jubileja pa so združili tudi s 
praznovanjem dneva žena in 
materinskega dneva. Tako so 
letos ponovno izbrali naj žen-
sko preteklega leta, ki je letos 
postala Elizabeta Lorbek.

»Četudi prvi občutki naključ-
nega obiskovalca opazijo dolo-
čeno kulturno mrtvilo, so se 
tukaj prav v vseh obdobjih ob-
likovale skupine zanesenjakov, 
ki so uspevali v prizadevanjih 
za rast kulturne ozaveščenosti 
v vseh ozirih civilizacijskih na-
porov. Zato vendar ne zameri-
mo izpovedi Ivana Cankarja po 
obisku Benedikta!«, zaključuje 
predsednik Janez Šijanec svojo 
izpoved o kulturnem življenju 
v Benediktu.

Zmago Šalamun

Benedikt � Jubilej kulturnega društva

Uspešno kulturniško gibanje
»Ponos Benedikta na področju kulture skozi čas vzbujajo predvsem osebnosti, ki so na svojstven način v 
danih pogojih povzdignile naš kraj med kulturno ozaveščeno druščino severovzhodnega ozemlja Slovenije.
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Foto: ZŠ

Ustanovna članica društva Anka Vahl

Foto: arhiv društva

Igralci Razvaline življenja

Gorišnica � Gospodinje na oddihu

Društvo gospodinj v Gorišnici je aktivno na vseh področjih, še 
posebej na prireditvah v okviru občine. V njem se trudijo odvesti 
gospodinjo tudi v krog družabnosti in sprostitve in ji popestriti 
vsakdan. Vodji Tereziji Krajnc ne zmanjka moči in volje niti časa, 
da ne bi mogla organizirati raznih tečajev kuhanja, vezenja, 
aranžiranja, rekreacije in tudi oddiha, ki si ga zasluži preneka-
tera gospodinja. V prizadevanju, da najdejo svoj duševni mir, so 
se gospodinje občine Gorišnica odpravile na oddih v sončni Po-
rtorož. Potovanje z vlakom in avtobusom je bilo več kot prijet-
no. Po nastanitvi v hotelu so si ogledale Formo Vivo, Trst in grad 
Miramare, igralnico, sledilo je obilo kopanja in še kaj. Prijetni so 
bili sprehodi ob obali vse do Pirana, saj zimzeleno rastje in mirno 
morje nista dajala občutka zime. Ogledale so si tudi minoritski 
samostan Frančiška Asiškega in znamenitosti Pirana v sprem-
stvu rojaka minorita Mirka. Skratka gospodinje so znale združiti 
prijetno s koristnim. Pridružite se jim, da vam bo lepo.

Jožica Kokot

Dornava � Občni zbor TED Lükari

Dornavska vaško-kulturna dvorana je bila konec minule-
ga tedna polna do zadnjega kotička; zapolnili pa so jo številni 
člani TED Lükari z vključenimi sekcijami ter vabljeni gostje, ki 
so se udeležili rednega letnega občnega zbora. Kot je navada, je 
predsednica Marija Belšak vse zbrane najprej seznanila z uspeš-
no opravljenimi nalogami v prejšnjem letu, ki jih ni bilo malo, 
spodletelo jim je le pri organizaciji tradicionalnega dornavskega 
fašenka, ki so ga zaradi slabega vremena odpovedali. To so letos 
že popravili, saj je letošnja povorka lepo uspela. Sicer pa so med 
letošnje zadane naloge uvrstili nepogrešljivo sajenje in gojenje 
luka, ki ga bodo okronali z zdaj že slovitim lükarskim prazni-
kom, ponovno bodo izvedli tudi čistilno akcijo okolja z ureditvijo 
cvetličnih gred, sodelovali pri izvedbi občinskega praznika, razvi-
jali zborovsko in ljudsko petje ter s pomočjo občinskega sofinan-
ciranja nadaljevali dela na Čuškovi kmetiji.

Za prijeten uvod v uradni del občnega zbora so poskrbeli člani 
domačega okteta, ljudske pevke in otroška folklorna skupina Mla-
di lükarji (na fotografiji), da je bilo veselo razpoložene dornavske 
lükare slišati še pozno v noč, pa niti ne kaže posebej poudarjati.

SM

Osek � Gasilci pripravili proslavo dneva žena

Gasilski dom v Oseku, v katerem deluje tamkajšnje prostovolj-
no gasilsko društvo, je prostor, kjer se odvijajo razne družabne 
prireditve. Med temi je tudi tradicionalno praznovanje praznika 
dneva žena, ki so ga letos praznovali že petindvajsetič. Ob priho-
du na proslavo je predsednik društva, ki je obenem predsednik 
krajevne skupnosti Sv. Trojica, Franc Rojko vsaki ženski izročil 
vrtnico. Program je pripravila in vodila Ivanka Emeršič, nastopa-
li pa so otroci iz Oseka, Moški pevski zbor KD Sveti Frančišek od 
Sv. Trojice, Ljudske pevke od Sv. Trojice, pevka Anita Kralj, pevska 
skupina Jesensko cvetje Sv. Trojica (na fotografiji) in recitatorji 
osnovne šole Sv. Trojica. Po končanem kulturnem programu so 
gasilci za vse udeležence proslave pripravili srečanje s pogostitvi-
jo. Za razvedrilo je poskrbela pevka Anita Kralj.

L. K.

Od tod in tam

Foto: Arhiv

Foto: SM

Foto: Ludvik Kramberger

Foto: ZŠ

Predsednik KD Benedikt Janez Šijanec
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dolžnik

Stran 16

Jadranje
Ptuj~anka starta 
7. aprila

Stran 18
Nogomet
Aluminij in Zavr~ v na-
slednji sezoni v isti ligi?

Stran 18

Košarka
»Vrti~karji« novi prvaki 
lige PARKL

Stran 17
Košarka
Cilj sezone za Ptuj~ane 
izpolnjen

Stran 18

Piše � Jože Mohori~

Za Dravo še tri priložnosti
V sredo so nogometaši v 1. SNL odigrali 20. krog, nekateri re-

zultati pa so vse prej kot pri~akovani. Med takšne lahko štejemo 
zmago Mure v Ljubljani in poraz Maribora v Domžalah, delno 
pa tudi poraz Drave s Primorjem.

Hit Gorica in CMC Publikum sta po novih izdatnih zmagah že 
zanesljiva udeleženca Lige za prvaka, sledi jima Primorje z 32 
to~kami, nato pa prihaja skupina šestih moštev, ki se bodo do 
zadnjega sodnikovega žvižga v 22. krogu borila za tri vstopnice, 
ki vodijo v zgornji razred slovenske 1. lige. Pomembno vlogo pri 
razvrstitvi bo imela tudi zaostala tekma 18. kroga med Dravo in 
Domžalami, ki bo odigrana v torek, 23. marca, na Ptuju. Kdor 
bo zmagal na tej tekmi, bo imel lepo prednost pred tekmecem.

Poglejmo razpored zadnjih dveh krogov pred kon~nico:
21. krog: Gorica – Drava, Maribor PL – Primorje, Zagorje – 

CMC Publikum, KD Olimpija – Koper, Mura – Domžale, Bela kra-
jina – Ljubljana.

22. krog: Drava – Maribor PL, Primorje – Mura, Domžale – 
Bela krajina, Ljubljana – KD Olimpija, Koper – Zagorje in CMC 
Publikum – Gorica.

Med temi 12 tekmami bodo samo tri takšne, ki ne bodo nepo-
sredno vplivale na obra~un šesterice, vse ostale pa so za klube v 
sredini lestvice tako reko~ kvalifi kacijske. Zakaj? Liga za prvaka 
je bistveno bolj medijsko podprta, v vsakem krogu so odigrane 
tri težke tekme, ki so ve~ji magnet za gledalce kot v Ligi za ob-
stanek, ker bo zaradi selitve Olimpije v nižjo ligo izpadel samo 
en klub. Konec koncev pa gre tudi za prestiž med klubi, saj bi 
recimo izpad Maribora ali Mure v slabšo skupino pomenil vsaj 
delno porušeno razmerje klubov na slovenski prvoligaški sceni, 
kjer še kako veljajo nepisani zakoni velikih in malih klubov.

Kakšen je položaj Drave v tem trenutku? Po porazu s Primor-
jem precej slabši, vendar možnosti še vedno obstajajo. Ker real-
no ni pri~akovati to~k v tekmi z Gorico, je v prvi vrsti treba v 
torek premagati Domžale. V kakšne kroge se bo zapletlo potem, 
pa je spet težko napovedati, saj je trenutni nivo naših prvoliga-
šev takšen, da lahko dobesedno vsak premaga vsakega. Sam pa 
si skoraj ne znam predstavljati vzdušja na ptujskem Mestnem 
stadionu, ~e bi denimo tekma med Dravo in Mariborom v zad-
njem krogu odlo~ala o tem, katera ekipa bo napredovala v elit-
no druš~ino.

E-mail: sport@radio-tednik.si

Drava – Primorje 0:2 
(0:1)

STRELCA: 0:1 Zatkovi~ (25), 
0:2 Joli~ (59)

DRAVA: Dabanovi~, Petko-
vi~ (od 46. Korez), Zajc, Grižo-
ni~, Šterbal, Miljatovi~, Alibabi~ 
(od 63. Prejac), Teža~ki, ~eh 
(od 87. Toplak), Zili~, Gorin-
šek. Trener: Sre~ko Luši~.

Za obe ekipi je bila to zelo 
pomembna tekma, saj oboji lo-
vijo to~ke, ki bi jih pripeljale v 
Ligo za prvaka. Med tretjeuvr-
š~enim Mariborom in sedmo-
uvrš~eno Dravo so le tri to~ke 
razlike in nih~e ne more zanes-
ljivo ra~unati na uvrstitev med 
najboljšo šesterico. Obe ekipi 
sta v prejšnjem kolu zmagali.

Uvodnih 20 minut je minilo 
v enakovredni igri na sredini 
igriš~a, kjer si nobena ekipa ni 
uspela priigrati prave priložno-
sti. Iz prve polpriložnosti pa so 
gostje povedli, in sicer po na-
paki doma~e obrambe. Po pre-
dložku z desne strani branilci 
Drave niso uspeli izbiti žoge 
iz svojega kazenskega prosto-
ra, do nje je prišel Zatkovi~ in 
jo potisnil v mrežo. Igra se je 
potem malo razživela, Ptuj~a-
ni so prevzeli pobudo in nani-
zali nekaj obetavnih akcij, ki pa 
so le redko pripeljale do zak-

lju~nega strela (Alibabi~, Zili~, 
~eh). Do najlepše priložnosti 
je v 39. minuti prišel Zili~, ven-
dar je v zadnjem trenutku pos-
redoval Mirti~. Na drugi strani 
so bili tudi Ajdovci nevarni iz 
nasprotnih napadov.

Po odmoru je trener Luši~ 
namesto Petkovi~a v igro pos-
lal Koreza, saj je zvezna vrsta 
v prvem pol~asu slabo povezo-

vala igro. Vendar tudi ta men-
java ni dosegla pravega u~inka, 
saj so Ajdovci povedli celo z 
2:0. Po hitri akciji je Tanji~ po-
dal v sredino do prostega Joli-
~a, ki mu ni bilo težko zatresti 
mreže nemo~nega Dabanovi-
~a. V nadaljevanju je po poda-
ji iz prostega strela Koreza v 
gne~i prišel do žoge Aleš ~eh, 
vendar je Janez Strajnar uspel 

strel ubraniti. Tudi do nasled-
nje polpriložnosti je prišel ~eh, 
ki je bil sicer zelo nerazpolo-
žen za igro, vendar je njegov 
strel zletel mimo gola.

Do konca sre~anja se ni zgo-
dilo ni~ ve~ omembe vredne-
ga in gostje so se lahko veselili 
treh osvojenih to~k.

Doma~ini so bili v sredo zelo 
nerazpoloženi za igro in v svo-
jih vrstah niso imeli igralca, ki 
bi znal povezati vrste. Okoli 
800 gledalcev je tako razo~ara-
nih zapuš~alo Mestni stadion 
na Ptuju. Gostje iz Ajdovš~ine, 
ki so prikazali zrelejšo igro, so 
lahko zadovoljni z osvojenimi 
tremi to~kami, s katerimi so si 
prakti~no že zagotovili uvrsti-
tev v Ligo za prvaka.

Sre~ko Luši~ (trener NK 
Drave): "V tekmo smo šli pre-
ve~ nervozno. Imeli smo zelo 
težko tekmo v nedeljo, na zelo 
težkem igriš~u. Prav tako smo 
imeli dan manj za po~itek, kar 
se je videlo na tekmi. Mislim, 
da je bila ekipa Primorja bolj 
sveža in spo~ita. ~estitam jim 
za zmago, saj so bili boljša eki-
pa. Še vedno imamo možnosti 
za ligo za prvaka, saj bi lahko 
bilo dovolj 32 to~k. Za ligo pr-
vaka se bomo borili do konca."

Jože Mohori~

JK Drava iz Ptuja organizira 
mednarodni Pokal Ptuja v 
judu, ki se bo odvijal v Šport-
ni dvorani Gimnazije na Ptu-
ju v soboto, 19., in nedeljo, 
20. marca.

Tekmovanje se bo odvijalo na 
štirih borilnih površinah in se 
pri~ne s predtekmovalnimi dvo-
boji v soboto ob 10. uri in fi -
nalnimi dvoboji ob 15. uri ter 
v nedeljo ob 10.30 uri in fi nal-
nimi borbami ob 14. uri.

Na tatamijih bomo lahko spre-
mljali zanimive dvoboje, saj pri-
~akujemo udeležbo klubov iz 
Evropskih držav Madžarske, Av-
strije, Nem~ije, Hrvaške, Italije, 
Bosne, Srbije in ~rne gore, Polj-
ske in drugih ter ve~ino sloven-
skih klubov.

Doma~i tekmovalci bodo nas-
topili v polni zasedbi. V kategoriji 

kadetinj in mladink bo nastopila 
tudi Lea Murko, dobitnica srebr-
ne medalje z lanskega EP na Ni-
zozemskem. Za JK Drava bodo še 
nastopili pri kadetih/kadetinjah, 
Uroš Tajhman in Andrej ^uš (do 
73 kg), Urška Urek (nad 70 kg). 
V nedeljo bodo pri mladincih/
mladinkah tekmovali mladinska 
reprezentanta Rok Tajhman do 
73 kg in Jože Šimenko do 100 
kg ter ostali tekmovalci, ki lahko 
posežejo po medaljah, to so Mi-
tja Horvat do 66 kg, Rok Murko 
do 81 kg in Mitja Jerenko do 90 
kg.

Po kon~anem tekmovanju 
bodo v dvorani Judo centra Dra-
va od 21. do 23 marca tudi rep-
rezentan~ne priprave za kadete 
in mladince.

Vabljeni. Vstop prost!
Sebi Kolednik

Nogomet � 1. SNL Simobil Vodafone - 20. krog

Prva priložnost splavala po vodi

Foto: ^rtomir Goznik

Janez Strajnar, vratar Primorja, je bil najspretnejši v gne~i 
pred svojim golom. Matej Miljatovi~, Aleš ^eh in Aljaž Zajc (v 
modrih dresih) niso uspeli dose~i zadetka.

1. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA
REZULTATI 20. KROGA: Drava - Primorje 0:2 (0:1), Domžale 

- Maribor Pivovarna Laško 2:1 (0:1), Ljubljana - Mura 1:4 (0:1), 
Koper - Bela krajina 1:1 (0:1), CMC Publikum - KD Olimpija 4:1 
(2:0), HIT Gorica - Zagorje 6:0 (3:0)
1. HIT GORICA 20 14 4 2 37:17 46
2. CMC PUBLIKUM 20 11 2 7 31:16 35
3. PRIMORJE 20 9 5 6 25:18 32
4. MARIBOR PIV. LAŠKO 20 8 5 7 29:25 29
5. KD OLIMPIJA 20 8 5 7 25:26 29
6. LJUBLJANA 20 7 7 6 29:30 28
7. DOMŽALE 19 7 6 6 29:24 27
8. DRAVA 19 7 5 7 23:25 26
9. MURA 20 6 7 7 28:25 25
10. BELA KRAJINA 20 5 5 10 18:35 20
11. KOPER 20 3 7 10 17:28 16
12. ZAGORJE 20 2 6 12 10:32 12

Lestvica najboljših strelcev: 10 - K. Bozgo (Maribor PL); 9 
- A. Rodi~, S. Rani~ (HIT Gorica), S. Zili~ (Drava), S. Cimiroti~ 
(CMC Publikum), E. Rakovi~ (Mura); 8 - S. Dvoran~i~ (Domžale); 
7 - Goran Joli~ (Primorje); 6 - P. Ipavec (Mura), D. Ruši~ (CMC 
Publikum), D. Karapetrovi~ (ljubljana).

Klemen Ferjan, ki od za~e-
tka letošnjega leta nastopa za 
ptujski JK Drava in je ~lanski re-
prezentant v kategoriji do 81 kg, 
je dosegel svoj najve~ji uspeh v 
njegovi bogati športni karieri.

Klemen Ferjan si je s tokrat-
nim tretjim mestom in bronas-
to medaljo zagotovil nastop na 
letošnjem svetovnem prvenstvu 
septembra v Kairu in na sre-
dozemskih igrah konec junija v 
Španski Almeriji.

»Z rezultatom v Pragi sem zelo 
zadovoljen, saj sem imel v prete-
klem letu velike težave s poško-
dbami, zato tudi treninga ni bilo 
pravega. Po~asi se forma izbolj-
šuje, kar je vidno tudi po ~eda-
lje boljših borbah na svetovnih 
pokalih. Rezultat v Pragi ni opti-
malen, rezerv je še veliko, malce 
imam tudi poškodovano koleno 
(meniskus), zato bom v nasled-
njem tednu pri dr Iztoku. Pilihu 
opravil artroskopijo kolena. Po 

kon~ani rehabilitaciji bova s tre-
nerjem Vladom ~ušem na pod-
lagi testiranj naredila natan~en 
program tako fi zi~ne kot tudi psi-
hi~ne in takti~ne priprave, nato 
pa bom veliko treniral predvsem 
v tujini, saj v Sloveniji manjka 
mo~nih sparing partnerjev. Cilj 
sezone je svetovno prvenstvo v 
Egiptu in v to bom vložil mak-
simalno!« je po prihodu domov 
dejal Klemen Ferjan.

Ta konec tedna (19. in 20. 
3.) bo turnir svetovnega pokala 
gostil Rim, kamor bodo odpo-
tovali Dani Rus – JK Impol (do 
66 kg), Sašo Jereb – JK Olim-
pija (do 73 kg), Boris Greif – 
JK Impol in Klemen Ferjan – JK 
Drava Ptuj (do 81 kg), Grega 
Greif – JK Impol in Jure Šimic – 
JK Olimpija (do 90 kg), Primož 
Ferjan – JK Impol (do 100 kg) 
in Matjaž Ceraj – JK Ivo Reya 
Celje (nad 100 kg).

Sebi Kolednik

Judo � Klemen Ferjan

»Še so rezerve«
Judo � V soboto in nedeljo

18. mednarodni 
Pokal Ptuja v judu



Ljubitelji rokometa v Slove-
niji so v torek z nestrpnostjo 
~akali na `reb na Dunaju in 
tekmeca celjskih pivovarjev v 
polfinalu Lige prvakov. @e v os-
mini finala ni bilo ve~ slabih 
mo{tev, kaj {ele v polfinalu, 
kjer so se poleg aktualnih ev-
ropskih prvakov iz Celja uvrs-
tili {e {panski mo{tvi Ciudad 
Real in Barcelona ter francos-
ki Montpellier. @elja navija~ev 
in tudi igralcev Celja je bila v 
90 odstotkih Barcelona. Zakaj? 
[panci so najve~ji dol`niki na-
{ih prvakov, saj so jih pred leti 
`e trikrat izlo~ili prav v polfina-
lu (96/97, 98/99, 99/00). A tedaj 
je bila Barca pojem klubskega 
svetovnega rokometa. Danes 
ekipo Barcelone tvori najbolj{i 
vratarski duo Barrufet in Peri}. 
Odhod slednjega, dolgoletne 
ikone Celjanov, iz Celja v Bar-
celono so ljubitelji vrhunskega 
rokometa v mestu ob Savinji 
pospremili z velikim negodova-
njem do mo`, ki vodijo »celjski 
stroj«. A danes je izjemni [kof 
glavni krivec, da so zvesti Flori-
jani le preboleli odhod Perke-
ja. V Kataloniji za rde~o-modre 
nastopa tudi slovenski repre-
zentant in biv{i Celjan @vi`ej 

ter odli~ni kro`ni napadalec 
[krbi~. Poleg starih znancev 
jedro ekipe iz Barcelone tvo-
rijo izjemni Danec Jeppessen, 
Mad`ar Nagy, Francoz Fernan-
dez, {panski reprezentanti Iker 
Romero, Hernandez in Orte-
ga. Lani so Po`unovi varovan-
ci v polfinalu `e bili usodni za 

petek � 18. marca 200516 Šport

Prva sezonska etapna dirka, kjer se predvsem najbolj{i sloven-
ski kolesarji spopadejo med seboj ter tudi s konkurenco ostalih 
visoko razvitih kolesarskih dr`av Evrope, bo tudi letos tradicio-
nalna 45. dirka po Jadranski magistrali. 4-dnevna dirka, ki se je 
pri~ela v~eraj (v ~etrtek) bo vsebovala tri etape ter uvodni prolog, 
na njej pa nastopa {est perutninarjev pod vodstvom stratega Sre-
~ka Glivarja: Mitja Mahori~, Borut Bo`i~, Bo{tjan Mervar, Matija 
Kvasina, Massimo Demarin in Hrvoje Miholjevi~. ̂ eprav se vsako 
leto spreminjajo ime-
na udele`encev, trasa 
dirke, zmagovalci ter 
{e marsikaj drugega, 
nekatere njene zna~il-
nosti ostajajo stalnica. 
Dirka je polna »tipan-
ja« nasprotnikov, nji-
hove pripravljenosti, 
polna razli~nih takti-
~nih variant ter tak-
tiziranja. Za nekatere 
morda malce neza-
nimiva, za kolesarje 
ter spremljevalne eki-
pe pa {e kve~jemu 
bolj naporna. Eden 
od specialistov za eta-
pne dirke v ptujskem 
klubu je vsekakor 
Mitja Mahori~, ki je 
strnil svoja pri~akova-
nja: »Kot ekipa bomo 
lovili prvo zmago v Evropi. Sam se bom bolj usmeril na uvrstitev 
v skupni razvrstitvi, saj trasa razen prve etape izgleda bolj naklo-
njena sprinterjem. Tako je tudi s prologom, ki je dolg »le« 1.5 
km.« Prva petkova etapa, kjer Mahori~ vidi svojo prilo`nost, pa 
naj bi izgledala takole: »Zaradi razgibanega terena bo ve~ prilo`-
nosti za vsestranske kolesarje, ~eprav preve~ te`kih vzponov ni. 
V cilj bo po mojem mnenju pri{la skupina 25–30 kolesarjev, ki 
bo odlo~ala o dnevnem zmagovalcu. Upam pa, da bo med njimi 
tudi kak{en ptujski sprinter (Bo`i~ ali Mervar), ki bo tako imel 
prilo`nost za visoko uvrstitev v skupnem se{tevku.« Kolesarski 
karavani naj bi se pridru`ilo tudi {est mo~nih tujih ekip, ki jih 
na nedeljski dirki v Pore~u ni bilo: »To bi bilo lahko zelo dobro 
za nas, saj smo imeli do sedaj precej zasledovalcev, ki so se nam 
le prilagajali, zato je bilo dosti taktiziranja. Ne pravim, da smo v 
taktiki slabi, le te`je je dirko zmagati na taktiko kot na mo~.«

UG

{pansko ekipo (Ciudad Real), 
kako bo tokrat, bomo dobili 
odgovor 9. marca, ko bo v Bar-
celoni povratna tekma. Prva te-
kma bo teden dni prej v Celju. 
Skratka ~aka nas izjemen pol-
finalni obra~un, kjer bo ~as za 
poravnavo ra~unov. Barcelona 
se je v polfinale uvrstila skozi 
{ivankino uho po skupno mi-
nimalnih zmagah z le enim go-
lom razlike proti Portlandu in 
sedaj Kielu.

Glede Evrope smo Slovenci 
v ~etrtfinalu (ne)pri~akovano 
ostali brez Gorenja, ki je razo-
~aralo v Ljubu{kem in se mora-
lo posloviti od polfinala Pokala 
pokalnih zmagovalcev.

Težke tekme za naše 
ligaše

Prej{nji rokometni teden je 
bil za na{e predstavnike katas-
trofalen in ga je potrebno hitro 
pozabiti. Ormo`ani so po do-
ma~em porazu proti Trimu zdr-
seli s tretjega na {esto mesto, 
Velika Nedelja je proti Slova-
nu nadaljevala s slabimi igra-
mi v gosteh, ptujske trgovke 
so po porazu v [kofji Loki os-
tale brez uvrstitve v kon~nici. 

Slab{e, kot je bilo, skoraj ne 
more biti. Ormo`ani v 16. kro-
gu gostujejo v Slovenj Gradcu 
pri Preventu, kjer tradicional-
no igrajo dobro. Ali dovolj 
dobro za presene~enje na Ko-
ro{kem? Bomo videli.

V 1. B-ligi bo po tem krogu 
jasno, ali Gori{nica ostaja v 
boju za prvi dve mesti. Na go-
stovanju v Hrastniku se te`ko 
zmaguje. [erbec & co. so ab-
solutni favoriti. A favoriti ne 
zmagujemo zmeraj. Pustimo se 
presenetiti.

Velika Nedelja bo gostila Do-
bovo. Ekipi sta se v prvem delu 
kljub visokemu vodstvu Nede-
ljanov `e z 9 goli prednosti v 
vro~i Dobovi raz{li le z remi-
jem. Lanskoletni 1. A-liga{ je 
velik favorit. Glavni razlog pa 
je doma~ teren, kjer Nedeljani 
igrajo solidno.

Ptujske rokometa{ice bodo 
v zadnjem, 18. krogu rednega 
dela gostile zelo solidno eki-
po Celjskih mesnin. Za slovo 
od kon~nice bi bilo lepo osvo-
jiti dve to~ki. @al so letos po{-
kodbe precej skrojile uvrstitev 
Ptuj~ank v kon~nico. A po{ko-
dbe so sestavni del {porta.

Uro{ Krsti~

Minulo soboto se je nada-
ljevalo dr`avno prvenstvo v 
odbojki. V `enski prvoliga{ki 
konkurenci sta imeli ekipi Be-
nedikta in ljutomerske Zava-
rovalnice Maribor na sporedu 
dvoboja ~etrtega kroga, obe pa 
sta zabele`ili zmagi. Pred ve~ 
kot 200 gledalci v novi {portni 
dvorani v Benediktu so gosti-
teljice sicer prvi niz izgubile, 
nato pa ob bu~ni podpori lju-
biteljev tega {porta zapored 
osvojile tri nize ter zabele`ile 
nove tri to~ke proti solidni eki-
pi iz Kopra. Nekaj te`av so 
imele v prej{njem krogu tudi 
ljutomerske odbojkarice, ki si-
cer proti zadnjeuvr{~eni ekipi s 
Prevalj niso izgubile niza, so pa 
oddale kar 70 to~k. Trener Lju-
tomer~ank Janko Hochstätter 
proti Prevaljam ni mogel ra-
~unati na po{kodovano Petro 
Mörec, prilo`nost za nekaj ve~ 
minut na parketu pa so si pri-
borile nekatere mlaj{e odboj-
karice, ki bodo v prihodnje 
"vlekle" voz ljutomerske `en-
ske odbojke.

@e danes se bosta `enski pr-
voliga{ki ekipi, katerih nastope 

spremljamo v [tajerskem ted-
niku, pomerili med seboj. Te-
kma v {portni dvorani pri O[ 
Ivana Cankarja v Ljutomeru se 
bo pri~ela ob 19.30 uri, po dol-
gem ~asu pa bo verjetno dvo-
rana polna, predvsem zaradi 
prista{ev odbojke iz Benedi-
kta. Po 22 krogih, ki sta jih 
ekipi v tej sezoni `e odigrali, 
ima Benedikt polovi~en izku-
pi~ek, ljutomerska Zavaroval-
nica Maribor pa je zabele`ila 
deset zmag in dvanajst pora-
zov. V rednem delu prvenstva 
je Benedikt ljutomersko ekipo 
pred svojimi gledalci prema-
gal s 3:0, v Ljutomeru pa so 
bile bolj{e nocoj{nje gostitel-
jice s 3:1. Benedikt ima sedaj 
dve to~ki naskoka pred dana{-
njim nasprotnikom, tokrat pa 
se verjetno znova obeta za-
nimiva odbojkarska predstava. 
Doma~inke bodo sicer zaigra-
le brez {e vedno po{kodovane 
kapetanke Petre Mörec, vendar 
z odli~no napadalno navezo 
Kutsay - Oleti~, trener Bene-
dikta Peter Mo`i~ pa ra~una 
na razpolo`eni [tumperovo in 
Novoselovo.

Na koncu tokratnega pregle-
da odbojkarskega dogajanja pa 
{e pogled v ligo za obstanek v 
odbojkarski konkurenci. Ekipa 

iz Slovenske Bistrice je v pet-
em krogu gostila mariborsko 
vrsto Prevent gradnje IGM, za-
bele`ila `e 22. poraz v sezoni 
ter je povsem na dnu prvens-
tvene razpredelnice. Prvenstvo 
v ligi za obstanek med odboj-
karskimi prvliga{i se bo nada-
ljevalo {ele v soboto, 9. aprila.

Miha [o{tari~

Foto: Miha Šoštari~

Ali bodo ljutomerske odbojkarice po današnji tekmi z Benedik-
tom bolje razpoložene?

Foto: Miha Šoštari~

Dejan Peri} se bo letos s Ce-
ljani pomeril v dresu Barcelo-
ne, Žikica Milosavljevi} je že 
prav tako zapustil Celje (igra 
za špansko Teko Santander).

Atletski klub Pomurje iz 
Murske Sobote je v nedeljo 
pripravil odprto prvenstvo Slo-
venije v krosu za vse starostne 
kategorije v murskosobo{kem 
mestnem parku. Na razmo~e-
ni in blatni progi zaradi raz-
topljenega snega je nastopilo 
120 tekmovalcev iz 17 klubov 
iz vse Slovenije, med njimi 
{est teka~ev iz Atletskega klu-
ba Keor Ptuj. Razen najbolj iz-
ku{ene Natalije Sbull, ki je 
osvojila srebrno medaljo pri 
mlaj{ih ~lanicah do 23 let, so 
se ostali ptujski predstavniki 
v te`avnih razmerah zna{li ne-
koliko slab{e.

Atletika

Natalija 2. v blatu
Relativno zgodnji termin te-

kmovanja (sredina marca), dol-
gotrajni zimski pogoji (sneg, 
mraz) ter bolezni in po{kodbe 
so botrovali pri te`avah glede 
piljenja teka{ke forme ptujskih 
atletov. Pregled najbolj{ih na 
dr`avnem prvenstvu jasno po-
ka`e, da so bili v prednosti 
tisti, ki trenirajo na Primor-
skem, oziroma tista skupina at-
letov, ki se je udele`ila zimskih 
priprav, najve~krat v hrva{kem 
primorju. Najbolje se je med 
teka~i iz Atletskega kluba Keor 
Ptuj odrezala Natalija Sbull z 
drugim mestom med mlaj{imi 
~lanicami do 23 let, ki so se 
pomerile na 4000-metrski raz-
dalji. Zanimivo pri tem pa je, 
da sta bili zmagovalka in Nata-
lija hitrej{i od najbolj{e v ab-
solutni ~lanski konkurenci. Na 
te`avni progi je dosegla ~as 16 
minut 35 sekund, kar dokazu-
je, glede na razmere, dobro 
zimsko pripravljenost in lepe 
obete za poletno sezono. Da-
vid Hamer{ak je zasedel {esto 
mesto v kategoriji mlaj{ih ~la-
nov, bolna Laura Pajtler pa 
enajsto med pionirkami, ostali 
Ptuj~ani so odstopili.

Uroš Esih

Foto: Uroš Esih

Natalija Sbull

Kolesarstvo � KK PP

Lov za prvo zmago 
v Evropi

Foto: UG

Mitja Mahori~ (KK Perutnina Ptuj)

Lorberjeva optimisti~no proti 
koncu

Pred naslednjim obra~unom z ekipo Comet iz Zre~ so 
ptujske odbojkarice `e bolj spro{~ene, saj jim trenutno sta-
nje na lestvici zagotavlja mirnej{i zaklju~ek prvenstva ter 
dober polo`aj pred zaklju~nimi boji za obstanek v 2. DOL 
za `enske. Stvari so se pri~ele obra~ati na bolje {ele po sla-
bi polovici prvenstva, s prihodom Sergeje Lorber v za~etku 
decembra, ena najuspe{nej{ih slovenskih odbojkaric vseh 
~asov pa sedaj zavzema tako mesto trenerke kot tudi vodje 
ekipe na parketu. V devetih krogih so uspele nanizati kar 
{est prvenstvenih zmag (prej v letu in pol niso zmagale niti 
enkrat), obstanek v ligi, ki se je nedolgo nazaj zdel {e uto-
pi~en, po~asi dobiva realno podlago.

Lorberjeva se zaveda pomembnosti sobotne tekme: 
»Comet Zre~e je neprijeten nasprotnik, moramo pa iti na 
»~isto« zmago, saj se lahko s tem la`je pripravimo na tek-
mo z Ljubljano, ki jo moramo premagati ter tako avtomat-
sko potrdimo mesto za kvalifikacije«. Po koncu prvenstva 
jih namre~ ~akajo kvalifikacije za obstanek v ligi: »Zdaj 
smo si zagotovile pozicijo za igranje kvalifikacij, ki se za~-
nejo 4. maja. Igrale bomo 6 tekem – mini ligo, kjer gre 
za hiter tempo igranja dvakrat na teden, ob sredah in so-
botah.« Lorberjeva verjame v kvaliteto in stabilnost lastne 
ekipe: »Tekma bo sicer te`ka, vendar so premagljive, ~e 
bomo igrale tako, kot zdaj igramo.« Po treh zaporednih 
zmagah igrajo kot »na krilih«, razpolo`enje v ekipi je dosti 
bolj{e. »Motivacija s tem vsekakor ni upadla,« zagotavlja 
kapetanka, »prina{a pa ve~jo razbremenitev v glavi. Nav-
sezadnje 9. mesto potrjuje, da gredo vsaj mlaj{e igralke z 
manj kr~a na vsako tekmo, da si vse upamo ve~. Blokad, 
ki so bile prej, ko se je dobesedno moralo igrati, ni ve~. 
Jaz sem pri{la na Ptuj in nasledila 0 to~k. S 16 to~kami 
se je marsikaj naredilo, igra je avtomatsko bolj spro{~e-
na, s tem pa lep{a in bolj u~inkovita.« Kar je {e eden od 
razlogov za ogled odbojkarskih tekem, saj je v telovadnici 
ptujske gimnazije zraven simpati~nih deklet `e nekaj ~asa 
mo~ gledati tudi dobro odbojko.

ug

Rokomet � Liga prvakov, 1. SRL (m, ž), 1. B. SRL

Prihaja stari dolžnik Barcelona

Odbojka � 1. DOL (m, ž), 2. DOL

@e danes derbi v Ljutomeru
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V plavalnem klubu Terme 
Ptuj je v redno vadbo vklju-
~enih preko 100 plavalcev. Z 
njimi dela 12 strokovno us-
posobljenih vaditeljev in tre-
nerjev. Vadba poteka v Termah 
Ptuj in treningi so vsak po-
nedeljek, sredo in petek. O 
dogajanju v plavalnem klubu 
Terme Ptuj smo se pogovarjali 
z predsednikom Franjem Roz-
manom.

Kdaj ste prevzeli vodenje 
kluba in kak{na je bila pre-
plavana pot do sedaj?

Franjo Rozman: V za~etku 
leta 1994 smo za~eli {olo pla-
vanja, ki se je je udele`ilo 10 
plavalcev. Istega leta v mesecu 
juliju smo se udele`ili prvega 
tekmovanja. Za osnovno{olce 
smo organizirali tudi medob-
~insko prvenstvo. Na prvi tek-
mi so zmagali u~enci in u~enke 
O[ Breg. Ob mednarodnem 
letu dru`ine smo skupaj z Me-
stno ob~ino Ptuj in CID-om or-
ganizirali dru`inske igre v vodi. 
V uvodnem letu smo postavili 
temelje na{ega delovanja. Na{ 
najve~ji uspeh v teh letih je do-
segel Matev` Bo`i~ko, ki je av-
gust 1999 dosegel dve 1. mesti 
na 50 in 100 metrov prosto na 
kadetskem dr`avnem prvens-
tvu. Leta 2001 je postal tudi 
mladinski dr`avni prvak. Po-
membno je bilo tudi leto 2002, 
ko smo ponovno pridobili iz-
vedbo {ole plavanja za vrtce 
in osnovne {ole. Skozi vsa leta 
smo sodelovali na razli~nih te-
kmovanjih v Sloveniji in v tuji-
ni ter dosegali dobre rezultate. 
Na{i trenerji se stalno izobra-
`ujejo in nova znanja prena{a-
jo na plavalce.

Kak{ni so va{i na~rti v letu 
2005?

Franjo Rozman: Na{ najve-
~ji projekt je po 24 letih po-
novna organizacija plavalnega 
mitinga na Ptuja. Ta miting bo 
na sporedu 14. in 15. maja v 
Termah Ptuj. Tekmovali bodo 
otroci v starosti od 8. do 
18. leta. Sodelovali bomo na 
velikono~nem mitingu v Cel-
ju. Med prvomajskimi prazniki 
bomo pove~ali obseg trenin-
gov, saj se bomo pripravljali za 
dr`avno prvenstvo.

Kak{ni so va{e dodatne 
aktivnosti?

Franjo Rozman: Organizi-
ramo za~etne plavalne te~aje 
za otroke od 4. leta naprej, 
{olo plavanja za odrasle, izo-
bra`evanje za nove vaditelje 

Kon~ana je osma sezona lige 
Parkl. Sezone 2004/2005 se 
bomo spominjali po tem, da 
je sodelovalo v ligi rekordno 
{tevilo ekip (14), ekipe v ligi 
so bile izena~ene bolj kot kdaj 
koli, kvaliteta ko{arke nara{~a, 
prvak je postala ekipa KK Ljud-
ski vrt, ki smo jo ~akali do 
zadnjega kroga razigravanja v 
skupinah kot ~etrto ekipo, ki 
se je udele`ila razigravanja za 
prvaka. Tako je prekinjena »vla-
davina« ekipe iz Star{, ki je bila 
nosilec naslova zadnji dve leti 

ter {tirikratni prvak v zadnjih 
petih letih.

KK Star{e – KK Ljudski 
vrt 86:89 (18:13, 13:25, 
23:22, 32:29)

Prvak iz Star{ je za~el s seri-
jo 5:0, kar je bila tudi razlika 
ob koncu prve ~etrtine. V drugi 
~etrtini so "vrti~karji" ob bu~ni 
podpori ob~instva najprej ize-
na~ili rezultat in si do pol~asa 
priigrali visokih sedem ko{ev 
prednosti (31:38). V nadalje-

Košarka � Liga PARKL

»Vrti~karji« novi prvaki lige
vanju je prvak posku{al "s pri-
tiski" na sodnike preobrniti 
rezultat, vendar mu to ni uspe-
lo. [tiri minute pred koncem 
je moral na klop Vidovi~ zaradi 
petih osebnih napak, vendar 
to prvaka ni zmedlo. Pribli`al 
se je na vsega dva ko{a razli-
ke. V fi ni{u tekme so ̀ ivci izda-
li enega izmed igralcev Star{, 
saj je po dosojeni osebni na-
paki ne{portno reagiral in do-
bil {e tehni~no napako. Ker se 
{e vedno ni hotel sprijazniti s 
sodni{ko odlo~itvijo, je odrinil 

plavanja, svetovanje za rekrea-
tivne plavalce (vsak petek ob 
19. uri in vsako soboto ob 9. 
uri), pomagamo pri organizaci-
ji {portnih dnevov in {ol v nara-
vi, korektivno vadbo za dru{tvo 
DASS, celotedenski po~itni{ki 
program za otroke, rekreacij-
ska tekmovanja … Na{ skupni 
cilj s partnerji je, da bi prire-
dili {portne dneve, na katerih 
bi {olam ponudili preverjanje 
znanja plavanja, tekmovanje in 
animacijo. Na{e plavalne te~aje 
vodijo izobra`eni strokovnja-
ki, ki imajo zraven strokovne 
izobrazbe tudi mikro povezave 
z okoljem in dolgoletne oseb-
ne izku{nje z delom v klubu. 
Posebnost so plavalni te~aji za 
odrasle. Naslednji bo organizi-
ran 4. aprila v Termah Ptuj. Ve~ 

informacij dobite na 041 311 
414.

Kak{no je va{e sodelovan-
je s Termami Ptuj?

Franjo Rozman: Najbolj{e 
do sedaj. So namre~ glavni 
sponzor in s ponosom nosimo 
njihovo ime. Podpirajo nas pri 
vseh projektih.

Na kak{en na~in se lahko 
otroci pridru`ijo vadbi v pla-
valnem klubu?

Franjo Rozman: Pokli~ejo 
lahko kadarkoli na zgornjo {te-
vilko in dobili bodo vse potreb-
ne informacije ali nas obi{~ejo 
v Termah Ptuj, vsak ponedel-
jek in sredo od 17. 30. naprej. 
Ob tem bi povabil vse od 4. 
leta starosti naprej, da se nam 
pridru`ijo v {oli plavanja.

David Breznik

Foto: Radko Hojak

Davor Bauman, najboljši stre-
lec lige PARKL

Plavanje � Plavalni klub Terme Ptuj

Dogajanje v plavanju

Foto: Radko Hojak

KK Ljudski vrt - zmagovalci lige PARKL v sezoni 2004/05

Glavni motor ekipe je vse-
kakor ptujski {portni pedagog 
Zlatko Mar~i~, ki je trener ~lan-
ske kot tudi mladinske in ka-
detske ekipe. Skupaj z njim 
smo vzeli pod drobnogled le-
to{njo sezono, ki je prakti~no 
`e zaklju~ena, vsaj kar se ti~e 
liga{kega tekmovanja.

Mar~i~ je s splo{no prika-
zanim zadovoljen, saj so ures-
ni~ili osnovni cilj, obstanek v 
2. ligi. Pred sezono se je nam-
re~ kadrovska zasedba bistve-
no spremenila: sam je zamenjal 
Branka Ver{i~a na trenerski 
klopi, poslovili so se od vseh 
»tujih« igralcev ter nekaterih 
doma~ih, celotno ekipo so bi-
stveno pomladili. Od kadetov 
so se ~lanom pridru`ili Sajko, 
Mar~i~ in Bili~, od mladincev 
pa Holc ter Kanli~. Ostala sta 
izku{ena Rojko in Sira~evski, 
pridru`ili so se jim nekateri 
ptujski igralci Majal, Indji~, Fer-
me ter {e kdo. Stavili so torej 
na zmagovalno kombinacijo, 
ko so zdru`ili izku{nje ter mla-
dost, ~eprav zasedba zaradi od-
povedi nekaterih igralcev tik 
pred za~etkom ter luknjami na 
nekaterih igralnih mestih {e 
zdale~ ni bila popolna.

Prvenstvo so za~eli obetav-
no, saj so zmagali doma na 
prvi tekmi, v naslednjih {estih 
krogih so zmagali {e dvakrat, 
dvakrat pa v zadnjih sekundah 
pred doma~o publiko izgubili. 
Morda jim je to vzelo nekoli-

ko samozaupanja, dejstvo pa 
je, da so bili mlaj{i igralci, ki 
so bili nosilci igre in so dobi-
vali nadpovpre~no minuta`o, 
`e precej iz~rpani, saj so neka-
teri igrali kar na treh »frontah«. 
Zadnja dva kroga so Ptuj~ani 
visoko izgubili ter prvi del pr-
venstva kon~ali na predzad-
njem mestu. Po odmoru so 
znova strnili svoje vrste, v treh 
krogih dvakrat zmagali, nato 
pa te slasti do konca niso ve~ 
ob~utili. Trije tesni porazi v 
drugem delu, predvsem pa dva 
z najslab{o ekipo 2. lige, Su-
perga iz Slovenj Gradca, sta 
spodrsljaja, ki si jih Ptuj~ani ne 
bi smeli privo{~iti. ^eprav jim, 
zaradi stanja v klubu skorajda 
ne moremo ni~ o~itati, jim je, 
roko na srce, v klju~nih tre-
nutkih manjkalo precej borbe-
nosti ter odlo~nosti. @al se je 

dogajalo, da so fantje igrali le 
zaradi ljubezni do {porta, do 
treningov in tekmovanj, saj ne 
moremo re~i, da sta dve ve-
~erji na leto tisto, za kar se 
spla~a garati 4-krat tedensko. 
Stanje v slovenski ko{arki je 
pa~ tak{no, da licenciranje, pri-
jave ekip ter igralcev, organiza-
cije tekem ter pla~ilo sodnikov 
stanejo klub ve~ino njihovega 
prora~una, za igralce in trener-
je pa ostane bore malo ali dru-
ga~e povedano ni~. Stanje na 
lestvici je torej primerljivo z in-
teresi in vlaganji v klub, ~eprav 
talentiranih igralcev na Ptuju 
ne manjka, nasprotno. Mlaj{i 
igralci so v vrhu slovenske ko-
{arke, stanje na Ptuju pa lah-
ko privede do odhoda v druge 
klube ali prenehanja igranja, 
kar spontano spro`a apel na 
upravo kluba po sistemskem 
in organiziranem delovanju ter 
pridobivanju fi nan~nih sred-
stev.

Pionirska ekipa bo v novi se-
zoni nastopala v prvi dr`avni 
ligi, prav tako kadetska, katere 
~lan Sini{a Bili~ bo s slovensko 
reprezentanco igral na leto{-
njem evropskem prvenstvu v 
[paniji. Ptujski mladinci bodo 
igrali kvalifi kacije za prvo dr-
`avno ligo, ~lani pa ostajajo v 
2. SKL – vzhod. S kak{no tre-
nersko in igralsko zasedbo, bo 
znano po seji upravnega odbo-
ra, ki naj bi bila konec meseca.

Uroš Gramc

Košarka � KK Ptuj, 2. SKL - vzhod

Cilj sezone izpolnjen
^lanska ekipa Ko{arka{kega kluba Ptuj je v leto{njem prvenstvu s petimi 
zmagami ter trinajstimi porazi med desetimi ekipami zasedla 8. mesto v 2. 
SKL – vzhod. 

Foto: UG

Zlatko Mar~i~, trener KK Ptuj

sodnika in z izklju~itvijo nare-
dil medvedjo uslugo svoji eki-
pi. Vrti~karji so z izvajanjem 
prostih metov pobegnili na pet 
ko{ev prednosti. V zadnji mi-
nuti so igralci Star{ posku{ali s 
takti~nimi osebnimi napakami 
preobrniti rezultat, saj so po 
vsakem izvajanju prostih me-
tov vrti~karjev zadeli trojko (v 
dveh napadih dve trojki). Tri 
sekunde pred koncem je Bede-
nik z uspe{nim izvajanjem pro-
stih metov povi{al prednost na 
tri ko{e, za zadnji uspe{en na-
pad igralcev Star{ je zmanjkalo 
~asa. Ob zvoku sirene je ob~in-
stvo bu~no pozdravilo novega 
prvaka. Najbolj{i pri vrti~karjih 
Bedenik 19, G. Dreven{ek 15, 
Hrenko 10; pri Star{ah P. Pesek 
23, P. Trifkovi~ in Vidovi~ oba 
15. 

REZULTATI RAZIGRAVANJA:
Za 3. mesto: Good guys – 

[D Maj{perk 72:67 
Za 5. mesto: Tiskarna Ekart 

design [D Cirkovce – KK Ra~e 
84:88

Za 7. mesto: Veterani – [D 
Kidri~evo 78:80* po podalj-
{ku

Za 9. mesto: Bar Holliday 
Neman – KK Pragersko vetera-
ni 77:61

Za 11. mesto: KK Ora~i – 
[D Dornava 61:56

Za 13. mesto: [D Destrnik 
– [D Ptujska Gora 73:84

KON^NA LESTVICA:
1. KK Ljudski vrt
2. KK Star{e
3. Good guys
4. [D Maj{perk, 5. KK Ra~e, 

6. Tiskarna Ekart design [D 

Cirkovce, 7. [D Kidri~evo, 8. 
Veterani, 9. Bar Holliday Ne-
man, 10. KK Pragersko vete-
rani, 11. KK Ora~i, 12. [D 
Dornava, 13. [D Ptujska Gora, 
14. [D Destrnik

LESTVICA NAJBOLJŠIH 
STRELCEV:

1. Davor Bauman (Ra~e) 
319 ko{ev, povpre~je 22,8

2. Uro{ Gori~an ([D Cirkov-
ce) 318 ko{ev, povpre~je 22,7

3. Matja` Frange` ([D Cirko-
vce) 297 ko{ev, povp. 21,2

Radko Hojak

Foto: Kosi

Mladi plavalci v Termah Ptuj z vaditelji in trenerji



NOGOMET
1. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA
PARI 21. KROGA: Gorica – Drava, KD Olimpija – Koper, Mura – Domžale, Bela 

krajina – Ljubljana, Zagorje – CMC Publikum, Maribor Pivovarna Laško – vse tekme 
bodo v soboto ob 15.30.

ZAOSTALA TEKMA 19. KROGA: Drava - Domžale (torek, 22. marca, ob 15.30)
2. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA
PARI 19. KROGA: Factor – Aluminij, Dravograd – Supernova Triglav, Livar – Ru-

dar Velenje, Dravinja – Izola Argeta, Šmartno – Svoboda, Nafta – Krško
3. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA – VZHOD
PARI 14. KROGA – SOBOTA ob 15.00: Kovinar Štore – Zavr~, ~renšovci – Ho-

lermuos Ormož, Železni~ar – Veržej, Šmarje pri Jelšah – Stojnci; NEDELJA: Križevci 
– Bistrica, Tišina – Pohorje. Sre~anje Šoštanj – Paloma bo odigrano 6. aprila.

ROKOMET
1. SLOVENSKA ROKOMETNA LIGA – MOŠKI
PARI 16. KROGA: Prevent – Jeruzalem Ormož, Gold club – Sviš, Celje pivovarna 

Laško – Rudar, Adria krka – Termo, Trimo – Cimo Koper, Gorenje – Prule 67.
1. SLOVENSKA ROKOMETNA LIGA –ŽENSKE
PARI 16. KROGA: Mercator Tenzor Ptuj – Celjske mesnine (tekma bo v nedeljo), 

Burja – Izola, Krim Mercator – Loka kava KSI, Celeia Žalec – Gramiz Ko~evje, Maks 
polje – Olimpija.

1. B SLOVENSKA ROKOMETNA LIGA – MOŠKI
PARI 16. KROGA: Velika Nedelja – Dobova (sobota ob 19.00), MIP Gorica Leasing 

– Ribnica, Cerklje – Mitol Sežana, Dol TKI Hrastnik – Gorišnica, Sevnica – Slovan. V 
tem krogu je prosta Pekarna Grosuplje.

1. SLOVENSKA ROKOMETNA LIGA – MOŠKI KON^NICA OD 9 DO 16. MESTA
PARI 1. KROGA: Drava – Mokerc, Rade~e – Ajdovš~ina, Klima Petek – Duplje.

ODBOJKA
1. DOL MOŠKI LIGA ZA OBSTANEK
PARI 5. KROGA: Svit – Salonit Anhovo, Termo Lubnik – Krka, Marchiol Prva~ina – 

Prevent gradnje IGM.
1. DOL ŽENSKE – LIGA ZA OBSTANEK
PAR 5. KROGA: Zavarovalnica Maribor Ljutomer – Benedikt
1. DOL ŽENSKE
PARI 20. KROGA: Comet Zre~e – Ptuj, Ecom Tabor – Mislinja, Mladi Jesenice – 

Ko~evje, Savinjska Šempeter – Hitachi, Ljubljana II. – Šentvid, Solkan – Dravograd.

NAMIZNI TENIS
V soboto bo v športni dvorani Center na Ptuju potekalo državno prvenstvo za kade-

te in kadetinje.

Danilo Klajnšek

VELIKONO^NI ŠAHOVSKI TURNIR V SPUHLJI
[ahovska sekcija Spuhlja organizira na velikono~ni ponedeljek, 28. marca, ob 9. uri 

v okrep~evalnici Pri Majdi Vidovi~ {ahovski turnir.
^as igre je 2 x 10 minut, po {vicarskem sistemu. Pristojbina je 1.000 SIT na igralca 

(mladinci in ~lani {ahovske sekcije Spuhlja pristojbine ne pla~ajo).
Na {ahovski turnir so vabljeni vsi {ahisti, ne glede na kategorijo. S seboj naj prine-

sejo le {ahovske ure in veliko dobre volje. Poskrbljeno je tudi za malico.
Za najbolj{e so pripravljeni pokali ter druge nagrade.

Franc Pi~erko

Športni napovednik
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[ahovska tekmovanja 
marca 2005

V za~etku meseca so se nadaljevala re-
dna tekmovanja za dru{tveno prvenstvo v 
pospe{enem in hitropoteznem {ahu.

Na tekmovanju v pospe{enem {ahu je 
sodelovalo 17 igralcev, ki so odigrali turnir 
sedmih kol po {vicarskem sistemu. Brez 
poraza je zmagal tokrat zelo prepri~ljiv ve-
teran Janko Bohak, ki je dosegel 5,5 to-
~ke. Na naslednja mesta so se uvrstili: 
Du{an Majcenovi~ in Igor Ilja` 5 to~k, Vik-
tor Napast in Jo`e ^i~ 4,5 to~ke, Martin 
Majcenovi~, Robert Mihali~, Milan Fijan, 
Du{an Klajderi~ in Aleksander Podkri`nik 
4 to~ke, Anton Zagro{ek in Branko Ore{ek 
3,5 to~ke itd. Zmagovalec je prevzel vod-
stvo tudi v skupni uvrstitvi.

Na hitropoteznem turnirju, na katerem 

je sodelovalo 18 igralcev, je zaslu`eno in z 
naskokom zmagal Viktor Napast, ki je do-
segel 11 to~k, pred Robertom Mihali~em 
in Jo`etom ^i~em, ki sta dosegla po 8,5 
to~ke. Na naslednja mesta so se uvrstili: 
Igor Ilja`, Janko Bohak in Zlatko Ro{kar z 
8 to~kami pred Du{anom Majcenovi~em 
s 7,5, Borisom @lendrom 7, Martinom Maj-
cenovi~em, Du{anom Klajderi~em in Sil-
vom Zajcem s 6,5 ter Milanom Fijanom in 
Antonom Zagor{kom s 6 to~kami. Po treh 
turnirjih je v skupni uvrstitvi v vodstvu Igor 
Ilja` z 42 to~kami pred Robertom Mihali-
~em 32 in Jo`etom ^i~em z 29 to~kami.

Hitropotezni {ahovski turnirji, ki ne {te-
jejo za klubsko prvenstvo in so »dru`ab-
nega« zna~aja, so na sporedu tudi vsak 
torek in petek ob 18. uri, ko ni prvenstve-
nih turnirjev. Ljubitelji {ahovske igre vab-
ljeni!

Janko Bohak

Šahovski koti~ek

^isto brez tekmovalnega 
duha na Ptuj~anki {e nikoli ni 
{lo in tudi letos ni pri~akovati, 
da bo kaj druga~e, ~eprav sto-
tinke res ne igrajo posebne 
vloge. Dobro napenjati jadra, 
~e bo seveda dovolj vetra, pa 
se bo vseeno spla~alo, saj na-
grade niso od muh. Leto{nji 
nagradni fond namre~ zna{a 
kar 3000 evrov, seveda ob po-
kalih za najbolj{e tri ekipe. Po-
sebnih nagrad pa bodo spet 
dele`ne {e najte`ja, najstarej{a 
in zadnjeuvr{~ena posadka.

Jadralci se bodo v Biogradu, 
kjer se bo regata za~ela, zbrali 
v ~etrtek, 7. aprila, uradni za-
~etek {tiridnevne regate pa bo 
v petek to~no opoldne, ko bo 
po~il strel starterja pred bio-
grajskim pristani{~em. Da bo 
start nekoliko kasneje, kot je 
bila navada v prej{njih letih, 
je posledica ve~kratnih izku-
{enj, saj se lahko spoznavni ve-
~eri pred prvim tekmovalnim 
dnem »potegnejo« v zgodnje 

jutranje ure, nekaj okrep~il-
nega spanca pred prvim mer-
jenjem mo~i pa je vedno 
dobrodo{lo. Prva etapa tekmo-
vanja se bo zaklju~ila z zabav-
nim programom v marini @ut, 
od koder bo naslednji dan, v 
soboto, start druge navigacij-
ske etape do Kukljice, takoj po 
opoldanskem odmoru pa bo 
sledila {e tretja etapa od Ku-
kljice do Tkona na otoku Pa{-
manu.

Zadnji dan regate bo `e 
po pravilu bolj ekshibicijskega 

zna~aja, saj se bodo posadke 
pomerile v hitrostnem in spre-
tnostnem jadranju pred samo 
marino v Biogradu, nato pa 
bo sledila {e razglasitev skup-
nega zmagovalca vseh etap. Da 
bodo ekipe, vsaj kar se ti~e te-
hni~nega vidika, letos ~imbolj 
izena~ene, bodo vse posadke 
dobile v uporabo konkuren~-
no primerljive jadrnice dveh 
tipov: Sun Odyssey 37 in Ba-
varia 36, ekipe pa lahko tek-
mujejo tudi s svojimi lastnimi 
jadrnicami. [tevilo ~lanov tek-

movalne posadke se lahko gi-
blje od {est do osem, cena 
najema jadrnice pa zna{a od 
175 do 200 evrov po osebi za 
vse dni regate. Vsak udele`e-
ne regate bo tudi letos s pla-
~ilom cene najema prispeval 5 
evrov za BD Ptuj kot pomo~ 
razvoju mladim in vse uspe{-
nej{im ptujskim jadralcem.

Sicer pa je regata Ptuj~anka 
pod taktirko predsednika orga-
nizacijskega odbora Sama Bau-
mana in ~astnega predsednika 
Slavka Tepe{a vklju~ena v sklop 
{tirih regat: poleg Ptuj~anke, 
ki bo za~ela leto{njo regatno 
sezono, v ta okvir spadajo {e 
regata Celjanka (konec apri-
la), Prekmurska regata (za~etek 
oktobra) in kot zadnja Ma-
ribor~anka (konec oktobra). 
Tekmovalno-ljubiteljsko jadra-
nje udele`enci vseh regat zak-
lju~ijo {e z zimskim regatnim 
slalomom na Pohorju, se{tevek 
vseh rezultatov in to~k, tako 
pomorskih kot sne`enih spret-
nosti, pa nato poka`e, kdo je 
skupni zmagovalec.

Vsi tisti, ki bi se radi preiz-
kusili v jadranju (pri{epnemo 
vam lahko, da posebno znan-
je sploh ni potrebno, ampak 
zadostuje `e ko{ara dobre vo-
lje in spreten skiper), se lahko 
{e prijavite na tel. {tevilki 041 
620 116 ali 02 780 11 50, Euro-
nautic Yacht Club. Za prvo me-
sto se bo sicer potrebno hudo 
boriti, {e zlasti z lanskoletno 
zmagovalno ekipo Kapljica iz 
Roga{ke Slatine, za obilo zaba-
ve, nor~ij, glasbe, plesa in dob-
re volje pa boj ne bo potreben. 
Tega je namre~ na Ptuj~anki 
toliko, letos organizatorji ob-
ljubljajo {e dodatna presene-
~enja, da so trije dnevi in no~i 
absolutno premalo …

SM

Foto: SM

Leto{nji potek ~etrte regate Ptuj~anka sta predstavila ~astni 
predsednik Slavko Tepe{ (levo) in predsednik organizacijske-
ga odbora (desno) Samo Bauman. V sredini je tiskovni pred-
stavnik in zabavni animator regate Rado [krjanec.

Jadranje � Sezona regat se za~enja

Ptuj~anka starta 7. aprila
Leto{nja regata Ptuj~anka, `e ~etrta po vrsti, bo ponovno otvorila jadralno 
sezono. »Prijave so mo`ne {e do 21. marca, na razpolago pa je 25 jadrnic. 
Toda interesenti naj pohitijo, saj je prostih mest le {e nekaj,« so na ponede-
ljkovi novinarski konferenci poudarili organizatorji regate ljubiteljskih mor-
jeplovcev, Ptuj~anke.

Foto: BŽ

Organizator ~etrte regate 
Ptuj~anka je Hrva{ka jad-
ralna zveza, soorganizatorji 
pa: Yacht club Biograd na 
moru, BD Ranca Ptuj, JK Ptuj, 
J[D Felnar Ptuj in Euronautic 
Yacht club.

Ta vikend bodo tekmovanje 
pri~eli tudi nogometaši v drugi 
in tretji slovenski nogometni 
ligi. Sicer je bil pri~etek miš-
ljen že prej, vendar so vodstva 
tekmovanj reagirala ob neugo-
dnih vremenskih razmerah in 
s to prestavitvijo tekmovanja 
so zaš~itili igralce in pa seveda 
nogometna igriš~a.

Nogometaši Aluminija, ki te-
kmujejo v drugi slovenski no-
gometni ligi, bodo poizkušali 
izboljšati svojo uvrstitev na pr-
venstveni razpredelnici in se 
tako približati ekipam izpod 
vrha. To bo težko, saj je Alumi-
nij izgubil nekaj nogometašev 

in ponovno na takšen na~in 
še pomladil svoj igralski kader, 
kjer praviloma priložnosti do-
bivajo mladi nogometaši. Se-
veda pa so ekipe, predvsem 
tiste mlajše, podvržene nihan-
jem, in sicer od odli~nega do 
slabšega. Kidri~ani nimajo te-
žav glede obstanka, na vrh pa 
tudi ne morejo. To bo prilož-
nost za uigravanje ekipe in re-
alizacijo smernic glede same 
igre. Ta naj bi bila hitrejša, bolj 
konkretna. ~e pa bodo to ure-
sni~ili, potem bodo imeli lepo 
tekmovanje, seveda s to~kami 
v spomladanskem delu prven-
stva.

Svoj nogometni ples bodo 
v soboto pri~eli tudi nogome-
taši v 3. slovenski nogometni 
ligi – vzhod, kjer imamo z na-
šega podro~ja tri ekipe. Najle-
pši razgled imajo nogometaši 
Zavr~a, ki so na prvem mestu. 
Tam nameravajo ostati tudi po 
kon~anem prvenstvu. Težko jih 
bo kdo resneje ogrozil v nji-
hovih namerah. Ob vsem pa 
imajo še kvalitetni kader in so 
zato prakti~no najbolj brezbri-
žni, ~eprav seveda prvenstvo 
še ni kon~ano. Nogometaši iz 
Stojncev spadajo med klube, 
ki jih ne bi smelo skrbeti gle-
de obstanka v 3. SNL – vzhod. 

V težkem položaju so nogome-
taši Slovenske Bistrice, ki ima-
jo mlado in neizkušeno ekipo. 
Sicer so se okrepili, vprašanje 
pa je, ali bo to dovolj, saj ne-
kateri nogometaši niso najbolj 
resni in ravno to bi lahko Bis-
tri~ane drago stalo.

S pri~etkom tekmovanja v 
teh dveh ligah in naslednji te-
den, ko pri~nejo še nogometa-
ši v Štajerski ligi se bo pove~ala 
ponudba nogometnih sre~anj. 
Vsi skupaj pa si želimo dobre-
ga nogometa in pa primerno 
obnašanje tako igralcev kakor 
tudi gledalcev.

Danilo Klajnšek

Nogomet � 2. SNL, 3. SNL - vzhod

Aluminij in Zavr~ v naslednji sezoni v isti ligi?

2. SKL VZHOD @ENSKE
REZULTATI 13. KROGA: 

Drava – Miroteks III. 4:4, Nafta 
– Impol 3:5, Komcel – Fu`inar 
6,5:1,5, [o{tanj – Radenska 6:2
1. IMPOL 13 8 2 3 18
2. MIROTEKS III. 13 7 3 3 17
3. RADENSKA 13 8 1 4 17
4. [O[TANJ 13 7 1 5 15
5. NAFTA 13 6 2 5 14
6. DRAVA 13 4 1 8 9
7. KOMCEL 13 4 1 8 9
8. FU@INAR 13 2 1 10 5

V 2. SKL so kegljavke Impo-
la iz Slovenske Bistrice v Len-
davi premagale doma~o Nafto 
in ponovno zasedle sam vrh 
prvenstvene razpredelnice ter 
tako napovedale kandidaturo 
za napredovanje. Ptuj~anke so 
od{~ipnile to~ko tretji ekipi Mi-

roteksa iz Celja in ponovno 
dokazale, da v tej konkurenci 
niso rekle zadnje besede. Ve~ 
je od njih pri~akovati v nasled-
nji sezoni.

NAFTA – IMPOL 3:5 
(3007:3020)

IMPOL: Kun~i~ 350, Pe~ov-
nik 521, Veler 587, Duh 487, 
[tefani~ 526, Koren 502.

DRAVA – MIROTEKS III. 
4:4 (2975:3021)

DRAVA: Fridl 483, Kramber-
ger 495, Kru{i~ 487, Bombek 
532, Zorman 496, Kozoderc 
482.

Kegljanje 3. SKL VZHOD MO[KI
REZULTAT 17. KROGA: 

Drava – Fu`inar 2:6, Marles hi{e 
– Impol 6:2, Piramida – Loko-
motiva 2,5:5,5, Agroru{e – Inte-
rokno 6:2, Kr{ko – Konjice 1:7
1. KONJICE 17 11 1 5 23
2. FU@INAR 17 9 2 6 20
3. AGRORU[E 17 9 1 7 19
4. DRAVA 17 8 3 6 19
5. LOKOMOTIVA 17 8 2 7 18
6. IMPOL 17 9 0 8 18
7. INTEROKNO 17 7 2 8 16
8. MARLES HI[E 17 6 1 10 13
9. KR[KO 17 5 2 10 12
10. PIRAMIDA 17 5 2 10 12

Keglja~i Drave so bili dolgo 
~asa eden izmed najresnej{ih 
konkurentov za uvrstitev v dru-
goliga{ko konkurenco. Na nji-
hovo `alost pa so nekoliko 
slab{e igre v drugem delu pr-
venstva odnesle pomembne 

to~ke napredovanja. Ptujski ke-
glja~i so »pogrnili« ravno ta-
krat, ko ne bi smeli, nazadnje 
proti Fu`inarju iz Raven na Ko-
ro{kem, in to za pi~lih dvajset 
kegljev v skupnem se{tevku. 

DRAVA – FU@INAR 2:6 
(3160:3180)

DRAVA: J. Podgor{ek 524, 
Ivan~i~ 512, Dremelj 237, Ili~ 
271, ^u{ 525, M. Podgor{ek 
514, Zorman 577.

MARLES HI[E – IMPOL 6:2 
(3198:2986)

IMPOL: S. Dobnikar 504, I. 
Kun~i~ 485, Duh 220, Kusi~ 238, 
Pe~ovnik 218, [manjak 239, S. 
Kun~i~ 555, M. Dobnikar 527.

Danilo Klajn{ek



izvirna imena mest in tudi na-
selij, ki so v času komunizma 
dobila kultne nadomestke. 
Tudi socialistični giganti teh 
dežel so ostali brez dodatnih 

okraskov njihovih »zasluž-
nih«. To slednje sicer tudi ve-
lja za Talum, ne velja pa za pri-
padajočo kultno Kidričevo!

Prav iz tega razloga in še 

21. novembra 2004 je mi-
nilo petdeset let, ko se je v 
socialističnem gigantu na 
Dravskem polju – TGA Bo-
ris Kidrič Kidričevo odlil 
prvi aluminij. V Talumu, 
kot tovarno aluminija po-
znamo danes, se je ta jubi-
lej dostojno in predvsem 
delavno proslavil. Spodobi 
pa se, da mu ob »abraha-
mu« zaželimo vse najboljše 
tudi ostali, ki smo kdaj tam 
delali ali kako drugače od 
tovarne imeli korist!

Predvsem mu je zažele-
ti, da bi še naprej skrbel za 
kruh kakšnim šest tisoč oko-
ličanom iz Slovenskih goric, 
Dravskega polja, Haložanom 
ter seveda meščanom Ptuja 
ter Kidričevega. Samo leto 
več pa je mimo od enakega 
jubileja, ko so v Ljubljani vas 
Strnišče preimenovali v kult-
no Kidričevo, pa kakšne po-
dobne spominske aktivnosti 
na ta dogodek ni bilo opaziti 
niti v samem Kidričevem.

Čeravno smo se že s Sta-
linom skregali prej, smo še 
kar nekaj let po njegovi smr-

ti leta 1953 dosledno sledili 
njegovim navadam. Kod se je 
ob smrti »zaslužnih« dogajalo 
pri vzornikih in komunistič-
nih sosedih, se je po smrti 
»zaslužnega« Borisa Kidriča 
zgodilo tudi s Strniščem. Dne 
12. aprila 1953 se je tukajšnjo 
delavsko naselje v izgradnji 
in pripadajoči ostanek nem-
škega delovnega taborišča 
preimenoval v Kidričevo. De-
kret o tem je podpisal tedanji 
predsednik Izvršnega sveta 
Ljudske skupščine Ljudske 
republike Slovenije tovariš 
Miha Marinko. Iz realnega 
socializma na vzhodu pa smo 
zanj že prej priskrbeli urbano 
zasnovo in tudi arhitekturo. 
Izostalo je menda le obcest-
no ozvočenje in pa kolektivni 
komunalni servis. Razumlji-
vo pa mora tudi biti, da se je 
v Kidričevem nato še lep čas 
temu primerno živelo!

Ko pa se po petdesetih le-
tih ozremo po propadlem ko-
munizmu pri nas in v svetu, 
pa ugotavljamo, da je imeno-
vana transformacija tudi pov-
sod zamenjala oziroma vrnila 

» … naj se z mestom
ne krepi«

Sintagma je besedna zveza, v ka-
teri je ena besedna zveza glavna, 
druga podrejena. Spoštovani g. A. 
Žižek si je izbral za komentar, ob-
javljen v Tedniku 24. februarja, prvi 
del sintagme »Kdor za mesto ne trpi 
…« in se podal v pretekli čas, nekaj 
stoletij daleč. Jaz nimam namena 
navijati za drugi del sintagme, ker 
bi me lahko napačno razumeli. Všeč 
mi je sintagma kot celota, ker jo sme-
mo, oplemeniteno z žlahtno patino 
zgodovine (za Ptuj tako značilno), 
prenesti v sedanji čas in ji seveda 
dati nov pomen. Predvidevam, da so 
imeli v mislih nekaj podobnega tudi 
»zanesenjaki«.

Meni in verjetno tudi g. Žižku niso 
potrebni javni pokloni za preteklo 
delo, dovolj bo medsebojno spošto-
vanje. Zapletla sva se v javni dialog, 
čeprav eden govori o jabolkih, drugi 
o hruškah. Upam, da imava širši jav-
nosti kaj povedati, da torej pogovor 
o lokalni samoupravi dobi tudi teo-
retsko refleksijo.

Knjigo Zanesljivost in vzdrže-
vanje sistemov sem prebral prvič 
ob njenem izidu – zanimivo in za-
htevno branje. Seveda se strinjam, 
da tudi v zaprtem sistemu lokalne 
samouprave raste entropija. Ne 
strinjam pa se, da vodi v katastrofo 
(celo do vojn), pač pa, da črpa iz oko-
lja mnogo preveč ustvarjalne energi-
je. Res je tudi, da se pri upravljanju 
uporablja kombinacija zunanjega 
in notranjega upravljanja. Pa ne od 
danes! Čemu sploh lokalna samou-
prava, če javno upravo racionalneje 
organizira država, bolj enotno in z 
manj entropije. Je torej lokalna sa-
mouprava ostalina nekega pretekle-
ga časa in jo smemo opazovati le iz 
kapitalskega zornega kota? Temeljni 
cilj lokalne samouprave je vendar, 
da neguje ustvarjalnost in etiko v 
lokalni skupnosti. Ustvarjalnost kot 
človeška potreba po samouresniče-
vanju in etika kot pogoj za življenje 
v skupnosti. Samoupravljanje ni 
isto kot anarhija. G. Žižek zatrdi, 
da je človek celovit sistem, katerega 
komponente so telo, duša in duh. 
Vprašajmo, če država ali občina, ko 
pripravljata in sprejemata razvojne 

programe in načrtujeta »človeške 
vire« ali »vire človeških sposobnosti« 
že s tem sledita tako kompleksnemu 
sistemu kot je človek. Ločimo pojme 
kapital in človek!

Resnična avtonomija lokalne sa-
mouprave, ki je od države priznana 
pravica, se lahko izraža le v avto-
nomnih vzorcih ravnanja. Anton 
Trstenjak v Psihologiji ustvarjal-
nosti in Jan Makarovič v Filozofiji 
ustvarjalnosti dovolj jasno razloži-
ta, kaj je (celo s sistemsko teorijo) 
ustvarjalnost in kako jo negujemo. 
Negovanje pomeni razvoj (otrok), 
učinkovanje in ohranjanje zavesti 
o lastnem ustvarjalnem delovanju 
v svojem življenju (starejši). Etiko 
zapišemo v kodeksu, ki je družbeno 
priznan in uveljavljen sistem na-
čel. Mestna občina Ptuj ne bi smela 
imeti težav pri oblikovanju svojega 
kodeksa. Zakaj ne bi pozvali inter-
esne skupine in prebivalcev iz Ptuja 
(in širše lokalne skupnosti ), da pred-
lagajo, razpravljajo, se poenotijo in 
končno sprejmejo načela svojega ko-
deksa. Na primer sintagma »Kdor za 
mesto Ptuj ne trpi, naj se z mestom 
ne krepi«, bi že lahko sodila v tak 
kodeks, če bi jo Ptujčani seveda spre-
jeli. Kurent, ki je privzet lik iz okolice 
in so mu Ptujčani dali tudi že novo 
– pomeščanjeno – podobo, bi že po-
treboval tako presojo itd.

Ptuj je lahko prvi v razvoju avten-
tične lokalne samouprave.

Vojteh Rajher, Kidričevo
Kidričevo, 6. 3. 2005

Zahvala dr. Alojzu Arku, 
direktorju Splošne 
bolnišnice Ptuj!

Javno se želim zahvaliti zdrav-
nikom in medicinskim sestram ter 
drugemu osebju Splošne bolnišnice 
Ptuj, ki so mi pomagali med dolgo-
trajnim zdravljenjem. Posebej se 
zahvaljujem direktorju bolnišnice 
dr. Alojzu Arku, ki mi je vedno stal 
ob strani in mi nesebično pomagal. 
Kadarkoli je bil voljan prisluhniti 
mojim težavam in mi priskočiti na 
pomoč kot zdravnik in tudi z nasve-
ti, na koga naj se obrnem. Nikoli ni 
zavrnil prošnje za pogovor, tudi do-
mov sem ga lahko kadarkoli pokli-
cal in zmeraj se je prijazno odzval. 
Strokovno, vendar z veliko človeške 

topline in razumevanja, je v času 
bolezni pomagal ne le meni, ampak 
celi družini. Tega, kar je storil zame 
oziroma za vse nas, ni mogoče po-
plačati z denarjem, zato se mu iskre-
no in iz srca javno zahvaljujem.

Vincenc Kramberger 
z družino, Gregorčičev drevo-

red 13, Ptuj

Pot do odličnosti 
lokalne TV Televal v 
Lenartu

Da je »Lenart res drugačen« in da 
ta slogan drži, potrjujejo dogodki, ki 
zaznamujejo delovanje medijev v 
Slovenskih goricah. Za skupno mizo 
smo sedli direktor KRS, d. o. o., Lenart 
g. E. Udiljak, predsednik društva za 
razvoj KTV Lenart g. E. Golob, pred-
sednik programskega sveta KTV 
Lenart mag. M. Toš in S. Lešnik kot 
lastnik TV TELEVAL. Predstavniki 
KTV in KRS Lenart so me seznanili 
z njihovim videnjem in z željami, 
ki so povezane s programom naše 
televizije. Skupaj smo ugotovili, da 
imamo iste cilje. Na željo sklicate-
ljev sestanka, ki ugotavljajo, da je 
program televizije Televal tehnično 
brezhibno izdelan in da ponujajo 
videostrani obilo informacij, so me 
sklicatelji seznanili z njihovimi po-
budami. Pobude so dobre in uresnič-
ljive, vse pa je povezano s finančnimi 
sredstvi, ki jih ni dovolj. Skupno smo 
ugotovili, da je s 6-letnim delovanjem 
TV Televal medijski prostor v Lenartu 
v tem času bogatejši in da je vredno 
zagotavljati vso podporo lokalnih 
skupnosti, da bo imela TV Televal 
varno prihodnost. Po tem sestanku 
z zadovoljstvom ugotavljam, da je 
naš program v Lenartu gledan in 
tako naš produkcijski studio Telefilm 
uspešno prispeva k širjenju informa-
cij in demokratizaciji medijev v Slov. 
goricah

Zgoraj navedenim kolegom pa se 
opravičujem, če jim je bila storjena 
kakeršnakoli škoda v demantiju z 
naslovom »Vpliv civilne družbe na 
razvoj medijev v Lenartu«. Še vedno 
pa se sprašujem, od kod novinarju 
Zmagu Šalamunu v članku »Komu 
služi lokalni TV program« informaci-
ja o morebitni predčasni sporazumni 
prekinitvi pogodbe s KTV Lenart, saj 
predstavniki KTV in KRS, d. d. o., v 

Lenartu o tem nič ne vedo.
Silvo Lešnik

Velika pričakovanja 
neizpolnjena

Sem dolgoletna članica YHD (Dru-
štvo za teorijo in kulturo hendikepa) 
in Društva distrofikov. V zadnjem 
času se je v meni nakopičilo toliko 
razočaranj in jeze, da sem se odloči-
la, da svoja razmišljanja in stališča 
predstavim tudi javno.

Kot opazovalka razporejanja sred-
stev FIHO-a (Fundacija za financi-
ranje invalidskih in humanitarnih 
organizacij) se iz leta v leto čudim, 
kako je mogoče, da ljudje, ki odlo-
čajo o razporejanju sredstev, ta tudi 
usmerjajo k organizacijam oziroma 
društvom, katerih predstavniki so. 
Moti me, da so visoko vrednoteni 
programi in njim namenjena sred-
stva za izgradnjo »zidov« počitniških 
domov, ki jih hendikepirana oseba 
uporablja približno štirinajst dni na 
leto, kolikor hendikepiranemu pripa-
da zdravstvene rehabilitacije, ki bi se 
končno lahko izvajala v že obstoječih 
zdraviliščih, ki jih v Sloveniji ni malo. 
Nesmisel vidim med tem kratkim ča-
som rehabilitacije posameznika in 
njegovim vsakdanjim življenjem čez 
vse leto, kjer pa primanjkuje sredstev 
za ortopedske pripomočke, dvigala, 
osebno asistenco, ki bistveno bolj do-
loča kvaliteto življenja hendikepira-
ne osebe. Predvsem so takšni projekti 
izgradnje počitniških domov jama 
brez dna, saj npr. v dom Dva topola, 
ki je počitniški dom distrofikov, že 
okoli dvajset let odteka denar in je 
še danes nedokončan; bazen, ki ga 
ima, pa je neprilagojen hendikepira-
nim. Možnost ogrevanega bazena, 
ki je osnova vsakega zdravilišča, pa 
so le sanje, kar pomeni, da so velika 
sredstva, ki so v ta dom namenjena, 
usmerjena le v določene »sezonske« 
poletne mesece.

Skrbi me, da bo nova vlada name-
nila iz državnega proračuna, ki je 
že tako v primanjkljaju, še dodatna 
sredstva, ki pa ne bodo namenjena 
izboljšanju kvalitete vsakdanjega 
življenja hendikepiranih.

Od nove vlade sem pričakovala ve-
liko. Na zadnjih volitvah sem volila 
za Novo Slovenijo, ker sem verjela, da 
je gospod Janez Drobnič, sedanji mi-
nister za delo, družino in socialne za-

deve, človek, ki se ne bo pustil vplivati 
ljudem in organizacijam, ki imajo 
močno finančno in politično zaled-
je in ne bo dopustil, da bi se njihov 
monopol še utrjeval. Prepričana sem 
bila, da bo pripravljen slišati tudi gla-
sove in pobude strani, ki že dalj časa 
opozarja na nepravilnosti in zmote 
in tudi pripomogel, da se odpre pros-
tor za spremembe. Njegovo stališče 
»ZMENITE SE MED SEBOJ« pri takš-
nih neenakovrednih razmerjih moči 
in monopola, za ureditev razmer ni 
ustrezno zanj in njegovo funkcijo.

Društvo YHD s predsednico Eleno 
Pečarič si je dobro desetletje priza-
devalo, se borilo in izpostavljalo, da 
bi program Neodvisno življenje hen-
dikepiranih in osebne asistence, ki 
so ga v Sloveniji začeli prvi izvajati 
kljub mnogim pomislekom in na-
sprotovanjem drugih društev, zaživel 
in se razširil. Dejansko je v zadnjih 
letih postal model tudi v tistih orga-
nizacijah in društvih, ki ga v začetku 
niso podpirala. Ker vsako izvajanje 
programa potrebuje finančna sred-
stva, se društvo YHD iz leta v leto bori 
za pridobitev le-teh, saj se le z njimi 
neodvisno življenje hendikepiranih 
lahko uresničuje.

Kako težke in nemogoče so razme-
re, pomeni že samo dejstvo, da se je 
Elena Pečarič, človek s toliko življenj-
ske, delovne energije in idej, odločila 
za gladovno stavko, ki jo zaradi težje 
oblike mišične distrofije in devetnaj-
stih kilogramov telesne teže lahko 
življenjsko ogrozi že v dnevu ali 
dveh. Tega se Elena sama zelo dobro 
zaveda.

Eleno poznam iz otroštva, ki sva ga 
živeli skupaj v Zavodu za invalidno 
mladino v Kamniku. Vedno se je zav-
zemala za dobre možnosti in pravice 
hendikepiranih, nikoli pa ni svojega 
hendikepa izkoriščala za doseganje 
ciljev, kar se vidi v njenem načinu 
življenja in dela.

Tako imamo na eni strani zavest-
no ogroženo življenje, na drugi pa 
politika, ki ga problematika zadeva, 
a se ji izogne z besedami »ZMENITE 
SE MED SEBOJ«.

Prepričana sem, da ima podobno 
mnenje še veliko hendikepiranih 
oseb, a se javno bojijo izpostaviti, saj 
od svojih organizacij in društev do-
bijo kakšno drobtinico, kar je za ne-
katere bolje kot nič.

Ljubljana, 11. 3. 2005
Martina Piskač

Prejeli smo
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Piše: Rajko Topolovec

Dvojni jubilej abrahama v Kidričevem

ostalih zgodovinskih pestro-
sti tega kraja izhaja ocena 
zgodovinarjev in domoznan-
cev, da je Kidričevo postalo 
svojevrsten fenomen. Sloven-
ci torej nimamo le lipicancev, 
cvička, kranjske čebele ... am-
pak edini v svetu preživelega 
komunizma še kultno Kidri-
čevo. Sicer pa se Slovenci kot 
kulturni narod ne bi smeli 
sramovati svoje preteklosti, 
pa četudi nam v marsičem ni 
v ponos! Pri tem imam seve-
da v mislih vse zgodovinske 
dogodke prejšnjega stoletja, 
od katerih še svojevrstno 
izstopajo prav tukajšnji. In 
prav tem dogodkom ob za-
tečenih petdesetletnicah to-
varne kakor njenega naselja 
posvečam to pisanje!

* * *
Iz zgodovinskega vidika 

tega okolja ob Ravnem pol-
ju, kot se v bližini imenuje že 
povsem propadli grad in kjer 
še stoji mlajši grad v Kidriče-
vem, je zanimivo tudi to, da so 
se v tem okolju urili že vojaki 
cesarice Marije Terezije proti 
Turkom. Julija leta 1750 jih je 
celo tukaj obiskala in pri tem 
za tri dni ostala v Ptuju. Več 
kot sto let pozneje, 5. septem-
bra 1873, pa je takratne voja-
ke na tem področju za nekaj 
dni obiskal tudi cesar Franc 
Jožef. Iz Dunaja je v okrašen 

Ptuj prispel z vlakom, nato 
pa je spremstvo s tridesetimi 
kočijami krenilo čez vse trge 
Ptuja in čez most na Bregu v 
grad Turnišče.

Prav zaradi te pisane pale-
te zgodovinskih dogodkov na 
tem področju nas ljubitelje 
zgodovine in domoznanstva 
napeljuje, profesionalce pa 
zavezuje, da v prid zgodovin-
ske resnice, ki je vsekakor 
samo ena, njo tudi po lastnih 
možnostih dopolnjujemo. 
Namreč zanimivo je izvedeti, 
čemu in kako je na tej izrazito 
agrarni legi Dravskega polja, 
mislim seveda na Kidričevo, 
v samo sto letih kar trikrat 
zraslo naselje in da so tukaj 
delali in tudi trpeli ljudje 
iz vseh koncev sveta ter še 
čemu in kako je tukaj nasta-
la tovarna aluminija. Mislim, 
da o tem napisane besede 
ne bodo odveč niti starejšim, 
ki o tem že mnogo vedo, pa 
niti mlajšim, ki o tem tudi v 
šoli niso vsega slišali. Prav iz 
tega razloga moramo stopiti 
na začetek prve ter nato še 
do končnega razpleta druge 
vojne. Posebno poglavje pa je 
seveda sorazmerno dolgo ob-
dobje zadnjih petdesetih let, 
ki jih, kar se tiče avtentično-
sti, še posebej kaže tenkočut-
no obdelati!

(se nadaljuje...)
Foto: Arhiv
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Od tod in tam
Ptuj � V Domu upokojencev

Foto: Majda Fridl

V ptujskem Domu upokojencev stanovalci aktivno pre-
življajo jesen svojega življenja, s kulturnimi prireditvami 
obeležijo vse pomembne praznike, odzovejo se tudi na ak-
tualno družbeno dogajanje. V torek, 8. marca, so pripravili 
prireditev v po~astitev stanovalk doma. Uvodni nagovor je 
imel Milan Mojzer, program je povezovala Marija Korbar, ki 
je med drugim povedala pesem ene izmed stanovalk doma. 
V nadaljevanju kulturnega programa so sodelovale fl avti-
stke ptujske glasbene šole s solo pevko pod vodstvom Nata-
lije Frajnkovi~. Izjemno prisr~en program pa so pripravile 
u~enke in u~enci OŠ dr. Ljudevita Pivka (na fotografi ji), re-
citatorji ter ~lani plesne in lutkovne skupine pod vodstvom 
Marije Arnuš. Stanovalce je navdušil njihov pristen, nepo-
sreden osebni kontakt, tudi po zaklju~ku prireditve. 

Na predlog stanovalcev so se letos prvi~ lotili tudi zbiranja 
obla~il za prizadete v Indoneziji zaradi katastrofalnih valov. Ve-
liko je bilo zbranega, ko pa so izvedeli, da na Vzhodu obla~il ne 
potrebujejo ve~, so jih podarili Karitasu župnije Sv. Ožbolta. V po-
govoru so izrazili željo, da upajo, da bodo obla~ila prišla v prave 
roke, tistim, ki jih zares potrebujejo. In tako se je zgodilo. Pater 
Marjan Marucelj je povedal, da so obla~ila, kar za šest velikih 
škatel jih je bilo, ve~inoma razdelili še isti dan, najve~ pomo~i 
potrebnim brezposelnim z obmo~ja Haloz. (mf)

Breg � Razstava Od najmlajšega do 
najstarejšega

Foto: MZ

Minuli teden je bila v prostorih Društva upokojencev (DU) na 
Bregu razstava z naslovom Od najmlajšega do najstarejšega. Na 
njej so se predstavili otroci vrtca Zvon~ek iz Brega, varovanci za-
voda Marjana Borštnerja iz Dornave, varovanci ptujskega doma 
upokojencev, ~lani DU Breg, njihovi prijatelji ter slaš~i~arji Ptuj-
skih pekarn in slaš~i~arn. Kot je povedala organizatorka raz-
stave Marija Trstenjak Majcen, je bil obisk, ki so ga zabeležili, 
odli~en. Na fotografi ji je prt Nade Muhi~, ene izmed starejših ~la-
nic DU Breg. (Mojca Zemljari~)

Med organiziranimi oblikami 
civilne družbe so prav gotovo 
najštevilnejša Društva upokojen-
cev, ki v Sloveniji združuje ve~ 
kot 300.000 ~lanov. Družbene 
spremembe in razvoj spreminja-
jo tradicionalno obliko družine, 
spreminja se struktura starejših, 
ki se upokojujejo, vse ve~ je no-
vih spoznanj o starejših, vse sku-
paj pa pogojuje nove pristope 
in vsebine programov, s katerimi 
civilna družba zapolnjuje praz-
nine javnega sektorja ali pa jih 
dopolnjuje.

In kako skrbijo društva upo-
kojencev ter zveze za dejavno 
staranje?

Spremljajo uresni~evanje na-
cionalnih programov ter z 
zakonom dolo~enih pravic. Or-
ganizirajo, razvijajo in izvajajo 
programe, ki posamezniku omo-
go~ajo izražanje samega sebe in 
lastne potenciale, zapolniti pra-
znoto ob prehodu iz aktivnega 
življenjskega obdobja v upoko-
jitev; spremljajo in ugotavljajo 
socialni položaj starejših v svo-
jem okolju ter nudijo pomo~ 
pri uveljavljanju socialnovarstve-
nih pravic ter izvajajo programe 
neposredne pomo~i, prostovolj-
stva, za prepre~evanje socialne 
izklju~enosti, organizirajo skupi-
ne s ciljnimi programi, izvajajo 
programe neposredne pomo~i 
v sodelovanju s Centrom za 
socialno delo in patronažno 
službo. Ustvarjajo možnost za 
zadovoljevanje osebnih intere-
sov posameznika na podro~ju 
vseživljenjskega izobraževanja, 
umetniškega izražanja, 
športno-rekreativnega udejstvo-
vanja in druženja  Starejšim ose-
bam je z organizirano nego na 

domu treba omogo~iti ~im da-
ljše neodvisno življenje v njiho-
vem okolju. 

Pokrajinska zveza društev upo-
kojencev Spodnje Podravje je 11. 
novembra 2004 pripravila posvet 
predsednikov, tajnikov in pod-
predsednikov komisij za social-
na vprašanja, na katerem smo 
obravnavali vlogo DU pri pris-
pevku za kvalitetnejše življenje 
starejših, bolnih in invalidnih, 
ki živijo doma, ter pomen in vlo-
go prostovoljnega dela. Seznani-
li smo se s stanjem in potrebami 
starejših, ter sprejeli predlog 
ukrepov  za izboljšanje stanja 
v skladu z zakonodajo in izved-
bo projekta "Spremljanje potreb 
starejših na domu".

Na podlagi razprave smo skle-
nili, da si je potrebno prizadevati 
za izboljšanje razumevanja oko-
lja za specifi ~ne procese in po-
jave, ki spremljajo staranje; da 
je primarno zdravstveno varstvo 
treba približati ljudem in s tem 
racionalizirati bolnišni~no zdrav-
stveno varstvo; da je treba nuditi 
še ve~jo skrb neozdravljivo bol-

nim v družini, ~e je le mogo~e, 
z organizirano neinstitucionalno 
obliko življenja ostarelih v lokal-
nih skupnostih, v katerih živijo.

Ugotovili smo, da ima pred-
vsem na tem podro~ju važno 
vlogo DU, ki s prostovoljnim 
delom lahko omogo~i starostni-
kom možnost za druženje, izo-
braževanje, rekreacijo, kulturno 
življenje, organizacijo izletov in 
skupinskih letovanj. V DU se 
združujemo prav zaradi tega, da 
bi skozi svojo stanovsko organi-
zacijo skupaj, ob medsebojni po-
mo~i, z izkušnjami upokojenih 
strokovnjakov, kakor tudi s pro-
stovoljnim delom mlajših upo-
kojencev bogatili in lepšali svojo 
jesen življenja. S spremljanjem 
vseh negativnih pojavov družbe 
in okolja do starejših pa sproti 
opozarjali pristojne institucije.

Z druženjem bogatimo 
svoje življenje

Z izobraževanjem tudi v sta-
rosti skrbimo za svoje "sive ce-
lice" in fi zi~no zdravje. Pri vseh 

Za lepše dni s starejšimi ...
V skrbi za ~im prijetnejše življenje starejših ljudi - upokojen-

cev, predstavitev njihovih društev in zvez smo se v uredništvu 
Štajerskega tednika odlo~ili, da bomo enkrat mese~no name-
nili celo stran prav tej skupini populacije, ki se iz dneva v dan 
ve~a. Zato je tukaj prva “stran za upokojence”, ki smo jo poi-
menovali Za lepše dni s starejšimi, v njej pa bomo objavljali 
predvsem sestavke o delu, življenju in dejavnosti društev upo-
kojencev na obmo~ju celotnega Spodnjega Podravja, zato vas 
vabimo, da z nami sodelujete.

Za vašo stran skrbi naš novinar Martin Ozmec, nanj pa se 
lahko obra~ate po telefonu 02/749 34 18, ali prek elektronske-
ga naslova: martin.ozmec@radio-tednik.si.

Ur

Skrb za kvaliteto življenja starejših

Skupaj lahko storimo ve~
Civilna družba je prostor, kjer lahko med številnimi nevladnimi organizacijami tudi starejši posamez-
nik najde možnost za svoje udejstvovanje, izražanje potreb in interesov. Ve~ o tem v prispevku Silve 
Gorjup, predsednice komisije za socialna in zdravstvena vprašanja.

Foto: Martin Ozmec

Skupine za samopomo~

teh aktivnostih ima pomembno 
vlogo delo prostovoljcev. Prosto-
voljno delo pri DU poteka po 
programu "Starejši za starejše", 
kar pomeni, da omogo~amo ak-
tivnosti in ustvarjalnost starejših 
v interesnih dejavnostih predv-
sem na podro~ju kulture, športa, 
izletništva in skupinskega dopu-
stovanja. Na podro~ju izobraže-
vanja smo uspešni predvsem pri 
preventivnem zdravstvenem var-
stvu (predavanja o zdravem na~i-
nu življenja, prehrani, merjenje 
krvnega pritiska, svetovanje, ra-
zgovori itd.). To prostovoljno 
delo izvajajo predvsem upokoje-
ni strokovnjaki.

Na podro~ju socialnega var-
stva starostnikov prostovoljno 
delo še ni na zadovoljivi ravni, 
zato je v bodo~e za uspešnejše 
delo prostovoljcev potrebno nji-
hovo izobraževanje. Program 
PZDU na~rtuje v aprilu 2005 izo-
braževanje prostovoljcev za vsa 
DU pokrajine. Bodo~i programi 
DU naj dajo mo~nejši poudarek 
prostovoljnemu delu z vklju~e-
vanjem mlajših upokojencev, ki 
so pripravljeni pomagati in se 
vklju~iti v delo prostovoljcev.

Vsa  DU naj bi imenovala Ko-
misije za socialna in zdravstvena 
vprašanja, ki naj bi skrbele za 
potrebe svojih ~lanov z drugimi 
službami, da so starejši ustrezno 
obravnavani, deležni razli~nih 
oblik pomo~i, za ohranitev soci-
alne varnosti in zdravja ter dob-
ro po~utje v življenjskem okolju, 
v katerem živijo.

Pri delu s starejšimi v društvih 
spoznavamo potrebo po sveto-
valni službi, za reševanje proble-
mov in stisk, v katerih se znajdejo 
starejši. Svetovalna služba naj bi 
bila brezpla~na, svetovalci pa naj 
bi bili iz vrst upokojenih stro-
kovnjakov. Ker take službe v ma-
njših DU ni mogo~e organizirati, 
se v za~etku organizira na ravni 
Pokrajinske zveze DU. Svetoval-
no delo za potrebe društev upo-
kojencev pomeni ve~jo kakovost 
dela, starejšim strokovnjakom - 
upokojencem pa možnost, da 
lahko s svojim znanjem in izkuš-
njami pomagajo svojih kolegom 
pri boljši in varnejši starosti.

V letu 2003 je na obmo~ju 
Ptuja (Primestna ~etrt Ljudski 
vrt) Slovenska Filantropija izve-
dla pilotski projekt "Spremljanja 
potreb starejših od 69 let". Na 
podlagi analize stanja potreb sta-
rejših je bila dana pobuda, da 
se projekt izvaja na ravni celotne 
Slovenije. PZDU Spodnje Podra-
vje pa je v letu 2004 nadaljevala 
projekt v ob~inah Majšperk in Vi-
dem. Cilj projekta je, da do leta 
2006 evidentiramo vse starejše 
od 69 let ter njihove potrebe po 
pomo~i, jih spremljamo ter pra-
vo~asno ukrepamo, vse v cilju 
kvalitetnejše in varnejše starosti. 
Podatki bodo služili DU ter njiho-
vim prostovoljcem kot dodaten 
vir podatkov pristojnim instituci-
jam, ki se ukvarjajo s socialnimi 
in zdravstvenimi vprašanji staro-
stnikov. Na ta na~in se bo iz-
boljšala tudi kvaliteta pomo~i sta-
rejšim na domu ter nadzor nad 
delom in porabljenimi prora~un-
skimi sredstvi v te namene.

Silva Gorjup

Na Ptujsekm deluje ve~ sku-
pin starejših za samopomo~. 
Njihova temeljna dejavnost je 
pogovor, obenem pa še petje, 
branje, telovadba, izleti, sre~a-
nja z gosti, molitve, ples, us-
tvarjalne delavnice, pohodi in 
drugo.

Da bi se lahko starejši ~im šte-
vilneje vklju~evali v skupine, obja-
vljamo v pomo~ seznam sre~anj.

Vsi, ki bi se želeli vklju~iti 
v katerokoli od skupin ali le 
povprašati o smislu delovanja 
skupin, lahko pokli~ite koordi-
natorje skupin: domske skupi-

ne: Jelka Sužnik, dipl. soc. del., 
tel.: 780 73 00; Jožica Šemni~ki, 
dipl. soc. del, tel.: 780 73 11; zu-
nanje skupine: Andreja Samoj-
lenko, dipl. soc. del., tel.: 787 56 
39, Zdenka Unuk, socialna de-
lavka, tel.: 787 56 54.

Jelka Sužnik

IME SKUPINE KRAJ  DAN  URA  VODITELJSKI PAR
 SRE^ANJA SRE^ANJA SRE^ANJA 

1. ROŽMARIN Dom Ptuj sreda 14.00–15.00 Marjan Štolfa Darinka Postružnik

2. ZVON^EK Dom Ptuj sreda 9.30–10.30 Marjan Miheli~ Mira Meško

3. KLOPOTEC Dom Muretinci torek 10.00–11.00 Andreja Majcen Sonja Šmigoc

4. RDE^I TULIPAN Dom Ptuj ~etrtek 14.00–15.00 Andreja Samojlenko Zdenka Unuk

5. GOBARJI Dom Ptuj ~etrtek 14.00–15.00 Marica Zebec Simon Petrovi~

6. LIPA Dom Ptuj sreda 11.00–12.00 Erika Kranjc Gizela Brumec

7. LILIJA Dom Muretinci ponedeljek 10.00–11.00 Andreja Majcen, Sonja Šmigoc

8. ZRELO KLASJE Center za  torek 9.00–10.00 Fran~ka Žge~, Jasna Toplak

 socialno delo Ptuj

9. VI^AVA Vi~ava ~etrtek 15.00–16.00 Ana Kukovec, Helena Kvas

10. OREŠJE Orešje ~etrtek 13.30–14.30 Hedvika Kova~i~, Marija Kukovec

11. PANORAMA Dom krajanov torek 9.00–10.00 Ana Šegula, Marija Pišek

12. SON^NICA Volkmerjeva 5, Ptuj ponedeljek 9.00–10.00 Marjan Štolfa, Anica Kotar

13. SPOMIN^ICA Panonska 5 sreda 16.00–17.00 Dragica Rugani, Štefka Pušnik

14. CVETJE V JESENI Hauptmani~eva  torek 16.00–17.00 Štefanija Mikša, Elizabeta Žge~

 1, Ptuj

15. POMLADNI ZVON^EK Na Obrežju 4 torek 15.00–16.00 Marija Trstenjak Majcen, Rezka Kikelj

16. ZRELA LETA Perutnin~ek ponedeljek 8.30–9.30 Olga Radej 

17. KAVIKOR Slovenskogoriška  ponedeljek 17.30–18.30 Marija Šumandl, Špela Cimerman

 18, Rogoznica

18. PO STEZICAH Rimska pl. 24 petek 9.00–10.00 Elza Tuš, Rozalija Pešec

19. TURNIŠ^E Dom Turniš~e po dogovoru po dogovoru Marija Hvalec, Zinka Gajzer

20. BRALNI KROŽEK Rimska pl. 24 vsaki drugi torek 10.00–11.00 Viktorija Dabi~
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Srečanje pripravlja Evropska 
žonglerska zveza (EJA) iz Amster-
dama, neprofitna organizacija ev-
ropskih žonglerjev, v sodelovanju 
z Društvom za miselno rekreacijo 
Povod Ptuj, ki ga vodi Robert Kri-
žanič. Gre za projekt  v vrednosti 
142 milijonov tolarjev, od tega mo-
rajo Ptujčani primakniti oziroma 
zagotoviti 50 milijonov sponzor-
skih sredstev in še 20 milijonov 
sredstev iz javnih fondov. Drugo 
polovico denarja bodo prispevali 
udeleženci sami.

V Društvu Povod ocenjujejo, da 
je 28. evropsko žonglersko sreča-
nje dogodek na državni in evrop-
ski ravni, ki naj bi v enem tednu na 
Ptuj privabil najmanj 50 tisoč obis-
kovalcev. Z njim Ptuj in Slovenija 
dobivata priložnost, da se dokažeta 
kot odlična gostitelja mednarodnih 
konvencij in dogodkov. V prvi vrsti 
gre za predstavitev najnovejših in 
najboljših žonglerskih točk na sve-
tu, promocijo žonglerstva in dru-
gih cirkuških dejavnosti, Ptuja in 

Ptuj � Pred 28. evropskim žonglerskim srečanjem

Prihaja tri tisoč najboljših žonglerjev
V ptujskih Termah bo od 14. do 21. avgusta 28. evropsko žonglersko srečanje 2005, na katerem pričakujejo okrog tri 
tisoč najboljših  žonglerjev iz Evrope in sveta.

Slovenije ter obogatitev turistične 
ponudbe. Lani se je konvencija od-
vijala v francoskem Carvinu, prvič 
pa so jo organizirali že leta 1978 v 
Brightonu.

Evropska žonglerska zveza je lani 
izbrala Slovenijo kot kraj za izved-
bo srečanja redne letne žonglerske 
konvencije. Pri iskanju primerne lo-
kacije in domačega soorganizatorja 
so navezali stike tudi s Povodom, ki 
je bil skupaj z mestom Ptuj izbran 
med več kot desetimi možnostmi. 
Društvo Povod je že doslej  v ok-
viru pouličnega festivala – odprto 
mesto - vključevalo žonglerske in 
cirkuške vsebine, so pa tudi pionir-
ji pri širši uporabi ulične animacije 
v Sloveniji.

Ptujski župan dr. Štefan Čelan je 
izredno zadovoljen, da se bo sreča-
nje s takšno razsežnostjo in odmev-
nostjo odvijalo na Ptuju. Društvo 
za miselno rekreacijo Povod je že 
doslej vedno znova presenečalo z 
zanimivimi projekti.

Foto: Črtomir Goznik

Svoj avgustovski prihod na Ptuj so žonglerji napovedali že na letošnji nedeljski 
karnevalski povorki. Na Ptuj naj bi jih prišlo kar tri tisoč. Na fotografiji Jules 
Howarth iz Evropske žonglerske zveze.

Reportaže � Kitajska in Tibet

Železna cesta
Nadaljevanje iz prejšnje številke

Po nesporazumu, ko naju je hotel 
nastaniti v dragem hotelu, naju je po 
uri vožnje z metrojem in različnimi 
mestnimi avtobusi pripeljal do ho-
tela Qiaoy Van, na samem obrobju 
Pekinga. Do slednjega je, ob smrd-
ljivem rečnem kanalu, skozi tržnico 
sestavljeno iz premičnih stojnic, ciz 
in triciklov, vodila ozka asfaltna ce-
sta, komaj vredna imena.

Potrditev, da je hotel po meri člo-
veka, sem dobil v njegovi notranjo-
sti. V malem stolpiču se je množica 
evropskih popotnikov z nahrbtniki 
mešala s Turki, Iranci in Indijci. Pre-
nočišče sva dobila za ceno dveh do-
larjev na tleh hodnika. Po najemu 
kvadratnega metra betonskega tla-
ka je bilo nelagodnosti konec. Dobil 
sem »novi dom«, od koder sem zju-
traj odhajal spočit in kamor sem se 
pozno zvečer vračal utrujen in zbit.

Mesta sva se »lotila« v prenatrpa-
nih avtobusih. Azijska vsakdanjost 
naju je prisilila, da sva pozabila 
evropske navade in bonton ter se 
za prostor v njih borila z drugimi 
potniki. S hrumečimi škatlami, s 
prenizkimi stropi in z okni brez 
šip, ki so neprestano zavirale in po-
speševale, sva obiskovala oddaljene 
mestne četrti. Voznik je moral pri 
vsakem prestavljanju hitrosti »pol-
omiti« prestavni drog, zobniki me-
njalnika pa so hrešče opozarjali, 
da se bodo zdaj, zdaj zdrobili. Pov-
prečna evropska postava tu ni bila 
prednost, kajti na številnih udarnih 
jamah sem z glavo nemočno udarjal 
v strop. Ni se mi zdela več tako trda, 
kot so mi zatrjevali doma. Le gmota 
natrpanih, rumenih potnikov mi je 

omogočala, da sem ostal na nogah.
Posamezne predele mesta sva si 

nato ogledala peš. To je bila pred-
nost, če odmislim številne preho-
jene kilometre, v včasih nevzdržni 
vročini. Dobila sva občutek za pros-
tor in razdalje ter videla marsikaj, 
kar pri drugačnem načinu potova-
nja, verjetno, ne bi opazila.

Zaradi nepopisnega prometnega 
kaosa, ki mu nisem uspel odkriti 
logične zakonitosti, si nisva upala 
uporabiti kolesa, najpogostejšega 
kitajskega prevoznega sredstva. 
Kitajci so mojstrsko uporabili vse 
njegove prednosti. Ceste so natrpa-
ne z navadnimi kolesi in njegovimi 
izpeljankami, v obliki trikolesnih 
tovornjakov in taksijev za prevoz 
ljudi. Poleg tega so me na križiščih 
z grozo navdajali veliki panoji, ki so 
natančno in kruto prikazovali pro-
metne nesreče. Polni so bili krvi in 
razmesarjenih trupel.

Po dnevu nepopisnega truda in 
obupa sva počasi odkrivala zako-
nitosti mesta. Prepričala sva se o 
razumu mestnih oblasti. Vsa večja 
pekinška križišča so označena s ki-
tajskimi pismenkami in v latinici, 
mestni avtobusi pa imajo tudi arab-
ske številke. To nama je ob pomoči 
dvojezičnega in dvopisnega zemlje-
vida omogočalo orientacijo po »člo-
veškem čebelnjaku.«

Zgodovina Pekinga je pestra. 
Zares veličastno je mesto vstopilo 
vanjo leta 1215 z Džingis Kanovim 
prihodom. Na pogorišču in moriš-
ču starega se je iz pepela, kakor ptič 
feniks, rodilo novo mesto Dadu. Pod 
Kublai Kanom, vnukom mogočnega 

Veliki met bo na koncu
Od 14. do 21. avgusta bodo naj-

boljši evropski žonglerji v Termah 
Ptuj imeli svoj kamp z velikimi šoto-
ri, kabareji, telovadnimi dvoranami, 
otroškimi igrišči, cono za ognjene 
igre in vso potrebno infrastrukturo. 
Program sedemdnevnega srečanja 
sestavljajo parade, igre, delavnice, 
ki so osrčje vsakega žonglerskega 
srečanja, gala predstave, ognje-
ni šovi in otvoritvena prireditev, s 
čimer želijo zadovoljiti še tako za-
htevnega obiskovalca, pritegniti 
širše množice ljudi k obisku in ogle-
du spektaklov, delavnic in parade. 
Vsako leto pripravijo novo ognjeno 
predstavo s pomočjo delavnic, re-
zultate nato predstavijo žonglerjem 
in širšemu občinstvu. Občinstvo 
bodo zagotovo pritegnili že z otvo-
ritveno prireditvijo, posebej pa še 
s parado, veliko gala predstavo, og-
njenim šovom, ki bo morda celo na 
Dravi, zaključna prireditev pa se bo 
končala z  »velikim metom«, v kate-
rem bodo naenkrat v zrak poleteli 
vsi žonglerski rekviziti.

Sicer pa so najboljši žonglerji že 
sedaj na trnih, ker želijo biti na Ptu-
ju oziroma na 28. evropskem sreča-
nju še boljši, kot so bili lani v Car-
vinu. Evropsko srečanje je največji 
vsakoletni žonglerski dogodek, na 
katerem se sreča in druži od 3000 
do 5000 žonglerjev iz celega sveta.

MG

predhodnika, je Dadu postal Khan-
baliq, glavno mesto Kitajske. Kano-
vih palač ni več, vendar nam je o 
njih ostal opis Marka Pola, velikega 
srednjeveškega popotnika.

»Za temi zidovi stoji palača Veli-
kega Kana, palača bolj razsežna kot 
katerakoli do sedaj. Stene velikih 
dvoran so okrašene z izklesanimi 
zmaji, figurami bojevnikov, ptičev 
in pošasti. Na vsaki strani palače vo-
dijo navzgor mogočne marmornate 
stopnice. Novo mesto ima obliko 
kvadrata s stranico šest milj in je 
obdano z glinenim zidom. Obzidje 
ima dvanajst vrat. Število stanovanj 
in hiš v mestu in predmestju je več-
je, kot jih lahko dojame človeški ra-
zum ...«

Skozi oči srednjeveškega popo-
tnika, vidimo tudi mogočno sloves-

nost ob tatarskem novem letu. »Kan 
je dobil v dar veliko čredo prelepih 
belih konj. V mimohodu je sodelo-
valo blizu pet tisoč slonov. Osedlani 
so bili z nosilnicami okrašenimi z 
zlatom in svilo ...«

Antični Peking je bil zgrajen kot 
ruska Babuška. Iz sredine navzven 
si sledijo Prepovedano mesto, Ce-
sarsko mesto in Notranje mesto. 
Zunanje mesto je nadaljevanje No-
tranjega z južne strani.

»Prepovedano mesto« je dobilo 
svoje ime zato, ker so ga morali ob 
sončnem zahodu zapustiti vsi mo-
ški. Njegov sijaj je, po zadnji veliki 
obnovi za časa dinastije Ming, čuti-
ti še danes. Je največji zgodovinski 
kompleks lesenih zgradb na Kitaj-
skem. Za njegovimi rdečimi zidovi 
so vasovali cesarji, snovali velike 

vojske, sprejemali odločitve za grad-
njo kitajskega zidu in namakalnih 
naprav. Tu se je neposredno in po-
sredno odločalo o usodi milijonov 
ljudi. Med rumenimi strehami še 
danes stoji drevo, na katero se je 
obesil zadnji vladar dinastije Ming. 
Prej je lastnoročno podavil dvorne 
dame in hčer. V devet tisoč sobanah 
je preživljal tragično mladost tudi 
poslednji kitajski cesar.

Največja nevarnost za mesto so 
bili požari. Ljubezen Kitajcev do 
ognja, raket, oster veter iz puščave 
Gobi in lesene hiše niso šli skupaj. 
Osemsto stavb se danes nepreki-
njeno obnavlja. Delo zahteva, kakor 
pred stoletji, vojsko obrtnikov.

Janez Jaklič

Nadaljevanje
v prihodnji številki

Foto: Janez Jaklič

Kolesa v mestu prednjačijo kot potniški in tovorni promet.



Odgovor: Vnetje maternice 
po porodu je posledica bak-
terijske okužbe, vendar se na 
srečo pri psicah razmeroma 
redko pojavi. Pojavlja se zlasti v 
primerih pomanjkljive higiene 
ob samem porodu, poškodb 
porodnega kanala, ki nastanejo 
ob težkih kotitvah ter zaostalih 
plodovih ovojnicah – retentio. 
Znamenja vnete maternice so v 
začetni fazi dokaj slabo opazna. 

Psičke so apatične, odklanjajo 
hrano, izgubijo mleko, poviša 
se jim telesna temperatura, iz-
cedek iz rodil je krvav, gnojen 
in močno zaudarja. Običajno 
se vnetni procesi v maternici 
pojavijo kak teden do 10 dni 
po porodu.

Izcedek, ki ga opažate pri 
vaši psički, je povsem norma-
len pojav, ki traja nekje do 6. 
tedna po porodu. Gre za rjav-

kasto krvav sluzast izcedek, 
ki se izloča zaradi obnavlja-
nja maternične sluznice po 
porodu.

Obisk pri veterinarju je nu-
jen le v primeru smrdečega 
izcedka iz rodil ter ob poslab-
šanju splošnega stanja vaše 

živali. Razlogi za strah so to-
rej v vašem primeru povsem 
odveč.

Vojko Milenkovič, 
dr. vet. med.
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Pomlad v vrtu
Naveličanim dolgotrajne in trdo-

vratne zime in neučakanim toplejše-
ga pomladanskega vremena nam je 
Gregor, ki goduje 12. marca, nekaj dni 
pred začetkom koledarske pomladi, 
širom odprl vrata prihajajoči pomla-
di, da so se lahko pričeli ptički ženiti, 
vrtnarji pa odpravili k prvim pomla-

danskim opravilom v vrtu naproti.
V SADNEM VRTU nadaljujemo z rezjo sadnega 

drevja, ki ga pri peškarjih jablanah in hruškah kon-
čamo do brstenja, pri koščičarjih breskvah, mareli-
cah in češnjah pa jo opravimo, ko zbrste in zacve-
to. Z rezjo vinske trte pohitimo, ker se bo že v nekaj 
dneh te otoplitve predramila iz zimskega mirovanja, 
po njenih rozgah se bodo pričeli pretakati rastlinski 
sokovi na rezninah pa solziti. Brsti črnega ribeza in 
drugih grmovnic sadnega jagodičevja so pri dotiku 
občutljivi na osip, zato opravimo rez, preden prično 
brsteti.

Meseca marca, preden prične sadno drevje vegetira-
ti, je čas pomladanskega sajenja sadnih sadik. Sajenje 
lahko opravimo tudi kasneje, ko se zemlja otopli, toda 
le s sadikami, ki so bile hranjene v hladilnici in so do 
dneva sajenja še v stanju zimskega počitka. Kot za vsa-
ko sajenje velja rek, kako ga boš sadil in vzgajal, tako 
bo rastlo, pri pripravi zemlje za sajenje in sajenju ne 
izpustimo nobenega dejanja, ki bi imelo za posledico 
slabo rast sadnega drevesa, z nekaterimi opravili pa 
smo pri pomladanskem sajenju še posebej pozorni. 
Sadika po prezimitvi ne sme imeti nobenih posledic 
poškodb zimske pozebe, imeti mora zdrave korenine. 
Korenine pred sajenjem namakamo v blatni brozgi, 
v sadilni jami jih enakomerno razporedimo in tesno 
poteptamo s prstjo in izdatno zalijemo. Hlevski gnoj 
položimo v obod sadilne jame, da ga bodo korenine 
dosegle šele po dveh letih rasti, ko bo povsem preperel. 
Drevesne vrste, ki jih ogroža škodljivec voluhar, sadi-
mo v košaro iz žičnega pletiva. Drevesni kolobar naj 
bo zaključen v obliki skodele, da se bo v njem zbralo 
čimveč deževnice.

V OKRASNEM VRTU čimprej pripravimo in poseje-
mo površine, ki jih nameravamo zatraviti. Zemlja za 
zatravljanje naj bo dovolj globoko prerahljana, dovolj 
uležana, predvsem pa dobro poravnana zaradi lažje 
kasnejše košnje trave v dovolj zdrobljenem zlogu brez 
grud. Setev je potrebno opraviti čimbolj enakomerno, 
travno seme pa vtisniti v tla, da bo bolje kalilo. Pova-
ljani posevek prekrijemo z vlaknasto folijo, da ga pri 
rošenju ali dežju ne bi splavilo ter da ga zavarujemo 
pred pticami.

Visoke okrasne trave obrežemo in odstranimo lan-
ski prirastek šele, ko opazimo vznik novih vršičkov 
iz koreninske grude. Suha stebla, ki so skozi zimo va-
rovala koreninsko grudo, obrežemo ne pretesno ob 
tleh. Po okrasnem vrtu pregledamo stanje prezimelih 
rastlin. V primeru, da sta jih zimska zmrzal ali škod-
ljivci privzdignili, jih z vtiskanjem v tla učvrstimo, 
da jim omogočimo nadaljnjo rast. To opravimo ne 
glede na stanje zemljišča, ki je lahko v tem času še 
zamočeno.

Če nimamo dovolj svetlega prezimovališča, s presa-
janjem lončnic še nekoliko časa počakamo. Rastline 
namreč po presajanju prično z rastjo, če pa so v tem-
nem prostoru, postanejo občutljivejše.

V ZELENJAVNEM VRTU dnevno pregledujemo setve-
nike, kjer vzgajamo sadike vrtnin in cvetlic enoletnic 
za domače potrebe. Redno jih plevemo, izpostavljamo 
svetlobi in skrbimo za ustrezno toploto in vlago. S pi-
kiranjem in presajanjem jim krepimo koreninsko gru-
do, z redčenjem dodajamo svetlobo, da sadike ne bodo 
stegnjene in bledikave, njihovo rast pa usmerjamo z 
toploto. Na hladnem se rast upočasni. S pripravo gredic 
pričnemo šele, ko bo zemlja dovolj suha, da se ne blati, 
ne lepi na obutev, ko pa se bo ogrela na 8 do 10 stopinj 
Celzija, bomo sejali in sadili čebulček, česen, šalotko, 
špinačo in druge vrtnine, ki začno s kalitvijo in rastjo 
že v hladnejši zemlji in so manj občutljive na spomla-
danske slane.

Po biokoledarju je priporočljivo sejati in saditi ras-
tline, ki jih pridelujemo zaradi cveta, od 18. do 20. 
marca, lista 20. in 21. marca, in plodov od 22. do 24. 
marca.

Miran Glušič, ing. agr.

V vrtu

Osnovne 
s e s t a v i n e 
krem v ko-
zarcih so 
rumenjaki, 
sladkor in 
mleko. Ne-
katere še 

dodatno rahljamo s trdim 
snegom beljakov ali s tolče-
no sladko smetano. Kreme 
v kozarcih lahko zgostimo z 
želatino ali s škrobom. Upa-
rimo lahko liste želatine, ki 
hkrati vplivajo na barvo in 
okus kreme ali mleto že-
latino. Ne glede na to, ali 
uporabimo želatino v listih 
ali mleto, jo pred uporabo 
vedno namočimo v hladno 
vodo. Danes kreme v kozar-
cih vse pogosteje zgostimo 
tudi s škrobom. Lahko upo-
rabimo čisti jedilni škrob ali 
celo pšenično moko.

V kolikor pripravljamo 
kreme v kozarcih z želati-
no, jih v osnovi pripravi-
mo tako, da rumenjake in 
sladkor penasto umešamo 
in prilijemo vrelo mleko. 
Mleko lahko odišavimo z va-
niljevim sladkorjem, cime-
tovo ali vaniljevo palčko in 

Kuharski nasveti

Kreme v kozarcih
Kreme so rahle in nežne jedi, ki jih lahko uporabimo 
kot nadev sladicam, jih serviramo kot samostojne 
jedi ali z njim dopolnjujemo in izboljšujemo različne 
sladke jedi. Glede na to, kako jih pripravljamo, jih 
delimo na kreme v kozarcih in kreme za prelive in na-
deve. Samostojne slaščice so le kreme v kozarcih. 
Ponudimo jih kot hladne sladice, dekorirane in okra-
šene s smetano, sadjem in drugimi sladkimi izdelki.

nato posodo postavimo nad 
soparo in kremo mešamo 
tako dolgo, da naraste in se 
zgosti. Zgoščeni kremi do-
damo namočeno želatino, 
rahlo premešamo in po želji 
kremo izboljšamo z dodat-
ki sadja, kock pečenega bi-
skvita, suhim sadjem in po-
dobnimi dodatki. Še toplo 
kremo nalijemo v primerne 
steklene kozarce in pustimo 
da se ohladi in strdi. Preden 
tako pripravljene kreme po-
nudimo, jih dodatno okrasi-
mo.

Pri kremah v kozarcih, ki 
jih pripravljamo z želatino, 
kreme po tem, ko smo ji 
dodali želatino, ne smemo 
postaviti nad soparo, ker 
želatina izgubi velik del 
svoje vezivnosti. V kolikor 
kremam v kozarcih, ki smo 
jih zgostili z želatino, do-
damo še tolčeno smetano, 
jo vedno dodamo in dobro 
premešamo, ko se krema že 
rahlo gosti oziroma skoraj 
ohladi. Če jo dodamo prej, 
se krema proti vrhu dvigne 
in je zgornji del bolj rahel, 
spodnji del pa gostejši, ker 
se del sestavin sesede na 

Mokri smrček

Vprašanje bralca Tomaža iz Ptuja: Imamo psičko, ki je sko-
tila 6 zdravih mladičkov. Stari so 3 tedne in lepo napre-
dujejo. Čeprav se je psička po porodu lepo očistila, opaža-
mo, da ima še zmeraj precej močan rjavo krvav izcedek iz 
rodil. Kje je vzrok za obilen izcedek in kaj storiti?

dno.
Kreme v kozarcih lah-

ko zgostimo s škrobom in 
moko. Škrob in moko naj-
prej zmešamo v manjši ko-
ličini hladnega mleka, ki ga 
vzamemo od celotne količi-
ne. Posebej prav tako pena-
sto umešamo rumenjake in 
sladkor in jim dodamo še 
gladko premešan škrob ali 
moko in vse sestavine za-
kuhamo v vrelo mleko. Nato 
kuhamo na štedilniku tako 
dolgo, da se krema rahlo 
zgosti. Gosto tekočo takoj 
nalijemo v pecljate stekle-
ne kozarce in jo ohladimo. 
Tako pripravljene kreme 
pogosto izboljšamo s stop-
ljeno čokolado, kakavom, 
lešniki, pistacijami, kostanji 
in podobnimi dodatki. Pre-
den tako pripravljene kre-
me ponudimo, jih prav tako 
okrasimo s stepeno sladko 
smetano, koščki čokolade, 
kandiranim sadjem in podo-
bnimi dodatki.

Kreme v kozarcih so pri-
ljubljen mrzli deserti v vseh 
letnih časih. Mnoge imajo 
že staro izročilo in se jih še 
dandanes vsi razveselimo. 
Tako še vedno radi priprav-
ljamo kremo v kozarcu, ki 
je zgoščena z malo moke 
in koruznega škroba. Čo-
kolada, vanilja in kava so še 
vedno najpogostejši okusi 
krem v kozarcih. Prav tako 
priljubljene kombinacije so 
zgoščena krema s škrobom 
in obogatena s čokolado in 
skuto. Vse kreme v kozarcih, 
ki jim izboljšujemo okuse s 
skuto, večjim deležem ore-
hov ali kostanjev, se hitro 
strdijo in so tudi primerne 
za nadevanje.

Kreme v kozarcih pa pri-

Vam vaš mucek, psiček, hr-
ček, ribice ... bolehajo, naga-
jajo? Rubrika MOKRI SMR-
ČEK vam bo z veterinarjem 
Vojkom Milenkovičem, dr. 
vet. med., pomagala odgnati 
skrbi. Vprašanja nam pošljite 
na naslov: RADIO-TEDNIK 
Ptuj, Raičeva 6, 2250 Ptuj 
ali po elektronski pošti: 
nabiralnik@radio-tednik.si.

pravljajo tudi drugod po 
svetu, tako je v Ameriki zna-
na karamelna krema v kozar-
cih, v Franciji pripravljajo 
malinovo kremo, zrahljano 
s smetano, v Nemčiji je zna-
na vinska krema v kozarcih 
s suhimi slivami. Pri nas pa 
kreme v kozarcih pripravlja-
mo z okusom čokolade, va-
nilje, lupinastega sadja, kot 
so orehi, lešniki, mandlji, z 
dodatkom kandiranega sad-
ja, karamele in svežega sad-
ja. Kreme v kozarcih pa lah-
ko spreminjamo po lastnem 
okusu in željah, če imamo 
dober osnovni recept.

Vaniljevo kremo v kozar-
cih pripravimo tako, da 3 ru-
menjake in 10 dekagramov 
sladkorja penasto umešamo, 
dodamo 5 dekagramov čiste-
ga škroba, ki ga premešamo 
v enem decilitru mleka. 4 
decilitre mleka v večji poso-
di na štedilniku skuhamo. 
Ko zavre, odstavimo in vanj 
vlijemo pripravljeno mešani-
co iz rumenjakov, sladkorja 
in škroba. Dobro premeša-
mo in kremo na štedilniku 
zavremo. Odstavimo in še v 
vročo postopoma dodajamo 
trdi sneg, ki smo mu dodali 
5 dekagramov sladkorja. Kre-
mo do mlačnega ohladimo 
in ji dodamo 2 decilitra tol-
čene sladke smetane. Kremo 
lahko izboljšamo s čokolado, 
kakavom, orehi. Lahko pa 
smetano zamenjamo z dodat-
kom jogurta. Kremi pa lahko 
dodamo tudi 15 dekagramov 
skute. Še preden se popolno-
ma ohladi, jo nadevamo v ste-
klene kozarce in pred servira-
njem dekoriramo.

Nada Pignar,

profesorica kuharstvaFo
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Jedilnik tega tedna
Sobota
zelenjavna kremna juha, musaka, zelena solata
Nedelja
goveja juha z rezanci, pečen piščanec, mlinci, zeljna 
solata, nugatova torta
Ponedeljek
paradižnikova juha, makaroni z mletim mesom, rdeča 
pesa
Torek
ričet s prekajenim mesom, jabolčni zavitek
Sreda
juha z nastrganim korenjem in zdrobom, špinača, 
ocvrt sir, sladoled
Četrtek
krompirjeva smetanova juha, rižota z morskimi 
sadeži, solata
Petek
gobova juha, zabeljeni ajdovi žganci

Jedilnik je za vas sestavila Viki Klemenčič Ivanuša.

Pa dober tek vam želim!



Indija – 
razvijajo~i se trg

Vedno ve~ 
investitorjev 
poizkuša sle-
diti glavnim 
tokovom ka-
pitala, ki pov-
zro~ajo rast 
dolo~enega gospodarstva. 
Posledi~no vse ve~ sloven-
skih investitorjev z željo po 
ohranitvi preteklih donosov 
v Sloveniji investira na tuje 
trge.

Pogledali smo si že trge 
bivše Jugoslavije, ki lahko 
z nezadržno vnemo v sred-
njero~nem obdobju petih let 
investitorju prinesejo zavid-
ljive rezultate.

Zakaj tega ne bi izkoristi-
li, ~e nam denar leži pred 
o~mi?

Drugi trg, ki postaja vse 
bolj privla~en, pa je zago-
tovo Indija, ki je trenutno 
~etrta najve~ja gospodarska 
sila v Aziji. Gledano dolgo-
ro~no je morda celo najbolj 
perspektivna dežela na sve-
tu. Po številu prebivalstva 
se uvrš~a na drugo mesto, 
s ~imer je njen potrošniški 
potencial prakti~no neome-
jen in je takoj za Kitajsko. 
Trenutno se v Indiji intenzi-
vno razvija infrastruktura, 
tja pa svetovne tehnološke 
korporacije selijo ve~ino svo-
jih razvojnih oddelkov.

Znano je, da je velika pre-
dnost Indije pred Kitajsko 
v manjši razvitosti, posledi-
~no cenejši delovni sili ter 
~istejši industriji, ki manj 
onesnažuje okolje. Rast se 
šele dobro za~enja, saj se 
tuje investicije v to državo 
izrazito pove~ujejo. Indija je 
v zadnjih dveh letih skoraj 
za enkrat pove~ala gospo-
darsko rast s 4 na 7,5 odsto-
tkov. Glavni indijski borzni 
indeks BSESN je v sredini 
lanskega leta izena~il svojo 
najvišjo vrednost iz leta 
2000. V zadnjih šestih mese-
cih je pridobil ve~ kot 30 od-
stotkov.

Iz ni~ ni ni~. To vemo že 
zelo dolgo. ~e ne poskusite, 
ne morete vedeti.

Vprašanje za vas. ~e boste 
v naslednjih petih letih in-
vestirali na enak na~in kot 
v zadnjih petih letih, koliko 
denarja boste zaslužili?

Želim vam ve~ hrabrosti 
in dobrih odlo~itev v prihod-
nosti!

Mitja Petri~, neodvisni 
fi nan~ni svetovalec
info@profi tklub.net, 
www.profi tklub.net
GSM: 041 753 321

Duševno zdravje 
Ko žalujemo druga~e

Danijela je pred kratkim izgubila 
mamo. Svoje žalosti navzven ne kaže 
s ~rnino, kot je to v navadi pri ve~ini 
Slovencev; to je bila tudi mamina že-
lja, ki jo spoštuje. Okolju pa nikakor 
ne more dopovedati, da se žalost za 
izgubljenim ne kaže z obleko, ampak 

je mogo~e žalovati tudi druga~e. Zaradi tega jo je oko-
lje vzelo na piko, obrekovanju ni ne konca ne kraja. To 
ji že na~enja živce. Prosi za pomo~.

~ustvovanje je duševni proces in se dogaja v ~lovekovi du-
ševnosti. V sebi ob~utimo žalost, veselje, strah …, ~ustva pa 
seveda izražamo tudi navzven. Ko smo žalostni, jo~emo, ko 
smo veseli, se smejemo ipd.

Skozi stoletja so se v vsaki kulturi izoblikovali tudi na~i-
ni doživljanja ~ustev navzven s posamezno barvo obla~ila, 
na~inom vedenja in tako naprej. V naši kulturi je ~rna bar-
va obla~il, zastav tista, ki ozna~uje žalovanje, v Aziji npr. 
pa ima to vlogo bela barva. Na prvem mestu pa je vsekakor 
naše notranje doživljanje, ne glede na barvo obla~il, ki jih 
nosimo.

Danijela ravna prav, saj ~uti žalost v sebi, ob tem pa še 
spoštuje voljo umrle mame. Seveda s tem ne izpolnjuje pri-
~akovanj ljudi, ki jih bo težko prepri~ala o svojem ravna-
nju. Ne glede na obrekovanja naj bo takšna, kot je in naj s 
ponosno in dostojanstveno držo pokaže, da zmore prenesti 
tudi krivi~ne izjave ljudi, ki verjetno zgolj površinsko ~us-
tvujejo in ne zmorejo biti strpni do tega, kar je druga~no od 
ve~inskega mnenja in ravnanja.

mag. Bojan [inko, spec. klin. psih.

Sedaj, ko se 
družimo že ve~ 
kot leto dni, 
bi bilo morda 
prav, da pojas-
nimo, kaj vse-
buje strokovna 

numerološka analiza.
Povejmo najprej, da se tak-

šna analiza v življenju naredi 
samo enkrat in to takrat, kadar 
ne moremo priti do tistih stva-
ri, ki jih nujno potrebujemo 
za normalno življenje; tukaj 
mislim predvsem na ljubezen, 
partnerstvo, ustrezno delo in 
notranji mir ter ~e smo veno-
mer pod stresom, razo~arani 
ali polni strahu, obupani ali pa 
nam primanjkuje samozavesti.

Numerološka analiza je mo-
~an in zanesljiv pokazatelj, ki 
nam pove, zakaj ne moremo 
priti do tistih stvari, ki si jih 
želimo in ki jih v življenju nuj-
no potrebujemo. Numerološ-
ka analiza se zelo razlikuje od 
astrološke analize ali od ho-

roskopa. Najve~ja razlika je v 
njeni uporabni vrednosti, saj 
nas dobesedno sili k temu, da 
nekaj spremenimo. ~e si ho~e 
~lovek bistveno spremeniti ži-
vljenje na bolje (na primer v 
ljubezni), potem mora najprej 
nekaj temeljito spremeniti pri 
sebi. ~akati na sre~o ali na »pra-
vo priložnost« se mnogokrat 
zavle~e do smrti in ~loveku je 
na koncu zelo žal, da ni ni~esar 
ukrenil, ampak je samo ~akal.

Numerološka analiza je pisni 
izdelek, ki zajema od 10–15 lis-
tov formata A4 in je sestavljena 
iz ve~ delov, ki se med seboj 
prepletajo. Najpomembnejši del 
se imenuje Predlog spremembe 
ali izboljšave, kjer se vsakemu 
tudi konkretno predlaga, kaj naj 
spremeni v svojem imenu ali pri-
imku. V~asih je potrebno stvari 
samo urediti, v~asih zamenjati 
~rko ali dve, v~asih pa je resni~-
no potrebno zamenjati celotno 
ime ali priimek. Nikoli ne obsta-
ja samo ena rešitev, ampak jih je 
ve~, ki so si po vrednosti med 
seboj podobne.

To kar objavljamo v rubriki 
Numerolog svetuje niso nume-
rološke analize. To so samo 
opisi števil (ki so le del~ek ana-
lize), toliko da ~lovek vsaj malo 
zasluti, kaj se dogaja z njim. 
Res pa je, da lahko vsak te opi-
se primerja s svojim življenjem 
in tako ~isto konkretno ugoto-
vi, kaj drži in kaj ne. Torej zelo 
dale~ od kakšnega prerokova-
nja ali vedeževanja.

Analize so osebne ali družin-
ske. Iz njih izvemo, zakaj so lju-
dje takšni in ne druga~ni (kot 
bi si mi mnogokrat želeli).

Glavni del analize se izdeluje 
ro~no, tako da se vsako ime in 
priimek preverita ve~krat. Tu-

kaj ne sme priti do pomot, kaj-
ti napa~na energija imena ali 
priimka lahko ~loveka precej 
drago stane. Izra~un mora biti 
to~en. ~eprav je videti izra~u-
navanje imena in priimka do-
kaj enostavno (do 50 zna šteti 
vsak), mnogokrat prihaja do 
pomot in posledic, ker se ne 
upoštevajo dosledno vsa raz-
merja in pravila numerologije. 
Pa še praksa je marsikdaj teme-
ljito druga~na od teorije; zato 
ne priporo~am nikomur, da bi 
si ime ali priimek spreminjal 
sam.

Kompletna analiza zajema 
pomen in razlago števil (ener-
gij), ki jih nosimo v imenu, pri-
imku ali vzdevku, numerološko 
abecedo, predlog spremembe 
oz. izboljšave, vsa števila nume-
rologije ter vsa imena, ki pri-
dejo v poštev na predlagano 
energijo (število).Tisti, ki naro~i 
analizo, dobi original, numero-
logu pa ostane kopija. Analiza 
ima tudi žig, podpis in ra~un 
ter mora imeti enako težo tudi 
po desetletjih, ~e bi jo ~lovek 
želel takrat uporabiti.

Na koncu sledi še dialog po 
telefonu ali pa sestanek, kjer 
se zadeva obrazloži in dodatno 
pojasni. Na osnovi tega se po-
tem ~lovek resni~no lažje odlo-
~i, kako bo postavil in izboljšal 
svoje nadaljnje življenje.

Nemogo~e je, da spremenite 
ime ali priimek (~etudi za samo 
eno ~rko) in ostanete isti. Pride 
do sprememb. Velikih in pozi-
tivnih. Pa tudi negativnih, ~e je 
analiza izpeljana nestrokovno 
in površno. To je osnovni za-
kon vesolja, ki se mu nih~e ne 
more upreti.

Lepo vas pozdravlja 
numerolog Dan Sovina

Numerolog svetuje

Strokovna numerološka analiza

Vsi, ki `elite, da vam nu-
merolog Dan Sovina prip-
ravi analizo va{e osebnosti 
(zanjo potrebuje ime, pri-
imek, morebitne vzdevke 
in datum rojstva), po{ljite 
svoje podatke na naslov: 
[tajerski tednik, Rai~eva 6, 
2250 Ptuj, s pripisom: Za 
numerologa, zraven pa v 
pismu napi{ite, pod katero 
{ifro `elite, da objavimo 
odgovor (zaradi varstva 
zasebnosti bodo odgovori 
ozna~eni s {ifro, ne z ime-
nom in priimkom). Pisem z 
oznako "Za numerologa" v 
uredni{tvu ne bomo odpi-
rali, ampak jih posredova-
li neposredno g. Danu.

10. februar — Slavko Gabrovec, 
Meje 4; Majda Paternost, Stojnci 140/a; 
Leopold Zabukov{ek, Dragonja vas 2; 
Oto Mesari~, CMD 17, Ptuj; Roman 
Skuber, Lancova vas 6; Branko Lup{a, 
Go~ova 68; Genovefa Arnu{, Pacinje 
32; Stanko Peter, Pobre`je 6/a; Ivan 
^re{nik, An`elova 20; Boris Kurbus, 
Prepolje 42; Dejan Ri`nar, Ptujska c. 
10, Ormo`; Matja` Sitar, Lancova vas 
49; Stanislav Vil~nik, Muretinci 20; 
Anton Valentan, Staro{ince 13; Vlado 
Krajnc, Sp. Velovlek 24/a.

14. februar — Stanko Poto~nik, Sta-
novno 17; Peter Kukovec, Gori~ak 7; Tat-
jana Krajnc, Hrastovec 134; Robert Belca, 
Dragonja vas 22; Silvo Furman, Gorenj-
ski Vrh 30; Franc Gornjec, Hlaponci 7; 
Nada Kukovec, Gori~ak 7; Stanko Rep, 
Nova vas pri Markovcih 1; Aleksander 
[eruga, Volkmerjeva 11, Ptuj; Fran~ek 
Veber, Ptujska 2/a, Ormo`; Anton Strm-
{ek, Zg. Jablane 28; Franc Hrga, Jur{inci 
75; Stanislav Ivan~i~, Hrastovec 73/a; Jo-
`ef  Bel{ak, Hrastovec 39; Ivan Zemljari~, 
Strmec pri Polen{aku; Martin Koro{ec, 
Hrastovec 26/e; Terezija Zebec, Hrasto-
vec 26/a; Jo`e Frange`, Sp. Jablane 3; 
Vida Miluni~, Gorenjski Vrh 21; Marjan 
Dreven{ek, Ormo{ka 2, Ptuj; Brigita Lu-
`nik, Hrastovec 28; Marija Prelog, Mar-
kovci 52; Sonja Majcenovi~, Hrastovec 
39; Kristina Kokot, Hrastovec 3/a; Anton 
Bel{ak, Tur{ki Vrh 71/a; Slavica [krinjar, 
Tur{ki Vrh 14; Sonja Bauman, Tur{ki Vrh 
1/d; Andrejka Lazar, Tur{ki Vrh 16/a; Jo`e 
Bel{ak, Mo{kanjci 7; Bo{tjan Grajfoner, 
Sp. Korena 33; Ivanka Zupani~, Muretin-
ci 14; Alojzija Pohorec, Hrastovec 80/c.

17. februar — Jo`e Raku{a, Sejanci 
19; Katica Petrovi~, Mo{kanjci 22; Ivan 
Kukovi~, Suha veja 7; Simona Mihalinec, 
Gori{nica 34; Jo`e Pernek, Velika Varni-
ca 18; Milica Pulko, Zakl 12/b; Martina 
Florjani~, Strelci 9; Marica Podgor{ek, 
Trdobojci 10; Du{an Djon{ek, Mo{kanjci 
21/a; Albin Dizdarevi}, Pristava 39/a; Raj-
ko Jaklin, Rabel~ja vas 23/e; Anton Buk-
{ek, @etale 51; Rudolf Repec, Tr`ec 19/a; 
Zlatko Kosec, Mo{kanjci 118; Ne`a Er-
javec, Vi~ava 66; Matja` Horvat, Kvedro-
va 3, Ptuj; Bo{tjan Novak, Volkmerjeva 
c. 21, Ptuj; Leonida Ozimek, An`elova 
11, Ptuj; Du{an Poto~nik, Popovci 2; Mi-
ran Smolej, Maj{perk 59; Janez @nidari~, 
Lancova vas 96; Franjo Bezjak, Trajanova 
12, Ptuj.

18. februar – Katja Sven{ek, Sela 29; 
Tamara Dreven{ek, Stojnci 72; Polona 
Bedenik, Cesta 8. avgusta 14, Ptuj; Bar-
bara @nidarko, Le{je 3; Mateja Krajnc, 
Videm pri Ptuju 27; Andrej Hohnec, Na-
dole 16; Vanja Butolen, @etale 42; Denis 
[krabl, Vegova 13, Kidri~evo; Meli Bum-
bakovi~, Ul. 5. Prekomorske 19, Ptuj; Ka-
tja Tement, Slovenja vas 15; Ma{a Sajko, 
Rabel~ja vas 32/b; Lara Lukman, Langu-
sova 8, Ptuj; Petra @eleznik, Ko~ice 67/a; 
Alenka Valentin, Vodova 10, Ptuj; Bla` 
Debeljak, Kungota pri Ptuju 1/a; Ana Ni-
mac, Kvedrova 3, Ptuj; Ajda Raca, To-
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varni{ka 6, Kidri~evo; Domen Stropnik, 
Klepova 59, Ptuj.

21. februar – Tadej Rajh, Velika Ne-
delja 6; Kristina Kumer, Cerovec 22, 
Ivanjkovci; Mitja Puklavec, Drak{l 35/b; 
Marjetka Ledinek, Mladinska 5, Kidri~e-
vo; Janez Horvat, Spuhlja 66/b; Zlatko 
Intiher, Vlahovi~eva 7, Kidri~evo; Sre~ko 
Cajnko, Flegeri~eva 3, Ptuj; Mirko Tikvi~, 
Zg. Hajdina 94; Franc Zajc, Sela 34; Ro-
man Me{ko, Mezgovci 56/a; Franc Kump, 
Sen~ak 11; Dragica Vajsbaher, Kraigher-
jeva 23, Ptuj; Zoran Bili}, Ul. 25. maja 3, 
Ptuj; [tefan Ros, Ko~ice 36.

24. februar – Anton Zajko, Pobre`je 
86/a; Zvonka Rozman, Hum pri Ormo-
`u 27; Sre~ko Sitar, Lancova vas 58/b; 
Marjan Valenko, Mo{kanjci 19; Marjan 
Anderli~, Trgovi{~e 25/b; Viktor Baka~, 
Rimska pl. 3; Branka Pergar, Jadranska 7, 
Ptuj; Milan [o{tari~, Saku{ak 64/b; Miran 
Pe{l, Arbajterjeva 8, Ptuj; Branko Mo-
horko, Apa~e 284; Ivan Ogrinc, Skorba 
35; Anton Bauman, Dragonja vas 27; 
Jo`e Lon~ari~, Zg. Hajdina 188; Viktor 
Zamuda, Spolenakova 23, Ptuj; Branko 
Dreven{ek, Mihovce 48; Janez Plajn{ek, 
Tovarni{ka 1, Kidri~evo; Bogdan Kerle, 
Ob @eleznici 4, Kidri~evo; Boris @elez-
nik, Nadole 4; Jo`ef Rajh, Apa~e 294; Vi-
ktor Jus, @etale 74; Jo`e Turk, Lovrenc 
na Dr. polju 2; Bo{tjan Le{nik, Prvenci 
29; Miran Predikaka, Lovrenc na Dr. pol-
ju 6; Sebastjan Letonja, Tovarni{ka c. 13, 
Kidri~evo; Slavko Repec, Zg. Pristava 37; 
Mirko Fruk, Apa~e 221; Petar Markoti}, 
Kajuhova 1, Ptuj; Martin Brec, Volkmer-
jeva 7, Ptuj; Vlado Mohorko, Kungota 
11; Slavko Ivan~i~, Vo{njakova 10, Ptuj; 
Daniel Jeza, Vlahovi~eva 3, Kidri~evo; 
Emil Munda, Strni{~e 27; Janko Murko, 
Rabel~ja vas 17; Miran Reberc, Gori{nica 
23; Vincenc Krajnc, Bukovci 182; Boris 
Kozoderc, Doklece 17; Franc Drofenik, 
Tlake 18.

25. februar – Branka Bratu{a, Dor-
nava 102; Ur{ka Kolednik, Brezovec 94; 
Eva Rola, Mlinska cesta 7; Tonja Zagor-
{ek, Na postajo 61, Ptuj; Mitja Kidri~, 
Vegova ulica 3, Kidri~evo; [pela Strelec, 
Bukovci 160/a; Anita Bohinc, Jur{inci 
34/a; Mateja Ro`marin, Muretinci 2; Tja-
{a @argi, Ulica 5. Prekomorske, Ptuj; Ves-
na Terbuc, Sovretova pot 45, Ptuj; Mojca 
Prigl, Dornava 91/c; Marko Meznari~, Uli-
ca 25. maja 15, Ptuj; Ma{a Vodu{ek, Ki-
car 12/c; Gregor Resnik, Ulica Vide Ali~ 
14, Ptuj; Matej Novak, Njiverce vas 14; 
Miroslav \ori}, Potr~eva 48, Ptuj; Andrej 
[migoc, Rimska plo{~ad 23, Ptuj; Tea Ja-
zbec, Ulica Borisa Kraigherja, Kidri~evo; 
Mia Erbus, Ulica 5. Prekomorske, Ptuj; 
Robert Dukari}, Ulica 25. maja 17, Ptuj; 
Denis @uran, Formin 8/b; Teo Milo{i~, 
Bukovci 99/c; Doris Bezjak, Hlaponci 9; 
Maja Gere~nik, Gub~eva ulica 6, Ptuj; 
Miha Toplak, Stojnci 135/a; Nastja Leva-
ni~, @nidari~evo nabre`je, Ptuj; Romana 
Zelenjak, Dornava 142/e; Luka Berger, 
Gajzerjeva 2, Ptuj; Laura Maksimovi}, Br-
stje 14; Da{a Cizerl, Kettejeva ul. 17, 
Ptuj; Brina Solina, Slovenskogori{ka ce-
sta, Ptuj; Andreja Jurgec, Cirkulane 81.

Ob razgovoru smo spoznali, 
da v knjigi ne gre za nekak{ne 
recepte za huj{anje, temve~ za 
pozitiven odnos vsakega posa-
meznika do bivanja v lastnem 
telesu, knjiga pa je namenjena 
tistim, ki jim je zdravje in fi zi~-
na lahkotnost pomembna `iv-
ljenjska prioriteta.

@eljka Augustin~i~ je specia-
lizantka podiplomskega speci-
alisti~nega {tudija umetnostne 
terapije, gibno-plesne smeri. 
Na Visoki {oli za socialno delo 
v Ljubljani je diplomirala na 
temo motnje hranjenja.

Kot je dejala avtorica knjige, 
se je tudi sama odlo~ila za po-
vezavo med telesom in du{o 
po porodu, ko je `elela obdr-
`ati svoje telesne obline v so-
razmerju s svojim `ivljenjskim 
stilom, torej udobje bivanja v 
lastnem telesu.

S hranjenjem mora vsak ~lo-
vek sam opraviti. Predpisani 
recepti o vnosu posameznih ka-
lorij dnevno v ~love{ko telo so 
presplo{ni, da bi lahko obvelja-

li za vse ljudi. ^lovek mora biti 
pri hranjenju dosleden in mora 
imeti mo~no voljo. Za pravilni 
stil hranjenja se je potrebno od-
lo~iti takoj, izgovori, da "»danes 
{e tako, jutri pa za~nem huj{a-
ti«, ne prinesejo uspeha. Tega 
jutri obi~ajno ni, ~e pa je, os-
tane za kratek ~as. Shuj{evalne 
diete so obi~ajno mu~enje, pra-
vilno hranjenje to ne sme biti.

Debelost je bolezen, oziro-
ma je psihosomatski bolezen-
ski proces, ki se pojavlja tudi 
med mladimi in je `e pere~ 
problem. Avtorica @eljka Au-
gustin~i~ pa je opozorila na 
problem `eje, ki je obi~ajno 
ne ~utimo v tak{ni meri, da bi 
dnevno zau`ili dovolj teko~i-
ne, oziroma vode, in je na{e 
telo obi~ajno dehidrirano. Pri 
tej problematiki pa je podala 
tudi recept. Za 25 kilogra-
mov telesne te`e je potreb-
no popiti liter teko~ine na 
dan (petlitrska pletenka za 
stokilogramskega ~loveka 
dnevno…).

Sicer pa se po mnenju @elj-
ke v glavnem prehranjujemo 
ve~ ali manj nezdravo, tudi 
po zaslugi najrazli~nej{ih bla-
govnih znamk, ki sorazmerno 
poceni ponujajo najrazli~nej-
{e prehrambene artikle, ki ka-
kovostno niso najbolj{i. Sicer 
pa smo po mnenju @eljke eko-
lo{ko {e precej neosve{~eni.

Franc La~en

V kulturni areni � @eljka Augustin~i~

Osnovna {ola huj{anja
V torek je bila v Stari steklarski delavnici na Ptuju kulturna arena, ki sta jo 
pripravila Obmo~na izpostava sklada za kulturne dejavnosti in Zveza kultur-
nih dru{tev Ptuj. V tokratni kulturni areni se je Nata{a Petrovi~ pogovarjala 
z @eljko Augustin~i~, diplomirano socialno delavko, sicer pa avtorico knjige 
Osnovna {ola huj{anja.

Foto: Fl

@eljka Augustin~i~



»Ne glede na vse ima vsak 
moški možnost spodnesti tla 
pod nogami katerikoli ženski. 
Le pravo metlo potrebuje« 
– Alex »Hitch« Hitchens

Hitch ni lekcija o oblačilih 
po zadnjih modnih zapovedih, 
notranji opremi ali nočnih 
klubih trenutka. Preprosto 
rečeno: film je prijetno prese-
nečenje. Ne pričakujte hujših 
zapletov in razpletov – zadeva 
je precej predvidljiva. Pove 
pač tisto, kar hočemo slišati. 
Gre torej za film z lepo sceno-
grafijo, lepo kostumografijo 
in lepimi ljudmi. Se pravi či-
sta prikupna laž, a vzgojna za 
vsak parček in za vse samske 
ljudi. Film lahko brez slabe ve-
sti zelo priporočamo vsem, ki 
ste ljubitelji dobrih komedij s 
pridihom romantike in vsem, 
ki prisegate na Willa Smitha! 
Ženske imajo klišejsko mnenje 
o moških in obratno, moški o 
ženskah. Pojavi se nek model, 
ki skupaj spravi dva, ki se v 
realnem življenju ne bi nikoli 
srečala. Hitch (Will Smith) je 
pravi mojster na področju lju-
bezni in tako z nasveti poma-

ga drugim moškim, ki jim pri-
manjkuje samozavesti. Toda 
Hitch ob srečanju s prikupno 
Saro (Eva Mendes) spozna, da 
lahko ljubezen tudi največje-
ga zapeljivca spremeni v po-
polnega bebčka, kar pa mor-
da sploh ni tako zelo usodno. 
Hitch je izjemno uspešno po-
magal najti ljubezen drugim 
moškim, njegov preizkušen 
in prefinjen pristop pa očitno 
ne vžge pri prelepi novinarki 
newyorškega tabloida, kar ga 
povsem zbega. Prvič v življe-
nju Hitch spozna nekoga, ki 
mu je tudi že vse jasno in to ga 
zelo privlači. Zdi se, kot da bi 
vesolje kovalo zaroto proti nje-
mu – prisili ga, da Sari pokaže, 
kdo je, ne pa, da se ji kaže tak, 
kakršnega naj bi si po njego-
vem mnenju ona želela videti. 
Sara iz njega izbeza ranljivo 
nerodo, ki je v vseh nas, ko se 
približamo ženski naših sanj. 
Toda: je ženska, ki je prepri-
čana, da mora biti ves čas na 
preži in se braniti, če želi po-
klicno uspeti. Vendar je po 
duši nepoboljšljiv romantik. 
In tako se zgodba lepo preple-
ta in prikazuje na simpatičen 
in neroden način tako moški 
kot tudi ženski lik v kočljivih 
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Založbe navadno narekujejo glasbeni tok in imajo takšno 
moč, da lahko ustvarijo hit tudi iz zelo slabe pesmi. Tu na-
stopijo marketinški triki, s pomočjo katerih lahko masa takoj 
pade pod vpliv neke pesmi ter tako nastane hit.

Posthumni uspeh RAYA CHARLESA je neizmeren, saj tako 
film Ray (v glavni vlogi igra z oskarjem nagrajen Jamie 
Foxx) kot tudi plošča duetov Genius Loves Company prina-
šata zajetne kupčke dolarjev. Geniju na omenjenem albumu 
dela družbo legendarni Willie Nelson in skupaj sta na čarob-
ni način prepela znani napev IT WAS A VERY GOOD YEAR 
(****), ki na inovativen način združuje pop, soul, jazz in celo 
country.

ROD STEWART je kariero začel v skupini Small Faces. Kje 
so že tisti časi, ko si je gospod upal ´koketirat´ tudi z disco 
ritmi v nepozabnem hitu Do You Think I´m Sexy. Hripavi 
osvajalec zadnja tri leta na površje prinaša najlepše ameri-
ške pesmi na ploščah American Songbook 1, 2, in 3. Na zadnji 
zbirki se je znašel tudi čudovit evergreen BLUE MOON (****), 
v katerem mu malo pomaga tudi Eric Clapton in sta ga na 
glasbeno površje privlekla davnega leta 1934 Rogers & Hart.

Pop in klasično glasbo so na najboljši možni način združi-
li člani zasedbe Il Divo, sedaj pa jim sledi zasedba G4. Kvar-
tet je bil do finala v boju v lanski ediciji britanske glasbene 
oddaje Pop Idol, v kateri je nato zmagal Steve Brookstein 
(le-ta že beleži No 1. hit s priredbo pesmi Against All Odds). 
Fantje so se nato zaprli v studio in na zabaven ter tenorski 
način priredili klasiko BOHEMIAN RHAPSODY (***) skupine 
Queen.

Ameriški ´čokoladica´ AMERIE je otroštvo preživela po 
svetu, saj je bil njen oče visoka vojaška osebnost. 2002 je bilo 
prelomno leto za glasbenico, saj je takrat izdala zgoščenko 
All I Have. Pevka se je trudila še naprej in pravi uspeh ver-
jetno sledi z udarnim in modernim r&b komadom 1 THING 
(***) iz film Hitch in v njem blesti Will Smith.

Pri 13 letih se smeji čez celoten obraz pevki JO JO, ki je 
miniaturna ali najstniška verzija Britney Spears. Oba prva 
komada Leave (Get Out) in Baby It´s You sta v hipu posta-
la uspešnici in sta se nahajala pri vrhovih svetovnih lestvic. 
Mlada in luštna pevka vas bo pozitivno presenetila z ener-
gično r&b in pop bombo v preprostem komadu NOT THET 
KINDA GIRL (***).

Vsako poletje prinese tudi svoje hite in eden najvidnejših 
plesnih hitov lanskega poletja se je imenoval Lola´s Theme. 
Se ga še spomnite? Verjetno ste v rahli dilemi, razen, če ste 
ljubitelj sodobne ´diskotečne´ glasbe. Studijski duet SHAPES-
HIFTERS nabija še naprej svoj komercialni house v komadu 
BACK TO BASICS (***), ki ima sila malo besedila in še to je 
bizarno zapeljivo ali smešno.

Avstralska pevka, igralka in manekenka NATALIE IMBRU-
GLIA nam je v hipu zlezla pod kožo z nepozabno skladbo 
Torn. 25. april je končno datiran izid nove velike plošče Co-
unting Down The Days te simpatične izvajalke in jo je v glav-
nem produciral Ben Hiller. Le-ta se je zelo potrudil v nosilnem 
singlu SHIVER (*****), ki ima hitro nalezljivo rock melodijo.

EVANESCENCE so se vpisali v glasbeno zgodovino z debi-
tantskim hitom Bring Me to Life. Kvintet ima vrhunsko pev-
ko in avtorico Amy Lee, ki dobesedno ´raztura´ v agresivni 
baladi BREATHE NO MORE (****) iz filma Elektra. Glavno 
vlogo v filmu igra Jennifer Garner in na filmskem albumu 
ali soundtracku se nahaja 15 odličnih rockerskih pesmi.

Na slovenski glasbeni sceni smo bogatejši za naslednje 
potencialne uspešnice INSTANT PRINCESKA – NUŠKA DRAŠ-
ČEK, HUBBA BUBBA – ČUKI, NE MINE NITI DAN – ZORAN 
PREDIN, ŠE MAL BOLJ DOL – BIG FOOT MAMA in ODHAJA 
DAN – VLADO KRESLIN.

David Breznik

Info

Glasbene novice

Simbolni naslov Rebirth 
pete studijske plate Jennifer 
Lopez ne prinaša ponovnega 
glasbenega rojstva te čudo-
vite bejbe. Zdi se mi že lep 
čas, da je J.Lo le seks ikona in 
podpovprečna pevka. Njene 
vokalne sposobnosti so kot 
ravna črta, vendar je njena eki-
pa v ozadju prava. Kaj mislim 
z besedo prava? To pomeni, 
da je glasbena produkcijska 
´mašinerija´ najboljša in da 
je idejni mojster tega projekta 
skoraj nezmotljivi hit maker 
Cory Rodney. Kaj prinaša po-
novno rojstvo oziroma zgoš-
čenka Rebirth? Dvanajst v 
glavnem r&b-jevskih pesmi, 

malo popa, soula, funka latina, 
salse in rapa. Nič šokantnega 
ali pač!? Glasba bo zadovoljila 
v glavnem temnopolte guruje 
in peščico mladih trendovskih 
r&b fanovov. Gosti na plošči 
so Fat Joe, Fabolous in njen 
mož Marc Anthony.

Izvajalka je s pomočjo me-
dijskega trika pravi čas postala 
´noseča´ in rumeni tisk je do-
dano polnil strani o J.Lo, kar 
je bila izredno dobra reklama 
ob izidu velike plošče Rebirth. 
Hit številka ena je Get Right, ki 
ima močno ozadje starega fun-
ka in groovy r&b-ja. Struktur-
no so podobno agresivne in 
energijske tudi pesmi Whate-

Glasbeni kotiček

Rebirth – JENNIFER LOPEZ
(Epic – Menart – 2005)

Filmski kotiček

Hitch: 
Zdravilo za sodobnega moškega

Hitch
romantična komedija
Dolžina: 115 min
Leto: 2005
Država: ZDA
Režija: Andy Tennant
Scenarij: Kevin Bisch
Igrajo: Will Smith, Eva Men-
des, Kevin James, Amber 
Valletta

ver You Wanna Do, Cherry Pie 
in Ryde Or Die. Whatever You 
Wanna Do prav diši po botru 
funka Jamesu Brownu in bi jo 
on izvedel z bistveno več žara. 
Komad Cherry Pie bi lahko bil 
tudi eden izmed prihajajočih 
singlov, saj ima pozitiven pop 
svetlobni žarek pomešan ter 
skrit z r&b-jem ter funkom. 
Najboljši zadetek na plošči 
je ta pita, ki jo dopolnjujejo 
tudi izjemni dodatki izraženi 
v kitarskih rifih! Gotovo bo 
naslednja izbranka oziroma 
single s plošče Rebirth Hold 
You Down. Le kdo zadržuje 
navzdol to popularno raketo, 
se verjetno vprašujete tudi vi? 
To je rap prvak Fat Joe, ki kar 
nekaj razpravlja sam s sabo 
v melodični simpatični soul 
pesmi Hold You Down, ki je 
nadaljevanje pesmi All I Want, 
ki jo je pevka sila uspešno iz-
vajala z raperjem LL Cool J- 
jem. Ko sem že pri mirnejšem 
delu projekta, ne morem tudi 
mimo pohvale za osebno iz-
poved (I Can´t Believe) This 
Is Me. Pop balada s preprosto 
klavirsko spremljavo in reto-
ričnim besedilom je zares 1 A 
v vseh pogledih ali bolje pri-
sluhih! Mehkejši soul in pop 
združujeta tudi nezahtevni, a 

spevni skladbi I Love in I Got 
U. Ravno pop črto predstavlja-
ta Step Into My World in Still 
Around, ki bi morali biti hi-
trejši, da bi prepričali ter da bi 
imeli v sebi tisto prepoznavno 
plesno energijo. Pod povpre-
čjem je komad He´ll Be Back, 
ki nima ne repa in ne glave ter 
je glasbeno sestavljen iz raz-
nolikih sekvenc sodobne r&b 
godbe.

Igralka in pevka bo gotovo 
vknjižila lepo število prodanih 
izvodov zgoščenke Rebirth. 
Če bolje pomislim, sem ne-
opredeljen, ali vam naj svetu-
jem, da si nabavite ta projekt, 
ali vam ga odsvetujem. Malo za 
šalo malo za res – bootleg ali 
knjižica je opremljena z divji-
mi fotografijami J.Lo. Vendar 
to je premalo, da vam bi pri-
poročal ta soliden r&b-jevski 
projekt, ki pa nima več kot tri 
ali mogoče štiri zares dobre 
pesmi, medtem ko so ostale 
le okostje, ki mora zaokrožiti 
celoto. Za ponovno rojstvo 
in nove zmage se bo morala 
Jennifer Lopez bistveno bolj 
potruditi!

David Breznik

Petek, 18. marca, ob 
19. uri: Japonski več-
er: japonska kaligra-
fija, kimono, haiku, 
japonski vrtovi, po-
sebnosti odnosa do 
narave, dediščine in 
kulture na Japonskem 
... Japonsko bo predsta-
vila Seiko Araki Gerl, 
Japonka, ki sedaj živi 
v Celju.
Sobota, 19. marca, ob 
10. uri v CID: Veliko-
nočna ustvarjalna de-
lavnica: barvanje pir-
hov na drugačen na-
čin – v batik tehniki, 
z voskom, v različnih 
barvah! Delavnico bo 
vodila Natalija Resnik 
Gavez. Kotizacije ni. 
Delavnica je primerna 
za osnovnošolce, sred-
nješolce, študente in 
vse ostale, ki jih praz-
nični čas spodbuja k 
lastnemu ustvarjanju. 
Predšolski otroci se de-
lavnice lahko udeleži-
jo, če imajo spremstvo.
Ponedeljek, 21. mar-
ca, ob 11. uri: drugo 
zasedanje medobčin-
skega otroškega parla-
menta na temo Pred-
sodki in nestrpnost
Petek, 25. marca, ob 
21. uri: koncert - metal 
večer s skupino Not & 
Vun iz Maribora
Vstop na vse dogodke 
je prost!
Vse srednješolce in 
druge mlade, ki jih 
zanima novinarstvo, 
vabimo k sodelovanju 
pri ustvarjanju svoje 
lastne strani v Štajer-
skem tedniku. Prijave 
zbiramo v CID.

CID

trenutkih osvajanja.
Hitchev lik je tako privla-

čen zato, ker na romanco ne 
gleda cinično. Resnično ver-
jame, da vsak moški – razen 
njega – lahko spozna in dvori 
dekletu svojih sanj. Njegovo 
delo je plemenito in altrui-
stično. Tem fantom privošči 
uspeh, saj jim želi prihraniti 
bolečino, ki jo je moral sam 
prenašati. Ironično je, da ima 
sicer Hitch srečo z ženskami, 
vendar v njegovem življenju 
ni kakšnega res izjemnega 
razmerja, ker je njegovo srce 
še vedno ranjeno zaradi spod-
letele ljubezenske romance v 
študentskih letih. Prisegel je, 
da se ljubezni (in bolečini) 
ne bo nikoli več izpostavljal. 
Hitcheva pravila »zdravnika 
za zmenke« so del dolgoletne 
tradicije v igri ljubezni. V fil-
mu je stavek, ki to zelo dobro 
razloži: »Želi si te takega, kot 
si. Le da tega vsega noče naen-
krat.« To pomeni, da nekoga 
ne moreš povsem preplaviti s 
čustvi. Gre za nadzirano spro-
ščanje. Igrati moraš določene 
igrice dvorjenja, ki se igrajo že 
stoletja. In so zanimive tudi v 
današnjem, modernem času.

Grega Kavčič
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Zanimivosti

V Parizu odprli prvo prodajalno 
mobilnih telefonov za gluhe 

Pariz (STA/AFP) - V Parizu so minuli teden odprli 
prvo prodajalno mobilnih telefonov, namenjenih iz-
ključno gluhim in naglušnim. Laurent Denoncourt, 
katerega oba starša sta gluhonema, je od nekdaj želel 
vzpostaviti most med svetom gluhonemih in svetom 
govorečih. Mobilni telefoni tretje generacije bodo za 
gluhe prinesli majhno revolucijo. Uporabljali bodo 
lahko sliko, ki jim bo na daljavo omogočala pogovor 
z znaki. Doslej so jim mobilni telefoni služili le za po-
šiljanje SMS sporočil. Zaposleni v trgovini so opravili 
poseben tečaj, da bi se lahko sporazumevali s slušno 
prizadetimi kupci. Trgovina se nahaja nasproti dr-
žavnega inštituta za mlade gluhe osebe in v prostorih 
nekdanje francoske šole za govorico s kretnjami. 

Taljenje ledenikov bi lahko ogrozilo 
več sto milijonov prebivalcev Azije 

Ženeva (STA/AFP) - Več sto milijonov Kitajcev in 
Indijcev bi zaradi vse hitrejšega taljenja himalajskih 
ledenikov, ki ga povzroča segrevanje ozračja, lahko 
ostalo brez vode, opozarja Svetovni sklad za zaščito 
divjih živali (WWF). Himalajski ledeniki, ki so po-
leg obeh tečajev največja ledena površina na Zemlji, 
se talijo s hitrostjo 10 do 15 metrov na leto, poudar-
ja WWF v poročilu o taljenju ledenikov v Indiji, na 
Kitajskem in v Nepalu. Hitro taljenje himalajskih le-
denikov bo najprej povzročilo hude poplave, vendar 
se bo v nekaj desetletjih položaj spremenil. Količina 
vode v rekah se bo zmanjšala, kar bo prebivalstvu za-
hodne Kitajske, Nepala in severne Indije povzročilo 
ogromne ekonomske in ekološke probleme, dodaja 
mednarodna ekološka organizacija. Poročilo je bilo 

objavljeno pred ministrskima konferencama, name-
njenima boju proti podnebnim spremembam in raz-
voju, ki ju organizira Velika Britanija v okviru svo-
jega predsedovanja G-8. Kitajska in Indija, ki sta na 
drugem oziroma šestem mestu po emisiji ogljikovega 
dioksida, sta na seznamu 19 držav, ki so povabljene 
na prvo srečanje ministrov za energijo in okolje, ki 
jih bo v torek in sredo gostil London. Himalajski le-
deniki, ki pokrivajo 33.000 kvadratnih kilometrov, 
napajajo sedem velikih rek, ki tečejo po najbolj nase-
ljenih območjih sveta: Jangce, Huanghe, Ganges, Ind, 
Bramaputra, Mekong in Salwee. WWF še opozarja, da 
se je temperatura na teh območjih od sredine sedem-
desetih let 20. stoletja dvignila za eno stopinjo. 

Nekdanji zambijski predsednik 
užival v razkošju 

Lusaka (STA/Tanjug) - Nekdanji zambijski pred-
sednik Frederick Chiluba se je znašel pred sodniki, 
ker je državno blagajno »olajšal« za več deset mili-
jonov ameriških dolarjev. Kot poroča zambijski 
časnik Post, je policija v Lusaki v nekem skladišču 
našla ogromne kovčke, v katerih so bile najbolj raz-
košne in najdražje obleke, več sto srajc in drugih 
oblačil. Nekdanji sindikalni voditelj, ki je prišel na 
oblast leta 1991, potem ko je na volitvah premagal 
dolgoletnega predsednika Keneta Kaundo, je užival 
v razkošju. Samo enemu švicarskemu krojaču je za 
obleke plačal prek milijon dolarjev. V kovčkih pa je 
policija poleg osebnih in družinskih dokumentov 
ter denarja našla tudi dokumente obveščevalne na-
rave. Chiluba, ki ga je Zahod nekoč dajal za vzgled 
vsem ostalim afriškim voditeljem, je bil na oblasti 
dva mandata po pet let, do leta 2001. Njegov izbra-
nec za naslednika, sedanji predsednik Levi Mwana-
wasa je začel boj proti korupciji, med prvimi pa se 
je lotil Chilube. 
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Horoskop

Horoskop je za vas napisala vedeže-
valka Majda, ki jo lahko dobite na tel. 
št. 090-43-94 in na elektronski pošti: 
majda.golubovic@netsi.net.
Poiščite jo tudi na spletni strani:
www.utrinek.biz

REŠITEV PREJŠNJE KRIŽANKE: vodoravno: Praslovan, razlitost, ostalina, Mieto, Rezka, oaza, ute, podvoz, Cn, mlečkar, OZ, skleda, Orel, orlean, Prerad, not, sfinga, Rank, Aru, afte, mejaš, 
špijonka, vliv, OZNA, Mian, sad, AA, Vaal, Krka, Una.1
Ugankarski slovarček: AGNATIJA = rojstvo brez čeljusti; AKTOR = grški kralj v Ferah; GRIESAR = ameriški rockovski pianist (Peter, 1969.); INTRA = žensko spodnje krilo (narodno); KRENEK = 
avstrijski slikar in grafik (Carl, 1880-1949); RATJE = kraj v Suhi krajini.

PROGRAM RADIA PTUJ (od 5.00 do 24.00)

SOBOTA, 19. marca:
5.00 Uvod. 5.30 NOVICE (še 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 
11.30, 13.30, 14.30, 15.30 in 19.00). 5.45 Na današnji 
dan. 6.00 Obvestila (še 7.00, 9.00, 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 6.45 HOROSKOP. 10.15 Mali 
oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 10.40 V VRTU (po-
novitev). 11.15 Kuharski nasveti (Nada Pignar). 11.55 
Minute kulture. 12.00 Poročila radia BBC. Sredi dneva. 
13.10 Šport. ČESTITKE POSLUŠALCEV. 17.30 PO-
ROČILA. 20.00 SOBOTNI BUM: ŠPORT in GLASBA 
(Janko Bezjak), vmes ob 21.15 Modne čvekarije z 
Barbaro Cenčič in ob 22.00 Po študentsko s Polono 
Ambrožič (ponovitev). 24.00 SKUPNI NOČNI PRO-
GRAM (Radio Triglav).

NEDELJA, 20. marca:
5.00 Uvod. 5.30 NOVICE (še 6.30, 7.30, 8.30, 9.30, 

10.30, 11.30, 15.30 in 19.00). 5.45 Na današnji dan. 
6.00 OBVESTILA (še 7.00, 9.00, 11.00, 15.40 in 19.05). 
6.45 HOROSKOP. 8.00 Med ljudskimi godci in pevci 
(Zmago Šalamun). 8.40 MISLI IZ BIBLIJE. 8.50 Po ro-
marskih poteh. 9.15 Mali oglasi (še 9.45). 9.40 Kuharski 
nasvet (ponovitev). 10.00 Rajžamo iz kraja v kraj (po-
novitev). 11.50 Kmetijska oddaja. 12.00 Poročila radia 
BBC, Opoldan na Radiu Ptuj: Te domače viže (Natalija 
Škrlec), Svetloba duha. 13.00 ČESTITKE POSLUŠAL-
CEV. 19.00 Popularnih 10 Radia Ptuj (David Breznik, 
ponovitev). 20.00 do 24.00 GLASBENE ŽELJE PO 
POŠTI IN TELEFONU. 24.00 SKUPNI NOČNI PRO-
GRAM (Radio Triglav).

PONEDELJEK, 21. marca:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA (Jutranji program). 5.15 
NOVICE (še 5.30, 6.30, 7.00, 7.30, 8.30, 9.30, 10.30, 
11.30, 13.30, 14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 6.00 Na 
današnji dan. 9.00 ODMEVI IZ ŠPORTA (Danilo Klajn-
šek). 10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 
18.00 in 19.05). 10.15 Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 
17.45). 11.00 Izziv podjetništva. 11.50 Minute kulture. 
12.00 Poročila radia BBC, SREDI DNEVA. 13.10 Šport. 
13.45 Danes na Ptujskem. 14.45 Varnost. 15.10 Danes 
na Ljubljanski borzi. 17.30 POROČILA. 18.00 Kultura. 

19.10 COUNTRY (izbor Rajka Žule). 19.30 Med ljudski-
mi pevci in godci (Zmago Šalamun, ponovitev). 20.00 
VEČERNI PROGRAM: 20.00 Vroča linija Radia Ptuj 
(Darja Lukman - Žunec), 21.00 Kviz Piramida (Vlado 
Kajzovar), 22.10 Glasbene želje (SMS). 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM (Radio Trbovlje).

TOREK, 22. marca:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA (JUTRANJI PROGRAM). 
5.15 NOVICE (še 5.30, 6.00, 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 
11.30, 13.30, 14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 6.20 Na 
današnji dan. 6.45 Kakšen dan se nam obeta. 8.00 
Varnost na Ptuju. 9.00 IZPOD POHORJA (Majda Fridl). 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 18.00 
in 19.05). 10.10 Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.00 ZDRAVNIŠKI NASVETI. 11.50 Minute kulture. 
12.00 Poročila radia BBC. Sredi dneva. 13.10 Šport. 
13.45 Danes na Ptujskem. 17.30 Novice. 18.00 V ŽIVO. 
19.15 Made in Italy. 20.00 ŠKRJANČKOV ROPOT 
(Rado Škrjanec). 22.10 Glasbene želje (SMS). 24.00 
Skupni nočni program (Radio Trbovlje).

SREDA, 23. marca:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA (Jutranji program z Radom 
Škrjancem in dežurno novinarko). 5.15 Novice (še 5.30, 

6.30, 7.00, 7.30, 8.30, 10.30, 11.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
19.00 in 22.00). 6.00 Na današnji dan. 6.45 Horoskop. 
7.10 Vprašanja in odgovori. 8.00 Varnost v Ptuju. 9.00 
PO SLOVENSKIH GORICAH (Zmago Šalamun). 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 18.00 
in 19.05). 10.15 Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.00 AVTORADIO. 11.40 SKRITI MIKROFON. 11.50 
Minute kulture. 12.00 Poročila radia BBC. Sredi dneva. 
13.10 Šport. 13.45 Danes na Ptujskem. 17.30 POROČI-
LA. 18.00 Vrtičkarije (Miša Pušenjak). 19.10 Popularnih 
10 (David Breznik). 20.00 ABCD (Davorin Jukič). 20.10 
Glasbene želje (SMS). 24.00 SKUPNI NOČNI PRO-
GRAM (Radio Murski val.

ČETRTEK, 24. marca:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 9.00. 5.15 Novice (še 
ob 5.30, 6.30, 7.00, 7.30, 8.30, 10.30, 11.30, 13.30, 
14.30, 15.30 in 19.00). 6.00 Na današnji dan. 6.45 Ho-
roskop. 7.10 Vprašanja in odgovori. 9.00 Z ORMOŠKE-
GA KONCA (Natalija Škrlec). 10.00 Obvestila (še 11.00, 
13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 Mali oglasi 
(še ob 10.45, 17.15 in 17.45). 11.00 Modne čvekarije z 
Barbaro Cenčič (ponovitev). 11.50 Minute kulture. 12.00 
Poročila radia BBC, Sredi dneva. 13.10 ŠPORT. 13.45 
Danes na Ptujskem. 14.45 Varnost. 17.30 POROČILA. 

18.00 RAJŽAMO IZ KRAJA V KRAJ. 19.30 Te domače 
viže (ponovitev). 20.00 ORFEJČEK. 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM (Radio Murski val).

PETEK, 25. marca:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 9.00. 5.15 Novice 
(še ob 5.30, 6.30, 7.00, 7.30, 8.30, 9.30, 10.30, 11.30, 
13.30, 14.30, 15.30 in 19.00). 6.00 Na današnji dan. 
6.45 Horoskop. 7.10 Vprašanja in odgovori. 9.40 Ve-
deževanje. 10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 Mali oglasi (še ob 10.45, 
17.15 in 17.45). 11.50 Minute kulture. 12.00 Poročila 
radia BBC, 12.15 Sredi dneva: Napovednik prireditev. 
13.10 Šport. 13.45 Danes na Ptujskem. 16.15 V VRTU 
(ing. Miran Glušič). 17.30 POROČILA. 18.00 Duševno 
zdravje. 18.10 Evropa v enem tednu (BBC). 18.30 
PO ŠTUDENTSKO (Polona Ambrožič). 19.15 RITMO 
MUZIKA (DJ DEJAN). 20.00 PETKOV VEČER (Marjan 
Nahberger). 24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM (Radio 
Murki val).

Frekvence: 89,8, 98,2 in 104,3 MHz!
POSLUŠAJTE NAS NA INTERNETU:
www.radio-tednik.si

Lujzek � Dober den vsoki den
Merc je 

herc, več kak 
polovica ga je 
uzela magla, 
kak smo re-
kli in pisali v 

bivši držovi Jugozlaviji. Gor na 
zimo se pomlod sporvla in nam 
jovla, da cajti grejo naprej in ne 
nazaj, da bi jaz bija malo fraj. 
Jutri, v soboto, 19. marca, praz-
nuvlejo svoj godovni den Jožefi, 
Jožefine, Pepike in Pepeki in vsi 
drugi, ki so povezani s totim 
imenom, ki jih je devica Mari-
ja vzela pod svojo okrilje in so 
zaj krivi, da niso nič krivi, da 
je una od svetega duha spočela 
in se lepo mela. Zakaj pa ne, če 
ne pa tak to fkuper lepo gre … In 
se nikol ne ve, kdo ti provi oča 
je …

Tudi gnešji den se tak do-
goja, se deca oploja, še pes dr-
gačik loja. Minister oziroma 
predsednik vlode je ženskam 
prepoveda skoro vsoko kontra-
cepcijsko zaščito, da bi držovo 
Slovenijo pomladili in več dece 
rodili. Jaz odločno pozdrovlam 
toti vlodni ukrep in pobudo, 
tudi jaz se bom potrudo, da bi 
od toga kokšni hasek bil in bi 
se kokšni Slovenček več rodil 

OVEN
Dneve v tem tednu boste 
izkoristili za urejanje vse 
dokumentacije in pisne ko-

respondence na poslovnih področjih, saj ste 
glede tega že v zelo velikem zaostanku. Na 
osebnem področju pa se boste imeli zelo pri-
jetno in romantično v petek.

BIK
Vaše notranje »sonce« bo 
kmalu zasijalo z obnovljeno 
močjo. Ravno zaradi tega bo-

ste postali bolj opaženi in tudi upoštevani pri 
svojih projektih. Na osebnem področju boste 
sklenili novo poznanstvo. V petek in soboto 
bo zabavno v sredo pa bolj umirjeno.

DVOJČKA
Pomladni čas je za vas 
vedno lep in skrivnosten, 
tokrat pa bo najbrž še ne-

koliko bolj »mističen« kot ponavadi, saj 
si boste želeli predvsem miru. Pazite na 
zdravje, varujte se virusov in se posvetite 
meditaciji.

RAK
Notranje ste dovolj močni in 
trdni, da začnete pogajanja 
glede novega projekta. V teh 

dneh boste umirjeni in ravno zaradi tega vam 
bodo tudi pogovori in dogovori stekli tako, kot 
si samo lahko želite. V ljubezni bo še naprej 
vse po starem, z eno besedo – lepo.

LEV
V tem tednu boste imeli 
veliko poslovnih stikov in do-
govorov. S starimi poslovnimi 

partnerji boste stike obnovili, nove stike pa 
boste stkali na svoj umirjen in šarmanten 
način, ki vam je prirojen. Ponedeljek bo naj-
boljši dan.

DEVICA
Pred vami je živahen teden, 
saj boste imeli dovolj moči, 
da opravite vse pregovore 

in pogovore glede posla in poslovnih zadev. 
Najboljša dneva, da vse to tudi realizirate, pa 
sta petek in torek. Vikend bo zelo romanti-
čen.

TEHTNICA
Teden, ki je pred vami, bo 
dinamičen in »vroč«. Vaši 
poslovnih uspehov se vese-

lite skupaj s sodelavci. Ne izzivajte sreče s 
preveč predrznim vedenjem. Največ boste 
dosegli v poslu v petek. Če se vas bo lotevala 
bolezen, jo uničite s propolisom.

ŠKORPIJON
Čeprav boste imeli velike po-
zitivne in ugodne razloge, da 
se na poslovnem področju 

pokažete v najlepši luči, ostanite vseeno 
skromni. Saj veste, skromnost je lepa čed-
nost. V sredo in petek boste v poslovni družbi 
v središču, sobota pa bo samo vaša.

STRELEC
V tem tednu vas bo priga-
njalo delo in vsi pričakovani 
in nepričakovani poslovni 

sestanki. V sebi boste začutili nenehno, am-
pak močno voljo in potrebo po uveljavljanju in 
doseganju ciljev. V soboto se boste zabavali 
in uživali v prijetni družbi.

KOZOROG
V teh dneh boste načrtovali 
novo zelo delavno pomlad. 
Najboljši dan za vse te resne 

načrte bo ponedeljek, drugače pa se boste 
na osebnem področju zelo zabavali, saj bo-
ste imeli v sebi dobro voljo. Dobro se boste 
počutili v družbi prijateljev.

VODNAR
V tem tednu si boste skupaj 
s sodelavci ali nadrejenimi 
zadali cilj, da se je treba lotiti 

novih idej, stvari in projektov, da bo letošnja 
pomlad zelo dinamična. Glede vaše ljube-
zenske zveze pa je najbolje, da se s svojim 
dragim odkrito pogovorite, kako naprej.

RIBI
Z vsakim dnem tega tedna 
boste imeli več poleta, pogu-
ma in volje, da uresničite vse, 

kar si boste zadali glede novih projektov in 
idej. Najboljši in najbolj obetaven dan bosta 
tako petek kot sobota. V osebnem življenju 
bo umirjeno in prijetno.

… Samo, zaj pa je problem, ker 

moja Mica provi, da neje več 

rodna in plodna, soseda je tudi 

že stora, druga soseda, ta mlo-

da, pa zoble antibejbi tablete, 

da se nebi rodilo kokšno dete.

Nekda, ko sen jaz še bija mlo-

di in lepi, je en pesnik, pa to ne-

sen bija jaz, napisa eno pesmico 

in se od ene kitice tak poje: »Zato 

se s kontracepcijo borimo, da bi 

bil na svetu kak cepec manj …! 

Vidite, kak se cajti spremijajo in 

prav je tak, kak provi naš kan-

tavtor oziroma avtor na kanti 

Adi Smolar, da je treba delat, če 

nič drugega pa deco …

Zakaj vam pišem tejko o 

deci in mlodih družinah, ki naj 

bi več delale na totem področji, 

zato ker je zaj po načrtih nove 

vlode predpisan zakon, da se 

več med seboj lubimo in deco 

delamo. Nega pa še odgovo-

ra, kdo bo toto deco redija in 

plenice previja. Vaš Lujs toga 

nede več dela in mi je vseeno, 

je petek ali pa nedela! Lepo vas 

podavljam do drugega tjedna 

z Mico vred, ki komaj čoka na 

vigred, ki je pomlod, ko ma 

vsak nekoga rad.
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Rokomet � DP osnovnih šol

Velikonedelj~anke 
uspešne v polfi nalu

V sredo, 16. marca, je bil v 
športni dvorani pri Veliki Ne-
delji polfi nale I. skupine v ro-

kometu za u~enke, letnik 1990 
in mlajše. Pomerile so se ekipe 
OŠ Arti~e, OŠ Franceta Prešer-

Dekliška rokometna ekipa OŠ Velika Nedelja

Ustvarjal~ki
Otroci, ta rubrika je na-

menjena vam. Re{ite zastav-
ljeno nalogo, izre`ite re{itev 
ter jo po{ljite na naslov: 
RADIO-TEDNIK PTUJ, RAI^E-
VA 6, 2250 PTUJ, s pripisom 
USTVARJAL^KI. Med prispe-
limi re{itvami bomo iz`rebali 
enega ustvarjal~ka, ki bo pre-
jel knji`no nagrado zalo`be 
Karantanija.

Veselo na delo - re{itve nam 

Siten gost naro~a natakarju:
"Prinesite mi naravni zrezek. 
Ne sme biti premasten, lahko 
je pa malo bolj zape~en. Pazi-
te, da ne bo premajhen! Zra-
ven naj bo krompir v kosih, 
ne preve~ slan in ne v pre-
velikih kosih. Solata je lahko 
me{ana, vendar brez pese, ze-
lja, paradi`nika, paprike in 
kumaric. Prinesite tudi olje, 
da jo bom po potrebi zabelil 
sam. Zraven prinesite ~etrti-
no limone, {kropljena ne sme 
biti, brez ko{~ic in lepo rume-
ne barve. Ste razumeli?"
"Vse. Rad bi vedel samo {e 
to, kak{en vzor~ek naj bo na 
kro`niku."

***
Terapevt razlaga alkoholi-
kom v bolni{nici stra{ne po-
sledice alkoholizma:
"^lovek, ki pije, preneha biti 
svobodno bitje in postane su-
`enj svoje odvisnosti. Zbo-
gom, razum, zbogom sre~a in 
zdravje. Imetje propada, jet-
ra otekajo, ̀ elodec gnije, srce 
slabi, kri vodeni, mo`gani se 
su{ijo. Ali pozna kdo od vas 
{e kaj stra{nej{ega na svetu?"
"Ja, `ejo!" se oglasi nekdo iz 
ozadja.

***
Janez se pelje v taksiju in 
vpra{a voznika:
"Zakaj imate pa na pokrovu 
motorja tisto zvezdo?"
"Ja, to je pa merek, s katerim 
merim pe{ce, ki pre~kajo ce-
sto," mu je odgovoril taksist.
Nenadoma je pri rde~i lu~i 
pe{ec pre~kal cesto pred ta-
ksistom. Taksist je peljal di-
rektno proti njemu, tik pred 
zdajci pa je naglo obrnil vo-
lan, da se mu je izognil. Pa se 
oglasi Janez:
"^e jaz ne bi odprl vrat, ga 
sploh ne bi zadela!"

***
"Saj veste, da vas spo{tujem 
in vas imam rad!" je rekel do-
ktor pacientki, ki je potrkala 
na njegova vrata, "toda, ali 
niste mogli priti prej? Moje 
delo je za danes kon~ano."
"Oprostite mi, lepo vas pro-
sim, toda sosedov pes ni ve-
del za va{ delovni ~as in me 
je prepozno ugriznil!"

***
Medicinska sestra je rekla 
bolniku, ki so ga ravnokar 
sprejeli v bolni{nico:
"Zdaj se pa slecite in pojdite 
v posteljo. Takoj bom pri{la 
za vami!"

***
"Jure, kje si pa bil tako dol-
go?" je mama vpra{ala deset-
letnega sina, ko se je ta vrnil 
domov.
"S Sonjo sva {la v park in 
se usedla na klopco, nato pa 
gledala gospoda in gospo, ki 
sta sedela na drugi klopci."
"In potem?"
"Potem je pa gospod za~el po-
ljubljati gospo in jaz sem za-
~el poljubljati Sonjo."
"Kaj je bilo pa potem?"
"Potem je gospod gospe slekel 
bluzo in ji otipavati prsi, zato 
sem tudi jaz Sonji slekel blu-
zo in ji za~el otipavati prsi."
"In potem?" je zgro`eno vpra-
{ala mama.
"Potem je pa gospod slekel go-
spe {e krilo in hla~ke in sta 
od{la v grmovje."
"In vidva?"
"Midva s Sonjo sva {la pa do-
mov, ker naju ni ti{~alo ka-
kat!"

Šale

Zoro
Neko~ je `ivel najbolj{i bo-

jevnik. Ime mu je bilo Vid. Vsi 
so ga klicali Zoro. Njegovi `eni 
je bilo ime Natalija. Njegov naj-
huj{i sovra`nik je bil Alja`. Zoro 
se je zavzemal za revne ljudi, ki 
jih je Alja` ropal in pobijal.

Zoro je imel svojo skrivali{-
~e ob hi{i pod slapom. Imel je 
konja z imenom Tornado. Tor-
nado je bil zato, ker je drvel 
kot vihar. Alja` je neko~ vdrl 
v njegovo hi{o. Ubil je njego-
vo `eno in ugrabil h~er Eleno, 
Zora so ranili in ga odpeljali 
dale~ vstran v zapor. Po dvaj-
setih letih se mu je uspelo re-
{iti. Pri tem mu je pomagal 
u~enec Benjamin. Le-ta se je 
hitro u~il, ~e pa je kaj naredil 
po svoje, ga je Zoro hitro opo-
mnil z bi~em. Benjamin in 
Zoro sta izvedela, da Alja` vabi 
vse privr`ence v svojo pala~o. 
Benjamin se jim je pridru`il 
kot vohun, saj ga nih~e ni poz-
nal. Tam je spoznal Eleno. Na-
slednji dan jih je Alja` odpeljal 
v rudnik, kjer so izkopavali 

zlato. Med obiskom je Benja-
min ukradel zemljevid rudni-
ka. Zoro je v bli`ini rudnika 
zakuril, da jih je zamotil. Al-
ja`evih privr`encev je bilo 
veliko, vendar je Zoru in Be-
njaminu uspelo pobiti vse hu-
dobne`e. Vid ali Zoro je bil 
presene~en, ko je spet videl 
svojo h~er. Na `alost je bil 
smrtno ranjen. Elena in Ben-
jamin pa sta sre~no `ivela, do-
kler nista umrla.

Gregor [alamun, 4. r.,
O[ Trnovska vas

U~enci o knjigah
V januarju smo se tudi v 

O[ Borisa Kidri~a Kidri~evo 
pridru`ili mladim slovenskim 
bralcem pri izbiranju najljub{e 
izvirne slovenske in v sloven{~i-
no prevedene mladinske knjige 
v letu 2004. Poleg izpolnje-
vanja glasovnic smo se o knji-
gah pogovarjali ter likovno in 
literarno poustvarjali. Naj vas 
nagovorijo razmi{ljanja mladih 
bralcev o njihovih najljub{ih 
knjigah.

Mladi dopisniki

Leva in desna risba se razlikujeta med seboj v 20 podrobnostih. Jih najdete?

po{ljite do torka, 22. marca, in 
ne pozabite pripisati svojega 
imena in naslova!
Iz`rebanec ustvarjal~kov iz 
12. {tevilke Štajerskega 
tednika je: 
Blaž Govedi~, Cerkvenjak 
31 a, 2236 Cerkvenjak.

Uredni{tvo [tajerskega ted-
nika ~estita nagrajencu, ki bo 
knjigo prejel po po{ti.

Cvetje v jeseni
@al mi je, da junaka nista 

mogla uresni~iti sanj, ki sta si 
jih tako mo~no `elela.

Tanja Brumen, 9. b
Hlapec Jernej in njegova 

pravica
Hlapec Jernej se je vse 

`ivljenje mu~il na Sitarjevi 
doma~iji. Na koncu ga je go-
spodarjev sin izgnal iz hi{e. 
Povsod je iskal pravico, a je ni 
na{el.

Matic Mar~i~, 9. b
Pod svobodnim soncem
Druga~na od prete`no oto-

`nih knjig, ki jih beremo v 
{oli. Ljubezen, mo~, ukane 
....

Miha Kosi Fuks, 9. a
Zbogom, prijatelj moj
Je zanimiva in razburljiva 

knjiga. Govori o dekletu, ki 
se v Londonu oku`i z aidsom. 
Na koncu umre.

Denis Zajc, 9. b
Ljubezen je na preizku{nji. 

Te`ave mladostnikov v {oli in 
doma! Avtor se loti celo pro-
blema pedofi lije.

Adrijana Korez, 9. a
Jonatan Livingston Galeb
Ko se je spu{~al z vi{ine, so 

ga vsi gledali in ob~udovali. 
Bil je zvezda galebov.

Bojan Vidovi~, 9. a
Ali me bo imel rad, ~e 

bom suha?
Knjiga je zelo pou~na. De-

kle je {ele na koncu spoz-
nalo, da potrebuje pomo~. 
Knjiga pomaga razkrivati ne-
razjasnjene stvari.

Ines Lampret, 9. b
Matilda
Z o~mi je premikala slike 

po stanovanju! Ta izsek mi je 
bil najbolj v{e~.

Marko Pu{nik, 9. b
Je zanimiva in pou~na. Pre-

berite jo, da boste spoznali, 
koliko je vredna knjiga.

Lucija Gla`ar, 5. a
Ne bom ve~ pobegnila
Knjiga je zelo zanimiva in 

napeta. Govori o problemih 
in do`ivljanju mladih.

Darja Predikaka, 9. a
Debelu{ka

Knjiga mi je bila zelo v{e~, 
ker je `ivljenjska. Zelo se mi 
je zdel zanimiv slog pisanja. 
Spoznala sem, koliko pomeni-
ta sre~na dru`ina in prijatelj-
stvo. Priporo~am jo {e drugim 
bralcem.

Maja Hazenmali, 9. b
Zakaj prav jaz?
Knjiga govori o problemu, 

ki je vedno bolj pogost; pri-
pelje te do tega, da za~ne{ ra-
zmi{ljati o tem, kaj ti mora 
`ivljenje pomeniti; ̀ ivljenje je 
lahko lepo, ~e le `eli{.

Maja Ivan~i~, 9. b
Mi, otroci s postaje ZOO
Marsikdo se sploh ne za-

veda stisk in zasvojenosti da-
na{nje mladine. @e pogovor, 
objem, prijazna beseda je lah-
ko prvi korak do zdravljenja 
...

Anja Kornet, 9. b

Nagradno vpra{anje meseca marca:
Koliko je Infondovih vzajemnih skladov?

a) trije               b) {tirje               c) pet
Dopisnico s pravilnim odgovorom, z va{im imenom in naslovom ter 

pripisano dav~no {tevilko po{ljite na naslov Infond, d. o. o., Vita Kra-
igherja 5, 2000 Maribor, najkasneje do 31. marca. Med vsemi pravil-
nimi odgovori bomo iz`rebali 20 
prejemnikov nagrade – mini kal-
kulatorja. Nagrajence bomo obve-
stili na dom.

O sosedovih loncih
Graditi premo`enje – privla~na 

misel. Toda kam nalo`iti? Sosed 
pravi, da je super zaslu`il na del-
nicah xy podjetja; najbolje, da jih 
kupim {e jaz. Napaka! Saj ni nuj-
no, da so sosedove delnice napaka, 
na~in razmi{ljanja pa je zgre{en. 
Prvi~, sosed je vlo`il v delnice pred 
~asom in `e zaslu`il lep donos. 
^e njegova delnica {e obeta do-
nos, boste vi in najbr` tudi sosed 
te`ko presodili. Drugi~, sosed go-
tovo nima denarja samo v teh del-
nicah – najbr` so smetana na torti 
razli~nih nalo`b.

Razpr{itev
Primeren vzajemni sklad izbira-

mo po nalo`beni politiki. Vzemite 
si ~as, pustite si svetovati, da bo-
ste dobro razumeli, za kaj se od-
lo~ate.

Zaradi nihanja trgov in te~ajev 
posameznih delnic so znanja, iz-
ku{nje in analize, ki jih imajo na 
voljo upravljavci skladov pri izbiri 
delnic za portfelj, zelo pomembni. 
Poleg tega so milijarde tolarjev v 
vsakem skladu razpr{ene v deseti-
ne vrednostnih papirjev. V skladu 
so delnice iz razli~nih dr`av in raz-
li~nih industrijskih panog. Nekaj 
iz farmacije, nekaj naftnih dru`b, 

nekaj storitvenih dejavnosti … Po-
samezen vlagatelj bi moral imeti
nekaj deset milijonov tolarjev, da
bi lahko dosegal vsaj pribli`no po-
dobno razpr{enost, kot jo lahko
tudi z nekaj tiso~aki nalo`be v vza-
jemni sklad.

Delni{ki vzajemni 
skladi

Delni{ki vzajemni skladi so tak{-
ni, pri katerih je 75 in ve~ odstot-
kov vsega premo`enja nalo`enega
v delnice. To pomeni, da so po do-
nosu in obna{anju delnicam tudi
precej podobni – njihova vrednost
enot premo`enja niha hitreje in
bolj, potencialni donosi pa so se-
veda tudi ustrezno vi{ji kot pri
skladih, v katerih je vi{ji dele` na
primer obveznic. Infond upravlja
{tiri vzajemne sklade – Delni{ki in
Infond €uropa sta delni{ka, Hrast
in S. P. D. pa uravnote`ena sklada.
Infond €uropa je star {ele tri mese-
ce in – tako ocenjujejo na{i uprav-
ljavci nalo`b – zelo perspektiven.
Ve~ kot polovico vseh nalo`b port-
felja so vrednostni papirji, ki ko-
tirajo na tujih borzah. Delni{ki pa
je bil na prvem slovenskem oce-
njevanju vzajemnih skladov pro-
gla{en za najbolj{i delni{ki sklad
preteklega petletja, kot smo se po-
hvalili v prej{nji {tevilki.

Premoženjski koraki - 
vzajemni skladi

Za brezpla~ne informacije lahko pokli~ete na tel. 

080 22 42
V Ptuju lahko vpisna mesta za Infondove sklade najdete v podjetjih DA-
MA-FIN, Agencija TOK-TOK, VEN, zavarovalno zastopanje Ven~eslav 
Skledar, Peter Zaj{ek, s. p., ter v poslovalnicah Po{te Slovenije in Ilirike 
Turizma. Vsa vpisna mesta najdete na spletnem naslovu www.infond.si. 
Na vseh vpisnih mestih lahko brezpla~no dobite tudi pravila upravlja-
nja, prospekt in izvle~ek prospekta ter polletna in letna poro~ila o po-
slovanju skladov.

Vita Kraigherja 5, 2000 Maribor O
G

LA
S

na iz ^renšovec, III. OŠ iz Ce-
lja ter doma~a ekipa OŠ Velika 
Nedelja.

V razburljivi kon~nici so se 
pomerile igralke III. OŠ Celje 
in doma~ink, ki so na koncu 
slavile in se tako uvrstile med 
najboljše štiri v državi.  Za zma-
govalno ekipo so nastopile: Ur-
ška Žvegla, Daša Korpar, Larisa 
Krabonja, Medeja Notersberg, 
Marina Uplaznik, Marina Zo-
rec, Jožica Plohl, Sandra Kan-
dri~, Mateja Hergula, Laura 
Kova~ec in Samanta Slana.

Lestvica:
1. OŠ Velika Nedelja
2. III. OŠ Celje
3. OŠ F. Prešerna ^renšovci
4. OŠ Arti~e
Najboljša igralka turnirja 

je bila Larisa Krabonja, OŠ 
Velika Nedelja, najboljša vra-
tarka Urška Žvegla, OŠ Velika 
Nedelja in najboljša strelka 
Tinkara Toš, III. OŠ Celje.

Zdenka Miklaši~,
OŠ Velika Nedelja



Sre~anje mladih planincev na Bo~u
Sre~anje bo to soboto, 19. marca. Sneg kopni, zvon~ki `e cvetijo, morda 

bodo do sobote vzcvetele tudi velikono~nice. Odhod vlaka z @P Ptuj ob 6.45. 
Po dogovorjenem voznem redu bo izletnike pobiral tudi posebni avtobus z 
odhodom ob 7. uri iz Zavr~a.

Kulturni program z igrami za otroke se bo pri~el ob 10. uri na travnikih pri 
planinskem domu na Bo~u. Vabimo vas, da se nam pridru`ite na izletu ali 
pri igrah! Hoje bo okrog 3 ure. Prijave s pla~ilom 1.500 SIT na PD Ptuj, infor-
macije tudi po telefonu 041-478-527, Doroteja. Na `elezni{ko postajo Ptuj se 
vrnemo z vlakom ob 15.23. Tisti, ki boste potovali z avtobusom, se boste vrnili 
nekoliko kasneje.

PT

Hitra hoja v Ormožu
Planinsko dru{tvo Maks Me{ko Ormo` vas vabi na rekreacijo – hitro hojo 

na poti Ormo`–Litmerk–Ormo` (cca. 8 km) vsak petek ob 18. uri. Rekreacijo 
spremlja zdravstveni delavec. Zbirali{~e je pred prostori dru{tva na Ptujski 
cesti 19 v Ormo`u. Dodatne informacije lahko dobite na telefonu 041 698 741. 
Vabljeni.

Karmen [tumberger

Planinarjenje po Krku, Cresu in Lo{inju
Sreda, 27., do sobota, 30. april 2005
Kvarnerski otoki se pona{ajo z najvi{jimi gorami jadranskih otokov in bla-

go mediteransko klimo. Te lastnosti pa omogo~ajo prijetno planinarjenje med 
prvomajskimi prazniki. Di{e~e sredozemske rastline, ki pora{~ajo pobo~ja 
Obzove, Sisa in Osor{~ice, nas bodo omamno spremljale na poti na najvi{je 
vrhove treh otokov. ^eprav so ti visoki le do dobrih 600 metrov, je vzpon pri-
jeten in omogo~a ob{irne razglede. ^e `elite pre`iveti aktivne praznike in si 
ob tem nabrati veliko novih mo~i za vsakdan, se nam pridru`ite pri odkrivanju 
lepot otokov.

Udele`enci izleta se zberemo ob 6.30 uri na `elezni{ki postaji Ptuj, od 
koder se bomo popeljali do mejnega prehoda Gru{kovje. Pot nas bo vodila 
mimo Krapine, Zagreba in Karlovca do otoka Krka, na katerega se bomo pre-
peljali ~ez znameniti most. Sledil bo vzpon na najvi{ji vrh, ki nas bo razmigal 
od vo`nje z avtobusom. Po sestopu se bomo odpeljali do trajektne luke in 
se prepeljali na otok Cres. Sledila bo vo`nja do Malega Lo{inja, kjer se bomo 
nastanili v hotelu Aurora***. Ve~erja in dru`abni program.

V ~etrtek nas bo po zajtrku pot vodila do Nerezin. Povzpeli se bomo na vrh 
Osor{~ice, od koder je nepozaben razgled na bli`nje in daljne otoke, Istro in 
pobeljen Velebit. Sestopili bomo do planinske ko~e, kjer nas bo ~akalo kosi-
lo. Sledil bo prijeten spust v starodavno mesto Osor. Z avtobusom se bomo 
vrnili v hotel in po ve~erji u`ivali v plesu ali kopanju v pokritem bazenu.

V petek najprej zajtrk v hotelu nato pa odkrivanje romanti~nih zalivov Lo{i-
nja. Poti so speljane skozi gozdove mediteranskega rastlinja, ki nas omamlja 
s svojimi vonjavami. Sestopili bomo v Veli Lo{inj in se popoldan vrnili v hotel, 
kjer nas bo ~akala ve~erja.

Po zajtrku v hotelu se bomo povzpeli na Monte Baston, trdnjavo nad me-
stom Mali Lo{inj, nato pa nas bo pot vodila mimo Osora ~ez Cres do prista-
ni{~a Porozine. V Ptuj se bomo vrnili v ve~ernih urah, najkasneje do 21. ure.

Opremite se planinsko (planinski ~evlji, nahrbtnik, vetrovka) in turisti~no v 
hotelu.

Cena izleta vklju~uje prevoz s posebnim avtobusom in cestnine, 3 pol-
penzione v hotelu***, kosilo v planinski ko~i na Osor{~ici in organizacijo 
ter zna{a za ~lane PD 26.700 SIT. Dopla~ilo za prevoz s trajektom 30 HRK 
po osebi (povratna vozovnica). Mo`nost pla~ila na dva obroka, 15.000 
SIT ob prijavi, preostanek najkasneje do 22. aprila 2005 v dru{tveni pi-
sarni, Pre{ernova 27, vsak torek in petek med 17. in 19. uro, telefon 777 
15 11.

Vodil bo Uro{ Vidovi~ s sovodniki.

Planinski koti~ek

Najemniki in lastniki pa 
nimajo najbolj sre~ne roke 
pri izbiri dejavnosti, ki bi 
šla. Redki so tisti, ki v me-
stnem jedru vztrajajo deset-
letje in ve~, kar je eden 
od pokazateljev kriti~nosti 
razmer. Najemniki Mestni 
ob~ini Ptuj najemnine ne 
pla~ujejo redno, dolžniki naj 
bi kljub pospešeni izterjavi 
Mestni ob~ini Ptuj iz tega 
naslova dolgovali kar sto mi-
lijonov tolarjev, kar je le 
okrog 25 milijonov ve~, kot 
je ob~ina lani vložila v obno-
vo in vzdrževanje poslovnih 
lokalov. Najemnine se obliku-
jejo na osnovi pravilnika o os-
novah in merilih za dolo~itev 
najemnin za poslovne prosto-
re in garaže. V njem so zajete 
tudi dejavnosti, ki se lahko op-
ravljajo na obmo~ju mesta. Ra-
zdeljene so na skupine A, B in 
C. Proizvodne dejavnosti so v 
celoti izvzete. Lokacijsko pa so 
lokali razvrš~eni po conah: v 
prvo, drugo in tretjo. Tako Mi-
noritski trg, Krempljeva ulica, 
Mestni trg, Lackova ulica, Tr-
stenjakova, Novi trg, tudi del 
Potr~eve, Slomškova, Sloven-
ski trg, Murkova ulica sodijo v 
prvo cono, Prešernova na pri-
mer v drugo, v tretjo cono pa 
sodijo obmo~ja mestnih in pri-
mestnih ~etrti v mestni ob~ini 
Ptuj, razen ulic in trgov, ki so 
uvrš~eni v I. in II. cono. Naje-
mnina za poslovne prostore je 
v prvi in drugi coni, ~e imajo 
neposredni vhod iz ulice, višja 
za 20 odstotkov. Vsem, ki so-
fi nancirajo sredstva v ureditev 
poslovnega prostora, se naje-
mnina zmanjša za vlaganje za 
dobo treh let. Mestna ob~ina 
Ptuj razpolaga še z 244 poslo-
vnimi prostori, za katere na-
jemniki pla~ujejo od dveh do 
desetih evrov na m2 poslovne-
ga prostora. Najve~ji lokal v 
lasti Mestne ob~ine Ptuj meri 
okrog 600 m2, najmanjši okrog 
20 m2. Vrednost to~ke, ki je os-
nova za ugotovitev uporabne 

vrednosti poslovnih prostorov 
in garaž, se vsako leto na novo 
dolo~i z indeksom rasti cen ži-
vljenskih potrebš~in na podla-
gi podatkov Zavoda Republike 
Slovenije za statistiko. V mes-
tni ob~ini tudi nimajo natan~-
nih podatkov o tem, kolikšno 
je povpraševanje po najemu 
oziroma nakupu lokalov. V ce-
loti gledano pa potencialni na-
jemniki najbolj povprašujejo 
po lokalih med 50 in 65 m2 po-
vršine.

Za podnajem 
potrebno pisno 
soglasje

Poslovni prostori se dodel-
jujejo na osnovi pravilnika o 
oddaji poslovnih prostorov, to 
je na osnovi javnega razpisa. V 
najem se lahko dajo tudi ne-
posredno s pogodbo oziroma 
brez javnega razpisa, ~e gre 
za preselitev najemnika iz po-
slovnega prostora zaradi ruše-

nja zgradbe ali drugih posegov 
v objekt, ~e dosedanji najem-
nik prenaša svojo dejavnost na 
ožjega družinskega ~lana, ~e 
najemnik umre in namerava z 
dejavnostjo nadaljevati njegov 
ožji družinski ~lan, v primeru, 
da se na razpis ni nih~e prija-
vil. Brez javnega razpisa pa se 
lahko poslovni prostor odda 
v najem neposredno s pogo-
dbo v posebnih, utemeljenih 
primerih na predlog župana. 
V nobenem primeru pa pod-
najem poslovnega prostora ni 
mogo~ brez pisnega soglasja 
najemodajalca. Torej zlorab pri 
dodeljevanju lokalov v podna-
jem naj ne bi bilo, ~eprav se o 
njih govori.

Letos v prodajo 
18 poslovnih pro-
storov

Prodajo poslovnih lokalov 
Mestna ob~ina Ptuj na~rtuje 
z letnim programom prodaje 
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stvarnega premoženja ob spre-
jemu prora~una. Za letošnje 
leto sprejeti program prodaje 
obsega prodajo 7 stanovanj, 19 
garaž in 18 poslovnih prosto-
rov. Vse omenjene nepremi~-
nine so zasedene z najemniki, 
ki imajo predkupno pravico. 
V primeru, da kdo od ponu-
dnikov ponudi višjo ceno od 
ocenjene vrednosti, ima seda-
nji najemnik tri dni ~asa, da se 
na pisni poziv izre~e o tem, ali 
je pripravljen poslovni prostor 
odkupiti po višji ceni. ~e ne, se 
nepremi~nina proda tistemu, 
ki je ponudil višjo ceno, ven-
dar mora kupec z najemnikom 
skleniti najemno pogodbo. Po-
trebno pa je povedati, da pro-
daja poslovnih prostorov ne 
poteka vedno po programu 
prodaje, zaradi pomanjkanja 
sredstev dolo~enih najemni-
kov, lokacije poslovnih prosto-
rov in podobno, ~eprav je res, 
da je želja, da bi se odprodalo 
~im ve~ poslovnih lokalov, po-
udarjajo v Mestni ob~ini Ptuj.

O ureditvi poslovnih prosto-
rov odlo~a lastnik, urediti jih 
mora do ~etrte faze, Mestna 
ob~ina Ptuj v dogovoru z na-
jemnikom uredi gradbena in 
obrtniška dela do te faze, to 
je grobe omete in grobo insta-
lacijo, najemnik pa je tisti, ki 
ureditev dokon~a glede na de-
javnost, ki jo v prostoru opra-
vlja, in po svojem okusu, kar 
pa najemnine ne pove~uje. Za 
preureditev poslovnega pros-
tora pa si mora predhodno pri-
dobiti pisno soglasje lastnika.

Tožbe na tri 
mesece

Najemniki poslovnih lokalov 
in garaž v tem trenutku Mestni 
ob~ini Ptuj dolgujejo okrog sto 
milijonov tolarjev. Oddelek za 
fi nance neredne pla~nike vsak 
mesec opominja, da poravnajo 
svoje obveznosti, vsake tri me-

Ptuj � Gor in dol po poslovnih prostorih

Od zgledno urejenih do takih, 
ki kazijo mestno sliko
Natan~nih podatkov o tem, koliko poslovnih prostorov ima Ptuj v celoti, ni. Bolj so otipljivi 
podatki, ki zadevajo poslovne prostore v lasti Mestne ob~ine Ptuj. Eno od dejstev pa je tudi 
to, da je poslovnih lokalov v mestu ne glede na lastnino, javno in zasebno, iz leta v leto ve~. 

Foto: ~rtomir Goznik

Lokal, v katerem je bila neko~ Povrtnina, je prazen ve~ let in v podobi, ki mestu ne more biti 
v ponos. Organizatorji razli~nih prireditev to dejstvo s pridom izkoriš~ajo, pa tudi zato, ker še 
nobenega »nezakonitega« lepilca plakatov ni doletela kazen.

Foto: ~rtomir Goznik

Planika v Krempljevi ulici je prazna od novega leta, praznih lokalov na eminentnih lokacijah na 
Ptuju je še ve~.

sece poda tudi predlog za tož-
be. Izdajajo pa se tudi zahtevki 
za deložacijo oziroma izpraz-
nitev prostora. Izterjave pote-
kajo zelo po~asi, s pritožbami 
dolžnikov pa se roki za izter-
javo le še podaljšujejo. V Me-
stni ob~ini Ptuj priznavajo, da 
instrumentov za bolj u~inko-
vito izterjavo preprosto ni, s 
stanjem dolga pri najemninah 
za poslovne prostore se naj-
manj enkrat letno seznanijo 
tudi mestni svetniki. Pri vseh 
dolžnikih Mestna ob~ina Ptuj 
tudi skuša ugotoviti njihovo la-
stnino, da se v primeru, ~e jo 
imajo, lahko nanjo vknjiži.

Za letošnjo obnovo in vzdr-
ževanje lokalov naj bi v pro-
ra~unu za leto 2005 zagotovili 
okrog 90 milijonov tolarjev.

Kdaj tudi simboli~-
na najemnina?

Pri lokalih, ki so prazni in 
oddaja ni bila uspešna, oziro-
ma so prazni iz drugih razlo-
gov, tudi denacionalizacijskih, 
pa bi morali, ~e že ne za drugo, 
poskrbeti za ustrezno zaš~ito. 
Najstrožje pa bi bilo potrebno 
ukrepati v vseh primerih, ko se 

takšne lokale uporablja za lep-
ljenje plakatov in podobo. Kot 
potrjeno urejenemu mestu to 
ne more biti v ponos, še po-
sebej pa ne zelo znanim orga-
nizatorjem prireditev, ki bi jih 
zaradi takšnega ravnanja mo-
ralo biti sram.

Najemnikom lokalov v sta-
rem mestnem jedru, ki bijejo 
bitko za preživetje, pa Mestna 
ob~ina Ptuj še vedno dolguje 
odgovor na predlog, da bi v 
primeru defi citarnih dejavnos-
ti in dejavnosti, ki bogatijo po-
nudbo mestnega jedra, kar je 
pomembno iz ve~ vidikov, mo-
rala zadostovati najemnina v 
simboli~ni višini enega tolarja.

V Turisti~nem društvu Ptuj, 
kjer vsako leto nagradijo naj-
bolj prizadevne pri urejanju 
okolja, bi lahko skupaj z Ob-
mo~no obrtno zbornico Ptuj in 
mestno ob~ino Ptuj pri~eli na-
grajevati tudi najbolj urejene 
poslovne prostore, ki s svojim 
videzom zagotovo prispevajo k 
boljši podobi mesta. Priznati je 
treba, da nekateri pri urejanju 
lokalov mo~no odstopajo nav-
zgor, ker vedo, da se ob vsebi-
ni trži tudi embalaža.

MG
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Petek, 18. marec
16.00 Ormo`, knji`nica Franca Ksavra Me{ka, pravlji~na ura z ustvarjalno delavni-

co za otroke
18.00 Srednje{olski center Ptuj, osrednja prireditev ob dnevu {ole Ljudski vrt, 

slavnostni govornik bo minister za {olstvo in {port RS dr. Milan Zver
18.00 Cirkulane, predstavitev knjige Kako nastaja knjiga o Cirkulanah?
18.00 Ormo`, Hitra hoja na poti Ormo`–Litmerk–Ormo`, organizira Planinsko dru-

{tvo Maks Me{ko Ormo`, v prihodnje vsak petek, dodatne informacije na 
telefon 041 698 741

19.00 CID na Ptuju, Japonski ve~er
19.00 Toma` pri Ormo`u, v O[, letni koncert »Jaz sem blazno vate …«
20.00 Ptuj, Kolnki{ta, potopisno predavanje »Iran«
22.00 Ptuj, Cafe Galerija, House night Dj Chibba
- V mestni hi{i na Ptuju je vse do 24. marca na ogled razstava del Cecilije 

Bernjak.

Sobota, 19. marec
  9.30 Slovenska Bistrica, Bistri{ki tek po ulicah Slov. Bistrice
10.00 CID na Ptuju, Velikono~ne ustvarjalne delavnice
10.00 do 13.00   ptujski grad, Muzejski vikend za otroke in star{e »Barvanje jajc in 

izdelovanje ko{aric«
14.00 Pu{enci, doma~ija pri Katici Ivanu{a, Pletenje vencev iz zimzelena in iz-

delava ro` za velikono~no okrasitev, vabi Pevsko dru{tvo Zrelo Klasje
17.00 Cirkulane, prireditev Tokrat na jo`efovo
18.00 Ptuj, Kolnki{ta, otvoritev razstave s projekcijo, Hribi in turno smu~anje
19.00 Lendava, kulturni dom, koncert, Pozdrav pomladi, Pihalnega orkestra 

Ormo`
19.00 Ptuj, v refektoriju Minoritskega samostana na Ptuju, gost Viktorinovih ve~-

erov dr. Milan Zver, minister za {olstvo. Govoril bo na temo Zgodovina so-
cialne in politi~ne misli na Slovenskem. Za glasbeni utrinek bosta poskrbeli 
Hana Juri~ in Tina Krajnc.

19.00 Ormo`, dom kulture, komedija Ti nori tenorji
21.30 Ptuj, Kolnki{ta, koncert Flyer
- Ormo`, Pohod na Bo~

Nedelja, 20. marec
  9.00 do 10.00   Sredi{~e ob Dravi, ~ebelarski dom na Grabah pri Sredi{~u ob Dravi, 

razstava suhega cvetja, aran`majev za veliko no~ in pisank
10.00 do 13.00   ptujski grad, Muzejski vikend za otroke in star{e »Barvanje jajc in 

izdelovanje ko{aric«
14.00 Loper{ice, gasilski dom, Velikono~ne delavnice
15.00 Vitomarci, [tirje letni ~asi, KD Blanca
15.00 Mala vas, gasilski dom, koncert ljudskih pesmi in glasbe »Zaigrajmo in 

zapojmo po doma~e«
15.00 Makole, dom krajanov, Pozdrav pomladi
16.00 Ivanjkovci, dom krajanov, komedija Krivica boli, KPD Stane Petrovi~ Hajdina
16.00 Polj~ane, zabavno-glasbena prireditev »Velikono~nica«
19.00 Polen{ak, pred cerkvijo, pasijon, prikaz Kristusovega trpljenja
20.00 Ptuj, Kolnki{ta, projekcija fi lma Ameri{ki grafi ti

Ponedeljek, 21. marec
11.00 Ptuj, CID, drugo zasedanje medob~inskega otro{kega parlamenta

Prireditvenik � vabimo@radio-tednik.si

STORITVE

AKCIJSKA PRODAJA zelo kvali-
tetno cinkanih in plastifi ciranih ži~nih 
mrež za ograje, razli~nih višin in 
gostote , po posebno ugodnih cenah: 
- CINKANE OD 239 SIT/m² naprej! 
- PLASTIFICIRANE MREŽE OD 348 
SIT/m² naprej – 10 let GARANCIJE! 
NPR.: CN rola: 25 m X 1m za 
5.975,00 SIT z DDV! Ponujamo tudi 
kompletno izvedbo razli~nih ograj, z 
vrati, stebri~ki, elektro pogoni, »na 
klju~«, vklju~ujo~ montažo, zemelj-
sko gradbena dela, dostavo in vgrad-
njo betona, … Za vas poslujemo 
vsak delavnik od 7-15 ure, ob sobo-
tah od 7-12 ure, najdete nas v Raj-
špovi 15 (bivši AGIS) na Ptuju! TEL.: 
778 87 51. Pohitite, akcija velja do 
razprodaje zalog! Ži~no pletarstvo 
Rogina Marjan s.p., Rajšpova ulica 
15, 2250 Ptuj.

ZA DVORI[^A, dovozne poti ter 
gradnjo dostavljamo sekanec, pesek, 
gramoz. GSM: 041 676 971, Prevoz-
ni{tvo Vladimir Petek, s. p., Sovre-
tova pot 42, Ptuj.

ZELO UGODNA DOSTAVA pre-
moga na dom. Prevozni{tvo Vladimir 
Pernek, s. p., Sedla{ek 91, Podleh-
nik, tel. 041 279 187.

33 LET SOBOSLIKARSTVA – PLE-
SKARSTVA Ivana Bezjaka, s. p., 
Vitomarci. Bru{enje parketa, fasade. 
Izku{nje, svetovanje, kvalitetno delo. 
Priporo~amo se. Tel. 757 51 51, 
GSM 031 383 356; www.pleskarstvo-
bezjak.si

NUDIM IN[TRUKCIJE iz matema-
tike. Tea Stefanovi~, s. p., Jadranska 
ul. 9. Tel. 031 371 187.

Mali oglasi
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FRIZERSTVO BRIGITA, prameni 
na sto na~inov, nova volumenska 
trajna (Lóreal, TI-GI, WELLA), 
modna stri`enja, podalj{evanje 
las. Brigita Pu{nik, s. p., Osojni-
kova 3, Ptuj, tel. 776 45 61, 779 
22 61.

ASFALTIRANJE, TLAKOVANJE 
dvori{~ in parkiri{~, nizka gradbe-
na in zemeljska dela. Ibrahim Ha-
sanagi~, s. p., Jadranska ul. 18, 
2250 Ptuj, tel. 041 726 406.

VODENJE POSLOVNIH KNJIG, s. 
p., pravne osebe in dru{tva. Tel. 
02/771 10 86, 041 647 196. Lidija 
Vurcer, s. p., Ore{je 21, Ptuj.

SEDAJ je pravi ~as za tesnjenje 
oken in vrat s silikonskimi tesnili. 
Hi{ni servis Stinng, Toma` [er-
bec, s. p., Brstje 5b, Ptuj. GSM 
031 621 594.

RA^UNOVODSTVO za s. p. in d. 
o. o., Gorazd Tu{ek, s. p., Med-
ribnik 27, Cirkulane. Tel. 031 811 
297.

ROMAN ZEMLJARI^, s. p., Do-
rnava 59, GSM 031 851-324: 
elektroin{talacije, meritve elektri~-
nih in{talacij, meritve strelovodov, 
monta`a in servis domofonov ter 
elektri~ne klju~avnice, menjava 
starih varovalk z avtomatskimi.

*NOVO*NOVO*NOVO*NOVO* 
TRGOVINA ELEKTRO-PARTNER, 
Vida PERNAR^I^, s. p., Cankar-
jeva ul. 5 (enosmerna ulica mimo 
restavracije Ribi~ proti Kinu Ptuj), 
Ptuj, telefon: 02/779-40-51, 07. 
03. 2005 ODPIRA PRODAJNO-
RAZSTAVNI SALON, kjer si lahko 
poleg aparatov iz kataloga GA 
ogledate tudi ostale aparate razli~-
nih blagovnih znamk. MO@NOST 
OBRO^NEGA PLA^ILA NA 3, 6, 
12 in 18 mesecev. Nove akcijske 
kataloge GA (akcije od 03. 03. do 
31. 03. 2005) `e imamo v pro-
dajalni samo v Cankarjevi ul. 5, 
Ptuj. VSE FORMALNOSTI URE-
DITE SAMO PRI NAS V CAN-
KARJEVI ULICI 5! Nudimo vam 
tudi HITRO, kvalitetno in ugodno 
fotokopiranje (enostransko A4 – 
7,00 SIT, obojestransko A 4 – 
12,00 SIT, vezava – 180,00 SIT. 
OBI[^ITE NAS!

Organiziramo te~aj in izpit za 
voditelja ~olna, na Ptuju, 24 - 
26.3.2005. Prijave: 02 780 11 50, 
041 359 505, info@euronautic.cc, 
www.euronautic.cc.

UGODNA PRODAJA: stenski opa`: 
12, 16, 20 mm, ladijski pod, brune, 
rezani les, mo`na dostava. Informa-
cije 03 752 12 00, GSM 041 647-234, 
tinles@siol.net, TIN LES, d. o. o., 
Stranice

GSM- IN RTV-servis, baterije, slo 
meniji, dekodiranje, playstation, mobi 
paketi in naro~ni{ka razmerja. Peter 
Kolari~, s. p., Nova vas pri Ptuju 
111a, pri gostilni Mark 69. Tel. 041 
677 507.

POPRAVILO TV-, video-, radioa-
paratov. Servisiranje PC ra~unalni-
kov. Servis GSM-aparatov. Storitve 
na domu. Ljubo Juri~, s. p., Borovci 
56/b, tel. 755 49 61, GSM 041 631 
571.

!!Pozor!!Pozor!!Pozor!! TRGOVINA 
PEVOTON Pevec Sa{a, s.p., Pre-
{ernova ulica 11, Ptuj, telefon 02 
771 03 03, vam nudi mo`nost obro~-
nih nakupov do 24 mesecev!! Pri 
nas najdete male in velike gospodinj-
ske aparate, avdio-video, ra~unal-
nike, GSM-aparate … Pester izbor 
izdelkov preko GA kataloga! Nudimo 
pa vam fotokopiranje (enostransko 
A4 – 7 SIT, obojestransko A4 – 12 
SIT). Pridite in se prepri~ajte!!

PVC OKNA IN VRATA ter izvedba 
predelnih sten, spu{~enih stropov 
in izdelava mansardnih stanovanj 
– UGODNO. Sandi Cvetko, s. p., 
Le{nica 52, Ormo`, GSM 041 
250-933.

BETONSKI ZIDAKI {irine 20 v akcij-
ski ponudbi. Cementninarstvo Bruno 
[urbek, s. p., Bistri{ka c. 30, 2319 
Polj~ane, tel. 02 80 25-303.

KMETIJSTVO

ODKUPUJEMO hlodovino, bukev, 
javor, ~e{njo, oreh, hrast. Mo`en 
odkup lesa na panju oz. po dogo-
voru. Pla~ilo takoj oz. tudi po dogo-
voru. Telefon 02 769 15 91 ali 041 
610 210. Vlado Medved Grill, s. p., 
Dobrina 63, @etale.

PRODAM krompir za seme beli in 
rde~i. Pernat, @upe~ja vas 14, 2324 
Lovrenc na Dravskem polju, tel. 790 
02 81.

PRODAM krompir za seme sorte 
desiree, lanski uvoz. Martin Medved, 
Lovrenc na Dravskem polju 16, tel 
790 00 41.

PRODAMO semenski krompir beli 
in rde~i. Tel. 796 72 71.

PRODAMO 180 kg svinjo. Tel. 753 
52 61.

PRODAM ve~jo koli~ino slame v 
balah. Tel. 031 759 648.

PRODAM mlade in enoletne koko{i, 
vsak dan, popoldan. @upe~ja vas 48 
a, tel. 031 346 153.

PI[^ANCE doma~e reje za zakol 
prodam. Tel. 688 30 21.

NESNICE, MLADE pred nesnostjo, 
rjave, grahaste in ~rne, opravljena 
vsa cepljenja, prodajamo: Vzrejali-
{~e nesnic Sor{ak, Podlo`e 1, Ptuj-
ska Gora.

LADIJSKI POD po 640 SIT/m2; 
brune, opa`, late, {tafl e, deske, fosne 
prodam. Tel. 041 833-781.

Krovsko kleparska dela z vsemi 
kritinami vam nudi po ugodnih ce-
nah Janez Lah, s. p., LAST krov-
stvo, kleparstvo iz Mezgovcev ob 
Pesnici 70 c. Ugodna cena ope~-
ne kritine Pfl eiderer `e od 1600 
SIT/m2. Pokli~ite 041/375-838.

GUME ZA TRAKTOR, ugodno, 
Barum 12,4 x 28 – 35.000 SIT, 
11,2 x 24 Radial – 42.000 SIT, Re-
kord 11,2 x 24 – 25.000 SIT, 11,2 
x 28 – 26.000 SIT, 12,4 x 28 – 
30.600 SIT, 14,9 x 28 – 54.000 SIT, 
vodilne 600 x 16 – 7.500 SIT. Vul-
kanizerstvo Ivan Kolari~, s. p., Bu-
kovci 121/c, tel. 788-81-70.

KRMO BALIRANO in okrogle sila-
`ne bale prodam, mo`na dostava. 
Tel. 751 29-71 ali 041 533-793.

NESNICE, rjave, grahaste in ~rne, 
tik pred nesnostjo, mo`nost dostave 
tudi na dom. Vzreja nesnic Tibaut, 
Babicni 49. Tel 582-14-01.

KUPIM ali vzamem v najem njive ali 
celo kmetijo. Tel. 041 561-893.

OBI[^ITE PRODAJALNE POLJE 
DOM v Kidri~evem, na Ptuju in v Pod-
lehniku, kjer vam po izjemno ugodnih 
cenah ponujajo vse vrste semen-
skega krompirja, umetnih gnojil in 
hrano za `ivali. Ne prezrite akcijske 
cene son~ni~nih tropin po 33 SIT/kg. 
Tel. 799-00-80.

PRODAM hlevski gnoj . Tel. 041 
968-489.

PRODAM seno v oglatih balah, 
cena 400 SIT /kos. Tel. 041 591-334.

KUPIM traktor, trosilec hlevskega 
gnoja in traktorsko {kropilnico. Tel. 
02 80-36-541.

PRA[I^A 180 kg, puhalnik in 
je~men prodam. Tel. 040 571-404.

KRAVO SIMENTALKO, staro 7 let, 
brejo 7 mesecev, prodam. Tel. 
746-11-31.

PRODAM kro`ne brane, 24 diskov. 
Tel. 755-00-01.

NESNICE rjave, ~rne, grahaste, 
stare 14 tednov, prodam po 600 SIT, 
dostava na dom. Mar~i~, Staro{ince 
39. Tel. 792-35-71.

TRAKTOR TORPEDO 40 KM, letnik 
80, samonakladalko SIP PRP 3, 
letnik 81, z aluminijastimi stranicami, 
prodam. Tel. 041 507-774.

PRODAM svinjo doma~e reje. Tel. 
782-96-21.

KRMO, balirano, in okrogle sila`ne 
bale prodam, mo`na dostava. Tel. 
751-29-71 ali 041 533-792, Lovren~i~ 
Franc, Kr~evine pri V 37, Ptuj.

PRODAM KROMPIR za seme beli 
in rde~i. Medved, Pleterje 21, tel. 
790-05-71, 051 384-101.

PRODAM hlevski gnoj. Tel. 031 
390-826.

PRODAM traktorsko {kropilnico in 
pluge – visoke. Tel. 758-18-91.

PRODAM {kropilnco Krajnsko 330 
l, skoraj novo, s kardanom. Tel. 
761-07-26.

PRODAM dve teli~ki in A- kontrola 
~rno-bela, stara 10 dni, simentalko 
staro 6 tednov, Tel. 751-02-21, zjutraj 
ali zve~er.

PRODAM dvobrazdni plug IMT in 
tra~ni obra~alnik. Tel. 041 809-381.

PRODAM slamo v balah. Tel. 041 
558-979 ali 751 43-21.

PRODAM pet ton lu{~ene koruze. 
Tel. 041 854-371.

PRODAM nekaj ton je~mena. Tel. 
740-91-15.

KUPIM traktor Deutz od 60 do 
90 KM na zadnji pogon. Tel. 041 
801-503.

NEPREMI^NINE

Top 3: hiša v Ptuju ID398, 92 m2-
etaža (K+P+1), (L 1975), 1129 m2 
zemlj., 33 mio; v Kr~evini pri Vurbergu 
ID387, 115 m2  (L 1925, obnova 1994), 
3337 m2 zemlj., 13,5 mio; v Dražen-
cih ID161, 128 m2-etaža (K+P+M), (L 
1980), 780 m2 zemlj., 25 mio. Informa-
cije na  777 77 77, SIRIUS NEP d.d., 
Trstenjakova 5, Ptuj.

Ena zvezda, d. o. o, Dolenjska c. 
33a, 1000 Ljubljana, najame ve~je 
skladi{~e v okolici Ptuja. Tel. 031/521- 
446.

NA PTUJSKEM obmo~ju kupujemo 
manj{o kmetijo ali gradbeno parcelo 
s kmetijskim zemlji{~em. Tel. 041 
680 000.

PRODAM objekt 150 m2 s 45 ari 
zemlje, primeren za obrt , skladi{~e 
ali stanovanje. Tel. 041 561-893.

PRODAM hi{o na Zgornji Hajdini. 
Tel. 781 21 91.

STANOVANJE ali hi{o vzamem v 
najem. Tel. 041 832- 299.

NA PTUJU PRODAM 30 arov stavb-
nega zemlji{~a, namenjenega za 
obrtno ali industrijsko gradnjo. Tel. 
041 561-893.

PRODAM vikend na Kogu. Tel. 041 
672-449.

V NOVI obrtni coni prodam 17 arov 
zemlji{~a, v Ptuju oddam v najem 
120 m2 prostorov. Tel. 745-26-51.

PRODAM vikend in vinograd do 
20 arov, Meje 27, Cirkulane, 15 km 
iz Ptuja. Tel. 03 /541-67-09 ali 041 
238-714.

PRODAM parcelo v Kicarju, 10 
arov, komunalno urejeno. Tel. 041 
349-004.

PARCELO, zazidljivo, 1000 m2, 
prodam ugodno, vsi priklju~ki so na 
parceli, lokacija Ptuj–Turni{~e. Tel. 
041 920-200.

DOM - STANOVANJE

ODDAM enosobno opremljeno sta-
novanje v Ptuju. Tel. 041 798 793.

V NAJEM dam enoinpolsobno sta-
novanje v Ptuju, opremljeno ali neo-
premljeno, po dogovoru, z uporabo 
gara`e. GSM 041 478-467.

V PTUJU kupim ali vzamem v 
najem garsonjero, v pritli~ju ali v I. 
nadstropju. Tel. 031 649-059.

DVA APARTMAJA v Filip Jakobu (za 
2 do 4 osebe, drugi za 6 oseb) 200 
m od pla`e (s KTV in klimo) dajemo 
v najem. Tel. 00385 985-44-127.

NA PTUJU oddam 2,5-sobno sta-
novanje. Tel. 040 716-034.

V OKOLICI Ptuja dam v najem sta-
rej{o hi{o. Tel. 041 536-736, po 15. 
uri.

DVOSOBNO stanovanje na Ptuju 
oddam v najem. Tel. 040 294-639.

BELA TEHNIKA

FIAT PUNTO 1,2 sporting, letnik 
2000, rumene barve, 6 predstav, 
klima, cena 1.090.000 SIT, R Clio 1,2, 
letnik 1997, bele barve, cena 560.000 
SIT, prodam. Mo`nost pl. na obroke. 
Tel. 041 957-696.

PRODAM motor Kalvasaki ZX 
10-1000, v odli~nem stanju, letnik 90. 
Tel. 031 562-886.

PRODAM Zastavo 750, registrirano, 
vozno, obnovljeno. Tel. 041 257-298.

DELO

ZAPOSLIMO mesarja in {oferja. 
Jo`e Fingu{t, s. p., Pragersko. Infor-
macije na telefon 02 803 91 50, 031 
614 534!

I[^EMO dekle za stre`bo v baru, 
za redno zaposlitev ali {tudentko. Bar 
Jamica, Stanko Jurenec, s. p., Ob 
`eleznici 11, Ptuj, tel. 031 525 521.

RAZNO

KUPIM STARINE: pohi{tvo, slike, 
bogece, ure, steklo, lonce in drobna-
rije. Pla~am takoj. Tel. 041 897 675 ali 
779 50 10.

PRODAM VOZI^EK, modre barve, 
kombiniran s torbo za no{enje novo-
rojen~ka, zimska prevleka, premak-
ljivi ro~aj v obe smeri, ko{ara, velika 
napihljiva kolesa, rabljen {est mese-
cev, prodam za 25 000 SIT. Tel. 031 
661 046.

UGODNO PRODAM leseno 
okrasno gara`o. Tel. 031 460 099, 
763 23 01.

PRODAM nem{ko ov~arko, staro 6 
mesecev, ~istokrvno brez rodovnika. 
Tel. 051 264 092.

PRIJETEN 30-letni fant, delaven, 
skrben, ustvarjalen, i{~e iskreno pre-
prosto dekle, lahko s kmetije, {e brez 
otrok. Tel. 041 579-784.

PRODAM francosko posteljo in 
kuhinjski hladilnik, manj{i. Tel. 
783-00-91.

KUPIM orehov in ~e{njev les ter 
plo{~ati kamen. Tel. 040 985-844, 
zve~er, sobota, nedelja cel dan.

PRODAM drva. Tel. 031 623-356.

MOTORNA VOZILA

PRODAM registrirano kolo z motor-
jem tip A35 v zelo dobrem stanju. 
Cena 30.000 SIT. Tel. 031 858 544.

PRODAM osebni avto VW Scharan 
1,9 turbo, dizel, letnik 96, v odli~nem 
stanju. Tel. 031 318-328.
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Testne vožnje od 18. marca!
Kaass-avto, Puhova 12, Ptuj, tel.: 02 749 22 50

Nova ŠkodaOctavia Combi.
NAJBOLJŠE ODLOČITVE SO TISTE, V KATERIH UŽIVATE.
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Pogre{amo tvoj nasmeh,
sli{imo tvoj korak, ki
nas vodi tja, kjer sredi ti{ine spi{.
V na{ih srcih kot da {e `ivi{!

ZAHVALA

Ob izgubi mame, sestre, polsestre, 
babice in prababice

Ne`e Voglar
IZ MO[KANJCEV

se iskreno zahvaljujemo vsem va{~anom, sosedom, sorodni-
kom, prijateljem in znancem, ki ste jo pospremili na njeni 
zadnji poti, darovali za ma{e, cvetje in sve~e. Zahvaljujemo 
se tudi zdravstvenemu osebju Splo{ne bolni{nice Ptuj.
Posebna zahvala g. `upniku za opravljen obred, govorni-
koma, pevskemu zboru, vodji pogrebnega protokola ter 
pogrebnemu podjetju Mir.

@alujo~i: sin Jo`e z dru`ino, h~erki Marta 
in Brigita z dru`inama, vnuk Aljo{a z dru`ino

Mirno sem se poslovil in na tiho od{el.
Saj ~e bi vedel kdaj, prej od vas 
bi vzel slovo,
ker pre`iveti z vami vsa ta leta
bilo mi neizmerno je lepo.
Neko~, ko pride ~as tudi za vas,
`elim si le, da vam bilo bi la`je,
zato nikar ne pozabite, tu ~akam jaz 
svoje najdra`je.
A do takrat naj bo {e dale~ in mirno te~e 
naj vam `ivljenje,
ne `alost, jeza, bes ali obup, marve~ naj spremlja
ga ljubezen, sre~a, radost, zdravje
in pa neko~ zdru`itve na{e – sr~ni up.

ZAHVALA
Ob bole~i izgubi na{ega dragega mo`a, sina, o~eta, dedka, 
brata, svaka in strica

Franca Fo{nari~a
IZ GORI[NICE 125
Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, sodelavcem, pri-
jateljem in znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji 
zemeljski poti, darovali cvetje, sve~e, za svete ma{e, daro-
vali za cerkev, nam izrekli ustno in pisno so`alje, nam na 
kakr{en koli na~in pomagali v te`kih trenutkih.
Hvala g. `upniku za opravljen cerkveni obred, govornikoma 
g. Klincu in g. Matja{i~u za ganljive poslovilne besede, 
cerkvenim pevcem, zastavono{ema, nosilcema kri`a, god-
beniku za odigrano Ti{ino, pogrebnemu podjetju Mir za 
opravljene storitve.
Vsem in vsakemu posebej {e enkrat iskrena hvala.

@alujo~i: vsi njegovi, ki ga bomo pogre{ali

@e leto dni v grobu spi{,
a v srcih na{ih {e `ivi{,
ni ure, ne dneva, ne no~i,
povsod si z nami v srcih ti,
saj solza, `alost, bole~ina te zbudila ni,
ostala je praznina, ki zelo, zelo boli.

SPOMIN
19. marca mineva eno leto ̀ alosti, odkar 
nas je zapustila draga mama in babica

Ne`a [umenjak
IZ PRERADA 37

Hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njenem grobu, ji 
podarite cvet ali sve~o.

Vsi tvoji najdra`ji

Tvoje pridne roke,
po{teno in dobro srce
so na{
in drag spomin na te.
Tvoja podoba v na{ih
srcih `ivi
vse do izteka tudi
na{ih dni.

V SPOMIN
20. marca mineva eno leto, odkar si nas zapustil

Slavko Zemljak
IZ GRAJENE 39

Hvala vsem, ki ohranjate lep spomin nanj, se ustavite ob 
njegovem grobu in mu pri`igate sve~e.

Tvoji najdra`ji

Prazno je dvori{~e,
na{e oko zaman te i{~e,
solza, `alost in bole~ina
te zbudila ni, ostala je le
praznina, ki hudo boli.

V SPOMIN
Na dana{nji dan, 18. marca, mineva eno 
leto, odkar nas je zapustil prijatelj

Marjan Vidovi~ – Macho
IZ ARBAJTERJEVE ULICE 8, PTUJ

Prijatelji: Ale{, Tomi, Mato, Marko, Ale{, 
Du{an, Kristi, Bodo.

Ne morem iz zemlje kot drobna semena,
da bi si segli v topel objem,
med nami je krsta bela,
grob je med nami, ti{ina prsti,
dragi moji vsi, prijatelji vi,
lu~ka spomina naj vedno gori.
Cvetje belo naj dom moj poslednji krasi,
moj nasmeh naj med vami vedno `ivi.

SPOMIN

Marjan Vidovi~ - Macho
18. 3. 2004 - 18. 3. 2005

Globoka bole~ina in `alost sta v na{ih srcih, dom je brez tebe prazen, oto`en in tih, te`ko te je 
bilo izgubiti za vedno, {e te`je se je nau~iti `iveti brez tebe.
Ne moremo dojeti, da je `e minilo leto dni, odkar si na cesti oble`al kot odtrgan, komaj se iz 
popka razvijajo~ bel cvet mladosti, poln veselja in upanja v nadaljnje `ivljenje.
Na{a srca so strta, le tvoja ljubezen in lu~ka v njih {e gorita.
Najlep{a hvala vsem za podarjen bel cvet, ter da z lepo mislijo po~astite spomin nanj in pri`gete 
sve~ko na njegov mnogo prerani dom.

Tvoji najdra`ji

Svet zavoda OSNOVNE ŠOLE ŽETALE 
^ermožiše 45/b, 2287 Žetale 

Razpisuje delovno mesto

RAVNATELJA
Svet OŠ Žetale, ^ermožiše 45/b, 2287 Žetale, razpisuje delovno mesto 
ravnatelja. 
Kandidat mora za imenovanje ravnatelja izpolnjevati splošne zakonske 
pogoje in posebne  pogoje po Zakonu o organizaciji in fi nanciranju vzgo-
je in izobraževanja –ZOFVI (Ur.l. RS, št. 115/03 – uradno pre~iš~eno be-
sedilo).
Kandidati  morajo imeti pedagoške, vodstvene, organizacijske in druge 
sposobnosti za uspešno vodenje zavoda.
Izbrani kandidat bo imenovan za dobo 5 let.
Predvideni  za~etek dela bo 18. 06. 2005 oziroma skladno s sklepom o 
imenovanju  oziroma skladno s soglasjem ministra k imenovanju.
Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju zahtevanih pogojev, dosedanjih 
delovnih izkušnjah,  pošljejo kandidati  najkasneje  8 dni  po objavi raz-
pisa na naslov:
SVET ZAVODA Osnovna šola Žetale, ^ermožiše 45/B, 2287 ŽETALE,  z 
oznako »Prijava na razpis za ravnatelja«
Kandidati  bodo pisno obvestilo o izbiri prejeli v zakonitem roku.

V.d. ravnatelja:
Milan Fakin

Na podlagi 15. in 19. ~lena Odloka o ustanovitvi Mladinskega centra 
Ormož (Uradni vestnik ob~ine Ormož št. 1/04) Svet centra Mladinskega 
centra Ormož razpisuje delovno mesto

DIREKTORJA

Mladinskega centra Ormož

Kandidat za direktorja mora izpolnjevati naslednje pogoje:
- najmanj višja izobrazba družboslovne smeri
- 3 leta delovnih izkušenj
- poznavanje dejavnosti s podro~ja izvajanja mladinskih programov.

Direktor se imenuje za mandatno obdobje petih let in je lahko po izteku 
te dobe ponovno imenovan.
Delovni ~as za katerega se razpisuje delovno mesto je krajši od polne-
ga.
Prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev naj kandidati pošljejo v 8 dneh 
po objavi razpisa na naslov: Mladinski center Ormož, Keren~i~ev trg 11, 
p.p. 53, 2270 Ormož, z oznako »Prijava na razpis«.
O izbiri bodo kandidati obveš~eni v 30 dneh po poteku roka za prijavo.

Svet centra

NUMERO UNO
Robert Kukovec s.p.,
Mlinska ul. 22, Maribor 

 ALI IŠ^ETE UGODNI KREDIT ?
Ugodni  gotovinski in avtomobilski krediti 
do 7 let  za vse zaposlene, ter upokojen-
ce, tudi 09. Star  kredit ni ovira, možnost  
obremenitve  dohodka  do 50 %. Pridemo 
tudi na dom. Ugoden  odkup  in prodaja 
rabljenih avtomobilov. 
Tel: 02/ 252-48-26, 041 750-560, 041 
331-991, fax 02/ 252 48-23.



Predsednica petčlanskega 
senata Marjana Kosi je tokrat 
zaslišala še nekaj prič, ki naj bi 
bile med zadnjimi v stiku s po-
kojnim Ervinom Vidovičem, ter 
njegovo mamo Mileno Vidovič, 
precej časa pa so namenili tudi 
ogledu posnetkov z rekonstruk-
cije umora, ki so jo opravili po 
zadnji obravnavi v prostorih 
zapuščenega lokala Ana – Beli 
križ.

Predsednica senata, okrožna 
sodnica Marjana Kosi, je v 
nadaljevanju glavne obravnave 
predstavila odgovore Zdravstve-
nega doma Ptuj o zdravljenju 
obtoženega Bojana Slane po 
poškodbi konec leta 2003 in v 
začetku leta 2004 ter Oddelka 
za plastično kirurgijo Splošne 
bolnišnice Maribor glede zdrav-
ljenja obtoženega Slavka Hliša 
v času pred umorom Vidoviča, 
nato pa so nadaljevali ogled 
video posnetka rekonstrukcije 
umora, ki je bil opravljen po 
zadnji obravnavi v petek, 18. 
februarja, v prostorih nekdanje 
gostilne Ana – Beli križ v Ptuju.

Na kraju, kjer se je zgodil 
gnusen zločin 1. februarja 2004, 
torej v prostorih nekdanjega 
gostišča Ana, je predsednica se-
nata najprej zasliševala obtože-
nega Slavka Hliša, ki je ponovno 
podrobneje govoril, kaj naj bi se 
kritičnega večera dogajalo, ter 
sproti kazal po prostorih, kje 
naj bi kdo stal, hodil ali sedel ter 
tudi kaj se je dogajalo z Ervinom 
pred smrtjo, predvsem kdo naj 
bi ga pretepal in mučil. Občas-
no je Hliš odgovarjal na vpraša-
nja Okrožnega državnega tožil-
ca Konrada Rebernika. Med 
predvajanjem posnetka pa je bil 
obtoženi Hliš v glavnem sklonje-
ne glave, z objetima rokama nad 
ali pod njo, njegov pogled pa je 
bil pretežno usmerjen v tla, le tu 
in tam je pogledal po dvorani ali 
na ekran. Tudi obtožena Filip Fi-
lipovič in Bojan Slana za ogled 
posnetka nista bila preveč zain-
teresirana.

V nadaljevanju glavne obra-
vnave so bile zaslišane Violeta 
Rotvein iz lokala Keglban in 
Andreja Prigl iz lokala Ring ter 
mati pokojnega Ervina, Milena 
Vidovič, ena od prič pa se kljub 

Ptuj � Še o sojenju v zadevi umor Ervina Vidoviča

Pismo iz zapora
Kot smo poročali, so na Okrožnem sodišču v Ptuju po treh tednih premora v petek, 
11. marca, nadaljevali glavno obravnavo sojenja trem obtožencem, ki jih obtožnica 
bremeni umora 23-letnega Ervina Vidoviča. V redakcijo pa smo prejeli tudi pismo iz 
zapora, ki ga je napisal obtoženi Filip Filipovič.

Napoved za Slovenijo: Danes 
bo pretežno jasno, v Prekmurju in 
ponekod na Štajerskem občasno 
zmerno oblačno. Na Štajerskem 
in v Prekmurju bo pihal severo-
zahodnik. Najnižje jutranje tem-
perature bodo od -3 do 4, najvišje 
dnevne od 17 do 23 stopinj C.

Obeti: V soboto dopoldne bo 
pretežno jasno. Popoldne se bo 
od severovzhoda pooblačilo in 
predvsem tam bodo zvečer in v 
noči na nedeljo manjše padavine. 
V nedeljo bo zmerno do pretežno 
oblačno in hladneje, več oblačno-
sti bo v vzhodni polovici države.

Napoved vremena za Slovenijo

Foto: M. Ozmec

Obtoženi Filip Filipovič, ki je v mariborskem priporu napisal pismo.

Rekordni dobitek
na nemški loteriji 

Berlin (STA/AFP) - Neki 
Nemec je na loteriji dobil 
20 milijonov evrov, kar je 
največja posamično prido-
bljena vsota v zgodovini te 
države, je sporočila družba 
WestLotto. Srečni dobitnik 
prihaja iz nemške pokraji-
ne Severno Porenje - Vestfa-
lija; igral je na kombinacijo 
številk 2, 3, 6, 20, 24, 39 ter 
dodatno 5, vplačal pa je 
vsega 11,95 evra. Dobitnik 
rekordnega dobitka se še 
ni oglasil, da bi dvignil svoj 
denar. Največji dobitek v 
zgodovini nemškega lota 
je bila premija v višini 26,7 
milijona evra, ki sta si jo de-
cembra lani razdelila dva 
srečneža. 

Zalotena pri kraji 
semaforjev

Buenos Aires (STA/
Fena) - Argentinski policisti 
so nedavno prijeli moška, 
ki sta kradla semaforje, po-
ročajo argentinski časniki. 
Nek 19-letnik in 39-letnik 
sta na enem najprometnej-
ših križišč v Buenos Airesu 
mirno kradla semaforje, ko 
ju je opazila lokalna poli-
cijska patrulja. Po prijetju 
so policisti v njunem avto-
mobilu odkrili še štiri sema-
forje, ki sta jih nepridiprava 
ukradla prej. Policisti niso 
mogli verjeti svojim očem, 
ko so opazili moška, kako 
sta iz torbe vzela orodje in 
brez kančka sramu začela 
razstavljati semaforske dro-
gove. “Še zdaj nam ni jasno, 
zakaj sta ukradla ravno se-
maforje,” je dejal policist.

Norvežani se ne 
želijo žrtvovati za 
kariero 

Oslo (STA/Fena) - Nor-
veški študentje so manj am-
biciozni od svojih kolegov v 
ostalih skandinavskih drža-
vah. Sicer pa za Norvežane 
nasploh kariera ni tako po-
membna kot zasebno življe-
nje, kaže v ponedeljek ob-
javljena študija. V raziskavi 
javnega mnenja je samo 29 
odstotkov študentov izrazi-
lo željo, da bi bili čez 10 do 
15 let na vodilnih delovnih 
mestih, medtem ko jih je na 
Danskem takih 39 odstot-
kov, na Švedskem pa 40 od-
stotkov. Prostemu času bi se 
za “gradnjo kariere” odpo-
vedalo samo 13 odstotkov 
Norvežanov. Številke so bile 
še nižje (6 in 9 odstotkov) 
pri vprašanju, ali bi se na 
račun dela v službi odrekli 
preživljanju prostega časa 
z družino in prijatelji. Nor-
veška ima, zahvaljujoč svo-
jemu naftnemu bogastvu, 
enega najbolj velikodušnih 
socialnih sistemov na svetu. 
Norveška je namreč tretja 
največja svetovna izvozni-
ca nafte, po Savdski Arabiji 
in Rusiji. 

Po svetu

vročenemu vabilu pričanja ni 
udeležila.

Violeta Rotvein se je takoj 
spomnila, da je bila Ervinova 
mama pri njej v lokalu Keglban 
kmalu po Ervinovem izginotju z 
njegovo sliko v rokah, ni pa se 
natančno spomnila, kateri dan 
oziroma datum je bil. Potem ko 
jo je predsednica senata spom-
nila, da je v prvotni preiskavi kri-
minalistom povedala, da je nekaj 
dni pred tem tudi sama govorila 
z Ervinom, se je spomnila, da je 
bilo to v nedeljo zvečer, konec 
januarja lani, a natančnega da-
tuma se ni spomnila. Spomnila 
se je tudi, da sta tisto nedeljo v 
Keglbanu delala natakarja Bošt-
jan Firbas in Katja Kaukler, kar 
naj bi preverila po blagajniškem 
traku. Ervina naj bi srečala ob 
vhodu, kjer jo je povabil k šan-
ku na pijačo. Ko sta jo popila, 
naj bi tudi sama častila eno run-
do, zatem pa naj bi med 20. in 
21. uro odšla iz lokala, medtem 
ko naj bi Ervin še naprej ostal 

tam. Na vprašanje Okrožnega 
državnega tožilca Petra Čibeja, 
ali je bil Ervin morda vinjen, 
pa je Rotveinova odgovorila, da 
je bil videti povsem normalen 
in da ni bil vinjen. Spomnila se 
je tudi, da sta se pogovarjala v 
glavnem o njegovem šolanju, 
ter dodala, da je bil sicer njihova 
občasna stranka, a da je bil zelo 
miren fant ter da ni z njim nikoli 
imela nobenih težav, saj ni bil 
nikoli pijan, vsaj ne tako, da bi 
se opotekal.

Preden je pričanje končala, 
je predsednica senata naložila 
Rotveinovi, da na kopijah blagaj-
niškega traku gostišča Keglban 
preveri, katerega datuma je bilo 
tisto lansko nedeljo, ko je bil 
Ervin zadnjič v lokalu, ter če je 
možno, prinese kopijo izpiska 
tudi kot dokaz, obenem pa ji je 
bilo naloženo, da preveri, kdo 
natančno je v lokalu delal 1. fe-
bruarja 2004.

Ker priče Boštjana H. kljub 
vročenemu vabilu ni bilo na so-

dišče, so v razpravno dvorano 
povabili Andrejo Prigl, nata-
karico v gostilni Ring, ki je bila 
tedaj še za slaščičarno Jagoda v 
Panonski ulici, kjer naj bi naza-
dnje bil viden Ervin. Priglova se 
je sicer spomnila, da naj bi bil 
Ervin v lokalu nazadnje “neko 
soboto” v družbi z dvema dekle-
toma in enim fantom. Ko pa jo 
je predsednica senata spomnila, 
da je v preiskavi kriminalistom 
povedala, da je bilo to 1. febru-
arja 2004, pa se je spomnila, da 
je bilo to resnično 1. februarja, 
še vedno pa ni bila prepričana, 
ali je bilo to v soboto ali nedeljo. 
Spomnila se je tudi, da je takrat 
Ervin sedel za mizo v družbi z 
dvema dekletoma, od katerih 
je ena imela sončna očala, ter 
s črnolasim fantom, bilo pa naj 
bi med 18. in 20. uro. Povedala 
je tudi, da jo je tistega večera 
Ervin poprosil, naj mu posodi 
svoj mobitel, da bi nekoga po-
klical, pozneje pa naj bi iz lokala 
odšel pred njo, njegova družba 
pa naj bi ostala še naprej. Na 
vprašanje, ali se spomni imena 
katere od dveh deklet ali fanta, 
ki so sedeli v Ervinovi družbi, se 
je spomnila, da je bilo fantu ime 
Andrej ter da je imel včasih nad 
lokalom Ring najeto sobo.

Kot priča je bila ponovno za-
slišana Milena Vidovič, mati 
pokojnega Ervina, kajti predsed-
nica senata je želela vedeti, ali je 
pas, ki ji ga je predočila in je bil 
najden okrog Ervinovega vratu, 
bil Ervinova last. Milena Vidovič 
je po temeljitem ogledu ugoto-
vila, da ne gre za Ervinov pas ter 
da je v to prepričana 99 odstot-

kov, saj je ob pranju dobro spo-
znala vse Ervinove pasove. Ker 
je bil v razpravni dvorani tudi 
Ervinov oče Franc Vidovič, je 
mati predlagala, da pas pogleda 
tudi on. To je tudi storil, vendar 
ga tudi on ni prepoznal kot Er-
vinovega.

Pismo iz zapora 
govori o zaroti

Pred dnevi je iz mariborskih 
zaporov, iz Vošnjakove 16 v Ma-
riboru, prispelo pismo, ki ga je 
“po temeljitem premisleku” na-
pisal je eden obtoženih Filip Fi-
lipovič in ga naslovil na našega 
novinarja, ki to sojenje  sprem-
lja. V njem med drugim piše:

“V petek smo šli še k Ani na 
kraj dogodka gledat, kako vse 
to zgleda, pa po pravici povem, 
da me je skoraj kap. Tam zgoraj 
sem bil prvič v svojih 38 letih, 
kolikor sem star. Bil sem spodaj, 
kar sem jim pri rekonstrukciji 
tudi povedal, a zgoraj nisem bil 
nikoli. Tu se gre za zaroto Hliša 
proti meni in Bojanu. Če je on 
bil zraven, zakaj potem ne pove, 
kdo je dejansko bil z njim. Ali se 
boji ali pa mu je naročeno, da 
naju z Bojanom tišči v drek, saj 
sva tisti dan, 1. februarja 2004, 
bila na drugem koncu Ptuja. 
Zato se je Hliš odločil za sodelo-
vanje s tožilstvom in sodiščem, 
da bi potegnil milo kazen, nama 
pa naj dajo polno porcijo. Am-
pak ne dam se zlahka, šel bom 
do konca, pa makar na ustavno 
sodišče, da res dokažem, da pri 
tem dejanju nisem bil zraven.”

V nadaljevanju pisanja je 
Filipovič opisal še življenje v 
zaporu: o tem, da vstajajo ob 
6.30 in gredo na zajtrk ter za-
tem pospravljajo, potem pa 
sledi 2 uri fitnes telovadbe ali 
sprehod po zaporskem dvoriš-
ču, kar je odvisno od vremena, 
o tem, da je kosilo na vrsti ob 
13. uri, zatem pa popoldanski 
počitek in lenarjenje oziroma 
branje časopisov ali gledanje 
televizije. Večerje imajo ob 18. 
uri, nato pa imajo prosto v za-
klenjeni sobi, kjer lahko gledajo 
televizijo do konca programa. 
In tako se dogaja dan za dnem, 
kopanje imajo ob torkih in pet-
kih po 15 minut, nato pa sledi 
čiščenje prostorov. Obiski so 
ob sredah in četrtkih od 10. do 
16. ure, kar pa se hrane tiče, pa 
Filipovič piše, da je “glih toliko, 
da preživiš in se ne zrediš, prej 
bi rekel, da shujšaš”.

M. Ozmec
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